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TÜRK İYE BAROLAR B İ RLİĞİ

BARO BAŞ KANLARI TOPLANTISI

Av. ŞAH İ N MENGÜ (Barolar Birliğ i Genel Sekreteri)-
Barolr ı rn ı z ı n say ı n ba şkanlar ı , Türkiye v Barolar Birli ğ inin geçmi ş
dönem Ba şkan ı , değerli meslekta ş lar ı m; bu dönemki ilk baro
başkanlar ı toplant ı s ı na hoş geldiniz.

1136 say ı l ı Avukatl ı k Yasas ı nda yap ı lan değ i ş iklik ve bu
değ i ş ikliğ in Türkiye Barolar Birli ğ ine getirdi ğ i yeni görevler ve
araya adli tatil girmesi nedeniyle; çok daha evvel yapmay ı
dü şündüğümüz Baro Ba şkanlar ı Toplant ı s ı n ı ancak bugün
yapabiliyoruz. Bu nedenle gecikti ğ imiz, geç kald ığı m ı z için,
elimizde olmayan nedenlerle geç kald ığı m ı z için sizlerden özür
diliyoruz.

Bugün gündemimizde konular şunlar: Meslektaş lar ı m ı za
yönelik sald ı r ı lar, 4667 say ı l ı Yasa uyar ı nca haz ı rlanan
yönetmelikler hakk ı nda bilgi sunulmas ı , üçlü protokol uygulamas ı ,
vekalet pulu uygulamas ı , avukat asgari ücret tarifesi, CMUK
uygulamas ı , sosyal tesis ve avukatevi için arsa al ı m ı ve genel
görüşme.

Ben, toplant ı y ı açmak üzere Türkiye Barolar Birli ğ inin Say ı n
Baş kan ı Özdemir Özok'u, konu şmas ı n ı yapmak üzere huzurunuza
davet ediyorum.

Av. ÖZDEM İ R ÖZOK (Türkiye Barolar Birli ğ i Baş kan ı )-
Türkiye Barolar Birli ğ inin geçmiş dönem Başkan ı , değ erli
başkanlar ı m, değerli meslekta ş lar ı m; Türkiye Barolar Birli ğ inin
düzenledi ğ i Baro Ba ş kanlar ı Toplant ı s ı na hoş geldiniz.

13 May ı s 2001 günü Türkiye Barolar Birli ğ inin sayg ı nl ığı na
uygun bir olgunlukta geçen Genel Kurul sonras ı , arkada ş lar ı m ı zla
birlikte göreve getirildik. 28 May ı s 2001 günü cerrahi bir operasyon
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geçirdim ve 20 Temmuz 2001 günü görevime tekrar dönebildim.
Bu dönemde say ı n başkanlar ı n ve meslekta ş lar ı m ız ı n gösterdi ğ i
s ı cak ilgi , ve dostluk, iyileşmemdeki en büyük etken olmu ştur.
Tekrar tüm başkanlar ı ma ve say ı n meslektaş lar ı ma çok teşekkür
ediyorum.

Seçimden hemen önce, 10 May ı s 2001 günü yürürlü ğe
giren ve Avukatl ı k Yasas ı nda önemli yeniliklere neden olan 4667
say ı l ı Yasa ile barolar ve özellikle Barolar Birli ğ inin iş hacmi büyük
oranda artm ışt ı r. Bu durumu da dikkate alan Yönetim Kurulumuz,
hemen işe koyulmu ş ve 17.5.2001 gün ve 70 say ı l ı yaz ı yla
Yasan ı n öngördü ğü Avukatl ı k Staj Yönetmeliğ i, Avukatl ı k S ı nav ı
Yönetmeliğ i, Stajyer Avukatlar Kredi Yönetmeliğ i, Avukatl ı k
Ortakl ığı Yönetmeliğ i, Reklam Yasa ğı Yönetmeli ğ i, Baro Hakem
Yönetmeliğ i ve Adli Yard ı m Bürosu Yönetmeli ğ inin haz ı rlanmas ı
için barolardan, temsilcilerini 22.5.2001 gününe kadar bildirmesi ya
da bu konularla ilgili önerilerini 20 gün içerisinde iletmesi
istenmiştir.

Ankara Barosu ağı rl ı kl ı olmak üzeri, tüm barolar ı m ı zdan
bildirilen yakla şı k 70 kiş iyle 28 May ı s 2001 günü yap ı lan toplant ı
sonras ı , Yönetim Kurulunda görevli arkadaş lar ı n da kat ı l ı m ı yla
komisyonlar olu şturulmuştur. Komisyonlar ı n çal ışmalar ı nda
uygulanacak yöntemlerle ilgili olarak, Türkiye Barolar Birli ğ i
Avukatl ı k Kanunuyla Ilgili Yönetmelikleri Haz ı rlama Komisyonlar ı
Çal ışma Yönergesi düzenlenmi ş ve çal ışmalar bu yönerge
doğ rultusunda yürütülmü ştür.

Yönetim Kurulundan Say ı n Av. Erkin Kaya, Adli Yard ı m
Bürosu Yönetmeli ğ i; Say ı n Av'.. Hürrem Şahinci, Say ı n Av. Osman
Güven, Say ı n Av. Zeki Ekmen ve Say ı n Av. Ayşenur Bahçekap ı ,
Avukatl ı k S ı nav ı Yönetmeliğ i, Staj Kredi Yönetmeli ğ i, Avukatl ı k
Staj Yönetmeliğ i; Av. Alpay Sungurtekin ve Av. Ziya Yergök
Reklam Yasa ğı Yönetmeliğ i Avukat Şahin M'engü, Baro Hakem
Yönetmeliğ i; Avukat Hüseyin Erkenci, Avukatl ı k Kanunu Genel
Yönetmeliğ i ve , Avukat Cengiz Tural, Avukatl ı k Ortakl ığı
Yönetmeliklerinin çal ışmalar ı na kat ı lm ış lard ı r.

Türkiye Barolar Birli ğ inin kuruluşundan bu yana . en çok
kat ı l ı m ı n gerçekleşti ğ i ve demokratik yöntemlerin uyguland ığı bu
çal ış malar	 sonras ı 	 komisyonlar, 	 haz ı rlad ı klar ı 	 yönetmelik
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taslaklar ı n ı 8 Temmuz 2001 günü Türkiye Barolar Birliğ i
Başkanl ığı na sunmu şlard ı r. Bu taslaklar, tüm barolara tekrar
gönderilerek son kez görü ş ve dü şüncelerinin bildirilmesi
istenmiştir. Bu isteme baz ı barolar ı m ızdan, sürenin çok k ı sa

Imas ı nedeniyle itiraz gelmi ş ; en ayr ı nt ı l ı öneriler ikinci kez yine
Izmir Barosuyla bir-iki baromuzdan gelmi ştir. Bu arada komisyon
çal ışmalar ı na büyük katk ı lar veren tüm barolar ı m ıza ve
komisyonlarda görev yapan meslekta ş lar ı m ı za tekrar teşekkür
ediyorum; kendilerine teker teker yaz ı l ı olarak bu konudaki
duygular ı m ı z ı ilettik. Izmir Barosundan çal ışmalara kat ı lan
meslekta ş lar ı ma ayr ı ca teşekkür etmek istiyorum. Komisyonlarda
görevli Yönetim Kurulu üyesi arkadaş lar ı m, Izmir Barosundan
gelen meslektaş lar ı m ı z ı n çal ışmalara son derece kapsaml ı ve
haz ı rl ı kl ı kat ı ld ı klar ı n ı ifade etmiş lerdir. Nitekim bunu, Izmir
Barosundan gelen arkada ş lar ı ma teker teker telefon ederek ilettim
ve Say ı n Izmir Barosu Ba şkan ı ma da bu duygumu ilettim.

• Yönetmeliklerle ilgili olarak 23 Haziran 2001 günü Antalya
Barosu taraf ı ndan düzenlenen 3. Avukatlar Forumunda konu geni ş
bir kat ı l ı mla tart ışı lm ış, toplant ıya kat ı lan baro ba şkan ve
temsilcileri görü ş ve önerilerini aç ı klam ış lar; Yönetim Kurulumuz
da, ben hariç, bu toplant ıya tam kadro olarak kat ı larak bu
toplant ı daki önerileri dikkate alm ışt ı r. Bu son derece yararl ı
toplant ı y ı düzenleyen Antalya Baromuza da huzurlar ı n ı zda
teşekkür etmek istiyorum.

Tüm bu geli şmelerden sonra, komisyonlardan gelen
yönetmelik taslaklar ı , Yönetim Kurulunun 21-22 Temmuz 2001
günlü toplant ı s ı nda incelenerek son şeklini alm ış t ı r. Bu
incelemelerde komisyonlar ı n metinleri esas al ı nm ış , küçük baz ı
değ i ş iklikler yap ı lm ışt ı r. Yönetimde incelenerek tutana ğa bağ lanan
yönetmelikler, son şeklini ald ı ktan sonra yeniden baro
başkanlar ı na yollanm ışt ı r. Yönetim Kurulunun incelemesinden
geçerek son şeklini alan yönetmelikler, incelenmek üzere Adalet
Bakanl ığı na gönderilmiştir. Hukuk İş leri Genel Müdürüyle yap ı lan
görü şmede, yönetmeliklerle ilgili bir sorun olmad ığı n ı , sadece
Hakem Yönetmeliğ inde görevli yarg ı c ı n mazereti halinde yedek
yarg ı c ı n tespitinin çözümlenmemi ş olmas ı d ışı nda yönetmeliklerin
uygun bulundu ğu ifade edilmiştir.
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Değerli başkanlar ı m, say ı n meslekta ş lar ı m; dün tekrar
Say ı n Hukuk İş leri Genel Müdürü Bülent beyle görü ştüm; kendisi,
önümüzdeki haftan ı n sonunda, en geç bu ay ı n sonunda tüm
yönetmeliklerin incelenerek tekrar Türkiye Barolar Birli ğ ine
gönderilece ğ ini ifade etti ve bu aşamada Kanunlar Genel
Müdürlü ğünden görü ş almak için yönetmelikleri oraya yollad ı klar ı n ı
ifade etti. Dünkü bu taze bilgiyi de bilgilerinize sunmak istiyorurh.

Avukatl ı k Yasas ı n ı n 1. ve 2. maddelerinde, avukatl ığı n
tan ı m ı ve amac ı çağdaş ve yeni bir biçimde düzenlenmi ştir.
Avukatl ı k Yasas ı n ı n 1. Maddesinde, 'Avukat, yarg ı n ı n kurucu
unsurlar ı ndan olan bağı ms ı z savunmay ı serbestçe temsil ede."
Yasan ı n 2. Maddesinde de son derece önemli bir hüküm
getirilmi ştir; 'Yarg ı organlar ı , emniyet makamlar ı , diğer kamu
kurum ve kurulu ş lar ı yla kamu iktisadi te şebbüsleri, özel ve kamuya
ait bankalar, noterler, sigorta ş irketleri ve vak ıflar, avukatlara
görevlerinin yerine getirilmesinde yard ı mc ı olmak zorundad ı r.
Kanunlardaki özel hükümler sakl ı kalmak kayd ı yla, bu kurumlar
avukat ı n gerek duydu ğu bilgi ve belgeleri incelemesine sunmakla
yükümlüdü. Bu belgelerden örnek al ı nmas ı , vekletname ibraz ı na
bağ l ı d ı r. Derdest davalarda müzekkereler duruşma günü
beklemeksizin mahkemelerden al ı nabilir."

İşte bu yeni düzenlemelerin ya şama geçmesi ve
uygulanmas ı doğ rultusunda 29.5.2001 gün ve 144 say ı l ı yaz ı yla
Ba şbakanl ığa, 4.6.2001 gün ve 170 say ı l ı yaz ı yla İ çiş leri
Bakanl ığı na, 8.6.2001 gün ve 244 say ı l ı yaz ı yla Adalet
Bakanl ığı na başvurulmu ş ve Yasan ı n avukatlara tan ı d ığı yeni
yetkilerin kullan ı lmas ı nda gerekli özenin ve duyarl ı l ığı n
gösterilmesi istenmi ştir. Bunun sonucu, Emniyet Genel Müdürlü ğü
ve Adalet Bakanl ığı , ilgili konularda kendi birimlerine genelge
göndererek, Yasan ı n yeni düzenlemeye göre uygulanmas ı ve
kesinlikle bu konuda ödün verilmemesi konusunda uyar ı da
bulunmu ş lard ı r.

Yönetmeliklerin	 haz ı rlanmas ı 	 aşamas ı nda,	 Yasan ı n
doğrudan Türkiye Barolar Birli ğ ine b ı raktığı konulardan
vekğ letname pulu bas ı m ı ve dağı t ı m ı , kimlik düzenlenmesi ve
bas ı m ı , yetki belgesi düzenlenmesi, avukatl ı k ortakl ığı tip ana
sözleşmesinin düzenlenmesi; yine yasan ı n öngördü ğü defterlerin
düzenlenmesi ve bas ı m ı , asgari ücret tarifesinin belirlenmesi,
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Noterler Birliğ iyle tek tip vekletname düzenlenmesi çal ış malar ı da
aral ı ks ı z sürdürülmü ştür.

Değerli başkanlar ı m, sayg ı değer meslektaş lar ı m; bütün
bunlar ı n yan ı s ı ra, yine 4667 say ı l ı Yasayla getirilen yenilikle, art ı k
bütün ruhsatnamelerin Türkiye Barolar Birli ğ inin incelemesinden
geçtiğ i hepinizin bilgisi içerisindedir. Türkiye Barolar Birli ğ ine 14
May ı stan bu yana ortalama 100-120 ruhsatname gelmektedir.
Gerçekten bu ruhsatnamelerin incelenmesi, bugüne kadar
biliyorsunuz Adalet Bakanl ığı nda bu amaçla tahsis edilmi ş bir
başkanl ı k, bir daire baş kanl ığı taraf ı ndan 7-8 tane personelin
çal ışarak yerine getirdi ğ i bir göreydi, bir hizmetti. Türkiye Barolar
Birliğ i, bugünkü personeliyle, bugünkü personel yap ı s ı yla ve
bugünkü çal ışma biçimiyle gerçekten bu olayla karşı karşı ya
kal ı nca son derece zorland ı . Ancak ba şta ben olmak üzere, her
f ı rsat bulduğumuzda, Yönetim Kurulu üyelerimizin tamam ı , bize
yağmur gibi gelen ruhsatname dosyalar ı n ı teker teker bizler
inceledik ve Cumartesi-Pazar günü buraya gelip Türkiye
Barolar Birliğ inde ruhsatnameleri tek tek hepimiz inceleyerek, hiç
vakit geçirmeden önce Adalet Bakanl ığı na, sonra ilgili barolar ı na
göndermek için gayret sarf ettik.

Değerli baş kanlar ı m; bunlar ı incelerken birtak ı m tespitler
yapt ı k. Bunlardan bir tanesi; bugüne kadar Adalet Bakanl ığı na
giden, Adalet Bakanl ığı taraf ı ndan incelendikten sonra Türkiye
Barolar Birliğ ine yollanan ve Türkiye Barolar Birli ğ inin sadece
ruhsatnameyi biçimsel olarak düzenledikten sonra ilgili barosuna
gönderdi ğ i i ş lemde, bu kez do ğrudan doğ ruya dosyay ı inceleme
olanağı n ı elde ettik. Gördük ki her baroda farkl ı bir ruhsatname
dosyas ı oluşturulmakta ve ruhsatname haz ı rl ı klar ı yap ı lmaktad ı r.
Bunun üzerine arkada ş larla birlikte Avukatl ı k Yasas ı n ı n, Avukatl ı k
Yasas ı Yönetmeliğ inin, Meslek Kurallar ı n ı n öngördü ğü, yasal
zorunluluk olarak aranan bütün ko şullar ı içeren şartlar ı ve ilkeleri
belirledik ve bu şartlara ve ilkelere göre yeniden dosyalar ı tek tek
düzenleyerek ilgili barolar ı na yollad ı k.

Bu konuda de ğerli ba şkanlar ı m ı za bir öneri getireceğ iz:
Türkiye Barolar Birliğ i olarak ruhsatname bedellerini artt ı rd ı k;
sizlerden hiçbir para tahsil etmeden, bir bedel istemeden
Türkiye'deki bütün barolar ı n uygulayaca ğı tek tip bir ruhsatname
dosyas ı oluşturmay ı dü şünüyoruz. Tabii bu konuda ve her konuda
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oldu ğu gibi, her ne kadar Yasada yasal bir organ olmamas ı na
karşı n, Türkiye Barolar Birliğ inde baro başkanlar ı n ı n yapacağı her
türlü öneri, her türlü yol gösterici dü şünce ve tav ı r, bizim
Yönetimimiz taraf ı ndan yaz ı l ı bir kural gibi alg ı lanacakt ı r ve bizim
Yönetimi.miz s ı ras ı nda say ı n başkanlar ı n bize önerdi ğ i her öneri,
bir kural olarak ya şama geçirilmesi için ne laz ı msa o yap ı lacakt ı r.
O nedenle böyle bir dosya uygulamas ı n ı değerli başkanlar ı m ı z
kendileri değerlendirsin ve o karar do ğrultusunda biz onu yaşama
geçirmeye çal ış al ı m.

Değerli başkanlar; bu dosyada üç tane bölüm olacak. Bir
tanesi; ilgili barosu, örneğ in Ankara Barosu, Izmir Barosu, o İ zmir
Barosundaki arkada şlar, ilgili memur, ruhsatnameyi düzenleyen
memur, nüfus kayd ı , ikametgah ilmühaberi, sa ğ l ı k, adli sicil, bütün
bunlar ı tek tek yaz ı yoruz, . onlar ı işaretleyecek. Onun yan ı nda
Türkiye Barolar Birli ğ inin incelemesini içeren ayn ı konularda bir
sütun olacak; Türkiye Barolar Birliğ ine geldi ğ i zaman, ilgili memur
arkadaşı m ız ya da ilgili Yönetim Kurulu üyesi arkada şı m ız, o
bölümdeki işaretleri yapacak. Üçüncü bölümde de Adalet
Bakanl ığı n ı n bizden sonra incelemesi söz konusu oldu ğu için
Adalet Bakanl ığı için de bir sUtun olu şturulacak ve demin
söylediğ im o ortaya ç ı kartt ığı m ı z ortak ilkeler, ortak kurallar ı tek
tek sayacak ve böylece daha seri, daha çabuk bir inceleme
olana ğı ortaya ç ı kacak ve de hepsinden önemlisi, Türkiye
genelinde ortak bir ruhsatname uygulamas ı ortaya ç ı kacak.

Değerli arkadaş lar; gerçekten birçok baromuzda farkl ı , son
derece titiz ve son derece düzgün gitmesine karşı n; baz ı
barolar ı m ı zda 1-1,5 saat gibi bir zaman içerisinde ancak
ruhsatname dosyas ı ndaki birtak ı m belgelere ulaşabiliyorsunuz. 0
nedenle tek uygulamay ı sağ layacak bu dosya olu şturmas ı n ı
yapacağı z ve bilginize sunaca ğı z.

Değerli başkanlar ı m, değerli meslektaş lar ı m; biliyorsunuz
yeni yasan ı n getirdiğ i vekaletname pulu, Avukatl ı k Yasas ı n ı n
"Stajyerlere Barolarca Yap ı lacak yard ı m" baş l ığı nda düzenlenen
27. Maddesinde aynen şunu söylemiştir, bir kez daha bilgilerinize
sunmak istiyorum: "Staj süresince stajyerlere Türkiye Barolar
Birliğ ince kredi verilir. Ödenecek kredinin kayna ğı , avukatlar ı n
yetkili mercilere sundu ğu vekğ letnamelere avukat ı n yap ışt ı racağı
pul bedelleriyle geri ödemeden gelen paralar ve bunlar ı n
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gelirleridir. Bu pullar, Türkiye Barolar Birli ğ ince bast ı r ı l ı r.
Yap ışt ı r ı lacak pulun de ğeri, 2.7.1964 tarihli ve 492 say ı l ı Harçlar
Kanununun yarg ı harçlar ı bölümünde yer alan vekletname
örnekleri için kullan ı lan harç tarifesi kadard ı r" hükmü
doğ rultusunda bu konuda gerçekten deneyimli olan Ajans Türk
Matbaas ı na pullar bast ı r ı larak barolara ve meslekta ş lar ı m ı z ı n
hizmetine sunulmuştur. İ lk günlerde ödemede güçlük çeken
barolar ı m ıza kredili pul yollanm ış , böylece sorun çözülmü ştür.

Pullar ı n dağı t ı m ı ciddi bir sorun olmaktad ı r, milyarlar ı bulan
pullar ı barolar ı m ı za ulaşt ı r ı rken ciddi sorunlar yaşamaktay ı z. Bu
konuda çal ışmalar ı m ı z sürmektedir; büyük bir olas ı l ı kla yak ı n bir
zamanda Ziraat Bankas ı , Halk Bankas ı veya Vak ı fbank ş ubeleri
arac ı l ığı yla pullar ı n dağı t ı m ı ve sat ı m ı işlemleri gerçekleşecektir.
Yani k ı sa bir süre sonra de ğerli barolar ı m ı z ve meslekta ş lar ı m ı z,
bu söylediğ imiz üç bankadan birisinin şubesine gitti ğ i zaman,
dilediğ i kadar, diledi ğ i miktarda pul alma olana ğı n ı elde
edebilecek.

Değerli başkanlar, sayg ı değer meslekta ş lar ı m; Avukatl ı k
Yasas ı yeni düzenlemesinde, 9. Maddedeki, "Ruhsatnameler ve
avukat kimlikleri Türkiye Barolar Birli ğ i taraf ı ndan tek tip olarak
bast ı r ı l ı r. Avukatl ı k kimliğ i resmi niteliktedir" ve Birlik Yönetim
Kurulunun görevlerini düzenleyen Avukatl ı k Yasas ı n ı n 121.
Maddesinin 8. F ı kras ı ndak ı "Avukatlar ı n, ayn ı büroda birlikte
çal ışanlar ı n ve avukatl ı k ortaklar ı n ı n kay ı tlar ı n ı yönetmelikle
gösterilen esas ve usullere göre tutmak, avukatl ı k ortakl ığı tip ana
sözleşmesini haz ı rlamak, avukatl ı k ruhsatnamelerini, kimlik
belgelerini ve avukatl ı k ortakl ığı yetki belgelerini düzenlemek ve
bast ı rmak" hükümleri karşı s ı nda tüm haz ı rl ı klar tamamlanm ış ,
kimlik belgelerinin bas ı m ı Türkiye Avukatlar ı Sosyal Dayan ış ma ve
Yard ı mlaşma Vakf ı na verilmiştir. Vak ı f, en modern makinelerle
barolardan gelecek bilgiler doğrultusunda kimlikleri basacakt ı r.

Değerli baş kanlar, değerli meslekta ş lar ı m; Yönetim Kurulu,
kimliklerin bedelini 20 milyon lira olarak belirlemi ş ve bir
genelgeyle sizlere duyurmu ştuk. San ı yorum bu bedel konusunda
baz ı barolar ı m ı zdan ciddi yak ı nmalar geldi; ama de ğerli baro
baş kanlar ı m ı z ı n saptayacağı her türlü rakam, demin söyledim
yaln ız bu konuda değ il, her konuda olduğu gibi Yönetim
Kurulumuzu ba ğ layacakt ı r. Yine Yasa taraf ı ndan düzenlenmesi ve
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bast ı r ı lmas ı Türkiye Barolar Birliğ ine b ı rak ı lan ruhsatnamelerin
yeni tip ve düzerriyle ilgili çal ışmalar ba ş lat ı lm ış ; barolar ı m ı z ı n
görü ş ve düşünceleri de al ı narak daha özgün ve sade bir
ruhsatname düzenlemesi çal ış malar ı na baş lanm ışt ı r.

Değerli baş kanlar ı m, sayg ı değer meslekta ş lar ı m; Avukatl ı k
Yasas ı 56. Maddesinin değ i şik 5. F ı kras ı nda düzenlenen
"Avukatlar veya avukat ortakl ığı , başkas ı n ı tevkil etme yetkisini
haiz olduklar ı bütün vekğ letnamelerini kapsayacak şekilde bir
başka avukata veya avukatl ı k ortakl ığı na vekletname yerine
geçen yetki belgesi verebilir. Bu yetki belgesi vek ğ letname
hükmündedir. Vekaletnameler Türkiye için tek tip olup,
vekaletnamenin biçim ve içeriğ i Türkiye Barolar Birli ğ i ve Türkiye
Noterler Birliğ i taraf ı ndan haz ı rlan ı r" hükmü do ğ rultusunda
çal ışmalar baş lat ı lm ışt ı r. Bu konuda barolar ı m ı z ı n görü ş leri de
al ı nd ı ktan sonra, Türkiye genelinde tek tip bir avukatl ı k
vekaletnamesi format ı geliştirilecektir. Yetki belgesi örneğ i
konusunda Yönetim Kurulumuz taraf ı ndan haz ı rlanm ış ve
barolar ı m ı za gönderilerek uygulamaya ba ş lam ışt ı r. Yetki belgesi
konusunda burada karşı m ı za bir sorun ç ı km ışt ı r; o da yetki
belgesine as ı l vekletname fotokopisinin eklenip
eklenmeyeceğ idir. Birçok yarg ı ç, bu konuda ı srar etmi ş ve as ı l
vekletnameyi görmek istemi ş lerdir. Kan ı m ızca, as ı l
vekletnamenin fotokopisinin yetki belgesine eklenmesi daha
uygun olacakt ı r; çünkü yetki belgesinde yetkilendirilen avukat
arkada şı n tevkil yetkisi olup olmad ığı konusunda eklenen
vekaletnamede aç ı k bir hüküm olacakt ı r ve görecektir, san ı yorum
bu konuda da bir tart ışma olmayacakt ı r.

Değerli meslekta ş lar ı m; avukatl ı k asgari ücret tarifesi,
hepinizin bildiğ i gibi ekim ay ı içerisinde saptanacak ve Adalet
Bakanl ığı na yollanacak. Bu konuda olu şturdu ğ umuz komisyon,
çal ış malar ı n ı sürdürmektedir. Bu komisyonda çal ışan
arkadaş lar ı m ı z, önümüzdeki hafta bize asgari ücret sözle ş mesini
vereceklerini ifade ettiler.

Avukatl ı k Yasas ı n ı n 58. Maddesinde düzenlenen, "A ğı r
cezay ı gerektiren suçüstü halleri d ışı nda avukat ı n üzeri aranamaz"
hükmüne karşı n, birçok ceza ve tutukevinde üçlü protokol gere ğ i
meslekta şlar ı m ı z ı n üzerleri aranmaktad ı r. Bu konuda giri ş imlerimiz
sürmekte. Adalet Bakanl ığı ve İ çiş leri Bakanl ığı taraf ı ndan soruna
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çözüm getiFilmediğ i takdirde, yasal haklar ı m ı z ı kullanacak ve
kesinlikle bu haks ı z uygulamaya son verilinceye kadar tepkimizi
artt ı rarak sürdüreceğ iz. Son olarak 7.9.2001 günü Say ı n Adalet
Bakan ı yla görü ş ülmü ş olup, Say ı n Bakan, Avukatl ı k Yasas ı 58.
Maddedeki düzenlemeyi bizim gibi alg ı lad ığı n ı ve bizim gibi
anlad ığı n ı , bizim gibi yorumlad ığı n ı , avukatlar ı n üzerlerinin
aranmas ı n ı n mümkün olamayaca ğı n ı ; ancak bu uygulamay ı
Içiş leri Bakanl ığı ve özellikle Jandarma Komutanl ığı n ı n istediğ ini
ve kendilerinin görü şüne karşı ç ı kt ığı n ı ifade etmiştir. Bunun
üzerine 8.9.2001 günü, Cumartesi günü Say ı n İ çiş leri Bakanl ığı yla
görüş ülmüş ve Avukatl ı k Yasas ı 58. Maddenin aç ı k hükmüne
karşı n, ceza ve tutukevlerinde avukatlar ı n üzerlerinin arand ığı
bildirUmi ş ve buna Adalet Bakan ı n ı n da karşı olduğu; ancak İ çi ş leri
Bakanl ığı n ı n ve özellikle Jandarma Komutanl ığı n ı n buna karşı
ç ı kt ığı ifade edilmiştir. İ çiş leri Bakan ı , bu görüş mede, kendilerinin
ceza ve tutukevlerinin d ış güvenliğ ini sağ lad ığı n ı , ancak onunla
görevli olduklar ı n ı , Jandarma Genel Komutanl ığı yla da görüşerek
Adalet Bakan ı n ı n söylediğ i şekilde davranacaklar ı n ı ifade etmiştir.
Hatta daha da ileri giderek Say ı n İ çi ş leri Bakan ı , "Adalet Bakan ı
eğer kendisi bu konuda içtenlikli ve samimi ise, -'cümleler aynen
kendilerine aittir'- lütfen bu konuda bir genelge yaps ı n, alt ı na imza
atacağı m" demi ştir ve bu ald ığı m ı z görü şme notunu Say ı n Adalet
Bakan ı na hem sözlü, hem yaz ı l ı olarak ilettik, takip ettik, izliyoruz.
Görü şmelerimizin sonunda olumlu bir sonuç ç ı kmazsa, yukar ı da
söylediğ im gibi gereğ i neyse onu yapaca ğı z.

Son günlerde meslekta ş lar ı m ı za yönelik sald ı r ı lar maalesef
artm ış t ı r. Isparta Barosu avukatlar ı ndan Fatma Sevük'e yap ı lan ve
ölümüyle sonuçlanan sald ı r ı dan sonra, yak ı n zamanda Adana'da
Av. Ali Topçu, Denizlide Av. Süleyman Cerito ğ lu, Antalya'da Av.
Aziz Genç, Samsun'da Ziver Ferda Sertkaya, Mersin'de Av. Omer
Atl ı ve yine Samsun'da Av. Yusuf Altayl ı ve son olarak
Nevşehir'den Van'a bir haciz tatbikat ı için giden meslekta şı m ı z Av.
Ahmet Kaya silahl ı sald ı r ı ya uğ ram ış lard ı r. Sald ı r ı ya uğ rayan
meslektaş lar ı m ı zdan maalesef Av. Omer Faruk Atl ı ve Av. Yusuf
Altayl ı yaşamlar ı n ı yitirmi ş lerdir. Tüm sald ı r ı lardan sonra, baro
başkanlar ı m ız başta olmak üzere, ilin valisi, emniyet müdürü,
başsavc ı s ı ve sald ı r ı ya u ğrayan meslektaş lar ı m ı z ı n aileleri
aranarak gerekli duyarl ı l ı k gösterilmi ş ve Türkiye Barolar Birliğ inin,
Türkiye'deki barolar ı n, 45 bin avukat ı n yanlar ı nda oldu ğu aç ı k
şekilde ifade edilmi ştir. Yine konu 6.9.2001 günü Yarg ı Y ı l ı



aç ı l ışı nda da dile getirilmi ş , yetkililerin bu konuda daha duyarl ı
olmalar ı gerektiğ i belirtilmiştir. Bu konuyla ilgili olmak üzere, Adalet
ve Içiş leri Bakan ı yla görü şülmü ş ve avukatlar ı n güvenlikleri
konusunda daha s ı k ı önlemler al ı nmas ı özellikle belirtilmiştir. Her
iki say ı n bakan, bu konuda genelge göndererek gerekli
giriş imlerde bulunacaklar ı n ı ifade etmi ş lerdir. Nitekim Adalet
Bakan ı , cumhuriyet başsavc ı lar ı na bu doğrultuda bir genelge
göndererek, özellikle icra, haciz, gayrimenkul sat ışı , keş if gibi
yarg ı sal faaliyetlerde mutlak suretle polis al ı narak gidilmesi
konusunda gerekli duyarl ı l ığı n gösterilmesini ifade etmi ştir. Bu
konudaki genelgenin bir örneğ i yan ı mdad ı r, isteyen arkada ş lar ı ma
takdim edebilirim.

Değerli meslektaş lar ı m; bu konuyla ilgili Samsun'a gidilerek
11.9.2001 günü bas ı n toplant ı s ı düzenlenmi ş , meslekta ş lar ı m ıza
yap ı lan sald ı r ı lar k ı nanm ış ve tepkimiz ortaya konulmu ştur. Ayn ı
gün, . ölen meslektaş lar ı m ız ı n yak ı nlar ı ve olayda yaralanan
Çarşamba Icra Müdürü hastanede ziyaret edilmiştir. Türkiye
Barolar Birliğ i Yönetimi olarak, sald ı r ıya uğrayan
meslekta ş lar ı m ı z ı n aileleriyle yapt ığı m ı z görüşmelerde, her
konuda yanlar ı nda oldu ğ umuz ifade edilmi ş ve davalar ı na müdahil
olarak kat ı lacağı m ı z bildirilmiştir.

Türkiye Barolar Birli ğ i; 74 baroya kay ı tl ı yaklaşı k 45 bin
üyesiyle, Türkiye'de hukukun üstünlü ğü, demokrasi ve insan
haklar ı na dayanan, hukuk devletinin tüm kurum ve kurallar ı yla
yaşama geçmesi için ant içmi ştir. Mesleki görevlerini yerine
getirdikleri için ilkel ve ça ğd ışı bir anlay ış la meslektaşlar ı m ız ı
hedef alan sald ı r ı lar, bizi hukuk yolunda yapt ığı m ı z mücadeleden
ve and ı m ı zdan kesinlikle döndüremez. Hukuk ve kural tan ı maz
ki ş i, örgüt ve kurumlarla kararl ı ve ödünsüz bir şekilde mücadele
ederek hukuk içine çekece ğ iz, bunu yapacak gücümüz ve
birikimimiz vard ı r. Sald ı r ı larda yaşam ı n ı yitiren meslektaş lar ı m ı za
bir kez daha huzurunuzda tanr ı dar ı rahmet, ailelerine başsağ l ığı ,
yaralananlara sa ğ l ı k ve geçmi ş olsun dileklerimizi iletiyoruz.

18.1.1992 gün ve 3842 say ı l ı Yasayla Ceza Muhakemeleri
Usulü Yasas ı n ı n 138 ve 146. maddelerinde yap ı lan değ i ş ikliklerle,
yakalanan veya san ığı n müdafi seçebilecek durumda olmad ığı n ı
beyan etmesi ve avukat istemesi halinde, barolar taraf ı ndan
kendisine müdafi tayin edilmesi olana ğı sağ lanm ışt ı r. Yasan ı n
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146. Maddesinin son f ı kras ı na göre, Türkiye Barolar Birli ğ i
taraf ı ndan ç ı kar ı lan 13.2.1993 günlü yönetmelikle sürdürülen
hizmetlerde ciddi sorunlar ya şanm ış ; ç ı kan aksakl ı klar ı gidermek
amac ı yla bu kez 4.10.1997 günlü yönetmelik ç ı kar ı lm ış ve
uygulama konusunda ayr ı nt ı l ı hükümler getirilmi ştir.

Bu yeni düzenlemeye kar şı n, uygulamada yine ciddi
sorunlar ya şanmakta, özellikle Adalet Bakanl ığı müfettiş lerinin bu
konuda çok ciddi uyar ı lar ı gelmektedir. Özellikle baz ı
boralar ı m ı zca Ceza Muhakemeleri Usulü Yönetmeli ğ inin 6.
maddesinin 2. F ı kras ı ndaki"Barolar, hizmet karşı l ığı avukatlara
yap ı lan ödemeleri 15'er günlük raporlar halinde, ödeme yap ı lan
avukt ı n ad, soyad ı ve sicil numaras ı ile iş in haz ı rl ı k veya dosya
numaras ı n ı ve kendisine hukuki yard ı m yap ı lan kiş i veya ki ş ilerin
ad ve soyadlar ı yla temin edilebilirse tebligata uygun adresini
bildirmek zorundad ı rlar. Ayr ı ca eğ itim, donan ı m, personel ve yol
giderleri de detayland ı r ı larak yukar ı da belirtilen 15 günlük
raporlarla Türkiye Barolr Birli ğ ine bildirilir" hükmüne genellikle
uyulmamakta ve usulüne uygun 15 günlük ve ayl ı k raporlar
gönderilmemektedir. Ceza Muhakemeleri Usulü Kanununun 146.
Maddesindeki yetkiye dayanarak, Türkiye Barolar Birli ğ i olarak
bundan böyle barolar ı m ı z arac ı l ığıyla yakalananlar ve san ı klara
verilen müdafi hizmetleri içine, yap ı lan ödemelerin tahsili
konusunda yeni bir yap ı lanma içine girilecektir. Bu nedenle
barolar ı m ı zdan, Ceza Muhakemeleri Usulü Kanunu Yönetmeli ğ inin
6/2 Maddesindeki düzenlemeye uygun raporlar ı n gönderilmesini
özellikle rica ediyoruz.

Türkiye Barolar Birli ğ i Yönetimi olarak, CMUK hesab ı başta
olmak üzere, tüm hesaplar ı m ı z ı n; pul hesab ı , adli muzaheret,
HMUK hesab ı , Türkiye Barolar Birli ğ inin kendi bütçesinin hesab ı ,
muhasebe dökümlerini üç ayl ı k periyotlar halinde barolar ı m ı za
yollayacağı z. Yak ı nda oluşturaca ğı m ı z bilgisayar a ğı yla 24 saat bu
bilgileri inceleme olana ğı n ı bulacaks ı n ı z. Bu konudaki
çal ışmalar ı m ı z h ı zla sürmekte, çok yak ı nda sonuçlanacakt ı r.

Say ı n ba şkanlar ı m, değerli meslektaş lar ı m; Türkiye Barolar
Birliğ i Yönetim Kurulu olarak, Avukatl ı k Yasas ı n ı n 121.
Maddesinde bize görev olarak yüklenen tüm i ş lemleri ya şama
geçirmek için çal ışmalar ı m ı z ı sürdürmekteyiz ve görevlerimizin ne
olduğunu s ı kça okumaktay ı z. Bu bağ lamda 120. Maddenin 14, 16
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ve özellikle 18 inci f ı kralar ı nda düzenlenen görevler do ğ rultusunda
çal ış malar ba ş lat ı lm ışt ı r.

Y ı llard ı r Türkiye Barolar Birliğ i genel kurullar ı nda dile
getirilen ve meslektaş lar ı m ı z taraf ı ndan her f ı rsatta önerilen,
avukatlar ı n sosyal gereksinmelerini sa ğ layacak tesislerin
edinilmesi konusunda ciddi giri ş imlerde bulunulmuştur. 3.8.2001
günlü ve 18 say ı l ı genelge ile say ı n başkanlar ı n k ı smen bilgilerine
sunulan konu hakk ı nda sizlere huzurlar ı n ı zda ayr ı nt ı l ı bilgi
aktaracağı m:

-K ı saca Ankara'da bir Avukatevi olarak baş layan dü şünce
etraf ı nda yoğ unla şı nca, karşı m ı za çağ daş hizmetlerin yürütüldü ğ ü
Türkiye Barolar Birli ğ i İ dare Binas ı , tüm sosyal etkinliklere yan ı t
verecek kültür merkezleri, konferans saloniari, rekreasyon alanlar ı ,
motel, otel bölümlerinden olu şan bir kompleks ç ı k ı verdi.
Yapt ığı m ı z araşt ı rma sonunda, Avrupa Birli ğ i, Birleş mi ş Milletler ve
özellikle eski ad ı yla Avrupa iskan Fonu, yeni ad ı yla Avrupa Konut
Bankas ı gibi kuruluş lar ı n, çok ciddi projelerle gidildi ğ i zaman
önemli parasal destekler verdiğ i bilgisine ve kayna ğı na
ulaşı lm ışt ı r. Ancak tüm bu kuruluş lar ı n tek koşulu var; projenin
yaşama geçirebileceğ i nitelikte bir ta şı nmaza sahip olmak ve
ayr ı nt ı l ı plan ve projeyle karşı lar ı na ç ı kmak.

Dü şünülen projeye son derece uygun olan Balgat'ta 25-
1996 ada, 3 parselde kay ı tl ı 15 284 metrekare Maliye Hazinesine
ait taşı nmaz ı n Türkiye Barolar Birli ğ ine tahsisi için Maliye
Bakanl ığı na 23.5.2001 gün ve 97 say ı l ı yaz ı yla başvurulmu ştur.
Maliye Bakanl ığı Milli Emlak Dairesi Ba ş kanl ığı , bu yaz ı m ı za
15.6.2001 gün ve 24-1989 say ı l ı yaz ı yla yan ı t vermiştir. Yan ı tta,
taşı nmaz ı n 4 trilyon bedelle Türkiye Barolar Birli ğ ine tahsis
edileceğ i bildirilmiştir ve bu bedelin 15.6.2001 gününden
ba ş layarak 6 ay içerisinde ödenme ko şulunu da bildirmiş lerdir.
Daha önce Maliye Meslek Lisesi olarak ayr ı lan ve yapt ığı m ı z
incelemeler sonucunda 13 850 metrekare in şaat alan ı bulunan
ta şı nmaz ı n, yine yapt ı rd ığı m ı z bilirkiş i incelemesi sonucunda
bugünkü piyasa değerinin, rayiç bedeli 20-25 trilyon olduğu
saptanm ış t ı r. Konu Yönetim Kurulumuza getirilmi ş ; Yönetim
Kurulumuz, ta şı nmaz ı n al ı nmas ı ve gerekli iş lemlerin yap ı lmas ı
konusunda Ba ş kanl ı k Divan ı na, bir arkada şı m ı z ı n karşı oyuyla,
oyçokluğuyla yetki vermiştir.
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Al ı nan bu yetkiye karşı n, Baş kanl ı k Divan ı olarak konunun
bir kez de say ı n baro başkanlar ı m ı zla görü şüldükten sonra bu
yetkilerin kullan ı lmas ı na karar verilmi ştir. Bu aşamada Türkiye
Barolar Birli ğ inin kendi bütçesiyle bu ta şı nmaz ı n al ı nmas ı na
olanak bulunmamaktad ı r; mutlaka CMUK, HMUK ve bu
paralar ı ndan Türkiye Barolar Birliğ ine kredi aç ı lmas ı , taşı nmaz ı n
al ı nmas ı ndan sonra mümkün olacak en k ı sa sürede bu paralar ı n
yerine konulmas ı gereklidir. Bu i ş lemler yap ı l ı rken, CMUK, HMUK
ve stajyerlere kredi uygulamas ı n ı n hiçbir biçimde aksamadan
yürütülmesi gereklidir.

Bu düş ünceden hareketle, bize yakla şı k 6-7 ay sonra
verilecek olan CMUK fasl ı ndan 6 trilyon, HMUK fasl ı ndan 2
trilyonun hemen verilmesi ve bize tahsis edilen arsan ı n 4 trilyonluk
bedeliyle takas edilmesi konusunda Maliye Bakan ı Say ı n Sümer
Oral'la görü ş ülmü ştür. Ben, doğrusu oraya bu teklifi
götürdü ğ ümüzde, olumlu yan ı t alaca ğı m ı z ı hiç tahmin etmiyordum;
ama Say ı n Maliye Bakan ı Sümer Oral, "Türkiye Barolar Birli ğ i gibi
sayg ı n, özgün ve toplumumuz için gerekli olan bir kurum için tabii
bu tahsisi yapar ı z ve takas yapar ı z, ancak yetkililerle konu şal ı m"
dedi. Bir hafta sonra yaz ı yla bize normalde 2002 y ı l ı n ı n mart ı nda,
nisan ı nda ya da may ı s ı nda göndermeleri gereken 8 trilyonun 4
trilyonunu bizim taşı nmazlardan mahsup ederek, di ğer 4 trilyonu
da hemen vererek böyle bir i ş leme girmek istediler. Tabii biz bunu
da siz say ı n başkanlar ı m ı z ı n bilgilerine sunarak, daha sonra bir
icraat yoluna gitmeyi dü şündük.

Değerli başkanlar; Avukatl ı k Staj Yönetmeli ğ inde, Türkiye
Barolar Birli ğ i bünyesinde olu şturulacak staj e ğ itim merkezinde, -
Ankara, İ stanbul, İ zmir ve staj eğ itim merkezleri bulunan barolar
d ışı nda- barolarda staj yapan stajyerlerin toplu olarak belirli bir
süre Ankara'da birlikte staj yapmas ı ve staj görmesi için bir hüküm
getirdik, ayr ı ca bu hizmete yan ı t verecek yeni bir tesisi de
saptad ı k. Bu tesis ve de biraz önce belirtti ğ im Balgat'taki ta şı nmaz
konusunda, öğ leyin saat 12.00'da yeme ğ imizi yiyece ğ iz, saat
13.00'da iki tane otobüs buraya gelecek, en geç 13.15'te
otobüslerimize binece ğ iz; hem Balgat'taki 15 800 küsur arsam ı z ı ,
hem de bu tesisi yap ı ncaya kadar bütün demin söylediğ im üniteleri
içeren bir tesisi kiralamak için, bitmi ş bir taşı nmaz ı kiralamak için
siz değerli başkanlar ı n görü şünü alarak karar vereceğ iz.
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Ahlatl ı bel'de şehir merkezine 12 kilometre uzakl ı kta bir tesis, bu
konuda sizin verece ğ iniz kararlar bizi ba ğ layacakt ı r..

Değerli meslekta ş lar ı m; Avukatl ı k Yasas ı n ı n Türkiye Barolar
Birliğ i görevlerini düzenleyen 110. Maddesinin 17. F ı kras ı nda
hüküm alt ı na al ı nan, hukukun üstünlüğü ve insan haklar ı n ı
savunmak ve korumak, bu kavramlara i ş lerlik kazand ı rmak görevi
gereğ i, Türkiye Barolar Birli ğ i bünyesinde bir İ nsan Haklar ı
Merkezi olu şturulacakt ı r Merkezin amac ı , insan haklar ı alan ı nda
ulusal ve ulusalüstü hukuk ekseninde insan haklar ı n ı n tan ı nmas ı ,
korunmas ı , uygulanmas ı ve geliştirilmesi aç ı lar ı ndan mesleki,
kurumsal ve uygulamaya yönelik ara şt ı rma ve çal ış ma yapmakt ı r.
Bu merkezle ilgili iç yönetmelik haz ı rlanm ış olup, yönetmelik
doğ rultusunda yeni bir yap ı lanma olu şturulacakt ı r. Bu bağ lamda
ülkemizde tüm insan haklar ı ihlalleri ve antidemokratik
uygulamalar izlenecek, gerekli suç duyurular ı yap ı lacak, aç ı lacak
kamu davalar ı na müdahil olarak kat ı l ı nacakt ı r. Yine bu merkezde
yurtd ışı ilişkiler geliştirilecek, uluslararas ı kurulu ş lar ı n destekleri
sağ lanacakt ı r. Türkiye Barolar Birli ğ ine bağ l ı fulI-time ve part-
time çal ışacak avukatlardan bir ekip olu şturulacak ve insan haklar ı
ihlalleri ba şta olmak üzere, CMUK, HMUK ve pul gelirleriyle verilen
staj kredilerinin geri dönümleri takip edilecek ve dava edilecektir.

Say ı n Başkanlar ı m; yakla şı k 1,5 y ı ll ı k bir çal ışmay ı içeren
ve Türkiye Barolar Birli ğ ince bilim adamlar ı ve uygulamac ı lardan
oluşturulan bir kurul taraf ı ndan haz ı rlanan Anayasa Tasla ğı
tamamlanm ış ve 12 Eylül 2001 günü kamuoyunun tart ışmas ı na
aç ı lm ışt ı r. Ş imdiden taslakla ilgili önemli tepkiler, önemli ele ştiriler, -
önemli övgüler gelmektedir.

Göreve geldi ğ imiz günden bu yana, mesle ğ imizi ve
toplumumuzu ilgilendiren konularda Birlik görü şünü içeren
kamuoyu duyurular ı yay ı nlanm ış ve bunlar siz say ı n
başkanlar ı m ı za genelgelerle iletilmi ştir. Bunlar ı n yan ı nda, Türkiye
Barolar Birli ğ i bünyesinde D ış Iliş kiler Komisyonu, Mevzuat ı Izleme
Komisyonu, Çevre Komisyonu, Bilim Komisyonu, Yay ı n
Komisyonu oluşturulmu ş ve oluşturulmaktad ı r. Türkiye Barolar•
Birliğ inin özellikle web sayfas ı , Internet ileti şimi, e-mail adresi ve
bilgisayar iletiş imi üst düzeyde iş lev görecek biçimde
düzenlenmektedir. Özellikle Türkiye Barolar Birli ğ i web sayfas ı ,
Yönetim Kurulu kararlar ı n ı n, Birlikten haberletin yan ı s ı ra, tüm
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kamuoyu aç ı klamalar ı ile Türkiye Barolar Birii ğ iyle ilgili bilgileri
güncel bir biçimde tüm kamuoyunun bilgisine sunacakt ı r. Türkiye
Barolar Birli ğ i Dergisi, yeni bir içerik ve yay ı nla yak ı nda yay ı na
baş layacakt ı r. D ış İ li şkiler Komisyonumuza bu dönemde daha
fazla iş lev ve iş lerlik kazand ı r ı lacakt ı r. D ış i ş leri Bakanl ığı Avrupa
Birliğ i Masas ı yla ilişkiye girilerek, Avrupa Birli ğ iyle ili şkiler
s ı klaşt ı r ı lacak ve uyum yasalar ı konusunda ciddi ve verimli
çal ışmalar yap ı lacakt ı r. Bu ba ğ lamda 2002 y ı l ı içinde Avrupa
Birliğ i ve uyum yasalar ı konusunda uluslararas ı bir toplant ı
düzenlenecektir. Yine Türkiye Barolar Birli ğ i, toplumumuzu,
mesleğ imizi ilgilendiren yasa ve konularda etkinlikler yapacak,
bunlar ı kitapç ı k haline getirerek yay ı nlayacakt ı r. Örneğ in Medeni
Yasa ve Ceza Yasas ı şu anda Meclisin gündemindedir; bu
konularda da panel, aç ı koturum, sempozyum biçiminde etkinlikler
yap ı lacak, kamuoyuna duyurulacakt ı r.

Türkiye Barolar Birli ğ i Yönetim Kurulu toplant ı lar ı n ı iş lerin
yoğ unluğ u nedeniyle 15 günde bir yapmaktad ı r. Bu toplant ı lar,
zaman zaman farkl ı illerde bölge toplant ı lar ı biçiminde
sürdürülecektir. Bölge toplant ı lar ı , çevre baro baş kanlar ı ve
meslektaş lar ı m ızla birlikte düzenlenecektir ve kesinlikle her
toplant ı da bir etkinlik yap ı lacakt ı r. Nitekim 5-6-7 Ekim 2001
tarihlerinde Çanakkale Barosunun ça ğ r ı s ı üzerine -kendilerine
teşekkür ediyoruz- bölge toplant ı s ı yap ı lacak ve ayr ı ca
"Karaparan ı n Aklanmas ı " konu baş l ığı yla bir sempozyum
düzenlenecektir. Yine 26-27-28 Ekim 2001 tarihlerinde
Samsun'da bölge toplant ı s ı yap ı lacak ve bilirki ş ilik konusunda bir
etkinlik düzenlenecektir.

Değerli meslektaş lar ı m, sayg ı değer başkanlar ı m; Yönetim
Kurulumuz, Türkiye Barolar Birli ğ inin geçmi şten gelen ve siz say ı n
baro başkanlar ı ndan ald ığı güçle ülkemizin, mesleğ imizin,
meslektaş lar ı m ı z ı n sorunlar ı na çözüm araman ı n yan ı s ı ra,
toplumumuzu derinden saran vurgun, talan, yolsuzluk, ilkesizlik,
rü şvet, hak ihlalleri ve antidemokratik uygulamalar ile mücadeleyi
kararl ı l ı kla sürdürecektir, bundan kimsenin ku şkusu olmas ı n.

Değerli ba şkanlar ı m; bu ve benzeri toplant ı lar ı s ı kça
yapaca ğı z ve bu toplant ı lar ı sizlere uygun koş ullarda yapman ı n
olanaklar ı n ı aramaktay ı z, bu bir baş lang ı ç. Şu andan itibaren söz
alan say ı n baş kanlar ı m ı z ı n bütün anlat ı mlar ı tek tek değ erli
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arkada şlar ı m ı z taraf ı ndan not al ı nmakta ve toplant ı sonras ı nda
ortaya ç ı kacak görü ş ve dü şünceler bir kitapç ı k haline getirilecek
ve bütün baro ba ş kanlar ı m ı za ve bütün delegelerimize yollanacak.
Biz, Türkiye Barolar Birli ğ i Yönetim Kurulu olarak da bu kitapç ığı
önümüze alaca ğız; bize önerilen konular ı alt ı n ı çize çize,
olanaklar ı m ı z ı zorlayarak ya şama geçirmek için gere ğ ini
yapaca ğız.

Beni dinledi ğ iniz için teşekkür ediyorum,	 hepinize
sayg ı lar ı m ı sunuyorum; sağ olun efendim.

Buyurun Noyan bey.

Av. NOYAN ÖZKAN ( İzmir Barosu Baş kan ı)- Say ı n
Ba şkan, say ı n Yönetim Kurulu üyeleri, değerli baş kanlar; hepinize
sayg ı ve sevgilerimi sunuyorum.

Gerçi gündem, 5-6 madde halinde belirlenmi ş ; ama ben de
Say ı n Baş kan ı n, Say ı n Özok'un konu şma biçim ve yöntemine
uygun olarak, genel olarak bizi ilgilendiren konularda Izmir Barosu
Yönetim Kurulunun görü şlerini arz edeceğ im:

Öncelikle mesleki faaliyetlerimiz aç ı s ı ndan, gerçekten
Avukatl ı k Kanununun şu anda uygulanmas ı aç ı s ı ndan Türkiye'de
önemli günler yaşamaktay ı z; bu da bizim yönetimlerimize, bizim
ba şkanl ı k dönemlerimize denk geldi. Hemen hemen tüm
ba şkanlar, yönetimler, kendi illerinde çok önemli sorunlarla
karşı laşıyorlar ve bazen de farkl ı uygulamalarla karşı la şı yorlar; -
s ı k s ı k telefonlarla da birbirimizle görü şüyoruz- onun için bu tip
toplant ı lar ı n artmas ı nda yarar var. Özellikle demin bahsetti ğ iniz
bölge toplant ı lar ı n ı n s ı klaşt ı r ı lmas ı ve orada spesifik konularla
beraber yine Avukatl ı k Kanununun uygulamas ı konular ı na ağı rl ı k
verilmesinde yarar görüyorum; çünkü uygulamada çok farkl ı
uygulamalar olrrias ı ndan dolay ı gerçekten güçlükler ve bazen de
sinir bozucu durumlarla kar şı karşı ya kal ı yoruz.

Burada tabii yönetmelikler önem kazan ı yor; bu da Avukatl ı k
Kanunuyla bize verilmi ş büyük bir f ı rsat, özellikle de son sözün
Türkiye Barolar Birli ğ inde olmas ı aç ı s ı ndan. Burada baz ı
yanl ış l ı klar var; onlar ı belirtmek istiyorum: Burada biz, neticede
olarak bir aileyiz, hepimiz avukatlar ı z, hepimiz özgür ve ba ğı ms ı z
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insanlar ı z ve birlikte Genel Kurul iradesiyle say ı n arkadaş lar ı m ı za
koordinasyon ve bizleri Ankara'da temsil için yetki verdik.
Kendilerine, çal ışmalar ı için öncelikle teşekkür ediyoruz; yo ğ un
çal ış malarda bulunuyorlar, hepsini izliyoruz. Say ı n Baş kan ı da bu
arada sağ l ı kl ı gördük bu toplant ı da, o aç ı dan da teşekkürlerimi
iletiyorum, sağ l ı kl ı ya şam ı n ı n devam etmesini diliyorum.

Bizim muhtelif ba şvurular ı m ı z oldu; özellikle
yönetmeliklerde Türkiye Barolar Birliğ i komisyonlar ı nda yoğ un
katk ı lar ı m ı z ve karşı l ı kl ı görüş me ve dayan ışmalar ı m ı z sonucunda
oluşturulan metinler d ışı na ç ı k ı larak, Adalet Bakanl ığı na
gönderilen metinlerde, taslaklarda bize göre baz ı yanl ış l ı klar var
ve bunlar Avukatl ı k Kanununa da ayk ı r ı olduklar ı için, ileride
hepimizi zor durumda b ı rakabileceklerdir. Çok özet olarak, bu
detaylara girmek istemiyorum, zaman ı m ı z s ı n ı rl ı ; özellikle örneğ in
bir Adli Yard ı m Yönetmeli ğ iyle ilgili olarak Türkiye Barolar Birli ğ i
genelinde yüzde 25, "Adli Yard ı m, Gider ve Dengeleme Fonu" ad ı
alt ı nda hesapta tutulmas ı ve bunun 4 taksitte barolara
gönderilmesi, bence direkt Avukatl ı k Kanununa ayk ı r ı d ı r, ileride
idari yarg ı ya gittiğ i takdirde de iptal konusu olabilir.

Yine bir örnek daha: Özellikle Staj-Kredi Yönetmeli ğ inde, bu
stajyerlerle ilgili yüzde 25 kredinin da ğı t ı m esas ı nda, 24.
Maddesinde bu taslak yönetmeli ğ in, "Bu miktar ı n yüzde 25mm
Türkiye Barolar Birliğ ine verilmesi, yüzde 30'u barolar aras ı nda
eş it olarak paylaşt ı r ı l ı r" diye ba şlayan hükümde Türkiye Barolar
Birliğ inin bu yüzde 25'lik miktar ı kendisinde tutmas ı n ı n hiçbir yasal
dayanağı ve bana göre etik bir gerekçesi de yoktur. Çünkü Türkiye
Barolar Birli ğ i, netice olarak barolardan aidat tQplamaktad ı r, kendi
pay ı na dü şeni almaktad ı r, onunla bu iş leri yürütmek
durumundad ı r. Ayr ı ca stajyerlerin gerçekten de senelerdir ilk defa
böylesine önemli bir konuda çok ciddi bir şekilde bekledikleri
kredilerin hemen Ankara'da belli bir ölçüsünüri toplanmas ı yanl ış
olacakt ı r, bizi zor durumda b ı rakacakt ı r diye dü şünüyorum.

Bu iki örneğ i verdikten sonra, peki bundan sonra ne.
yap ı labilir? Yönetmelikler, taslaklar, Adalet Bakanl ığı na gitmi ştir.
Değerli arkada ş lar ı m ı z ı n yoğun çabalar ı sonucunda da o
anlaşı l ı yor ki, gelecek hafta Hukuk işleri Genel Müdürü söylediğ ine
göre geri gelebilecek veya Kanunlar Dairesi Başkanl ığı n ı n
herhangi bir itiraz ı olmazsa, bir hafta-lO gün içinde geri
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gelebilecek gibi bir durum vard ı r. Bizim önerimiz şudur: Her zaman
için yönetimler, idareler, hatta özel sektör bile bir yanl ış karar
al ı rsa, bunu geri alabilir ve yanl ış karardan dönülebilir. Bu, iyi de
bir olayd ı r bana göre, yanl ıştan dönülebilir. Özellikle
yönetmeliklerdeki bu yanl ış l ı klar ı n düzeltilmesi aç ı s ı ndan Türkiye
Barolar Birliğ i Yönetiminin yeni bir karar almas ı ve bariz görülen
yanl ış l ı klar konusunda yeniden Adalet Bakanl ığı na ek bir dilekçe
ile başvurusunda yarar vard ı r. Bu, usul aç ı s ı ndan da mümkündür,
etik aç ı s ı ndan da bizim için önemlidir. Maalesef "Yeniden bizleri
toplay ı n, biz Ankara'ya geliriz, bunlar önemli konulard ı r, lütfen bir
toplant ı yapal ı m" diye iki kez başvurumuz, Türkiye Barolar Birli ğ i
Yönetimi taraf ı ndan reddedilmi ştir; biraz da yaz ı n getirdi ğ i s ı cakl ı k
m ı d ı r, tatil şeyi midir, onu da anlam ı yorum. Halbuki biz, her zaman
için buraya gelmeye haz ı r ı z; burada bir gün değ il, üç gün de
kalabiliriz. Neden; çünkü Avukatl ı k Kanunu uygulamaya girmi ştir
ve bu tarihsel bir dönemdir. Yani klasik, rutin bir olay de ğ ildir ki, bir
kere bu f ı rsat oldu ve biz bu olaya ba şta barolar, avukatlar ve
Türkiye Barolar Birli ğ i yanl ış baş larsa, kamuoyu önünde de çok
zor duruma dü şeriz. Yani bu olay ı n geliş imi, ileride alabileceğ i
durum ve bas ı n ve kamuoyu karşı s ı ndaki durumu hepimizi güç
duruma düşürür. Bu bizim görüşümüz; takdir yine ba ş kanlar ı n,
say ı n Yönetim Kurulunun. Zaten Say ı n Baş kan da nezaket dolu
konu şmas ı nda, yine son sözü ba şkanlar ı n söyleyeceğ ini kendisi
de ifade etmiştir.

Ben say ı n başkanlara, özellikle bu yönetmeliklerin birkaç
önemli noktada yeniden de ğ i ş ikli ğ i için, yeniden Adalet
Bakanl ığı na başvuru konusunun değerlendirilece ğ ini umuyorum,
say ı n başkanlardan da talep ediyorum bunu.

Efendim, birkaç uygulama var; kimlik konusu ve saire... Bu
konularda da itirazlar geliyor, bir itiraz bize de iletildi; bize de
özellikle genç avukatlardan, "Bu çok pahal ı , ne oluyor" falan
gibisinden ele ştiriler geliyor. Biz, bunu ikincil bir unsur olarak
görüyoruz; yani kimlik, tamam Türkiye Barolar Birli ğ i bast ı r ı r,
dağı t ı r. Aç ı kças ı bizim Izmir olarak görü şümüz de şudur:
Üzerindeki imza veyahut da şey bizim için çok önemli de değ ildir.
Önemli olan, onun miktar ı ; yani 20 milyon lira nedir, bunun
avukatlara iyi anlat ı lmas ı d ı r, o konuda biraz s ı k ı nt ı m ı z var. Onun
d ışı nda bu, tabii merkezi olarak bizim Koordinasyçn Kurulumuz,
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Barolar Birli ğ inin yetkisinde olan bir konudur, kanun da onlara
vermi ştir, o konuda bir itiraz ı m ı z yoktur.

Üçlü protokol uygulamas ı , hepimizi çok üzen bir konu, her
toplant ı da da gündeme geliyor ve maalesef yine ayni yerdeyiz.
Olay biraz şekilleniyar; Adalet Bakan ı , "Ben, sizinle ayn ı
görüşteyim" diyor, İ çiş leri Bakan ı "Gelin imza atay ı m" diyor,
Jandarma Genel Komutanl ığı bu olaylarda daha özel davran ı yor
gibi yeni bilgiler var. Tabii say ı n Yönetim, Dani ştayda devam eden
bu davalar konusunda da bir bilgi verirlerse iyi olur; çünkü orada
da ikinci bir dava aç ı ld ığı n ı biliyoruz. Dan ıştaydaki hükimlerin de
neden bu konuya bu kadar uzak, soğuk durduklar ı n ı da
anlayam ı yorum doğ rusu. Bu, aile içi bir toplant ı oldu ğ u için, bunu
rahatl ı kla ifade ediyorum; çünkü üçlü protokol uygulamas ı ,
hakikaten antidemokratik ve gerçekten hukuk devletinin köküne
dinamit atan bir uygulamad ı r ve uygulamada da büyük bir s ı k ı nt ı
vermektedir; baro baş kanlar ı na, avukatlara, hatta adliye
personeline, cezaevlerinde de büyük bir s ı k ı nt ı vermektedir.

CMUK uygulamas ı ndaki bu yeni düzenlemeler ve bunun
belli plan, program, raporlar, bilgisayar geneline geçilerek
izlenmesi; bunlar ı fevkalade olumlu buluyoruz. Gerçekten bu
konularda bizim akçal ı olarak gerek geçmişte, 92'den beri CMUK
konusunda verilen, işte yeni ş imdi adli yardim konusunda bize
verilen yetkileri akçal ı iş ler olduğu için çok düzenli, disiplinli ve
teftiş lerde de aln ı m ızin akiyla ç ı kabileceğ imiz pozisyonda
kullanmam ı z gerekiyor; çünkü herkes, özellikle barolar, kamuoyu
taraf ı ndan çok yak ı nen izleniyor, çok dikkatli davranmalar ı
gerekiyor. Bu konuda ne kadar disiplin getirirlerse, ne kadar
koordinasyon sa ğ larsa say ı n Yönetim, onlar ı destekliyoruz.

Sosyal tesis ve avukatevi için arsa al ı m ı ... Bu ilk bize gelen
genelgede bu şekilde gelmemi şti, bir insan haklar ı merkezi
şeklinde gelmişti yanl ış hat ı rlam ı yorsam, sonradan buna çevrilmi ş .
Genel olarak İ zmirli avukatlar ı n ve yönetimin arzusu, Ankara'da
geçmişten beri konu ştuğ umuz gibi, bir sosyal tesis ve avukatevinin
kurulmas ı yolundad ı r, bu bir ihtiyaçtir, bu konuda her türlü deste ğ i
veririz. Ancak bu konuda tabii bu arsa konusu ve saire, bunlar
detayl ı bir şekilde tart ışı lmal ı d ı r. Arkada ş lar sa ğ olsun, çal ış malar
yapm ış lar, Maliye Bakanl ığıyla görüşmeler yapm ış lar falan; ama
bunun kaynağı konusunda demin söyledi ğ im gibi, CMUK
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uygulamas ı nda nas ı l titiz olacaksak, bunun kaynağı konusunda da
ayn ı şekilde titiz olmal ı y ı z. Bizim CMUK veya HMUK veya özellikle
bu staj-kredi konular ı ndan kaynaklanan ve Türkiye Barolar
Birliğ inde olu şabilecek fonlar ı , bizim arsa al ı m ı için filan
kullanmam ı zda hukuksal sak ı ncalar olabilir, bunu iyi tespit
etmemiz gerekiyor, sorun ç ı kabilir. Bir de ki ş isel görü şüm şu: Bir
arsa al ı p, onun üzerine bina yapmak ve saire, bunlar hep 4-5
seneyi içeren periyotlar. Haz ı r bir bina üzerinde durulmas ı daha
faydal ı olur diye dü şünüyorum, o konuda daha seri davran ı l ı r diye
düşünüyorum. Bu arada da tabii bu kayna ğı n nas ı l sağ lanaca ğı
konusunda say ı n ba şkanlar ı da düşünmeye çağı r ı yorum; çünkü
bana demin söylenen formül, Say ı n Başkan ı n söyledi ğ i formül, ilk
etapta -önceden pek bilgimiz yoktu- pek hukuka uygun gelmedi,
yani o kaynaklardan bu arsaya al ı m, aktarma formülü pek uygun
gelmedi.

Son olarak, genel olarak hukuk devletinin olu ş mas ı
aç ı s ı ndan bir konuda değ erli vaktinizi alaca ğı m: Efendim her
toplant ı da gündeme gelen bir olay oluyor Türkiye'de; örne ğ in bir
ay önce bir Üzeyir Garih olay ı vard ı , bütün Türkiye bunu
konuşuyordu ve o zaman CMUK olay ı gündeme gelmişti, küçük
yaşta insanlar ı n gözalt ı na al ı nmas ı ve saire... Ş imdi tabii
gündemimizde bir olay var; ama bu, gündemimizden kolay kolay
gitmeyecek: Amerika'daki özellikle New York'ta bu u şakl ı sald ı r ı ,
uluslararas ı terör olay ı ve bunun yans ı malar ı . Burada kamuoyuna
birtak ı m, görü ş ler sunuluyor. Dün mesela Türkiye Odalar Birliğ i
Başkan ı R ı fat Hisarc ı kl ı oğ lu yan ı lm ı yorsam bir demeç vermi ş ; yani
son derece tutucu, muhafazakar, gerçekten bana göre ilkel bir
demeçti. Tabii ki bizim Türkiye Barolar Birli ğ inin de bir aç ı klamas ı
oldu; ama ben o aç ı klamay ı -kusura bakmas ı n say ı n Yönetim-
zay ıf buldum; çünkü konu çok önemli.

Şöyle bir durum var: Uluslararas ı teröre biz elbette ki her
yönüyle k ı nayaca ğı z, bunun karşı s ı na dikileceğ iz; ama bunun
alternatifini de göstereceğ iz. Yani ş imdi bunun alternatifi,
Amerika'n ı n kuyru ğuna tak ı l ı p, üslerini ikram etmek, hava sahas ı n ı
açmak, hatta asker göndermek gibi, bu ulusun "Yurtta bar ış ,
dünyada bar ış" temel politikas ı na ayk ı r ı davran ış lara m ı itmektir;
geçmişte Özal' ı n Irak olay ı nda yapt ığı gibi, Türkiye'yi de yine mali
yönden gerçekten zor duruma dü şürmesi midir? Böyle bir eğ ilim
var; bas ı nda, medyada, büyük medyada tamtamlar çal ı n ı yor ve
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Türkiye yurttaş lar ı yine acayip bir maceraya do ğru sürükleniyor.
Bu, olay ı n politik yönü; fakat bizim bir de y ı llard ı r u ğ raşt ığı m ı z, -
i şte u ğ raşı yoruz burada, Avukatl ı k Kanununda yetki vermi ş- insan
haklar ı n ı ve hukuk devletini, hukukun üstünlü ğünü savunmak, bu
kavramlara i şlerlik kazand ı rmak. Bizim y ı llard ı r kazand ığı m ı z
mevzileri de elimizden alacaklar. Son derece tutucu, son derece
yanl ış ve temel hak ve özgürlüklerde k ı s ıtlay ı c ı bir politika geliyor,
aç ı kça söylüyorum bunu. B ı rak ı n Türkiye'yi, Avrupa Birliğ inin son
terörün tan ı m ı konusunda ald ığı bir ilke kararlar ı dizini var; yani
ben tam karar ı n metnini okumad ı m, terörün tan ı m ı ve orada baz ı
verilen örnekler, "Bir uluslararas ı bir lidere, yani bir Hükümet
baş kan ı na surat ı na pasta atmak, bu da terörün içine girer" falan
gibi şeyler var, kullan ı lan terimler bunlar. Biz y ı llard ı r u ğ raşı yoruz,
"Terörle Mücadele Kanununun 8. Maddesi kald ı r ı ls ı n" diyoruz;
b ı rak ı n 8. Maddenin kald ı r ı lmas ı , aksine Terörle Mücadele
Kanununda daha a ğı rlaşt ı r ı c ı hükümlerle karşı karşıya kalaca ğı z,
yani ben yak ı nda bunu umuyorum.

Bu konuda yerimizi tam belirlemek durumunday ı z ve şunu
da belirlemek durumunday ı z, bu da bizim Baro Yönetiminin
görü şüdür: Uluslararas ı teröre en büyük zemin haz ı rlayan ve
özellikle radikal dinci terörün Afganistan bölgesinde olsun,
Ortadoğu bölgesinde olsun, palazlanmas ı na yol açan, Usame bin
Ladin'i bizzat yetiştiren ABD, ne hakla bize bu talepleri getiriyor?
Bunu da ABD'nin sorgulanmas ı olarak her konuda gündeme
getirmeliyiz; yani Amerika Birle ş ik Devletleri, kendi ekti ğ ini kendi
biçiyor şu anda. Tamam, olay son derece ac ı kl ı , hepimizi
yaralayan bir olay, ABD'li yurtta ş lar ı derinden vuran bir olay ve
uluslar aç ı s ı ndan da k ı nanmas ı gereken bir olay; ama bütün
bunun temelinde de ABD'nin Yeş il Kuşak Teorisi yatmaktad ı r.
Türkiye'de 12 Eylülü yapan bunlar, Ş ili'de darbeyi yapan bunlar,
10 binlerce insan ı m ı z ı işkenceden geçiren bunlar; ş imdi bunlar
gelmiş ler karşı m ı za, birtak ı m "yok hava sahas ı n ı ver, yok kuvvet
gönder, bilmem ne yap, destek, bana destek vermeyen şudur,
budur, dirisini veya ölüsünü isterim..."Ama ayn ı ABD, Uluslararas ı
Ceza Mahkemesi konusunda Roma'da 98'de sözleşmesi
imzaland ı , Lahey'de yürürlü ğe girecek bu mahkeme, maalesef iki
senedir ilk imzay ı atmas ı na rağ men tasdikten geçirmemektedir,
tasdikten de geçirmediğ i için bu sözleşme yürürlüğe
girmemektedir. Üstelik Türkiye, ABD gibi bu sözle şmeye imza bile
atmam ışt ı r. Uluslararas ı Ceza Mahkemesinin bir an önce
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yürürlü ğe girmesi gerekmektedir. Bu konu, kamuoyuna karşı bizi
son derece me şgul edecek. Zaten Amerika Birle ş ik Devletleri
"Y ı llarca sürecek bir savaşa haz ı rlan ı yoruz" diyor.

Şunu söylemek istiyorum: Türkiye'de özellikle Anayasa
değ i ş iklikleri, temel hak ve özgürlüklerle ilgili yasalar ı n değ i ş ikli ğ i
ve uygulamas ı . Yani yasalar bence önemli de ğ il, kafalar önemli.
Uygulama aç ı s ı ndan bizi çok zor günler bekliyor. Ortam gittikçe
sertleşecek ve ileride "yok efendim ola ğanüstü hal, yok sava ş hali"
gibi durumlarla da karşı karşı ya kalabilece ğ iz. Türkiye Barolar
Birliğ i, bu konuda çok ciddi, etkili ve seri çal ışma birikimlerini ve
demeçlerini bas ı n nezdinde an ı nda yerine getirmelidir diye
düşünüyorum. Şu bir türlü bitmeyen web sitemizin de bir an önce
art ı k tamamlanmas ı n ı arzu ediyorum. Burada özellikle Yönetim
Kurulu kararlar ı n ı n da bu web sitesinde yay ı nlanmas ı görüşünü
sayg ı yla karşı l ı yorum, bu benim de senelerdir mücadele etti ğ im bir
konudur. Elbette ki Türkiye Barolar Birliğ i kararlar ı , Yönetim Kurulu
kararlar ı , herkese aç ı k olmal ı d ı r, hepimiz o kararlar ı okumal ı y ı z.

Hepinize teşekkür ediyorum.

Av. ÖZDEM İ R ÖZOK- Teşekkür ediyoruz Say ı n Noyan
Özkan.

Say ı n Necati Erdem, Adana Barosu Ba ş kan ı m ı z.

Av. NECAT İ ERDEM (Adana Barosu Baş kan ı )- Say ı n
Baş kan ı m, say ı n Yönetim Kurulu üyeleri ve değerli baro
başkanlar ı ; hepinizi sayg ı yla selaml ı yorum.

Bugünkü yap ı lan toplant ı da belirlenen gündem gere ğ ince
birkaç hususu arz etmek üzere buraya geldim. Öncelikle
meslekta ş lar ı m ı za yönelik yap ı lan sald ı r ı lardan dolay ı hem Barolar
Birli ğ inin, hem de di ğer baro ba şkanlar ı m ı z ı n gösterdi ğ i duyarl ı l ığa
teşekkür ediyorum. Ali Topçu isimli avukat arkada şı m ı za yap ı lan
silahl ı sald ı r ı d ışı nda, üç avukat arkada şı m ı za da tehdit yoluyla
sald ı r ı da bulunulmu ş ve bunlar aleyhine de dava aç ı lm ış
bulunmaktad ı r. Bizim Baro Yönetimi olarak, bu dava aç ı lan
mahkemelere ve cumhuriyet savc ı lar ı na verdiğ imiz bir k ı s ı m
dilekçeler, mahkeme safhas ı nda müdahil olarak yapt ığı m ı z bu
talepler kabul edilmi ş bulunmaktad ı r ve bu davalara da Baro
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Yönetimi müdahil s ı fat ı yla kat ı lm ışt ı r. Bu hususta diğer baro
yönetimi arkadaş lar ı m ı za •bu örnek dilekçeleri biraz sonra
b ı rakacağı m, örnek olsun diye.

Değerli başkanlar; bu haz ı rlanan yönetmelikler konusunda
belki baz ı yanl ış l ı klar, eksiklikler olabilecektir. Benim buradaki
dileğ im, uygulamada ç ı kacak bu aksakl ı klar ı n çok süratli biçimde
yönetmelik değ i ş iklikleriyle ele al ı nmas ı hususu. Bunlar ı n d ışı nda,
özellikle stajyerleri s ı nava haz ı rlama konusunda ve stajyerlerin
kredi beklentileri konusunda ya şad ığı m ı z zorluklar mevcut. Bu
hususta Birliğ imizin bizlere acilen bir altyap ı haz ı rlamas ı
gerekmektedir. Merkezi staj eğ itimi veya s ı nava haz ı rlama yerine,
biz, bölgesel staj eğ itim merkezlerinin oluşturulmas ı yönünde
dileğ imizi arz etmek istiyoruz. Bunlar ı n d ışı nda, avukatl ı k ücreti
konusunda, Avukatl ı k Yasas ı ndaki değ i ş iklikten sonra bizlere
gelen en büyük eleştiri şu: "Avukatlar bu yasa de ğ i ş ikli ğ ini
tamamen ekonomik ç ı karlar ı na göre haz ı rlad ı lar." Ayn ı zamanda
bu haz ı rlanacak ücret tarifesinin mahkemelerde de karara
bağ lanacak ücret olmas ı göz önüne al ı nd ığı nda, makul düzeyde
bir ücret tarifesinin haz ı rlanmas ı zorunluluğ u karşı m ı za ç ı k ı yor.

Biz, bu konuda bir örnek haz ı rlay ı p Birliğ imize sunduk.
Buradaki yapt ığı m ı z da, önceki tarife do ğrultusunda 99 y ı l ı ndan bu
yana gelen enflasyon art ış lar ı n ı koyarak bir orant ı yla tespit yapt ı k,
aşağı yukar ı büyük bir oranla da Izmir Barosunun haz ı rlad ığı ücret
tarifesine yakla şı k rakamlar elde edildi. Bu hususa dikkat
edilmesini yine arz ediyoruz. Bunun d ışı nda vekalet pulunun
sat ışı yla ilgili hem bankan ı n havale bedeli almas ı , hem bu
hesaplar ı n resmi olarak tutulmamas ı , ilçelerdeki pul sat ış lar ı n ı n
kontrolünün mümkün olmamas ı , bir diğer yandan da bu pul
sat ış lar ı yla ilgili barolar ı n personel yetersizliğ i; yani demek
istediğ im ş u: Bir pul sat ışı için bir-iki personeli bu i şe angaje etmek
durumunda kal ı yoruz. Ancak buradan henüz barolara bir şey
yans ı mad ığı için de bir ek külfet; hem insan gücü aç ı s ı ndan, hem
masraf aç ı s ı ndan. Bunun da acilen çözüme kavu şturulmas ı n ı
diliyorum.

CMUK uygulamas ı na gelince, bizim 9 ayl ı k süre içinde 7 bin
dosyaya ödeme yapt ığı m ı z önümde. Burada bir k ı s ı m barolar,
"masraf ödemesi" ad ı alt ı nda bir maktu ödeme yap ı yor. Bizim
yapt ığı m ı z, şu ana kadar bir masraf ödemesi yok, bir eğ itim
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çal ışmas ı ad ı alt ı nda yapt ığı m ız bir ödeme de yok. Ancak
avukatlar taraf ı ndan önümüze kesilen makbuzlar geldi ğ inde,
Barolar Birliğ inden bize ödenek aktar ı lamad ığı için, biz zaman
zaman çok zor durumlara dü ş mekteyiz. San ı yorum temmuz
ay ı yd ı , kesilen makbuzlardaki katma de ğer vergilerini avukatlar
paralar ı n ı almad ı klar ı halde kendileri yat ı rmak zorunda kald ı lar.
Tabii onun karşı l ığı nda bizim de kesti ğ imiz stopajlar var; o
stopajlar da, bizde ödenek olmad ığı için ya onlar ı gecikme zaml ı
verdik veya baro kaleminden bir k ı sm ı n ı aktard ı k. Bu aç ı dan
CMUK uygulamas ı nda her baronun eğ itim, donan ı m ve ücret
ödemesi alt ı nda bir standart uygulamaya girmesinin zorunlu
olduğunu dü şünüyoruz, Barolar Birli ğ inin bu konuya da acil olarak
el atmas ı n ı zorunlu olarak görmekteyiz.

Bunun d ışı nda, CMUK uygulamas ı nda yine, mesela haz ı rl ı k
soru şturmas ı nda hem savc ı l ı k haz ı rl ı k ücreti ödeniyor; hem de
tutuklama talebiyle e ğer mahkemeye gönderiliyorsa, sulh ceza
veya asliye ceza ücreti olarak iki ücret... Oysa bu, tek haz ı rl ı k
safhas ı na girmesine rağ men, bir k ı s ı m yerlerde buna iki ücret; yani
hem savc ı l ı k haz ı rl ı k ad ı alt ı nda, hem sulh ceza mahkemesi ücreti
ad ı alt ı nda bir ödeme yap ı ld ığı yolunda duyumlar ı m ı z oldu. Bu
hususun da yanl ış olduğunu; bunlar ı n bir türlü bir kontrole,
standarda bağ lanmas ı gerektiğ ini dü şünmekteyiz. Onlar d ışı nda,
üçlü protokol uygulamas ı nda bizim Adana'da şu anda ya şad ığı m ı z
bir zorluk hemen hemen yok. Ancak bir avukat arkada şı m ı z,
unutarak cep telefonunu, kendisi teslim etmesine ra ğ men, duyarl ı
kap ı dan geçmek üzereyken oraya b ı rakt ığı telefon, ç ı k ışta
jandarma komutan ı taraf ı ndan yakaland ı olarak tutanak haline
getirildi. Bu tutana ğı da avukat arkada şı m ı z imzalamad ı ve savc ı l ı k
nezdinde giri ş imde bulunduk; "Herhangi bir şey olmaz" demelerine
rağ men, Bakanl ı ktan geçen hafta avukat için soru şturma yaz ı s ı
geldi.

Değerli arkada ş lar; sosyal tesis ve avukatevi için ş unu
söylemek istiyorum: Ben, kat ı ld ığı m bütün toplant ı larda en çok dile
getirilen husus, "Herkesin evi var, avukatlar ı n Ankara'da evi yok."
Eğer böyle bir f ı rsat varsa, bunu çok detaylara indirilmeden, biraz
daha radikal, cesur, h ı zl ı değ erlendirilmesinden yana oldu ğ umu
ifade etmek istiyorum. Haz ı r bir binan ı n da doymuş karl ı l ığı
sebebiyle Barolar Birli ğ ine çok krl ı olacağı n ı dü şünemiyorum; bir
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ihtiyaca yönelik olarak yap ı lacak yeni bir projeyle bünun ele
al ı nmas ı nda fayda görüyorum.

Teşekkür ediyorum.

Av. ÖZDEM İ R ÖZOK- Teşekkür ediyoruz Say ı n Erdem.

Söz s ı ras ı , Samsun Baro Ba şkan ı m ı z Say ı n Arif Y ı lmaz
Üney.

Buyuruni Say ı n Üney,

Av. ARIF YILMAZ ÜNEY (Samsun Baro Ba ş kan ı )- Geçen
dönem Say ı n Başkan ı ; hoş geldiniz.

Say ı n Birlik Ba şkan ı m, say ı n Birlik Yönetim Kurulunun çok
değerli üyeleri, çok değerli baro başkanlar ı , varsa konuklar;
Samsun Barosu, yeni adli y ı l ı n aç ı ld ığı gün çok büyük bir felaketle
karşı karşı ya kald ı . 0 olay ı değ i ş ik ağı zlardan yanl ış duymaman ı z
için k ı saca sizlere aç ı klayaca ğı m; ancak öncelikle şunu söylemek
istiyorum: Say ı n Birlik Ba şkan ı m ı z ı n adli y ı l konu şmas ı n ı
yaparken, Sarnsun'daki bu menfur sald ı r ı y ı devlet ve Hükümet
başkanlar ı n ı n, bakanlar ı n önünde çok net, aç ı k şekilde söylemesi
üzerine, gerçekten Türkiye'de belki ilk defa böylesine bir sald ı r ı
çok geniş kapsaml ı bir şekilde k ı nand ı . Bununla kal ı nmad ı ; Türkiye
Barolar Birli ğ i Başkan ı m ı z Say ı n Özok ve Genel Sekreterimiz
Say ı n Mengü, bizzat Samsun'a gelerek çok büyük bir kat ı l ı m ı n
önünde olay ı k ı nad ı lar, çok etkisi oldu. Ben, hep ate ş in dü ştü ğü
yeri yakt ığı n ı bilirdim. Ancak siz say ı n ba şkanlar bu olay ı
duyduktan sonra, Samsun Barosunu hiç yaln ız b ı rakmad ı n ı z;
fakslar ı n ı z, telefonlar ı n ı z, telgraflar ı n ı z art arda geldi. Sizlere tekrar
teşekkür ediyorum.

Sald ı r ı ; bir talimat haczinin ifas ı s ı ras ı nda borçlunun silahl ı
gösterileri anla şı l ı nca, meslekta şı m ı z ı n orada haczi b ı rakt ı r ı p,
zab ı t tutturup hareket ettikleri s ı rada meydana gelmi ştir. Kap ı ya
yönelmi ş ve haciz mahallinden ayr ı lmakta olan Avukat Yusuf
Altayl ı , arkas ı ndan omzundan tutularak yüksek çapl ı bir silahla
ensesinden vurulmak suretiyle dü ş ürülmü ş , kap ı önüne düşen
meslekta şı m ı za ayr ı ca dü ştü ğü yerde de o hain el diğer mermileri
s ı km ışt ı r. Haciz memuumuz Emrah Koca, binan ı n ikinci kat ı na
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kaçarak ç ı km ış ; fakat sald ı rgan, büyük bir iradeyle onu da takip
ederek 6 el de ona ateş etmek üzere a ğı r yaralam ışt ı r. Iki gün
önce Emrah Koca, Çarşamba Devlet Hastanesinden evine ç ı kacak
kadar sa ğ l ığı na kavu ş muştur, bunu bildiriyorum.

Toplant ı m ı z ı n baş layacağı 09.30'a kadar bekledim,
Samsun'a tekrar telefon ederek san ığı n yakalan ı p
yakalanmad ığı n ı sordum, son bir umutla size yakaland ığı n ı
bildirmek istiyordum; yakalanmad ığı n ı ve hlğ kaçak olduğunu,
hatta yurtd ışı na ç ı kmak için çal ışmalar yapt ığı n ı öğ rendim.

Bugünkü gündemin birinci maddesi, savunmaya sald ı r ı n ı n
konuşulmas ı ; elbette ki çok önemli yedi ba ş l ı k daha var.

Çok değerli b ş kanlar; sald ı r ı lar son 13 ayd ı r Türkiye'de ak ı l
almaz dercede, bulundu ğ umuz yarg ı çevrelerinde devam ediyor.
Bu ekonomik krizi avukatlar ı n ç ı karmad ığı malumunuz; ç ı karanlara
da bir şey olsun istemiyoruz, ama sald ı r ı larda hedef avukatlar.
Gündemin birinci maddesi olarak gösterilmesi, önemini de
göstermektedir. Sadece "Yaz ı k olmuş" demekle kalmadan, çareler
ve öneriler de sunmam ı z gerektiğ ini düşünüyorum. içinde
ya şı yoruz; bugün burada bir aile var, 74 baro ve 45 bin avukat ı
temsil ediyor. Olaydan bir hafta geçtikten sonra enteresan bir
gelişme oldu.

Bu çok ac ı gelişmeyi söylerken, ben kendim müthi ş bir
rahats ı zl ı k hissediyorum; ama bildi ğ imizi ve bildiğ inizi tekrar
etmekte yarar görüyorum: Nedendir bilmem, bizim bizden ba ş ka
dü şman ı m ı z yok. Halk "Geçmiş olsun" diyor; bizimkiler, "Belki
sebep olmu ş tur" diyorlar, "Acaba ba şka türlü hareket etse olmaz
m ı yd ı " diyorlar. Nas ı l hareket edeceksiniz; yemin etmi şsiniz,
görevinizi ifa ediyorsunuz, nas ı l olacak bu? 0 zaman kendi
aram ı zda bu meseleyi tart ışal ı m. Zorla di ğer avukatlara bir şeyleri
yapt ı rmak mümkün de ğ il; ama bir gün ba şa gelebileceğ i de
dü şünülsün. Insan, kaybetti ğ i meslekta şı n ı n henüz kan ı
kurumam ışken ve olay yerinde nas ı l olduğuna dair zab ı tlar
tutulmu ş , çok geni ş haz ı rl ı klar yap ı lm ış ken, bunlar ı incelemeden,
nas ı l olur geni ş ve kapsaml ı şekilde toplumda sanki san ığı n
müdaffl gibi, sanki onun yerine o i ş i üstlenmiş gibi "Şöyle şöyle
yapsayd ı , böyle böyle davransayd ı belki öyle olmazd ı " gibi ak ı l
almaz yorumlarla i ş i sürdürmek? Çevrenizde bunu duymad ığı n ı z ı
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söyleyemezsiniz, sizlerde de olaylar oluyor. Orada da önce sopay ı
yiyen, kurşunu yiyen avukat suçlan ı r, sonra san ı k savunulmaya
ba ş lan ı r. Müdahil olarak girdi ğ imiz davalarda, hakim en son
müdahil vekili arar.

Bütün bunlar ı sizlere sizleri üzmek için de ğ il, hem
ba ş lang ı çta gösterdi ğ iniz o harika davran ış sebebiyle teşekkür
etmek, ayn ı zamanda ileriye dönük bu konuda neler yapmam ı z
gerektiğ ini de tart ış mam ı z gerekti ğ ini söylemek için söz ald ı m.

Tekrar hepinize çok te şekkür ediyorum, sa ğ olun.

Av. ÖZDEM İ R ÖZOK- Teşekkür ediyoruz Say ı n Üney.

Söz s ı ras ı Trabzon Baro Baş kan ı m ı z Say ı n Hamit
Ş imşek'te.

Buyurun Say ı n Ş imşek.

Av. HAM İT Şİ MŞEK (Trabzon Barosu Ba şkan ı)- Say ı n
Birlik Ba ş kan ı m, say ı n Birlik yöneticilerim, Say ı n eski Ba şkan ı m,
Say ı n Hocam ve sayg ı değ er baro ba şkanlar ı m; öncelikle hepinizi
sayg ı yla selaml ı yorum.

Benden önce konu şan Say ı n Samsun Baro Baş kan ı m ı n
belirttiğ i, aç ı klad ığı konularda ben de izninizle birkaç cümle
söyleyeceğ im, arkas ı ndan da baş l ı klar halinde saptayabildi ğ im
birkaç hususu bilgilerinize sunmaya çal ış aca ğı m, fazla zaman ı n ı z ı
almayaca ğı m.

Öncelikle yitirdi ğ imiz meslekta şlar ı m ı z ı sayg ı yla an ı yorum
ve bütün baro ba ş kanlar ı ma da "geçmi ş olsun" diyorum, ba şsağ l ığı
diliyorum. Yöremizde bu tür sald ı r ı lar bizde de olmu ştur; ancak
Say ı n Samsun Baro Ba şkan ı m ı n söyledi ğ i bir hususu ben de
burada belirtmek istiyorum, kat ı laca ğı n ı z ı da umuyorum: Biz, önce
biraz özele ştiri yapmam ı z gerekir. Kendi aram ı zda özeleştiri
yapmadan, baz ı şeyleri belirlemeden, bir ba şkas ı ndan yard ı m ya
da belli demeçler bekleme hakk ı m ı z da yoktur; çünkü ayn ı
endişeler, bizde de sald ı r ı ya u ğ rayan bir-iki arkada şı m ı z hakk ı nda
bizim yöremizde söylenmi ştir. Bir gün duruşmadan dönerken, genç
bir avukat arkada şı m ı z telefonla beni arad ı ; bir haciz s ı ras ı nda
haciz memuru, şoför ve kendisinin büyük bir sald ı r ı ya
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uğ rad ı klar ı n ı , kazma-kürekle tartakland ı klar ı n ı , ancak bunu
savc ı l ığ a bildirdiğ i halde san ı klar ı n basit bir müessir fUl, etkili eylem
say ı larak serbest b ı rak ı ld ı klar ı n ı söyledi. Hemen merkeze geldim,
say ı n cumhuriyet ba şsavc ı m ı zla görüştüm; ama maalesef bana,
"Ne yapay ı m; genç bir savc ı , kuradan gelen bir savc ı
arkadaşı m ı za verilmi ş bu evrak, o da san ı klar ı serbest b ı rakt ı "
dedi. Tabii ben, bildi ğ im kadar ıyla şunu da söyleyeyim: Ceza
hukuku alan ı nda fazla uygulamam olmad ığı için, o anda ona bir
şey söyleyemedim. Oysa sonradan arkada ş lar ı mla ve kendim
yapt ığı m incelemede, say ı n başsavc ı n ı n bile itiraz ederek onu
tutuklatt ı rma ya da tutuklama talebiyle mahkemeye sevk etme
yetkisi vard ı . Her nedense bu olay ı n sonucu tutuklanmayan
san ı klar; iki ay sonra ba şka bir haciz s ı ras ı nda, icra müdürü ve
avukat arkada şı m ı z ı n yan ı nda çal ışan bir stajyere daha yoğ un,
daha etkili bir sald ı r ı n ı n olmas ı na neden oldu. Tabii bizim belki de
önceki olayda gösterdiğ imiz duyarl ı l ı k, bu kez de hani "vur deyince
öldür" denir ya, 6 tane san ığı n tutuklanmas ı na neden oldu. Biz, her
iki davaya da Baro olarak kat ı ld ı k, yarg ı lamalar ı sürmektedir.

Şunu söylemek istiyorum: Önce kendi aram ı zda birlik
olmam ı z laz ı m; adliyenin, savc ı ve yarg ı c ı n avukatlara bak ış
aç ı s ı n ı değerlendirmemiz gerekir. "Birlikten güç do ğar" örneğ i, en
çok bu olaylarda geçerlidir diye dü şünüyorum.

Avukatl ı k Kanununun 76. Maddesi, "Baro ba ş kanlar ı ve
birlik baş kan ı , protokolde cumhuriyet başsavc ı s ı n ı n yan ı nda yer
al ı r" hükmünü getirmiştir. Bilmiyorum di ğer barolar ı ; ama bizim
yöremizde bu kurala uyulmamaktad ı r, onunla mücadele etmek
durumunday ız. Valiliğe yazd ığı m ız yaz ı ya henüz bir yan ı t
alamad ı k. Say ı n Birliğ imizin bu konuda gereğ ini yapaca ğı na
inan ı yoruz. Yine Avukatl ı k Yasas ı nda, avukatlara kurumlarda,
dairelerde belge inceleme, örnek alma yetkisini, hakk ı n ı
vermektedir. Ancak son olarak birkaç meslekta şı m ı z Baromuza
başvurarak, Tapu Sicil Müdürlüğ ünde okuyacaklar ı tapu kay ı tlar ı n ı
kendilerine tapu sicil müdürünün göstermedi ğ ini, böyle bir haklar ı
olmad ığı n ı söylediler. Bunun üzerine, arkada şı m ız, Avukatl ı k
Yasas ı n ı hat ı rlat ı nca, o da kendisine "Bize de Genel Müdürlükten
gelen bir genelge var, bu genelgeye göre siz bu evraklar ı inceleyip
okuyamazs ı n ı z" diyor.
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Burada tabii şunu ay ı rmak istiyorum: Bilgi almak için vekIet
gerekir; ama kay ı tlar ı incelemek için, okumak için vekMet
gerekmez. Bu konuda da yerel olarak biz tabii gere ğ ini yapmaya
çal ışı yoruz; ama say ı n Birliğ imizin de ilgili genel müdürlük ya da
bakanl ı kta gereğ ini yapmas ı n ı istiyoruz.

Bir önemli nokta da şu: Söyleyeceklerime say ı n İ stanbul,
Ankara, Izmir baro ba şkanlar ı m ı z belki k ı zacaklar, ama beni
bağış las ı nlar; bu bölgemizde ortak olarak baro ba ş kanlar ı m ı z ı n da
bir dileğ idir: Biz, say ı sal olarak belli say ı da barolar ı z, örneğ in bizim
baromuzda 196 ki ş i kay ı tl ı şu anda; ama Birli ğ imize herhangi bir
borcumuz yok. Ancak özellikle Istanbul Barosu, bildi ğ im kadar ı yla
büyük oranda Birli ğ imize borçlu. Burada bize biraz haks ı zl ı k oluyor
gibi geliyor bana; yani ilgili baro ba şkanlar ı m ı z ı n ve de Birliğ imizin
bu konuya da e ğ ilmesini istiyoruz.

Üçlü protokol konusunda bizim yöremizde de çok önemli
s ı k ı nt ı lar var. Arkada ş lar ı m ı z, cezaevine girerken deyim
yerindeyse zaman zaman tamamen ç ı plak ayakla girmektedirler,
bayan avukat arkada ş lar ı m ı z ı n çantalar ı al ı nmaktad ı r. Cumhuriyet
başsavc ı s ı na yapt ığı m ız giri ş imler sonucunda k ı smen baz ı
başar ı lar elde ettik; ama bu konuda da çok titizlikle Birli ğ imizin
barolar ı m ı za, avukatlara yard ı mc ı olmas ı n ı istiyoruz.

Avukat kimlikleri konusuna gelince, Avukatl ı k Yasas ı nda
kimlikler resmi belge niteli ğ indedir. Ancak baz ı kurumlarda ve
özellikle bankalarda arkada şlar ı m ız avukatl ı k kimliklerini
gösterdikleri zaman, kendilerine "Bu kimli ğ inizle size ödeme
yapamay ız, i ş lem yapamay ı z" demektedirler. Bu konuda
meslekta ş lar ı m ı z taraf ı ndan Baromuza say ı s ız yaz ı l ı başvuru
vard ı r. Bu konuda ilgili yerlere, Bankac ı l ı k Düzenleme Kuruluna
özellikle say ı n Birli ğ imizin gerekli giri ş imlerde bulunmas ı n ı
istiyoruz. Karşı m ı za hep, "Sizin Avukatl ı k Yasan ı zda böyle bir
hüküm varsa, bizde de Bankac ı l ı k Yasas ı nda resmi kimlik, nüfus
cüzdan ı geçerlidir" yan ı t ı n ı almaktay ı z.

Sosyal tesisler konusunda benden önce konu şan Say ı n
Adana Baro Ba ş kan ı n ı n görü ş lerine kat ı l ı yorum. Haz ı r tesis
almaktan ziyade, zaman alsa bile, planl ı , programl ı ve istediğ imiz
ölçülere yak ı n bir tesisin kazand ı r ı lmas ı bak ı m ı ndan arsa ile bu
i ş in çözümlenmesine biz de Baro olarak kat ı l ı yoruz. Bu konuda
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Birliğ imizin barolar ı n da görü ş lerini de alarak, -ki kendileri de öyle
ifade ettiler- en k ı sa zamanda buna da bir çözüm getirilmesini
istiyoruz.

Yine benden önce konuşan arkadaş lar ı m ı n da ifade etti ğ i
gibi, bölgesel toplant ı lar ı n artt ı r ı lmas ı n ı istiyoruz. Özellikle bu
toplant ı larda bölge barolar ı n ı n sorunlar ı daha ayr ı nt ı l ı biçimde
tart ışı l ı p değerlendiriliyor; yine bu toplant ı larda özellikle staj
eğ itimiyle ilgili bölge baro ba ş kanlar ı m ı za, bölge barolar ı m ı za
aç ı klamalarda bulunuluyor ve uygulamadaki birliğ in sağ lanmas ı
bak ı m ı ndan çok önemli katk ı lar sağ l ı yor. Bunun daha s ı kl ı kla ve
daha de ğ i ş ik bölgelerde yap ı lmas ı n ı biz de öneriyoruz.

Ben, daha fazla zaman ı n ı z ı almak istemiyorum. Beni
dinlediğ iniz için hepinize te şekkür ediyor, sayg ı lar sunuyorum.

Av. ÖZDEM İ R ÖZOK- Teşekkür ederiz.

Söz s ı ras ı , Hatay Baro Ba ş kan ı m ı z Say ı n Nabi İ nalda.

Buyurun Say ı n İ nal.

Av. NAB İ NAL (Hatay Barosu Ba ş kan ı)- Say ı n Baş kan,
değerli Yönetim Kurulu üyelerimiz, çok de ğerli önceki dönem
Başkan ı m ız, Say ı n Say, değerli baro ba ş kanlar ı m ı z: hepinizi
sayg ı yla selaml ı yorum.

Çok k ı sa ve öz olarak gündemin maddeleriyle ilgili
görü ş lerimi dile getirece ğ im:

Meslekta ş lar ı m ı za yönelik sald ı r ı lar ı ş iddet ve nefretle
k ı namaktay ı z. Böyle menfur sald ı r ı lar olduğu zaman, elbirliğ iyle
güç birliğ i içerisinde olursak, san ı yorum ki sald ı rganlar bir dahaki
eylemlerini yapma cesaretini bulamazlar.

Yönetmeliklerle ilgili olarak Izmir Barosu Ba ş kan ı Sevgili
Noyan ı n görüş lerine aynen kat ı l ı yorum. Eğer Adalet
Bakanl ığı ndan bu konuda çekinceler öne sürülerek yönetmelik
çevrilmezse; Barolar Birli ğ inin h ı zla bu konudaki eksikleri
gidermek, yanl ış lar ı düzeltmek suretiyle Noyan' ı n önerdiğ i -
ayr ı nt ı s ı na girmek istemiyorum, çünkü aynen kat ı l ıyorum- o
konudaki düzenlemeyi yapmas ı n ı istiyorum, diliyorum.
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Üçlü protokole gelince, Hatay'da böyle bir sorunumuz yok; -
Adana Baro Baş kan ı m ı zdan da öğ rendik, öyle bir sorunlar ı
yokmu ş- ama biz, buna ra ğmen de Birliğe bu konuda gerekli
giriş imlerin yap ı lmas ı için yaz ı yazm ış , uyar ı da bulunmu ştuk ve
san ı yorum ki Birlik de gerekli giri ş imlerini yapm ış t ı r. Üçlü
protokolün özellikle büyük şehirlerimizde büyük sorunlar ç ı kard ığı
malumdur; bir tarafta yasa, bir tarafta protokol. Maalesef
uygulay ı c ı lar protokolü, uygulay ı c ı lar yönetmelikleri yasan ı n
üstünde görüyorlar. Bu nedenle bu konuda aç ı k bir şekilde
tavr ı m ı z ı koymam ı z gerekir.

Vekalet pulu uygulamas ı yla ilgili son şekil gayet uygun oldu.
Yaln ız Sevgili Özok'un bankalardan bunu temin edece ğ imiz
aç ı klamas ı nda ben biraz tereddüde dü ştüm. Bankalar, hiçbir
şekilde babalar ı n ı n hayr ı na, bizim hayr ı m ı za bu iş i yapmazlar,
bizden komisyon alacaklar. Acaba Birlik Yönetimimiz, bankalara
vereceğ i komisyonu, bankalara ödeyece ğ i paray ı barolara bir katk ı
olarak yerse de, onu bu şekilde barolar eskisi gibi temin etse daha
iyi olmaz m ı ? Bankalara çok para ödeyece ğ iz. 0 ödeyeceğ imiz.
paray ı , hatta biraz daha artt ı rmak suretiyle barolar ı m ı za verirsek;
s ı k ışı k durumda olan, zor durumda olan, personelinin giderini dahi
ödeyemeyecek durumda olan barolar ı m ı za da bir katk ı sağ lam ış
oluruz diyorum. San ıyorum ki Birlik Yönetim Kurulu bunu
değerlendirecektir.

Avukatl ı k asgari ücret tarifesiyle ilgili görü ş lerimizi özet
olarak Birliğ e göndermi ştik, san ı yorum ki değerlendirilecek. Yaln ı z,
ben burada bir konuya değ inmek istiyorum; tabii o konuda da bir
ayr ı nt ı yapt ı lar m ı , yapmad ı lar m ı , bilemiyorum: Bugün art ı k
Avrupa Birli ğ ine girme sürecimiz baş lam ışt ı r, Avrupa Insan Haklar ı
Mahkemesine Türkiye aç ı s ı ndan aç ı lan davalar ç ığ gibi
büyümektedir. Ancak izledi ğ imiz kadar ı yla Türk avukatlar ı n açm ış
olduklar ı davalara verilen vekalet ücretiyle Avrupa Birli ğ i ülkelerinin
avukatlar ı n ı n açm ış olduğu davalara verilen ücretler çok farkl ı ;
bizimkiler dü ş ük, onlar ı n çok yüksektir. Bunun neden ve gerekçesi
şu: Tabii ücret tarifemizde bu konuda belirlenmiş bir ücret yok;
bunlar Türkiye içerisindeki avukatl ı k ücret tarifeş ini baz al ı yorlar,
ona göre de belli bir miktar da artt ı rmak suretiyle bir ücret takdir
ediyorlar. Onun için bu haz ı rlayaca ğı m ı z ücret tarifesine, Avrupa
İ nsan Haklar ı Mahkemesine aç ı lacak davalar için de belirli bir
ücreti koymak, saptamak yerindedir. Hatta tart ışmaya açmak için
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söylüyorum; "acaba ücret tarifelerini Avrupa'da oldu ğu gibi, bir
avukat ı n saat esas ı üzerinde ald ığı ücret konusunda ileriki y ı llar
için bir değerlendirme yapabilir miyiz" diye yüksek sesle
dü ş ünüyorum, bunu da takdirlerinize sunuyorum.

CMUK uygulamas ı yla ilgili görü ş lere kat ı l ı yorum, elbette ki
baz ı barolar ı m ı z ı n birtak ı m yanl ış uygulamalar ı olabiliyor; yaln ı z,
CMUK paralar ı n ı n da barolar ı n istediğ i oranda tez elden
gönderilmesi gerekiyor. Hatay Barosu olarak, geçen döneme
kadar geliyordu; ama son dönemde gönderilen para maalesef
istediğ imiz para olmam ışt ı r, eksi bir rakam bildirdi ğ imiz halde
istenilen rakam gönderilmemi ştir ve bu suretle biz, baronun da
paras ı olmad ığı için şahsen ödeme durumuyla kar şı karşı ya
kald ı k. Bu konuda hassas davran ı lmas ı n ı temenni ediyorum.

Sosyal tesisler ve avukatevi, y ı llar ı n özlemi, 69'dan beri
özlediğ imiz bir olay. Bunun bu dönem gerçekleşmesi bizi mutlu
edecektir; ancak parasal kayna ğı n kullan ı lmas ı konusunda Birli ğ in
dikkatli olmas ı , iyi etüt etmesi ve ileride eleştirilere muhatap
olmayacak bir şekilde bir çözüm yolu bulmas ı n ı öneriyorum. Bu
sosyal tesisin ve avukatevi için tahsis edilmei için dü şünülen
arsan ı n da tez elden al ı nmas ı n ı diliyorum.

Değerli meslekta ş lar ı m; bir konuya daha değ inmek
istiyorum, kimlik konusu... Özok, konu şmas ı nda da belirtti; kimlik
ve 20 milyon. Bir de bize bir çerez var, içinden 5 milyon barolara,
15 milyon Barolar Birli ğ ine; anlad ığı m kadar ı yla 10 milyonu Vakfa,
5 milyonu Barolar Birli ğ ine, neden? 69'da Türkiye Barolar Birli ğ inin
kurulu şuyla birlikte, ruhsatnamelerin tek tip olmas ı nedeniyle
düzenlenmesi Barolar Birli ğ ine yasalar gere ğ i verilmişti. Barolar
Birliğ imiz, ruhsatnameyi bast ı r ı r, düzenler ve bunun harc ı n ı her y ı l
kendine göre artt ı r ı r ve al ı r. 0 vakit bunlara itiraz edilmedi; çünkü
Barolar Birliğ inin hiçbir geliri yoktu, yani daha aidat ödemeleri
ba ş lamam ışt ı , bina yoktu; kira gelirleri yoktu. Ruhsatnamelerden
barolar bir tek kuru ş zaten para alm ı yor; ama o ruhsatnameyi baro
imzalamazsa, avukat da avukat olam ı yor. Yani külfeti biz, nimeti
Birlik... Bu konuda ruhsat harçlar ı ndan da barolara belli bir
miktar ı n ayr ı lmas ı zaman ı gelmiştir, geçmiştir.

Kimlik için ise, bana göre yeni kimli ğe gerek yok. Evet yasa,
"Tek tip kimlik bast ı r ı l ı r" diyor; ama zaten Türkiye Barolar Birli ğ inin
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varolan kimli ğ i var, bast ı rd ığı kimlik var. Niye yeni bir kimlik, niye
yeni bir masraf; neden buna gerek duyuldu, neden 20 milyon?
E ğer 20 milyon para al ı nacaksa, bunun kimlik bak ı m masraf ı ,
bast ı r ı lmas ı , haz ı rlanmas ı ve saire diye 5 milyonu Barolar Birli ğ i
al ı r, 15 milyonu baroya kal ı r veyahut barolar kendi diledikleri
miktarda para karşı l ığı nda avukat arkadaş lara kimliklerini verirler.
Bu konudaki uygulamaya kar şı y ı m, değerli ba ş kanlar ı n da
san ı yorum buna ili şkin görüş leri olacakt ı r.

Kimlik için 20 milyon verilmesi çok fazlad ı r. Yeni kimlik
bast ı r ı lmas ı , eski kimliğ in değ i ştirilmesi zaten gereksizdir, bizim
böyle bir lüksümüz yok; yani yeni bir kimlik bast ı rma lüksümüz de
yoktur. Baro baş kanlar ı m ı z ı n hepsinin ba şı ndad ı r, hepsinin
önündedir; 20-30 milyon aidat ı n ı ödeyemiyor arkada şı m ı z,
özellikle genç arkadaşı m ı z aidat ı n ı ödeyemiyor. Aidatlar ı n ı
ödeyemeyen arkada şı mla ben 5 milyonu barosuna kalacak olan,
15 milyonu Barolar Birli ğ ine kalacak olan bir kimlik lüksüne
gidilmemesini diliyorum.

Hepinize sayg ı lar sunuyorum.

Av. ÖZDEM İ R ÖZOK- Teşekkür ediyorum Say ı n mal.

Ş imdi Manisa Baro Ba şkan ı Say ı n Serhan Özbek.

Av. SERHAN ÖZBEK (Manisa Barosu Ba ş kan ı)- Barolar
Birliğ inin önceki baş kanlar ı , bugünün değerli yöneticileri ve say ı n
baro ba şkanlar ı ; sayg ı lar sunuyorum.

Sözlerimin ba şı nda, Manisa. Barosu ad ı na, sald ı r ı ya
uğrayan meslektaş lar ı m ız ı n üye bulunduğu barolar ı m ıza da
geçmiş olsun dileklerimizi ve başsağ l ığı dilklerimizi iletmek
istiyorum.

Türkiye'nin ya şamakta oldu ğu ekonomik kriz ortam ı nda
korkar ı m bu sald ı r ı lar devam edecek, hatta belki de büyüyecek.
Ben, burada bir parantez açmak istiyorum: Ozellikle genç
meslektaş lar ı m ı z ı barolar ı n yönlendirme yükümlülü ğü oldu ğ u
düşüncesindeyim. Hepimiz o aşamalardan geçtik, icrac ı l ı k nedir
biliriz; bu psikolojik ortam ı , bu ekonomik gerilimi dü şünerek
meslektaş lar ı m ı z ı n daha itidalli davranmalar ı konusunda -özellikle
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genç meslekta ş lar ı m ı z için- zannedersem yönlendirme çabas ı
içerisinde olmam ı z gerekiyor.

Adli tatil dönemine denk gelmesi sebebiyle, gerçekten
yönetmeliklerin haz ı rlanmas ı nda arzu edilen düzeyde bir
kolektivite olu şamad ı ; ama komisyonlar olu şturuldu, oralarda
barolar ı n temsilcileri vard ı . Haz ı rlanm ış taslaklar ı incelemek için
hat ı rlad ığı m kadar ı yla 3 gün falan bir f ı rsat kald ı bize ve o sürede
de onu yeti ştirmek mümkün de ğ ildi. Fakat yönetmelik, ayeti kerime
değ ildir; uygulamada olu şacak aksakl ı klar, düzeltmeler yoluyla da
giderilebilir. Şu anda en az ı ndan zannedersem Avukatl ı k Kanunu
Yönetmeliğ i daha olu ş mad ı ; onun üzerine daha titiz bir çal ış ma
yap ı labilir. Biz, Manisa Barosu olarak bir miktar katk ı verme gayreti
içerisinde olduk. Bizim eski Avukatl ı k Kanunu Yönetmeli ğ i,
gerçekten yasan ı n çok lüzumsuz tekrarlar ı n ı yapan, çok gereksiz
ayr ı nt ı lara giren bir yap ı içerisinde, karmakar ışı k bir yap ı
içerisinde; ş imdi zaten 6-7 tane yönetmelikle kanun yönetmeliğ inin
yükü oldukça hafifledi. 0 nedenle yönetmeli ğ in öncelikle
sadeleştirilmesini öneriyorum. Yeni getirilmi ş kurumlar var, baro
temsilciliğ i gibi; bu, özellikle taş ra barolar ı için son derece önemli.
Baro temsilciliğ inin üdeta ilçede bir baro yönetimi şeklinde
organize edilmesi, onlar ı n CMUK'la ilgili, önümüzde adli yard ı mla
ilgili oldukça kapsaml ı bir etkinlik dönemi olu şacak. Onunla ilgili
sorumluluklar ı n birleştirilmesi, yönetmelik vas ı tas ı yla adeta bir
tüzel kiş ilik haline getirilmesinde son derece ciddi yararlar
görüyoruz.

Üçlü protokol uygulamas ı , gerçekten karman çorman
biçimde yürüyor, hâlâ daha yasan ı n hükmü adeta genelge
beklentileriyle aç ı klanmaya çal ışı l ı yor, koca koca ba şsavc ı lar bu
beklenti içerisindeler; fakat bu durum daha devam edecek. 0
nedenle Adalet Bakanl ığı nca bu i ş in çözümlenmesi gereklidir. Bu
i şi toptan çözmek için, Adalet Bakanl ığı n ı n o beklenen, Godot'yu
bekler gibi beklenen genelgeyi göndermesi gerekiyor; fakat
herhalde onlar da ayak sürüyecekler. Bu i ş yine barolar ı n inatç ı
gayretlerine, ba şvurular ı na kal ı yor.

Vekalet pulu uygulamas ı , gerçekten barolara bir kaynak
oluşturacak, staj gibi önemli bir konuda kaynak olu şturacak ve bu,
hukukç'ünun nteli ğ ini artt ı rmak çin de önemli bir basamak olacak;
fakat bunun da biraz adli tatil döneminedenk gelmesi sebebiyle
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epey ciddi bir karmaşa yaşand ı . Ben, Manisa Barosu olarak
söylüyorum; pul da ğı t ı m ı nda son derece ciddi bir sorun yaşad ı k.
16 ilçemiz var, 16 ilçeye elden bu pullar ı n dağı t ı lmas ı ve
bedellerinin toplanmas ı çok ciddi bir sorun olu şturuyor arkada ş lar;
bu nedenle bunun ba şka bir yap ıya verilmesi düş üncesini
taşı yoruz.

Şu anda Manisa'da teftiş var Baroda, sohbetler içerisinde
edindiğ im izlenimleri de bir yandan sizlere aktarmak istiyorum.
Vekalet pulunun bu biçimiyle uygulanma biçimi, Adalet Bakanl ığı
müfettiş lerinin -Say ı n Başkan da bunu dile getirdi- eleştirisini
almakta; çünkü baro temsilciliklerine veriyorsunuz pullar ı , o
paralar ı n geri dönü şü ayr ı bir mesele, ceplerde duruyor. Gerçi
bunun için çeş itli mekanizmalar geli ştirme gayreti içerisindeyiz;
ama bu sistemle bu i ş in yürümesi çok sa ğ l ı kl ı olmayacak, bizi
çeş itli ileride s ı k ı nt ı lara sokabilir. Bu nedenle bankalar yoluyla
çözümlenmesi bence pratik bir yol.

İ kincisi, şu olabilir: Adliyelerle tek tek anla şarak, yine yarg ı
hizmetinde kullan ı lmak kayd ı yla ufak bir pay bunun içerisinden
onlara verilerek acaba bu da ğı t ı m sağ lanabilir mi ya da toparlanma
sağ lanabilir mi? Tabii bir de o paralar ı onlardan kurtarmak da ayr ı
bir sorun olmayacaksa e ğer; fakat buna mutlak bir çözüm
olu şturmak durumunday ı z. Adalet Bakanl ığı kanal ıyla bunu
yapmak çok do ğ ru olmayacak, o zaman gerçekten paray ı geri
almak problemi çok ciddi problem olur; fakat adliyeler baz ı nda
ili şkiyle çözümlenebilir mi diye bir dü ş üncem var. Bunun d ışı nda,
vekalet pulu, yarg ı çevrelerinde ayn ı titizlikle takip edilmiyor; bu da
Bakanl ığı n yarg ı y ı yönlendirmesiyle mümkün olabilecek bir şey,
düzeltilebilecek bir şey. Barolar Birli ğ inin de bu konuda Bakanl ı kla
bir çal ış ma içerisine girmesinde yarar var. Son genelgesi, Barolar
Birliğ inin Hazine hariç, kamu kurumlar ı n ı n ibraz ettiğ i
vekğ letnamelere pul yap ışt ı racağı doğ rultusundayd ı . Bizim son
akj ığı m ı z habere göre, Ba ğ-Kur Adalet Bakanl ığı na başvurmu ş ,
Adalet Bakanl ığı kendilerine mütalaa vermi ş ; pul yap ışt ı rmak
zorunda olmad ı klar ı konusunda ve baya ğı ilginç de bir mütalaa var
içerik olarak. Bunu da bilgilerinize sunuyorum.

Bankalar yoluyla vekalet pulu dağı t ı m ı olabilir mi; o
oluncaya kadar barolar ı n 1,5 ayl ı k pul giderini sirkülasyonun
sa ğ l ı kl ı oluş mas ı aç ı s ı ndan -özellikle uygulamay ı oturtma
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dönemini ya şı yoruz- barolara avans olarak verilmesini öneriyorum.
Çünkü şu anda barolara verilen avans, -Manisa için söylüyorum,
16 ilçeyi de göz önüne alarak söylüyorum- bu geri dönü ş ü
sağ lamak için yeterli bir miktar de ğ il, onda da s ı k ı nt ı çekiyoruz.
Avanslar ı n tekrar gözden geçirilmesini öneriyoruz.

Yine Adalet Bakanl ığı n ı n CMUK'la il ğ ili bir yakla şı m ı n ı
söyleyeyim, beni baya ğı dehşete dü şürdü: Bakanl ığı n şöyle bir
dü şüncesi olduğu söylendi: "Bundan böyle önümüzdeki dönem
avukatlar ı n doğ rudan doğ ruya kestikleri makbuzla ilgili Maliyeyle
muhatap olmas ı " şeklinde bir yakla şı m ı söz konusu olabilir;
bilemiyorum, bunu da bilgilerinize sunmak isterim. Bu da tabii
CMUK hizmetinin yaln ı zca hukuksal yard ı ma ait olduğunu gören
bir anlay ış ; bunun içerisinde e ğ itim yakla şı m ı yok, yönlendirme
yakla şı m ı yok, ek masraf yakla ı m ı yok, dolay ı s ıyla Adalet
Bakanl ığı böyle kolay bir yola sapabilir.

Biz, projelendirilmesinin titiz yap ı larak ve gerçekçi kaynak
ayarlamas ı yla sözü edilen avukatevi olsun, Barolar Birliğ i
kompleksi olsun, yap ı lmas ı n ı Manisa Barosu olarak isteriz.

Son olarak genel bir konuya de ğ inmek istiyorum: Biz,
Manisa Barosu olarak Barolar Birli ğ ini ilk ad ı mda, ocak ay ı nda
düzenlemi ş olduğ u Uluslararas ı Anayasa Hukuku Kurultay ı , ikinci
ad ı mda ortaya bir ürün olarak koymu ş oldu ğu Anayasa önerisi
konusunda en içten duygular ı m ı zla kutluyoruz. Bu, gerçekten
Barolar Birli ğ inden bekledi ğ imiz -barolar ı m ı zdan da bekledi ğ imiz
elbette- çok örnek bir çal ış ma; bunun ceza hukukuna, medeni
hukuka ve benzeri yasa çal ışmalar ı na yay ı lmas ı dileğ imizdir. Belki
bu, Barolar Birli ğ inin birinci i ş levidir arkada ş lar. Yasalar ı n
ç ı kmas ı ndan sonra bunu izlemek, bizim yükümlülü ğümüzü yerine
getirdiğ imiz anlam ı na gelmiyor; akademik çevrelerle çok yak ı n
temas içerisinde olarak, uygulamac ı lar olarak bizler içerisine
girerek bu çal ışmalar ı detayland ı rmak durumunday ı z. Ancak ş imdi
anlaşı l ı yor ki, Barolar Birli ğ inin alternatif Anayasas ı , bugün için
realize edilebilir bir durumda de ğ il; ortada Uzlaşma
Komisyonundan ç ı km ış bir metin var.

Bu metinde -metni inceledim- dikkatimizi çeken bir konu var:
Biliyorsunuz, 4-5 ay önce Avrupa Birliğ ine bir Ulusal Program
sunuldu. 0 Ulusal Programda Hükümet; birincisi, savunman ı n
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Anayasada tescili, savunman ı n yarg ı n ı n kurucu unsuru oldu ğ unun
tescili konusunda bir taahhüt verdi; ikincisi, savunman ı n
güçlendirilmesi konusunda bir taahhüt verdi; üçüncüsü, Avukatl ı k
Yasas ı n ı n ç ı kar ı lmas ı konusunda bir taahhüt verdi. Avukatl ı k
Yasas ı ç ı kt ı ; fakat şu anda Partileraras ı Uzlaşma Komisyonunun
metnine bak ıyoruz, -ki ben, bu konuda çok derin tart ış malar
olaca ğı n ı zannetmiyorum, Avukatl ı k Yasas ı nda müşterek bir
dü şünce birliğ ine varm ış lard ı - bu taahhüt, k ı sa vadeli taahhüttü
üstelik, hat ı rlat ı lmal ı d ı r siyasi partilere, Meclise. Bu konu da
savunman ı n güçlendirilmesi için ilk ad ı md ı r, y ı llard ı r bunu
savunuyoruz. Bu 	 nedenle savunman ı n	 yarg ı n ı n	 kurucu
unsuru say ı tmas ı n ı n Anayasa	 değ i ş ikliğ i	 kapsam ı nda ele
al ı nmas ı gerektiği düşüncesindeyiz. Barolar Birli ğ inin
gecikmeden, -zannedersem pazartesi günü de görüş meler
baş l ı yörmu ş- bu konuda Avukatl ı k Yasas ı yla ilgili yapm ış oldu ğu o
örnek çal ışma benzeri bir çal ışmay ı yenilemesi gerekti ğ i
dü şüncesi nd eyiz.

Sayg ı lar sunuyorum.

Av. ÖZDEM İ R ÖZOK- Teşekkür ederiz.

Söz s ı ras ı , Giresun Baro Baş kan ı m ı z Say ı n Erhan Şansal
Dikmen'de.

Buyurun Say ı n Dikmen.

Av. ERHAN ŞANSAL DIKMEN (Giresun Barosu
Baş kan ı )- Türkiye Barolar Birli ğ inin değerli Başkan ve yöneticileri,
değerli baro ba şkanlar ı , sevgili meslektaşlar ı m; hepinizi sayg ı yla
selaml ı vorum.

Art ı k mümkün mertebe bizler eskidik, söz almamaya özen
göstermek istedim; ama bu, yeni Yönetimden sonra ilk toplant ı ,
Nabi ağabey ald ı ktan sonra ben de alay ı m dedim, bizim
duayenimiz odur.

Birkaç konuya temas etmek istiyorum, ço ğu konular benden
önceki arkadaş lar ı m taraf ı ndan irdelendi. Puldan ba şlamak
istiyorum: Tabii pulla ilgili s ı k ı nt ı lar ı m ı z var. Barolar Birli ğ inin son
uygulamas ı bizi biraz rahatlatt ı ; kredi açmak şeklinde. Bu, tabii

39



sürekli olarak bir ba şka külfet yaratt ı , hepiniz biliyorsunuz; eleman
eksikliğ i, pullar ı n zimmetlenmesi, verilmesi, da ğı t ı lmas ı konusunda
gerçekten de bizim gibi üye say ı s ı az barolarda yeni
elemanlar ı m ı z ı n olmamas ı , onlar ı istihdam edecek kayna ğı m ı z ı n
olmamas ı nedeniyle mevcut sekreterlerimizin bu konuda, özellikle
de para konusu olduğu için de kaç ı nriı a eğ ilimleri birazc ı k zorluk
yarat ı yor. Bu pul uygulamalar ı s ı ras ı nda diğer yeni görevlerimiz de
var, o görevler nedeniyle bize yeni eleman tutma olana ğı n ı n önünü
açan yeni aç ı l ı mlar getirilirse, o zaman i ş ler kolayla şı r.

Arkadaş lar banka meselesine olumlu bakt ı lar. Benim bir
endişem var: Ziraat Bankas ı -tabii devlet bankas ı olarak kalacaksa
eğer, o da ku şkulu malumunuz, özelle ştirmeler devam ediyor-
veya bankalar, küçük yerlerde -büyük yerler nas ı ld ı r, bilemiyorum-
birçok şeyin yap ı ld ığı bankalard ı r; tar ı m kredi kooperatiflerinin
kredisi oradan verilir, -kendi yörem için söylüyorum- FISKOBIRLIK
al ı mlar ı ndaki paralar Ziraat Bankas ı ndan verilir, tabii emekli
maaş lar ı da bunun üzerine eklenirse, büyük kuyruklar olu şur baz ı
aylarda. Buralarda meslekta ş lar ı m ı z ı n pul edinmesi zor; zaten o,
bankalar için bu bir ikincil görev olacakt ı r, bir angarya kabul
edecektir. Bu da meslekta ş lar ı m ı z ı n yeni yak ı nmalar ı na neden
olabilir, bunu değerlendirmenize sunuyorum. Yani eğer oradan
al ı nacaksa, meslekta ş lar ı m ı z Ziraat Bankas ı ndan alacaksa,
barolara verilecekse, ayn ı şey devam edecektir; yani yine o pullar
bizim taraf ı m ızdan blok olarak al ı nacaksa, biraz önceki o
ş ikayetler yine ba ş layacakt ı r. Bence kanaatimce, eleman takviyesi
yolunun aç ı lmas ı derim.

Hepimiz uygulamac ı y ı z; Avukatl ı k Yasas ı , tabii çok
istedi ğ imiz değ i Şmeydi. Y ı llarca baro başkanlar ı olarak her
oturumda, bu toplant ı larda, ç ı kmayan Avukatl ı k Yasas ı n ı
konuşurduk, "bir gün belki ç ı kar" derdik. Beğenmezdik, tabii
eksikti, bana göre de eksik. Ne şekilde ç ı karsa ç ı ks ı n, -tabii isteriz
de, sizler de gözlemlemi şsinizdir- Avukatl ı k Yasas ı nda nas ı l
hüküm olursa olsun, yarg ı çlar ı m ız, savc ı lar ı m ız, Avukatl ı k
Yasas ı ndaki hiçbir hükmü görmezler ve görmezlikten gelirler.
Arkadaş lar ı m ı z birtak ı m tabii gözlemlerini anlatt ı lar; Avukatl ı k
Yasas ı nda ceza hükmü vard ı r biliyorsunuz. İ nan ı r m ı s ı n ı z
arkada ş lar, belki sizler de karşı laşm ışs ı n ı zd ı r, "Bu ceza hükmünü
niye uygulamad ı n ı z?" diyen adli müfetti ş inin sorgusuna muhatap
oldum. Konu da me ş hur hükümdür, 'Muvazaal ı şekilde senetlerin,
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bonolar ı n devral ı n ı p icrada avukat d ışı nda, avukat ı atlayarak
yap ı lan temliklerle birçok icra takibine giri ş ilmesi." Tabii konuya
daha aç ı kl ı k getirmeme gerek var m ı ; icra takipleri, muvazaal ı
şekilde devir temlik alanlar ı n Türk Avukatl ı k Yasas ı nda cezas ı var.
Bu, müfetti ş in gözüne çarpm ış Giresun'da bir Icra Dairesinde.
Tabii bakm ış ki 100 tane, 200 tane bir icra takibi var, icra takibinin
alacakl ı s ı Ahmet Kara, at ı yorum, benimle görüşmek istedi, "Say ı n
Baş kan ı m, siz bunu görmediniz mi?" dedi. "Neyi görmedim?"
dedim; " İ cradaki bu muvazaal ı temlikleri görmediniz mi?" dedi.
Dedim ki "Bunu görmesi gereken ben miyim; yani ben, icray ı teftiş
etmek durumunda m ı y ı m, sizin savç ı lar ı n ı z ı n görevi belli
periyotlarla icray ı teftiş ederler ve siz müfettiş ler teftiş edersiniz ve
ceza hükmü vard ı r Avukatl ı k Yasas ı nda. Buna muvazaal ı oldu ğ u
tespit edilen, görülenler hakk ı nda kovuşturma aç ı l ı r ve kovu ş turma
yetkisini de cumhuriyet savc ı lar ı na vermiş devlet, barolar ı n
cumhuriyet savc ı s ı görevi yok." Bu konuda birtak ı m yani yasak
savma kabilinden tahkikatlar yap ı ld ı . Bunu bir örnek olarak
söylüyorum.

Örneğ in yine Avukatl ı k Yasas ı nda hepimizin bildi ğ i bir
hüküm vard ı r; avukatlara yönelik duru şmalarda ya da görevi
s ı ras ı nda avukatlara yönelik yap ı lan eylemlerden ötürü Hakimler
Kanununa tabi biçimde soru şturma yürütülmesi gerekir. Ama
sizlerin de gözlemleriniz vard ı r san ı yorum, duruşmalarda kiş iler
bunlar ı bilmeyebilir; avukata döner a ğı r hakaretler eder, -ya şad ı k,
yani avukat ı savunma olarak yaşad ı m- hakim bakar. Birkaç kere
ikaz ettim, "Hakim bey, bu sizin göreviniz, kanun hükmü aç ı k. Bir
hakime nas ı l hakaret ediliyorsa, bir eylem varsa, ona kar şı yönelik
siz nas ı l davranacaksan ı z, yasa size bunu emretmi ş" dedim.
"Avukatl ı k Yasas ı pek bizi ilgilendirmiyor" aç ı kça denilmese bile.
Bu konuyu bitiriyorum arkada ş lar; hepimizin derdi ve Avukatl ı k
Yasas ı na ne yazsa yazs ı n, avukatlarla ilgili hiçbir şekilde de bunu
özellikle savc ı ve yarg ı çlar kendi üzerlerine alm ı yorlar. Halbuki ne
uyduruk yasa ve nizamnameler vard ı r yürürlükte; Osmanl ı 'dan
kalma bilmem Tababet Şuabat ı n bilmem nesine ili şkin kanun
hükmündeki muvakkat kararnamelerindeki ceza hükümleriyle ilgili
soru şturma yaparlar da, Avukatl ı k Yasas ı ndaki bu tip avukatlar ı
ilgilendiren, avukatlara yönelik eylemlerle ilgili görmezlikten
gelirler. Bu nedenle as ı l Avukatl ı k Yasas ı ndaki bu değ i ş melerin
inşallah yarg ı çevrelerince de birgün alg ı lanaca ğı n ı diliyorum.
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Tabii belki Adalet Bakanl ığı n ı n yönlendirmesi gerekir.
Adalet Bakanl ığı hakk ı nda hiçbir şey söylememe gerek yok, sizler
söylüyorsunuz zaten. Yarg ı ç da olsa, savc ı da olsa, memurdur.
İ çinizden memuriyetten gelenler vard ı r, memur kafas ı yla hala...
Bağı ms ı zl ı k kafalarda olmal ı ; biz, yarg ı n ı n bağı ms ı zl ığı n ı n onlar ı n
bağı ms ı zl ığı ve sorumsuzluğu için değ il, y ı llarca bunlar için
mücadele etmenin bizim yurttaş lar ı m ı z ı n güvenli ğ i için demiş izdir;
ama memur kafas ı , kafalarda ba ğı ms ı zl ı k olmad ığı sürece, Adalet
Bakanl ığı ndan gelen bir genelge karşı s ı nda yarg ı çlar esas duruşa
geçiyorlar. Bu nedenle de Adalet Bakanl ığı n ı n yönlendirmesi
şeklindeki benden önce baz ı konularda konu şan arkada ş lar ı m ı n
görüşüne ben de kat ı l ı yorum, yarg ı çlar ı m ı z ı n da -istisnalar ı
b ı rak ı yorum- kafalar ı n ı n bağı ms ı z olmad ığı dü şüncesindeyim.

Efendim Say ı n İ zmir Baro Ba ş kan ı değ indi bir konuya, ben
de önemli görüyorum, birkaç cümleyle de ğ inmek istiyorum: Bize
ne denilebilir; bizim konumuz hukuk, hukukun yarat ı lmas ı nda,
üretilmesinde katk ı da olan en üst düzeyde bir hukuk kurumu
Türkiye Barolar Birli ğ i ve biz hukukçular, baro başkanlar ı ve
avukatlar. Yurtta ş olarak bizi ilgilendirmesinin d ışı nda,
Afganistan'la ilgili konuşmak istiyorum: Yurtta ş olarak bizi
ilgilendirir, ayr ı bir olay; ama alelacele Türkiye'nin bu i ş içerisinde
kendisini bulmas ı ve bunu çok do ğal olarak deklare etmesi... Bu, -
hepiniz televizyondan izliyorsunuz- vatanda ş olarak buna karşı
olmam ı z ı n d ışı nda, hukukçu olarak, hukuku etkileyecektir. Birçok
hak ve özgürlüklerin "sava ş hali" ad ı alt ı nda, paragraf ı alt ı nda
ask ı ya al ı nmas ı şeklinde bir durum olabilir, 1950'li y ı llar ı n Kore
Sava şı n ı n oldubittisi içerisinde olabiliriz. Tekrar ediyorum, ben
hukukçu gözüyle buna bak ı yorum: politik ya da bir yurtta ş olarak
tabii herkesin kendi görü ş leri vard ı r, o görü ş lerim sakl ı d ı r. Dün
akşam bir televizyonda izledim, -tabii şu anda dünyan ı n
gündemindeki bu sorun, bu tart ışı l ı yor, görüş ülüyor, görü ş ler
al ı n ı yor- M ı s ı r Devlet Başkan ı Hüsnü Mübarek'in bile buna itiraz ı
var, bir oldubittiyle, henüz ortaya bir şey ç ı kmadan, en az ı ndan
Birleşmi ş Milletlerin himayesinde ve onlar ı n yönlendirmesinde
olmaks ı z ı n ABD'nin müdahalesinin yanl ış olduğunu söylüyor. Bu
bir d ış politika meselesi gibi görünür; tekrar alt ı n ı çiziyorum, bizi
ilgilendiriyor, hukukçular ı ilgilendirecektir, terörün tarifi meselesi
ortaya ç ı kacakt ı r. Bir ülkedeki terörü, terörü en fazla ya şam ış ülke
olarak, zaten bunun ac ı s ı n ı çeken bir ülke olarak bunu tasvip
etmemiz de ğ il, bunu k ı namamam ı z mümkün değ il; ama bir ülkenin
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içindeki bir terörün birden bire bir NATO meselesine ve NATO
meselesi içerisinde de Türkiye'nin otomati ğe basm ış lar gibi -
yöneticilerimizden deklare edilenlerle konu şuyoruz tabii, sizler de
daha fazla ilgileniyorsunuzdur- birden bire bir oldubittinin içerisinde
görüyorum, Hüsnü Mübarek'in konu şmas ı n ı dinledim, bizim
Başbakan ı m ı z ı n konu ş mas ı n ı dinledim ve ş imdi Say ı n Noyan
Özkan' ı n konu şmalar ı ndan sonra buna de ğ inmek zorunlulu ğu
hissettim. Bu olay, bizi yurttaş olmaktan ziyade hukukçu olarak
ilgilendirebilir; terör tarifleri yanl ış yerlere çekilebilir, Terörle
Mücadele Yasas ı ndaki zaten k ı s ı tlamalar nedeniyle hukuk
zedelenebilir, "savaş hali" ad ı alt ı nda yeni k ı s ı tlamalar gelebilir. Bu
konuda Birliğ imizin yöneticilerinin daha kapsaml ı e uyar ı c ı şekilde
hukuku ilgilendiren bölümüyle; çünkü "Türkiye Barolar Birli ğ i,
hukuk d ışı nda her şeyle ilgileniyor' ele ştirilerini çok al ı r ı z; ama bu
hukuku ilgilendirecektir, bizi ilgilendirecektir. Uzun süre zaten baz ı
bölgelerimizde insan hak ve özgürlükleri özelde hukuk aç ı s ı ndan,
savunma aç ı s ı ndan ask ı ya al ı nm ışt ı r. Bunun daha dikkatli, daha
dikkat çekici biçimde ele al ı nmas ı benim de tavsiyemdir.

Yönetmeliklerle ilgili arkada şlar konu ştu; ama
yönetmeliklerden benim hâlâ eksik gördü ğüm, ama katk ı da da
bulunamad ığı m, o eleştiriyi de kendime yap ı yorum, belki de
mazeret olarak adli tatile rastlamam ı z mazeretinin arkas ı na
s ığı nay ı m, y ı llardan beii bence seçimle ilgili, yani Türkiye Barolar
Birliğ i seçimleri de dahil olmak üzere, baro seçimleriyle ilgili birçok
sorunlar - yaşı yoruz, en son Barolar Birli ğ i kongresi sonucunda
seçimde bizzat bilemiyorum orada kim vard ı - gözlemledim,
sabahleyin erkenden gitti ğ imizde, Seçim Kurulunun s ı radan bir
memuru, efendim bu oy pusulalar ı m ı mühürlenecek, zarflar m ı
mühürlenecek sorusuyla kar şı laşı ld ı ve tabii o orada a şı ld ı . Bu
belirsizlik, biraz önce söyledim, memurlar ı küçümsemek için değ il,
ama memurlar kanun dinlemezler, genelge dinlerler, yönetmelik
dinlerler. Sizler de biliyorsunuz. Belki birazc ı k son yönetmelikte
gördü ğüm bir aç ı kl ı k var, ama ben bir an ı m ı tekrar anlataca ğı m,
kom şu baromuzun, baro başkan ı m ı z ı n, daha önceki baro
başkan ı m ı z ı n ba şı na gelen, bizim de mütalaa vermek gibi
durumda kald ığı m için şey yap ı yorum, bir ilçe seçim kurulu hakimi,
baro kongresini usulüne uygun ça ğ r ı yap ı lmad ığı gerekçesiyle
seçimi iptal etti. Böyle bir yetkisi yoktu, yok zaten. I şte bunlara
aç ı kl ı k getirilebilir, yani seçimle ilgili yönetmeliklerin daha geni ş
kapsaml ı olarak acil görünmeyebilir şu anda, tabii acil de
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olmad ığı n ı biliyorum, daha kapsaml ı , ben şahsen katk ı da
bulunmaya da haz ı r ı m, di ğer baro baş kanlar ı m ı z ya da onlar ı n
görevlendirece ğ i meslekta ş lar ı m ı z da vard ı r. Şu anda önümüzde
seçim yok; ama bu acil yönetmeliklerden sonra daha ayr ı nt ı l ı ,
seçim memurlar ı n ı n elinde malumunuz bizim seçimlerimiz
maalesef ve onlar ı n k ı s ı tl ı olmas ı na rağmen denetleyeceklerin oy
pusulalar ı n ı n say ı m ı , dökümüyle ilgili olarak, suUstimallerle ilgili
olarak ancak seçim kurulu ba ş kan ı , hakimi karar verecekken,
kendini her şeye hakim sananlarla da karşı la şı yoruz, ba şı m ı zdan
geçtiğ i için söylüyorum.

Yetki belgesi meselesinde de zorluklar, bu son bir avukat
arkada ş lar ı m ı z ı n, bizlerin ba şka avukat ı yetkilendirilmesi
meselesinde yarg ı çlar ı m ı z ı n vekaletnamelerinin bu yetki belgesine
eklenmesini istedi ğ ini Say ı n Birlik Baş kan ı m ı z söyledi. Doğ ru
buluyorsunuz, eklenmesi gerekir... Ama o vekaletnameler zaten
dosyada yok mu sevgili meslekta ş lar ı m? Ben bir ad ı m daha
at ı yorum, bütün ço ğ unluğun karşı görü şüne ra ğ men, diyorum ki,
"Kanun, onun üstüne geçmi ştir Avukatl ı k Yasas ı . Yani Avukatl ı k
Yasas ı , emredici bir hüküm getirmi ştir, bir ki ş i vekğ letname
vermiştir, o özel bir ili şkidir; ama kanun son de ğ i ş iklikle demi ştir ki,
sen vekil tayin etmişsen, bu avukat bir baş kas ı n ı görevlendirebilir.
Bunu ba ş ka bir şeyle k ı s ı tlayamazs ı n ı z, benim yorumumdur, yani
kanun hepsinin önüne ç ı km ışt ı r, son ç ı kan bir kanundur. Eğer o
kanun onu güvenerek veriyor, avukata veriyor. E ğ er avukat,
vekaletnamesi olmad ığı takdirde bunu veriyorsa, zaten bunun
sorumlulu ğuna katlanacakt ı r, bu benim görüşüm affedersiniz, ben
kanunun burada yine avukatlara verilen bir yetkinin
kullan ı lmas ı nda yarg ı çlar ı m ı z ı n k ı s ı tl ı bak ış aç ı lar ı n ı n bizi benim
görü şüm, kusura bakmay ı n, çoğ unlu ğun görü şüne rağmen,
avukatlara olan güvensizlik, hafta bana gelen ş ikayetlerden, bu
yetki belgelerini ibraz eden arkada ş lar ı m ı za, efendim bu noterden
değ ildir diyen hakimler ç ı km ışt ı r. Noterli ğ in verdiğ ini ola ğan bulan
ve böyle bir yetkiyi, zaten tahammülsüzlük var avukatlara kar şı ,
onlar ı n böyle bir belge düzenlemesini bile garipseyen ve ben
arkada otururken bir duru ş mada müdahale ederek baro ba ş kan ı
olarak, hakimi uyarmak zorunda kald ı m, yasan ı n getirdiğ i bir
yetkidir, bunu kabul etmek zorundas ı n ı z" demek zorunda kald ı m.
Bu benim görüşüm, ama bu genellikle avukatlara olan
güvensizlikten kaynaklan ı r diye dü şünüyorum. Yani bunu
söylememin sebebi şu: Hani bu doğ rudur, bana göre benim
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yorumum do ğ ru olmayabilir, ama yarg ı çlar da bana göre art ı k son
dönemlerde hem donan ı ms ı zd ı r, dilime gelen SÖZCÜ ğÜ söylemek
istemiyorum, hukuk fakültelerinin hali malum, kanunlardan,
gelişmelerden ve konuş mam ı n ba şı nda söylediğ im, Avukatl ı k
Yasas ı n ı yok kabul ederler ve Avukatl ı k Yasas ı ndaki hükümler,
sanki genelgeyle kendilerine gelmediğ i takdirde bunun
uygulanmas ı gerekmez" havas ı ndad ı rlar.

Trabzon Baro Ba ş kan ı arkada şı m değ indi, hat ı r ı m ı za bile
gelmeyecek, benim havsalam ı n almad ığı , Avukatl ı k Yasas ı ndan
sonra birtak ı m avukatlar ı n daha özgürce bakabilecekleri aç ı k
hükmüne ra ğ men, o istisnalar ı n d ışı nda, tapu dairelerinde hem
meslekta ş lar ı mdan bana geldi, ş imdi biraz önce de Trabzon Baro
Baş kan ı meslekta şı m iletti, belki sizler henüz size iletilmemi ş bir
sorun değ ildir, sorun haline gelmemi ş olabilir, ama gelecektir.
Tapu Kadastro Genel Müdürlü ğ ünün bir genelgesi var, numaras ı n ı
alacakt ı m, ama unutmu şum, daha sonra Barolar Birli ğ ine
göndereceğ im fotokopisini, efendim bu iyi niyetle haz ı rlanm ış bir
genelge, bu genelgede genel, tapu sicilinin aleniyetiyle ilgili
birtak ı m görüş ler var, sonra Avukatl ı k Kanunundaki değ i ş iklik
maddesi al ı nm ış metne, baş ka bir paragraf ba ş l ı yor ve o de ğ i ş ik
madde, bildiğ imiz madde, tekrar etmeyeyim, yani bakabilir
hükmünden sonra, bu değ i ş iklik nedeniyle diyor, devam ediyorum,
bundan sonraki cümlem genelgeye ait, "Kamu görevi ifa eden
avukatlar ı n vekaletname ibraz etmeksizin tapudaki şeyden
bakabileceklerini, tetkik edebilecekleri diyor. Bunda ne var
diyebilirsiniz; ilginçtir, tekrar ediyorum, belki memur kafas ı , ben
karşı laşt ı m, Say ı n Baş kan ı m, sizin için bir güçlük yok, ama dedi
tapu müdürü, teşekkür ederim, hayrola dedim, bu genelge dedi
bizi bağ l ı yor, bundan sonra sadece kamu avukatlar ı na biz bu tapu
sicilini bakt ı raca ğı z. inan ı n karikatürize etmiyorum, dedim, yanl ış
anlam ı yor musun, hay ı r dedi, bak ı n kamu görevi ifa eden
avukatlar, onlar biziz, yok de ğ il, kamu avukatlar ı ... Bu iyi niyetli bir
genelge, ben biliyorum, tapu genel müdürlü ğ ünün genelgesi iyi
niyetli olmas ı na rağmen, dedim, ben kendim için bir şey
istemiyorum, yani benim kendi özel i ş lemim vard ı , ama bundan
sonra avukatlara böyle mi davranacaks ı n ı z, böyle mi anl ı yorsunuz,
evet, dedi çok aç ı k ve net ve benim cehaletime güldü. Yani
serbest avukatlar ı n bundan faydalanaca ğı na akl ı almad ı ve ayr ı ca
dedi, ş imdi Hamit arkada şı m ı n şeye gelece ğ im ayr ı ca bundan
sonra dedi bu genelgeye göre sadece akit tablosunu, tescilden
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sonraki o kütük sayfas ı vard ı r, ona bakabileceksiniz, diyelim ki
onun müstenidat ı resmi senet falan şeklindeki isteklerinize
kesinlikle vekaletname de olsa cevap veremeyiz, çünkü genelge
bizi bağ l ı yor" dedi. Ben bunu biraz da özellikle alt ı n ı çizerek
söylüyorum, belki yaz ı l ı olarak da söyleyebilirim, ama Say ı n Birlik
Başkan ı m ı z ve yöneticilerimizin not ald ığı n ı san ı yorum, alt ı n ı
çizmekte yarar var, en ücra kö şelerde yurdumuzun görev yapan
avukatlar dava açacaklar daha özgürlük getirildi ğ ini, daha serbesti
getirildi ğ ini san ı rken, birden bire bu hükmün böyle uygulanacağı n ı
havsalam ı z almazd ı . S ı rf Avukatl ı k Kanunundaki son de ğ i ş iklikler
nedeniyle özel bir genelge ya da özel bir yaz ı ç ı kart ı lmas ı
sağ lan ı rsa, sağ lanabilirse tabii iyi olur diye dü ş ünüyorum ve bunun
ışığı nda bunu dile getirdim.

Yeni arsa al ı n ı p ona bir tesis yap ı lmas ı görüşündeyim. Yeni
i ş levine uygun yeni bir mimari projeyle bizim kullanabilme
imkanlar ı m ı z dü şünülerek güzel bir mimari projeyle yeni bir arsaya
bina yapt ı r ı lmas ı bence, bizce de Giresun Barosu olarak daha
uygun görülmektedir; ama para kaynaklar ı konusunda
bilemiyorum, kendilerini korusunlar derim.

Efendim, daha fazla zaman ı n ı z ı almak istemiyorum, bu tabii
bundan sonra bu yönetmehklerin, yasan ı n uygulanmas ı ndan sonra
ç ı kacak durumlar ı n tekrar san ı yorum gündeme al ı nmas ı , benden
önce konu şan arkadaşı m ı n dediğ i gibi, bu ayeti kerime değ ildir,
uygulamalarda ç ı kan aksakl ı klara yeniden toplant ı lar ı m ı zda
yönetmeliklerin değ i şmesi mümkün olacakt ı r. Tabii bu Avukatl ı k
Yasas ı değ i şti diye çok da şeyin değ i ştiğ ini sanm ı yorum, çok
emeğ imiz var; yani toplant ı larda konuşma emeğ imiz var en
az ı ndan. Öyle hükümler var ki, belki geçirilmezdi, geçirilemez,
biliyorum, bu konuda özellikle gö ğüs göğüse muharebe veren
arkadaş lar ı m ı z var Mecliste, karşımda, onlar da bu
kahramanlardan bir tanesi. Ama tabii öyle madde var ki, ben bunu
söylemeden geçemeyece ğ im, inşallah bunu değ i ştirme zaman ı
gelebilir, eskiden rahmetli Özal yapard ı , Bütçe Kanunun arkas ı na
bir madde koyard ı , bir başka kanun o s ı rada değ i ş irdi. Buna
benzer yöntemlerle örne ğ in duruşmalardan, HMUK'ta vard ı r
malumunuz bu, duruş malardan avukatlar ı n ç ı kar ı lmas ı ve yerine
hkirnin sen kendine ba şka bir tayin etme yetkisi, ben kabaca
söylüyorum, madde daha ağdal ı bir dille yaz ı lm ışt ı r, bu gibi
maddeler hâlâ yürürlükte.
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Son bir şey, şu anda bilemiyorum, meslekta ş lar ı m aras ı nda
hkimlikten, savc ı l ı ktan gelenler vard ı r, istisnalar ı tenzih ediyorum,
hiçbir şekilde söyleyeceklerim onlara ili şkin değ ildir, tabii bu
madde geçer mi, geçmez mi bilmiyorum, ama benim temennim
olarak art ı k gündeme geliyor, avukat stajyerlerimizin say ı s ı büyük
şehirlerde daha çok biliniyor; bizde bile, Giresun gibi say ı sal olarak
az baroda bile her y ı l 15-20'yi bulmaya ba ş lad ı . Yani bu da bir
ekmek meselesidir, art ı k bundan sonra, yani yap ı labilecek
giriş imlerde, ş imdi hkimlikten ayr ı lan, savc ı l ı ktan ayr ı lan
arkadaş lar ı m ı z da yeni genç arkada ş lar ı m ı z hem haks ı z rekabet...
Evet, rozetlerini takt ı klar ı gibi, madem hemen konuya gireyim, ben
hkimim diye de konu şmalar ı n ı duyuyoruz. 0 iş in pazarlamas ı n ı
ben söylemek istemiyordum, siz söylediniz. Bunlar ı siz
biliyorsunuz. Bunlar ı n engellenmesi için.., bu çok zordur biliyorum,
ama art ı k söylemenin zaman ı geldi, geçiyor. En az ı ndan direkt
böyle söylenmese bile, örneğ in avukatl ığa kabul şartlar ı ndan bir
tanesi yaşa bağ lan ı r, 35 yaş zorunlulu ğu olabilir, akl ı ma 35 yaş
gelmesi... madem ki memuriyette hakimli ğe, savc ı l ığa geçişte bir
yaş vard ı r, avukatl ığa geçişte de o formasyonu almam ış , iki taraf ı
vard ı r, hem arkada şı m ı z ı n söylediğ i suiistimal vard ı r ve bu
suiistimaller yap ı lmaktad ı r, haks ı z rekabet genç meslekta ş lar ı m ı z
önünde büyük bir haks ı z rekabet olu şmaktad ı r. Hem bu vard ı r,
benim yine ki ş isel kan ı m şu ki, eğer bir ki ş i avukatl ığı n ba şı ndan
değ il de belli meslekten sonra, 35, ba şka yaş da olabilir, akl ı ma
gelen, Memur Kanununda 40 fazla, ya şı m 35, yolun yar ı s ı , en
az ı ndan belli formasyonlardan geçiyoruz. En kötü e ğ itim alm ış
avukat, yani hukuk fakültesinden en az e ğ itimle ç ı kan bir avukat.
arkadaşı m ı z bile, o mesle ğe genç ya şı nda ad ı m att ı ktan sonra
savunma bilinci etinde, kemi ğ inde, damarlar ı nda dolaşmaya
baş l ı yor. Belli yaştan sonra o savunma formasyonunu, o savunma
refleksini, o savunma içgüsünü almak çok zordur, bunu a şanlar
vard ı r, gerçekten sayg ı değer hukukçular aram ı za kat ı lm ış lard ı r;
ama tabii ben genelini konu şmak istiyorum, en az ı ndan bu
konu şulmal ı , mesleğe daha sonradan giren savc ı ve yarg ı çlar
meselesini ancak yaş s ı n ı r ı konularak aşabiliriz diye dü şünüyorum.

Teşekkür ederim.

Av. ÖZDEM İ R ÖZOK- Teşekkür ederim Say ı n Dikmen.
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Söz s ı ras ı , İ stanbul Baro Baş kan ı m ı z Say ı n Yücel
Saymanda. Say ı n Sayman' ı n konu ş mas ı ndan sonra bir öğ le
yemeğ i aras ı n ı vereceğ iz, onu da bilgilerinize sunuyorum.

Buyurun Say ı n Sayman.

Av. YÜCEL SAYMAN ( İstanbul Barosu Ba ş kan ı )-
Teşekkür ederim Say ı n Baş kan.

Ben, bugünkü konulara girmeden, değ erlendirmenize ve
belki kabul ederseniz, harekete geçmenize ili ş kin olarak bir öneri
getireceğ im; Prof. Dr. Bülent Tanör'le ilgili. Hepimiz tan ı r ı z; bir
k ı sm ı m ı z öğ rencisi olduk, bir k ı sm ı m ı z yak ı n arkada şı olduk; ama
barolar ı m ı z ı n üyelerinin büyük bir k ı sm ı İ stanbul Hukuk
Fakültesinde onun derslerinden yararland ı , çoğu kitaplar ı ,
"Dü şünce özgürlü ğ ü" ink ı lap tarihini anlatan "Kurulu ş-Kurtulu ş" ve
büyük bir eser olan "Kongre İ ktidarlar ı " kitaplar ı gibi hepimizin
ba şucu kitab ı oldu. Bu arkada şı m ı z ı çok haks ı z, hukuka ayk ı r ı bir
i ş lemle üniversitedeki görevinden ç ı kartmak üzere YÖK'e bir teklif
götürüldü. Biliyorsunuz TÜS İ AD, Bülent Tanör'den, üniversiteden
değ il, bizzat Bülent Tanör'den bir telif kitap istedi, bir araşt ı rma
istedi. Bu, ara şt ı rma yapt ı , çok da cüzi bir telif ücreti ald ı , veriliyor
çünkü. Bu telif ücretini alm ış olmas ı , "Kanundaki telif ücretleri
hariç, baş ka yerden ücret alamazlar" diye bir cümle bulunmas ı na
rağ men; yani bu telif ücreti almas ı kanuni do ğal bir hakk ı olmas ı na
rağmen, bu istisna yokmu şças ı na, böyle bir düzenleme
yokmu şças ı na bir disiplin kurulu soru şturmas ı aç ı ld ı .

Hemen çok k ı saca söyleyeyim: İ lk soruşturma
hukukçulardan de ğ ildi, başka meslektendi, onlar hukukçulardan bir
rapor ald ı lar, bunun bir telif ücreti oldu ğu ve telif ücreti nedeniyle
de döner sermayeye herhangi bir şey vermek durumunda olmad ığı
şeklinde rapor verildi. Ama bask ı yap ı ld ı , o üç kiş i, soru şturmay ı
yürüten üç ki ş i zaten emeklilik zamanlar ı gelmiş lerdi, emekliliklerini
ald ı lar. Yeniden bir komisyon kuruldu, üçü de t ı p fakültesi öğ retim
üyesi, soru şturma kurulu ve onlar ı n verdiğ i raporla ş imdi Bülent
Tanör'ün disiplin cezas ı , üniversiteden uzakla şt ı r ı lmas ı talebiyle
Yüksek Öğ retim Kurulu YÖK'ün Yüksek Disiplin Kuruluna
gönderildi. Bu üniversite rektörü Kemal Alemdaro ğ lu'nun bir
şeyidir. Sonuç itibariyle Istanbul Üniversitesinin Anayasa Hukuku
Kürsüsünde bütün bu bask ı lardan, da ğı lmaktan sonra Bülent de
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ç ı kar ı ld ığı zaman iki öğ retim üyesi kal ı yor, bir tanesi Prof. Dr.
Burhan Kuzu, öbürü de Azerbaycan'da darbelere kar ışt ı , MIT ajan ı
olduğu söylenen Ferman Demirkol ve böylelikle çok Atatürkçü bir
çizgiyle Anayasa Kürsüsü bu hale getirilmiş olacak. E ğer doğ ru
düşünüyorsak, sizler de böyle dü şünüyorsan ı z, bunu bir kamuoyu
duyurusuyla, bunun haks ı zl ığı n ı belirtmek ve bu yanl ış l ığı n
giderilmesini duyurmak için k ı sa bir bildiri, hepimizin belki
imzalayaca ğı ya da hepimizin ad ı na ç ı kart ı lan tüm baro ba ş kanlar ı
ad ı na, büyük bir destek olaca ğı n ı düşünüyorum, bunu
takdirlerinize sunuyorum.

İ kincisi, değ inmek istemiyordum, ama galiba, Trabzon
Barosu Başkan ı arkada şı m ı n "haks ı zl ı k" kavram ı n ı kullanmas ı
üzerine art ı k değ inmek zorunda kal ı yorum. "Bizim borcumuz var"
deniliyor. Biz burada hepimiz hukukçuyuz, iddia ediyorum, bizim
Türkiye Barolar Birliğ ine hiçbir borcumuz yok. Borç nereden
ç ı k ı yor, borç denilen şey nereden ç ı k ı yor? Evet, Türkiye Barolar
Birliğ i, belirli bir düzenlemeyi okuyarak kendi bütçesini
düzenlerken bize gönderiyor, diyor ki, "Senin kaç üyen var?"
Söylüyoruz, 15 bin." 15 bini kesenekle çarp ı yor, "bu kadar borcun
var" deniliyor. Bu sene bizden istenen 135 milyar; bu benim tahsil
etmediğ im bir para. Bak ı n, haks ı zl ı k diyebilmek için, o zaman ben
soruyorum; Trabzon Barosunun az bir şeyi varken, ben 15 bin
avukat bize geliyorsa ve bunlardan 6 bin-7 bini aidat ı n ı
vermiyorsa, benim bunu baronun cebinden ödemesi ba şka bir
haks ı zl ı k değ il mi? Ayn ı şey Trabzon Barosuna oldu ğu zaman,
say ı s ı az oldu ğu için, o tahsil etmediğ i paran ı n... Denilir ki, bunu
ç ı kart? Bak ı n, bu ç ı kart önce borç kavram ı üzerinde tart ışmak
laz ı m. Bu bir borç mudur? Bunun bir borç olmad ığı n ı ben hukukçu
olarak iddia ediyorum. 0 zaman bir ihtilaf var, bu ihtilaf ı n
çözülmesi gerekir. Y ı llarca sürecekse bu, bir şekilde çözelim;
hakem heyetinin önünde mi çözeriz, bunu taraflar ı dinleyerek, borç
kavram ı ... Bak ı n arkadaş lar, ticaret hukuku, borçlar hukuku, bu
alandaki şeyler, yüzlerce y ı ll ı k deneyimlerle, tart ışmalarla, hukuki
tart ışmalarla geli şmiştir. Borç kavram ı günümüzde her gün farkl ı
değ i ş iyor. Yani kanun böyle diyor, onunla bunu çarpar, .bu senin
borcun. Böyle bir borç anlay ışı olmaz. Böyle bir borç anlay ışı
olmad ığı için bunu tartışal ı m. Bu ç ı ks ı n, meslekten ç ı kart.
Meslekten ç ı kart, 6 bin ki şiyi benim silmem gerekiyor. 6 bin ki ş iyi
sil demesi kolay, o zaman tart ışacağız bu konuyu. Ben öneri
olarak getiriyorum, bu çünkü söylüyorum, tahsil ettiğ imiz her türlü
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paray ı biz ödüyoruz, ama 135 milyar lira gibi, yani benim o zaman
baroyu kapatmam gerekir. Peki ç ı kartal ı m, alabilecek miyiz?
Sizlere haks ı zl ı k diyen arkadaş lara, görüyorum Denizli Barosu
Başkan ı ayn ı kanaatte. Peki borcum silinecek mi? 6 bin ki ş iyi
sildim, paras ı n ı vermedi ğ i için, zaten vermeyecek, borcum
kalkacak m ı ? Hukuken soruyorum. Nas ı l kalkacak, 135 milyar lira
borç diye yaz ı lm ış , benden 135 milyar lira borç tahakkuk etmi ştir
diye isteniyor. 6 bin ki ş iye gönderdim, meslekten ç ı kartt ı m,
paras ı n ı alamad ı m, borcum kalkacak m ı ? Bu borç varsa, vard ı r.
Bununla kalkmaz, yoksa yoktur. Borç demek ba şka bir şey, bunu
ben bir hukuki sorun olarak getiriyorum; böyle bir tart ışma vard ı r,
böyle bir tart ışmay ı hukukçu olarak tart ışal ı m. Hakl ı -haks ı zl ı k
denildiğ i zaman, o ba ş ka bir şeyi ifade ediyor, hukuken tart ışal ı m.
Bir komisyon mu kurulur, bir hakemlik mi kurulur; var, barolar aras ı
ihtilaflarda Barolar Birliğ inin çözme, böyle bir ihtilaf varsa, böyle bir
anlay ış şeyi varsa, bunu kendi aram ı zda çözelim; ama itham
etmeden çözelim. 6 bin ki ş iyi su. Soruyorum sildi ğ imiz zaman, bu
borç alamad ığı m ı z için, silsek bile borç ortadan kalkacak m ı yoksa
buna rağmen yine 135 milyar lira borcun var denilecek mi Istanbul
Barosuna? Bu İ stanbul Barosunun art ı kça o zaman haks ı zl ı k
alarak İ stanbul Barosuna kay ı t olacaklar ı n say ı s ı n ı dondurun,
çünkü bütün gençlik bu paray ı ödeyemez durumda, ödeyemedi ğ i
için de büyük bir ço ğunlu ğu ödemiyor. Ben sizden rica ediyorum,
ben protesto etmedim, yani lütfen dü şüncelerimizi bir öneri olarak
getiriyorum, bunu tart ışacaks ı n ı z ve bunun çözümünü getirece ğ iz,
yani buradan protesto ederek, kar şı ç ı karak çözmek mümkün
değ il. Söylüyorum; e ğer isterseniz, bu idari yarg ı ya da gidebilir;
ama bunu kendi aram ı zda dostça çözelim. Ama haks ı zl ı k teriminin
kullan ı lmas ı n ı bir haks ı zl ı k olarak kabul ediyorum. Çünkü
kan ı tlanm ış bir şey yok, borç kavram ı yla bağdaşmayan bir anlay ış
diye düş ünüyorum.

Ş imdi biraz kendi konular ı m ı za gelince, Say ı n Barolar Birliğ i
Ba şkan ı , bizim baro baş kanlar ı n ı n bir organ olmad ığı n ı , ama buna
rağ men çağ r ı l ı p konu ştuklar ı m ı z ı n dikkate al ı narak çoğunluğ un da
görü şünün dikkate al ı nacağı n ı söyledi. Peki bu zaman kendi
kendime sordum yine bir hukukçu olarak, biz organ de ğ ilsek,
neyiz? Organ değ ilsek, bu bir lütuf mu, bizim çağ r ı l ı p
görü ş lerimizin karar haline geçirilmesi. Lütufsa eğer bu,
demokratik bir anlay ışı n lütfu olarak söyleniyorsa, do ğrusu çok da
bundan gurur duymuyorum ben, o zaman yasay ı açt ı m, hemen
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açt ı m, yanl ış m ı hat ı rl ı yorum diye. 109. Maddesi, Türkiye Barolar
Birli ğ inin barolar ı n kat ı l ı m ı yla kurulduğ u anla şı l ı yor. 110. Maddesi
ise, zaten Birli ğ e verdi ğ i görevlerde, barolar ı ilgilendiren konularda
her baronun görü şünü öğ renip ortaklaşa görüşmeler sonunda
çoğunluğun düşünce ve görü ş ünü belirtmek oldu ğunu söylüyor.
Demek ki bizi çok ilgilendiren konularda bu bir zorunluluk; yani biz
organ olal ı m, olmayal ı m, bu bir zorunluluk. Kald ı ki bu organ olup
olmad ığı m ı z da hukuken tart ışı l ı r; ama böyle bir şey yap ı lmas ı
gerekir. Bunu niye söylüyorum; çünkü ben burada bu konularda
hep görü ş belirtmek üzere geldim, ama daha önce avukatl ığı son
derece ilgilendiren yeni bir yasa ç ı km ış , eleştirdik, tan ışt ı k ve
saire, avukatl ı k yeniden şekillendiriliyor, avukatl ı k yeni bir yap ı ya
kavuşuyor. Bu yap ı ya kavuşurken çok dikkatli olmam ı z laz ı m,
yönetmelikler de bunlar ı n temel taş lar ı . Baz ı şeyleri çok iyi tart ışı p,
ince ince tart ışı p, uzun süre tart ışı p, doğ ru bir şekillendirmenin
yolunu bulmak laz ı m. Evet, komisyonlar kuruldu, bu komisyonlarda
her ne kadar teşekkür İ stanbul Barosuna edilmemi ş olsa da çok
önemli değ il, ciddi bir şekilde katk ı da bulunduk, Yönetimle beraber
hep birlikte burada komisyonda gelindi tart ışı ld ı . Bunu zaten bir
teşekkür almak için yapmad ı k, görev olarak bildik. Komisyonlar ı n
haz ı rlad ığı şeylerde dahi eksikler vard ı . Bize göre, düzeltilmesi
gereken yanl ış lar vard ı . Bize göre avukatl ı k aç ı s ı ndan
savunulamayacak yönler vard ı . Bizim yanl ış lar ı m ı z vard ı belki,
başkalar ı da çünkü ayn ı görü şteydiler. 0 zaman bunun tart ışı lmas ı
gerekirdi. Biz dü şündük ki, demokratik bir şekilde ba ş lad ı , evet
herkese soruluyor geliyoruz, demokratik bir şekilde devam edecek.
Nedir; bu tasar ı lar ç ı kar, sonra yine böyle toplan ı r ı z, bu üç gün
sürer, be ş gün sürer, tasar ı lar ı tart ışı r ı z, fikirleri getiririz, ortak bir
zeminde bir görüş ortaya ç ı kar. Ş imdi öyle olmad ı , görü ş soruldu.
Ben, sizlere İ stanbul Barosunun mesela reklam yasa ğı yla ilgili bilgi
edinme hakk ı na ili şkin ne doktniner görü ş leri, ne Avrupa
hukukundaki uygulamalar ı anlatabilme olanağı bulmad ı m. Belki de
reklam yasağı n ı n esas özünün bilgi edinme hakk ı yla bağ l ı
oldu ğunu duymayan arkada ş lar ı m ız var belki. Bu imkn ı n
verilmesi gerekirdi, bunun tart ışı lmas ı gerekirdi, bu perspektiflerin
konulmas ı için tart ışı lmas ı gerekirdi ve biz bunu birkaç baro,
Barolar Birli ğ inden rica ettik, böyle bir toplant ı yap ı lmas ı n ı . Bu
toplant ı reddolundu. Ikinci defa bunun gözden geçirilerek
yap ı lmas ı n ı istedik, o da reddolundu. Ş imdi bir toplant ı yap ı l ı yor,
niye bizimki reddolundu, biz de bu tarihte hemen yapal ı m
dememi ştik, eylül ay ı nda yap ı labilirdi, daha gerçekten demokratik



olarak bunu .tartışabilirdik. Bak ı n, bizim haz ı rlad ığı m ı z komisyon
raporlar ı dahi olduğu gibi geçmedi, Türkiye Barolar Birli ğ i Yönetim
Kurulu onu da de ğ i ştirdi. Ilk zaten bir, bizim aç ı m ı zdan bir
heyecana kap ı lma, bunu gördü ğ ümüz zaman yap ı ld ı ; çünkü tek bir
olay vard ı , bir merkezi staj eğ itim merkezinin kurulmas ı , o zaman
öyle bir şey vard ı . Buna kat ı lmak zorunluydu. Ben telefon açt ığı m
zaman Yönetim Kurulu arkadaş lar ı ma, Ba şkana, dedim ki, "Bak ı n,
bu ve benzeri şeyler var. Bu, Türkiye Barolar Birli ğ i, yetkisi
olmayan bir şeyi yap ı yor, ayr ı ca uygulamas ı mümkün değ il,
burada büyük bir tehlike görüyorum" dedim. Siz y ı lda 4 bin ki ş iyi,
çünkü Istanbul Barosunun 5 y ı ll ı k bir şeyi var, deneyimi var,
avukatlar ı zorunlu olarak eğ itimden geçiriyor ve her gün 300 ki ş i o
eğ itimden geçiyor. Ama bunu yapabilmeniz için, öyle bir bina filan
yetmiyor, sürekli bir e ğ itim yapman ı z laz ı m. Yani şeyi
söyleyemezsiniz, bir ay yapacağı m, haziranda bir de eylülde, bunu
diyemezsiniz, bu e ğ itimin sürekli olmas ı laz ı m, yani her hafta bir
yerinden kat ı l ı nabilmesi laz ı m. Eğer Türkiye'de 4 bin tane stajyer
varsa, haklar ı n ı yememek istiyorsan ı z, bunu yapman ız laz ı m.
Bunu fiziki olarak hiç kimse başaramaz, böyle bir şeyi başaramaz
bu sistem içinde. 0 zaman bunu barolara b ı rakmak gerekiyor,
bunu mecburi hale getirdi ğ iniz zaman, sonuç benim eskiden beri
alt ı n ı çizmeye çal ışt ığı m bir yere gider. Bunu ba şaramayan, ama
zorunlu hale de koyduğu için, o zaman mecbur olacaks ı n ı z,
kalacaks ı n ı z. Adalet Bakanl ığı n ı n haz ı rlad ığı yasa tasar ı s ı ,
kurulacak olan, adalet akademisinde, orada yapmak, i şbirliğ i
yaparak yapacaks ı n ı z. İşte devlet avukatl ığı na giden yolda biz de
katk ı da bulunmuşuz. Bak ı n, bu gibi şeyler var, bunlar ı konu şal ı m,
tart ışal ı m. Yönetim Kurulu, ikinci bir şeyle bunu mecbur olmaktan
ç ı kartm ış , ama yine var. Arkada ş lar, barolar ı n, geleceğ im,
soruluyor, şeyi olmayan barolar ne yaps ı n, yani bunu kurma
imkan ı . Yani bunu kurma imkğ n ı olmayan barolar, ya bölgesel
barolara yaparsan ı z, en yak ı n baroya gider ya da illa ki staj e ğ itim
merkezinden geçmesi şart değ il. Yani avukatl ığı yavaş yavaş
tekelle ştiren bir şeylerden kaç ı nmak gerekir. Bunu tart ışmam ı z
gerekirdi, iki şeyin ben cidden endi şesini duyuyorum ve ta şıyorum:
Avukatl ı k ve barolar merkezile ştiriliyor. Böyle bir anlay ış olmaz,
avukatl ığı n tek bağdaşmad ığı bir alan, merkeziyetçiliktir. Yani
avukat ı n bağı ms ı zl ığı , avukat ı n özgürlüğü,. avukat ı n
dokunulmazl ığı n ı hiçbir kuralla, hiçbir şeyle s ı n ı rlayamazs ı n ı z,
s ı n ı rlamamam ı z gerekir, bunun temel olmas ı gerekir. biz, İ stanbul
Barosunda staj sonucunda belge verirken, gelecek her türlü
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hukuksuzlu ğa, bu hukuka ayk ı r ı l ı k, bağı ms ı zl ığı n ı z ı ortadan
kald ı racak eylem, bizzat benden Istanbul Barosu Ba şkan ı ndan
gelebilir, Yönetimden gelebilir, isteyerek ya da istemeyerek. Boyun
eğmeyeceksiniz, bunu uygulatmayacaks ı n ız; çünkü İ stanbul
Barosundan Ba ş kanl ığı ndan sizin bağı ms ı zl ığı n ız bin kat daha
önemlidir" diyorum. Bunu tart ışı yoruz, ba ğı ms ızl ığı n ı kimsenin
elinden alamazs ı n ız ve barolar ı n görevi de, barolar ı hep
tart ışı yoruz, bir meslek kurulu şu değ ildir, savunman ı n örgütüdür.
Savunma örgütüdür, yani yarg ı n ı n bir kurumudur. Hkimler Kurulu,
Savc ı lar Yüksek Kurulu neyse, baro odur, barolar ı n özgürlüğünü
de alamazs ı n ı z, önünü kesemezsiniz, kesilmemesi gerekiyor,
bilerek ya da bilmeyerek, böyle yap ı l ı yor demiyorum. Ama bunlar ı
söyleyebilme ortamlar ı bulmam ı z ve tart ış mam ı z gerekir. Bu
yönetmeliklerde avukatl ı k yeni tasarlan ı rken, yeni bir olu şuma
giderken, ne yaz ı k ki bir sürü maddesini okusak, tart ışabilsek,
girmiyorum ayr ı nt ı s ı na, çünkü böyle bir olana ğı n haz ı rlanmas ı n ı
istiyorum, göreceksiniz ki avukatl ı k ve barolar merkezileştiriliyor.
Bak ı n, ben bunu nas ı l izah edebileceğ imi, uluslararas ı platformda
avukatlar ba ğı ms ızl ığı nda bu gibi konularda. Bir baro dü şünün,
özetleyerek söylüyorum, kimi üye olarak avukatl ığa kabul
edeceğ ine kendisi bizzat karar veremiyor, yani bunu bir ba şka
kurum, ister avukatlardan olsun, ister Adalet Bakanl ığı olsun, ister
başka bir kurum olsun, ama baronun kendisi de ğ il, bir ba şka
kurulu ş veriyor. Yani sonuç itibariyle onun söylediğ i oluyor, ben
avukatl ığa kabul ediyorum, itiraz bile gerekmiyor, itiraz etmeden
bile Türkiye Barolar Birli ğ ine giriyor ve pratik olarak, tabii o gözle
bakarsak pratik, biz İstanbul Barosu i şaret ederken, yan ı na
Türkiye Barolar Birli ğ i de işaretleyecek, onu da koyaca ğız, bir
yan ı na Adalet Bakan ı da işaretleyecek. Yani sonuç itibariyle böyle
bir yere gidiyoruz. Ben, bir avukat olarak böyle bir uygulamay ı ,
b ı rak ı n Baro Başkan ı olarak, böyle bir uygulamaya isyan etmem
gerektiğ ini dü şünüyorum. Çünkü her baronun kendi ba ğı ms ı zl ığı ,
avukat ı n ba ğı ms ı zl ığı n ı sağ layacak olan baronun özgür karar
verebilmesi laz ı m. Kararlar ı denetime aç ı kt ı r, bütün bu süreçten
geçtikten sonra idari yarg ı ya gidilir, eğer yanl ış bir karar verilmi şse;
ama karar verme hakk ı olmas ı laz ı m. Denetimini kendisinin
yapmas ı laz ı m, denetim kararlar ı n ı kendisi vermesi laz ı m.
Arkada ş lar, ş imdi çok önemli olaylarda, bak ı n, biz karar veriyoruz,
ben sadece kendi baromdan örnekler veriyorum. Biz bir karar
veriyoruz, bu karar idari bir karar, bir avukatl ığa kabul karar ı . Bizim
bir anlay ışı m ı z var; eğer Devlet Güvenlik Mahkemesi taraf ı ndan
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karar verilmi şse, askeri yarg ı ç yokken, bu adil yarg ı lama yapmaya
elveriş li bir mahkeme olmad ığı Avrupa Insan Haklar ı Mahkemesi,
karar ı na uymak zorunda kald ığı m ız Avrupa Insan Haklar ı
Mahkemesi taraf ı ndan verilmi şse, o karara dayan ı larak bir disiplin
i ş lemi yap ı lamaz diye biz idari olarak karar veriyoruz. Bu, Istanbul
Barosunun görü şüdür, doğ ru bir görü ş olmayabilir, yanl ış bir görü ş
olabilir; ama bu çok tart ışı lan bir konu, bütün hukukçular taraf ı ndan
tart ışı lan bir konudur, yani üniversitelerde tart ışı lan bir konu. Buna
dayan ı larak verilir mi, verilmez mi? Biz ara şt ı rma yap ı yoruz,
inceliyoruz, karar getiriyoruz ve saire... Üstelik sorumlulu ğ umuz da
var, eğer yanl ış olursa bu karar; ama bu karar itiraz bile edilmeden
Türkiye Barolar Birliğ ine gittiğ i zaman, idari bir kararla bu karar
kald ı r ı l ı yor. Bak ı n, bu bütün barolar ı bağ layan bir karard ı r. Ben
soruyorum, ister istemez soruyorum; hiçbir arkada şı mla ilgili en
ufak bir şey ihsas etmeksizin, sadece kurum olarak soruyorum:
Istanbul Barosunun ara ş t ı rarak vard ığı bir sonucu ba şka barolarla
payla ş madan, bir ba ş ka kurumun, o senin söyledi ğ in doğru değ il,
benim söylediğ im doğrudur, kurum olarak böyle doğ rudur" demesi
hakl ı bir zemin olamaz. 0 zaman biz bunu tart ışacağı z, bu gibi
kararlar ı demokratik ve hepimizi ba ğ lay ı c ı , hele tek tip anlay ış
yetişecekse, hepimiz taraf ı ndan tart ışı lmas ı gerekir, biz burada
görü ş lerimizi dile getirmeliyiz. Sonunda bizim yanl ış olduğ umuz
anla şı l ı r; ama bu bir tart ış ma ortam ı d ı r, bu bir demokratik bir
ortamd ı r, bu hepimizi ilgilendiren bir konudur, tart ış mak gerekir.
Yani bir yetki, yetki var tabii, verilmi ş , biz bunu söylüyorduk, bu
merkezileştiren bir yasad ı r, iyi bir yasa değ ildir, bu aç ı lardan
söylüyorduk. Ama uygulamada en az ı ndan bunlara dikkat edilmesi
gerekir diye dü şünüyorum ve bu yönetmeliklerde ciddi şeyler var,
bunlar ı tart ış mak gerekir. Bu Bakanl ı ktan gelse bile, ben rica
ediyorum, diliyorum da, reddedilen toplant ı lar ı yap ı p tekrar bunu
tartış mak, avukatl ı k şekilleniyor, bu avukatl ığı n şekillenmesi de
hepimizin, benim, sizlerin sorumluluk pay ı var. Bunu tart ışı p iyi
bilerek o hükümleri getirmek zorunday ı z. Mesela ş imdi bunu
yaz ı yla da bildiririz, ama akl ı ma gelen şeyleri söylüyorum;
avukatl ı k Kanunu yönetmeli ğ i, fikir soruldu, onunla ilgili toplant ı ,
komisyon da kurulrnad ı , mesela orada fotoğ rafla ilgili bir
düzenleme var, foto ğ raflar ı n nas ı l olaca ğı konusunda bayan
avukatlar ba şı aç ı k, erkekler kravatl ı . Arkadaş lar, içeriğ ine sadece
kravat bak ı m ı ndan itiraz ı m var da; bayan avukat niye bayan
avukat oluyor? Siz, Frans ı zca's ı nda, İ ngilizce'sinde "matmazel
avukat" diye bir laf duydunuz mu, kad ı n avukatt ı r o, erkek avukat,
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kad ı n avukat. Kimli ğ ini koyacaks ı n ı z. Bir baro olarak bizler, bunu
tart ışm ı yorsak, bir kad ı na kad ı n olduğunu söylemenin a şağı lay ı c ı
ve yanl ış bir şey olduğunu dü şünüp, kibarl ı k olarak bayan avukat
diyorsak, sonra öbürüne de erkek diyorsak, bunu tart ışmam ı z
gerekir. 0 zaman bir şey atlanarak yap ı lm ış , bunlar ı getirelim,
birlikte görelim. Düzeltilecek şeyler düzeltilir. Mesela kravat
zorunluluğu, tart ışal ı m, niye kravatlar zorunlu? Hangi aç ı dan
geliyor; resmi bir ideolojimiz mi var? Kravat, resmi bir avukatl ı k
k ı yafeti mi, yoksa estetik bakam ı ndan m ı ? Estetik bak ı m ı ndan
dünyada kravat art ı k terk ediliyor, yani çok daha fazla estetik
anlay ış lar var. Bir avukat ı n estetik anlay ışı n ı giyiminden nas ı l
önünü kesebiliriz, kravatl ı diyerek? Kravat ı n yarg ı yla, yarg ı
bağı ms ı zl ığı yla, ideolojiyle ne alakas ı var, hiçbir alakas ı yok. Kad ı n
avukatlar ba şı aç ı k, tamam öyle olmas ı gerekiyor; ama peki erkek
avukatlar ne olacak, niye kad ı n avukatlar? Bütün bunlar ı
tartışmam ı z gerekir. istenen belgeler var, bu belgeler, istenen
belgeler ve tart ışt ığı m ız şeyler hep avukatl ığa güvensizlikten
kaynaklanan şeyler. Avukat yanl ış söylerse ve eğer biz, barolar
olarak daha başta mesleğe giren arkadaşlara, mesle ğ i ifa eden
arkada ş lara güvensizli ğ i dile getirirsek, hiç kimse bize güvenmez
ve o zaman 'yarg ı da kimiz7i soramay ı z. Biz diyoruz ki, yarg ı n ı n
yönetimine talibiz, biz yönetmeliyiz. Delillerini toplayamayan bir
avukat, tan ığ a, san ığa soru soramayan bir avukat, yarg ı lamay ı
yönetemeyen bir avukat, yarg ı c ı n despotizmi, sistem olarak
yarg ı çlar ı n demiyorum, yarg ı ç despotizmi alt ı nda... Biz kim
oluyoruz o zaman, kimiz biz? Savunman ı n temel unsuru
olamazs ı n ı z. 0 zaman bu yeni yap ı lanmada buna uygun tan ı mlar ı ,
kal ı plar ı getirmemiz gerekir. Onun için ben tekrar bu ele ştirilere
girmeden şeyi söylüyorum: Bir toplant ı , Adalet Bakanl ığı ndan
geldikten sonra, her zaman değ i ştirilebilir bu, ortak konsensüse
varabilece ğ imiz, görüş lerimizi dile getirip enine boyuna tart ışt ı ktan
sonra avukatl ığın şekillenmesinde gerçek avukatl ığı
şekillendirecek tasar ı lar ı gönlümüz rahat olarak konsensüsle
belirleyelim, böyle bir sonuca varal ı m diyorum. Aksi takdirde yetki
var m ı , evet yetki var, yani Türkiye Barolar Birli ğ i Yönetimi böyle
yapar, şar ı n bizim çoğ umuzun söylediğ i gibi, uygulamay ı görünce
değ i ştirir. Bütün bunlar, barolar ı n konsensüsü olmaks ı z ı n böyle
yap ı l ı rsa, görüş bildir diye, o zaman yar ı n gelecek bir ba ş ka
yönetim toptan değ i ştirir, görü şünüzü bildirin der, kale almaz,
verir. Yani bir başka 11 kiş i, bir başka yönetmelik ç ı kart ı r. 0
zaman bu demin okuduğum Avukatl ı k Yasas ı n ı n ruhuyla yürürlüğe
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girmemiş olur, bunun önünü iyi niyetle kesmemiz gerekiyor,
demokrasi de bunu gerektiriyor. Gecikebilir, olsun, gecikme
avukatl ığı n doğru şekillenmesinden daha az zararl ı d ı r, bir
müeyyidesi de yok.

Kimlik konusuna gelince, onun hakk ı nda da bir-iki laf
söylemek istiyorum: Yani bir art ı k barolar, kendi kay ı t karar ı biz
vermiyoruz, bir ba şka kurum veriyor. Bu Türkiye Barolar Birli ğ i
olur, Adalet Bakanl ığı olur, başkas ı olur, bu hiç önemli değ il. Ama
bir baro, kendi üyesine kendi karar veremiyor, disiplinine kendisi
karar veremiyor, denetiminde sonuç itibari'le esas söz sahibi
kendisi değ il ve kimlik veremiyor. Biz, bütün bilgileri gönderece ğ iz.
Peki bu merkezileşmede barolar nedir? Baronun ne oldu ğ unu ben
size soruyorum; biz neyiz? Kendi üyesine kimlik kard ı veremeyen
bir baronun kimliğ i olamaz. Yani ben bilgileri, ben İ stanbul Barosu,
Trabzon Barosu, Ankara Barosu, Türkiye'deki bütün barolar, bu
kimlik dolduram ı yor mu? Teknoloji buna engel olmaz, barolar ı n
elinden bunlar ı n al ı nmamas ı gerekir diye dü şünüyorum. Paras ı ...
Para önemli, ama mesele, o şeylerin düzenlenmesi, tek tip
bast ı r ı l ı r, buna hiç kimsenin itiraz ı yok, en iyisi bast ı r ı l ı r, bunlar s ı ra
numaralar ı yla ve saire barolara gönderir, biz kendimiz düzenleriz.
Kald ı ki teknik olarak da şeyler ç ı kacak. Yani ben şeyimi
kaybettim, yar ı na ihtiyac ı var, Ankara'ya göndereceksiniz, oradan
gelecek, oradan doldurulacak, bunu lütfen barolara b ı rak ı n. Peki
vak ı f güçlenmesin" vak ı f güçlenmelidir. Bak ı n, ben başka bir öneri
getiriyorum; bu gibi yollardan de ğ il, biz var ı z ve bunu yapacağız,
avukatl ığa başlayan, ruhsat vereceğ imiz her genç avukat ı vakfa
üye yapal ı m. Biz bunu yapaca ğı z, böylelikle vak ı f güçlenir, vakf ı n
maddi gücü olur ve o i ş leri yapar. Bizim sosyal dayan ış man ı n
yolunu açabilmemiz için bir güvencemizdir. Aidatlar ba şka bir şey,
ayn ı şey değ il; çünkü yeni kaydolurken, ne yaz ı k ki bunu
yap ı yoruz, Türkiye'nin içinde bulunduğu durum aç ı s ı ndan, bir sürü
onun paras ı , bu paras ı ve saire paras ı ad ı alt ı nda yükleniyoruz,
ama sosyal dayan ış ma, ne olaca ğız diyen genç avukatlara da bak
böyle bir vak ıf arac ı l ığıyla sosyal dayan ışmay ı sağ layacağız,
bunlar yapacak. Yani 10 milyon olur, 20 milyon olur, vakfa her
genç avukat ı n üye olmas ı n ı sağ layal ı m, bu o kadar zor olmayan
bir şey. Ama sözlerimi bitirirken, ben tekrar avukatl ığı n yeni
yap ı lanmas ı n ı ciddi tart ışarak, kayg ı lar ı m ı z var, söylemek
istediklerimiz var, bunu yazarak kendi kendimize anlatarak de ğ il,
birlikte anlatarak, payla şarak, tart ışarak bu yönetmelikler Adalet
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akanh ığı ndan döndü ğünde yürürlü ğe sokulmadan bir kere daha
epimiz çağ r ı ls ı n, İ zmir Barosu söyledi, 2 gün, 3 gün burada bunu
art ış al ı m, en iyi bir şekilde avukatl ığı , avukata güvenerek,

ıvukat ı n bağı ms ı zl ığı n ı en iyi şekilde sa ğ layarak ve barolar ı
nerkeileştirmeyecek bir yönetmelikleri yapal ı m diyorum.

Teşekkür ederim.

Av. ÖZDEM İ R ÖZOK- Teşekkür ederim Say ı n Sayman.

Değerli arkada ş lar ı m; sabahki oturumu burada bitiriyoruz.

!KINCI OTURUM

Oturum Baş kan ı : Av. HÜSEY İ N ERKENC İ (TBB Başkan
Yard ı mc ı s ı )

Av. ÖZDEM İ R ÖZOK- Değerli başkanlar ı m; konu şmada,
bir s ı n ı rlama yok, de ğerli başkanlar ı m ı z konularla ilgili diledi ğ i
sürece konuşabilir, salonun da zaman s ı n ı r ı yok. Asl ı nda biz bu
toplant ı y ı Dedeman Otelinde yapacakt ı k; -çünkü bu y ı l bütün
Yönetim Kurulu üyesi arkada şlar ı m ı z Dedeman Otelinde kal ı yorlar
ve arkada ş lar ı m ı za oldukça uygun bir indirim sağ lan ı yor- ancak
Dedeman Otelinin bütün salonlar ı nda akşam düğün ve birtak ı m
etkinlikler nedeniyle bize en geç 17.30'da oray ı boşaltmam ı z
gerekti ğ i söylendi. Bu bak ı mdan Best Otelle anla şt ı k ve bu
toplant ı n ı n üst s ı n ı r ı yok, saat 24.00'a kadar arkadaşlar ı m ı z
konu ştu ğu ve anlatt ığı sürece onlar ı n görü ş lerinden
yararlanacağız.

Ben, sözü Hüseyin beye, Barolar Birliğ i Başkan Yard ı mc ı s ı
arkada şı ma veriyorum.

Buyurun Hüseyin bey.

OTURUM BAŞKANI- Değerli arkadaş lar; 15 arkada şı m ı z
söz alm ış durumda, ama konu şmak istediklerini söyleyen
arkadaş lar ı m ız da var. Say ı n Baş kan ı m ı n da söylediğ i gibi, bir
k ı s ı tlamam ız yok; ama ben sizlere şu anda konu şmak isteyenlerin
say ı s ı n ı bildirmiş oldum.
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Say ı n Tanör'le ilgili bir kamuoyu duyurusu biçiminde bir
taslak haz ı rlanm ış , bunu görüş lerinize sunal ı m, görüş lerinizi
alal ı m:

"22.9.2001 günü Ankara'da toplanan baro ba şkan/arı ve
Türkiye Barolar Birliği Yönetim kuru/u, Istanbul Üniversitesi Hukuk
Fakültesi Anayasa Kürsüsü öğretim üyelerinden Prof Dr. Bülent
Tanör hakkında üniversite yönetimi tarafından uygulanmak istenen
hukuksuzluğu kınamaktadırlar. Prof Dr. Bülent Tanör, hukukçu
kimliği ve bilim insan ı olarak ülkemizin yetiştirdiği değerlerdendir;
bin/erce hukuk çunun yetişmesinde, hukukun üstünlüğü ve insan
hak/arı mücadelesinde ve önder bir düşün adam ıd ır. Hukuka ve
yasal düzenlemeye ayk ırı biçimde üniversiteden kopart ılmak
istenmesinde, ba şın ı dik tutmas ın ın, hukuk adına teme/ hak ve
özgürlükler ad ına verdiği mücadelenin yatmakta olduğunu
düşünmekteyiz. İstanbul Üniversitesinin Yönetimini ve Rektörünü,
bu hatalı karar nedeniy/e k ınıyor; YOK Disiplin Kurulunun,
hukukun ve yasan ın gereğini yerine getirerek, eser/eri başucu
kitab ı olmuş bilim insan ı Prof Dr. Bülent Tanör hakkındaki haks ız
ve dayan ıks ız uygulaman ın yolunu t ıkamas ın ı bekliyoruz."

Bu konuda arkada ş lar ı m ı zdan konu şmak isteyen ve söz
almak isteyen varsa, söyleyelim.

Av. ŞAHIN MENGÜ (TBB Genel Sekreteri)- Say ı n Tanör,
yasalar ı n kendisine verdi ğ i bir hakk ı kullanarak TÜSIAD' ı n
kendisinden istedi ğ i bir raporu haz ı rlam ışt ı r. Ki, bütün bilim
adamlar ı n ı n belli bir telif ücreti karşı l ığı nda rapor vermek hakk ı
vard ı r. Bu telif hakk ı n ı almas ı üniversite rektörü taraf ı ndan yanl ış
şekilde yorumlanarak Say ı n Tanöre ceza verildi, olay ı n özü bu.

Av. N İYAZ İ ERG İ N GÖKÇE (Malatya Barosu Ba ş kan ı )-
Ben de Say ı n İ stanbul Baro Ba şkan ı yla ayn ı görü şteyim; ama
usulde bir hata var gibi geliyor bana. Çünkü d ışar ı da üç tane
arkadaş haz ı rlad ı ; ben dahi olsam, böyle haz ı rlamam uygun
dü şmez. Bana kal ı rsa, dosyadan haberimiz yok, yani ben de
YOK'ün tavr ı n ı n ne olaca ğı n ı bilmiyorum; ama İ stanbul
Üniversitesi Rektörünün tavr ı n ı benimsemediğ imi belirtmek
istiyorum. Daha güvenilir bir şekilde bir haz ı rl ı k yap ı lmas ı nda
fayda görürüm; üç ki ş ilik bir ekip gönderilsin, bir araşt ı rma yap ı ls ı n
ve gerçekten böyle bir durum varsa, -ki, gazetelere göre var gibi
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gözüküyor- çok daha a ğı r bir şekilde karşı konulsun. Arkadaş lar ı m
bağış las ı nlar, kendilerine karşı bir tavr ı m yok; ama ben dahil,
d ışar ı da üç ki ş i böyle bir yaz ı haz ı rlasak, "Bunu imzalay ı n, bas ı na
verelim" desek, bunun uygun olmayaca ğı görüşündeyim. Ama
bunun üzerine gidelim.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ederim.

Buyurun Rifat bey.

RIFAT ÇULHA (Edirne Barosu Ba ş kan ı )- Yönteme ilişkin
görü ş lerine sayg ı duyuyorum. Ancak neticede böyle bir bildiri
haz ı rlanm ışsa, bu bildiriyi haz ı rlayanlar da oIy ı n kayna ğı ndaki
meslekta ş lar ı m ı z ise ve hele hele bir bilim insan ı ysa, -Say ı n
Sayman olay ı gayet iyi biliyor- Istanbul Üniversitesinin özellikle
Hukuk Fakültesinin nas ı l yozlaşt ı r ı lmak istendiğ i de aç ı kt ı r. Bu
bildiri üzerine belki biraz eklentiler olabilir; ama bu tür Genel Kurul
gibi olan yerlerde genellikle bu şekilde haz ı rlan ı r. Bu bildirinin
üzerine eklenecek bir ş ey varsa, belki hemen eklenir; ama olay
s ı cağı s ı ca ğı na yap ı l ı rsa yarar ı vard ı r. Sizin dedi ğ iniz detayl ı
ara şt ı rma da ileriki günlerde, hukuksal destek de ayr ı ca sağ lan ı r.
Ben, Edirne Barosu Ba ş kan ı olarak bu bildiriyi aynen
destekliyorum.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ederim.

Buyurun Say ı n Gürkut Acar.

Av. GÜRKUT ACAR (Antalya Barosu Ba ş kan ı)- Değerli
arkadaş lar; Istanbul Üniversitesi Hukuk Fakültesinin, en de ğ erli
elemanlar ı n ı nas ı l zaman içinde yok etti ğ ini ve uzakla şt ı rd ığı n ı
hepimiz görüyoruz. İ stanbul Üniversitesi Hukuk Fakültesinin bugün
getirilmi ş oldu ğu durum, bilim ad ı na, hukuk ad ı na gerçekten
yürekler ac ı s ı d ı r, çok değerli öğretim üyeleri oradan ayr ı lmak
zorunda kalm ış lard ı r. Ben, Istanbul Barosunun getirmi ş olduğu bu
tasla ğı n yeteri kadar incelemeyle getirildi ğ i inanc ı nday ı m. İ stanbul
Barosu, bu konuda hassas bir barodur, Ba ş kan ı n söylediklerini
aynen onayl ı yoruz.

Antalya Barosu olarak bu bildirinin yay ı nlanmas ı ndan
yanay ı z; çünkü bunlarda süreler geçti ğ i zaman, "araşt ı racağı m"
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diye geçirdiğ iniz süre içerisinde yanl ış kararlar al ı n ı r. Barolar
Birliğ inin burada üstelik ba ş kanlar toplant ı s ı nda koyaca ğı tav ı r çok
önemlidir. 0 nedenle bu bildirinin derhal imzalan ı p gereğ inin
yap ı lmas ı n ı diliyorum.

Teşekkür ederim.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ederiz Say ı n Acar.

Efendim Trabzon Baro Başkan ı m ı z Say ı n Hamit Ş im şek;
buyurun.

Av. HAMiT Ş IMŞEK (Trabzon Barosu Başkan ı)- Ben de
Say ı n Gürkut Acar ve Edirne Baro Ba şkan ı R ıfat beyin sözlerine
kat ı l ıyorum; s ı cağı s ı cağı na böyle bir bildirinin yay ı nlanmas ı
gerekir. Kald ı ki yine arkada şı m ı z ı n belirttiğ i, bu tür toplant ı larda
haz ı rlanan bildiriler benzer nitelikte olur. Yürekten kat ı l ı yorum;
böyle bir bilim adam ı n ı n üniversiteden uzakla şt ı r ı lmas ı n ı k ı n ı yoruz
ve böyle bir bildiriyi destekliyoruz.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ederim.

Buyurun.

Av. RIFAT BÜLBOL (Kahramanmara ş Barosu Başkan ı )-
Gürkut bey dile getirdi; "inceleyece ğ iz" derken vakit geçer, karar
al ı n ı r, bizim bildirimizin hiçbir değeri kalmaz. 0 bak ı mdan bugünkü
toplant ı da bu bildirinin yay ı nlanmas ı n ı n karar alt ı na al ı n ı p, yaz ı l ı p
daha eklemeler yap ı larak bas ı na verilmesini diliyorum.

Teşekkür ederim.

OTURUM BAŞKANI- Efendim görü ş ler ortaya ç ı kt ı . Bu öz
almak üzere bunun kaleme al ı n ı p aç ı klanmas ı n ı , Başkanlar
Bildirisi olarak aç ı klanmas ı n ı oylar ı n ı za sunuyorum: Kabul
edenler... Kabul etmeyenler... Oybirli ğ iyle kabul edilmi ştir.

Değerli arkadaş lar ı m; ş imdi Aksaray Baro Ba şkan ı Say ı n
Ibrahim Baykan...

Av. İ BRAH İ M BAYKAN (Aksaray Barosu Başkan ı )- Ben,
6 y ı ld ı r Baro Baş kanl ığı yap ı yorum, bu 6 y ı l zarf ı nda aşağı yukar ı
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bütün toplant ı lara kat ı ld ı m; ama ilk defa konuşuyorum. Uzun
süredir Diyarbak ı r'dan bu tarafa arkada ş lar ı özlemiştik; bu
özlemimizi giderdiğ i için Sevgili Ba şkana huzurlar ı n ı zda teşekkür
ediyorum.

Avukatl ı k mesleğ inin sorunlar ı n ı Diyarbak ı r'daki Genel
Kurulda uzun uzad ı ya tart ışt ı k ve demokratik bir seçim sonucunda,
huzurda bulunan Yönetimi oylar ı m ızla seçtik. 0 gün kendilerine
başar ı lar dileyemedim, biz oy kulland ı ktan sonra hemen ayr ı ld ı k;
kendilerine bugün başar ı lar diliyorum, in şallah bir dahaki Genel
Kurula kadar beraber çal ışı r ı z.

Burada benden önce birçok arkada ş konuşma yapt ı ,
mesleğ in sorunlar ıyla ve uygulamayla ilgili meseleleri dile
getirdiler. Benden sonra da 15 tane arkadaşı n konuşacağı n ı
duydum, çok k ı sa baş l ı klarla meseleleri özetlemeye çal ışacağı m:

Bir pul meselesi gündeme geldi; pulu san ı yorum bütün
barolar 600 bin liraya sat ı yor, ben 1 milyon liraya sat ı yorum.
Paran ı n olmad ığı bir yerde hizmet üretemezsiniz, suret ka ğı d ı
dahil hiçbir şey alamazs ı n ı z, boynunuz bükük kal ı r, baroyu temsil
edemezsiniz, çiçek gönderemezsiniz, meslekta ş lar ı n ı za yard ı m
edemezsiniz, bu i ş in temeli para. Nereden alaca ğız paray ı ; puldan
alacağız CMUK'tan keseceğ iz falan... Bunun nas ı l olaca ğı n ı
sordum, beni yarg ı lamas ı nlar diye; çünkü ben çok yarg ı lanan bir
Başkan ı m, Başkanl ı ktan dolay ı hafta Disiplin Kurulunda da
dosyam duruyor. Cumhuriyet başsavc ı s ı na gittim anlatt ı m, dediler
ki bana, "Siz, 1 milyon liraya satacaks ı n ız; 600 bin liraya pul
vereceksiniz, 400 bin liraya ba ğış makbuzu keseceksiniz." Bende
iki tane personel var; bir sekreterim var, bir de fotokopicim var,
başka personelim de yok, 110 üyem var. Fotokopiyi Say ı n
Başkan ı n talimat ıyla CMUK'tan ald ı m, bir de ba şı na ortak
fotokopici koydum. Maaş la çal ışt ı r ı nca, maa şı n ı ç ı kar ı yor, ondan
sonra bir daha çal ış m ı yor. Dedim ki, "Makine benden, emek
senden, yar ı yar ı ya ortağız seninle" şimdi iyi para kazan ı yor. Pulu
da götürdüm ona teslim ettim. Sabah 09.00'da Baronun sekreteri
götürür pulu verir, akşam saat 17.00'da hesab ı n ı al ı r, ertesi gün
sabah sat ı lan pul İş Bankas ı ndaki pul hesab ı na yatar. Bu pul
meselesini biz böyle çözdük. Bu çözümü arkada ş lara öneriyorum;
kabul ederler, etmezler, bilmiyorum. Bunlar kayna ğı nda çözülecek
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şeyler; Barolar Birliğ inin gündemine gelmesi, bana göre birazc ı k
şey, yani kendi içimizde bu i ş i halledebiliriz diye dü şünüyorum.

Kimlik ve evrakla ilgili sorunlar ı da kendi bünyemizde
çözdük. Ben, yasa yay ı nland ığı gün hemen Dyarbak ı r'dan
döndüm, Aksaray Valili ğ ine yasadaki de ğ i ş iklikleri yazd ı m; gereğ i
için Valili ğe, bir y ı l içinde kamu kurum ve kuruluş lar ı na avukatl ı k
kimliğ inin resmi belge niteliğ inde olduğunu, ş irketlerin avukat
tutaca ğı n ı , tüm avukatlar ı n delil toplama yetkisinin oldu ğ unu,
bunlar ı n hepsini yazd ı m. Ayr ı ca adli y ı l aç ı l ışı nda da tüm bunlar ı
çağı rd ı m, anlatt ı m ve Aksaray'da böyle bir sorun ş imdiye kadar hiç
ç ı kmad ı . Biz, Avukatl ı k Yasas ı yla ilgili çözümü kaynağı nda
hallettik, oray ı da bu şekilde hallettik. Daha sonra, ş irketlerin
avukat tutmayla ilgili problemini çözmeye gayret ettik. Aksaray
Ticaret Odas ı ndan kooperatif ve ş irketlerin listesini ç ı kartt ı k.
Bunlar önce listelerini verdi, daha sonra sermaye miktarlar ı n ı
sorduk; 25 milyar liray ı geçen 50 küsur tane ş irket var. İ lk önce
bunlar ı bilgilendirdik, dedik ki, "Siz, birer tane sözle şmeli avukat
bulundurmak zorundas ı n ı z."

Buraya gelmeden 3 gün evvel de asgari ücret tarifesini
tavsiye niteli ğ inde yapt ı m, bütün ş irketlere tebli ğ ettim; gereğ i için
Valiliğe, İ l Ticaret Müdürlü ğüne ve Ticaret ve Sanayi Odas ı na
gönderdim. Yap ı lan ücret sözleşmelerinden bir suretini de Baroya
istedim, asgari ücretten a şağı fiyat tutmas ı n diye. Tabii bizim oras ı
küçük yer; Ankara, Istanbul, Izmir gibi büyük bir yer de ğ il. Baz ı
anonim ş irketlerin hiç avukatla i ş i olmaz, aile ş irketi; onlara da
avukat tutmas ı için biraz ekonomik dü şündüm; adam "Ceza
yat ı raca ğı ma, hiç olmazsa avukat ı m olsun" diye ödeyece ğ i ceza
kadar bir asgari ücret koydum. Onun için de ihtarname, aşağı
yukar ı 1 milyar liraya kadar icra takibi, dan ış manl ı k, 6 maddelik bir
şey yapt ı m; onu Hüseyin beye söyledim, bir suretini
fakslayaca ğı m.

Bizim en büyük s ı k ı nt ı m ı z, Barolar Birliğ inin çözmesini
istediğ imiz; bizim kentimizde ve her kentte oldu ğu gibi k ı yas ı ya bir
ücret rekabeti var. 50 milyon liraya kadar boşanma davas ı alan
arkadaş lar var, bunlar ı denetleyemiyoruz. Say ı n Süha bey biliyor,
10 sene önce -Süha bey san ı yorum o zaman Barolar Birliğ inin
Yönetimindeydi, ben de Aksaray Barosunun Yönetimindeydim-
Aktaş lar Tesislerinde karşı laşt ı k; ben Süha beye dedim ki, "Bir
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yanl ış iş yapmayal ı m, biz bir ücret tarifesi yapt ı k, bu nedir?" Süha
bey dedi ki, "Siz ne yap ı yorsunuz; suç iş liyorsunuz." Dedim ki,
"Bize kar ışma Süha bey, bizim i ş imiz böyle." Ş imdi yeni yeni
tavsiye niteliğ inde ücret tarifeleri ç ı k ı yor. 0 zaman say ı m ı z azd ı ,
bu ücret tarifesine avukat arkadaş lar uyuyorlard ı ; ama maalesef
ş imdi uymuyorlar. Bu yönetmelikle düzelir mi, düzelmez mi,
bilemiyorum. Ancak ç ı kar ı lacak asgari ücret tarifesine uymaman ı n
bir müeyyidesi olmal ı ; yani avukat bu asgari ücret tarifesine
uymazsa, bunun müeyyidesi olmal ı diye dü şünüyorum. Bunu
Say ı n Başkan ve Yönetimden istirham ediyorum.

Son iki ay içinde san ı yorum 4 tane arkada şı m ı z vefat etti,
Allah rahmet eylesin, birçok arkada şı m ı z da sald ı r ı ya uğ ruyor.
Istanbul Barosu, belki bu i şe biraz al ı nacak, "Bireysel silahlanmaya
hay ı r" diyor; ama birçok arkada şı n da silah ruhsat ı var, ta şı ma için.
Yeni ç ı kan Avukatl ı k Yasas ı nda da "Yarg ı n ı n ayr ı lmaz bir
parças ı y ı z, kurucu unsuruyuz" diyor. Babamdan kalan bir 6.35
tabanca var, 20 senedir ruhsatl ı ym ış ; benden sordular, ben de
silahla hiç ilgilenmem, "Ya silah ı getir ya ruhsat al" dediler. Silah ı
vermeye k ı yamad ı m; gittim benden 500 milyon lira harç istediler.
1-fakimlere, savc ı lara sordum, "Kaç lira veriyorsunuz?" dedim, 10-
20 milyon lira veriyorlarm ış . Madem biz yarg ı n ı n kurucu
unsuruyuz; niçin h ğ kimler, savc ı lar ı n ödediğ i harçtan daha fazla bir
harç ödüyoruz, onu bir türlü anlayamad ı m. Say ı n Ba şkan bu
hususta bir emek sarf ederse memnun oluruz.

Benim han ı m, Sa ğ l ı k Müdürlüğünde Müdür Yard ı mc ı s ı , 12
senelik memur, yurtd ışı na ç ı kmak için uğ raşt ı k. Dediler ki, "Sen
kendine alma pasaportu, han ı m ı n als ı n." "Niye?" "0, birinci s ı n ıf
memur oldu, ona yeş il pasaport vereceğ iz." "Peki ben 20 senelik
avukat ı m." "Sana olmaz; sen lacivert pasaport alacaks ı n." Bunun
da çözümünün nas ı l olaca ğı n ı bir türlü anlam ış değ ilim. Bu
hususta da bir çal ışma yap ı l ı rsa memnun olurum.

Arama hususunu daha önce çözmü ştük. Akrasay'da bu X-
Ray cihaz ı falan yoktu, orada 1954'ten kalma bir tane cezaevi;
kap ı s ı var, penceresi yok, hep adi suçlular, -bizde terör suçlular ı
yok- önce ar ı yorlard ı falan... Sonra ba şsavc ı ya gittim dedim ki,
"Bizi niye ar ı yorsun?" "Ne yapal ı m?" "Bizim görü ştü ğ ümüz bir yer
var şurada; girerken mahkümu gardiyan aras ı n, bir de ç ı karken
aras ı n, beni aramas ı n. Üstünde bir şey bulursan ız, demek ki ben

63



getirdim bunu." Bu i ş in yolunu da bulmu ştuk; fakat sonradan bu F
tipi cezaevi falan ç ı k ı nca bizim iş ler bozuldu, biz de X-Ray
cihaz ı ndan geçiyoruz.

Say ı n Yücel Sayman, "Borcumuz yok" dedi. Kendisi, hep
sayg ı yla izlediğ imiz, imrenerek izledi ğ imiz bir Ba ş kan ı m ı z; say ı
olarak üyesi çok fazla bir baronun Ba şkan ı , hukuk kurallar ı n ı
bizden çok iyi bildi ğ ini biliyoruz. Ben de " İ stanbul Barosu borcunu
ödemiyor" diye 500 milyon lira borcumu ödemiyorum. "Niye
ödemiyor?" diyordum, ş imdi anlatt ı ; fakat beni ikna edemedi.
Hukuk kurallar ı n ı benden çok daha iyi bilir Hocam ız, biz de
Aksaray'da 68. Vilayetin Ba şkan ı y ı z. Avukatl ı k Yasas ı nda bir
hüküm var, "Aidatlar ı n ı ödemeyen, seçimde oy kullanmayan ı n
cezas ı n ı almazsan, bunlar ı n barodan kayd ı n ı silebilirsin" demiyor,
"sileceksin" diyor. Biz hukukçuyuz, hukuk kurallar ı na en çok
uymas ı gereken biziz; biz -bu i ş leri yapmazsak, kay ı tlar ı n ı
silmezsek, görevimizi ihmal ederiz diye düşünüyorum. Say ı n
Başkan diyor ki, "Bende 6 bin ki ş i aidat ı n ı ödemiyor" dddi. Baş kan
kaç oyla seçildi, onu da bilmiyorum; o zaman insanlar ı n seçilme
durumunun meşruiyeti tart ışı l ı r hale gelir. Onun için bence
kurallara en önce uymas ı gereken bizler oldu ğumuza göre,
aidat ı n ı ödemeyen üyelerin kay ı tlar ı n ı silmek bizim görevimiz, 3 ay
içinde bürosunu açmayan avukatlar ı n barodan kay ı tlar ı n ı silmek
bizim asil görevimiz ve bu kurallara uymak zorunday ı z. Borcumuzu
ödemek de bizim görevimiz.

Epeyce vaktinizi ald ı m; bu duygu ve dü şüncelerle hepinize
sayg ı lar sunuyorum.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ediyoruz Say ı n Baykan.

Söz s ı ras ı , Erzurum Barosu Başkan ı Say ı n Faruk
Terzioğ lu'nda.

Buyurun Say ı n Terzio ğ lu.

Av. FARUK TERZ İ OĞLU (Erzurum Barosu Baş kan ı )-
Say ı n Başkan ı m, Değeli Önceki Ba şkanim, Birli ğ imizin değerli
yöneticileri, sayg ı değer baro baş kan ı meslektaş lar ı m; hepinizi
sayg ı ve sevgiyle selaml ı yorum.
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Öncelikle meslekta ş lar ı m ıza yap ı lan sald ı r ı lar sebebiyle
gerek Birlik yöneticilerinin, gerekse baro ba ş kan ı arkada ş lar ı m ı z ı n
gösterdiğ i hassasiyete şükranlar ı m ı sunuyorum, gerçekten böyle
bir dayan ışma gerekliydi.

Avukatl ı k Yasas ı ç ı kt ı ktan sonra, uygulamalar ı yla ilgili
olarak iftiharla söyleyebiliyorum, memnuniyetle söyleyebiliyorum,
bütün değ i ş iklikler, avukatlara tan ı nan yeni haklar, yetkiler,
özgürlüklerin tamam ı n ı s ı n ı rs ı zca kullan ı yoruz; Erzurum'da üçlü
protokol uygulamas ı ndan tutun, avukat kimliklerinin bankalarca
tan ı nmas ı na kadar, kamu kurum ve kurulu ş lar ı nda avukatlar ı n
belge teminine kadar her yön itibariyle oradaki yöneticilerle
yapt ığı m ı z görü ş meler sonucunda bütün haklar ı m ı z ı sonuna kadar
kullan ı yoruz. Erzurum'da hiçbir problemimiz yoktur, yasan ı n
tan ı d ığı bütün haklar ı kullan ı yoruz, bunu arz edeyim dedim.

Baro pullar ı n ı n dağı t ı m ı meselesi var; bu, birtak ı m
aksamalara yol aç ı yor. Ancak yine en uygun da ğı t ı m şeklinin bizi
bankalarla falan uğ raşt ı rmadan, yine barolar ı n kendi bünyesinde.
biraz daha geliştirilmek ve ödemelerin dönü şlerindeki zaman ı biraz
daha makul bir süre, uzun tutarak barolar arac ı l ığı yla pullar ı n
dağı t ı m ı n ı n daha uygun olaca ğı n ı düşünüyorum. Çünkü bankaya
da yat ı rsa, banka ayn ı gün o paray ı bizim hesab ı m ı za
geçmeyecek, belki 1-2 ay sonra ancak geçecek.

Bu baro pullar ı yla ilgili Adalet Bakanl ığı na baz ı kurum
avukatlar ı n ı n veya kurumlar ı n müracaatlar ı olmu ş , bir de Devlet
Su İşleri müracaat etmiş . Adalet Bakanl ığı nda hakim unvanl ı bir
genel müdür yard ı mc ı s ı , ne diyor ona; "dü şünce" dü şüncesini eline
alm ış geziyor, "Biz bundan muaf ı z, biz baro pulu yap ışt ı rm ı yoruz"
diyor. Hazine vekilleri için öngörülen bir ayr ı cal ı k, ş imdi bütün
kamu kurum ve kurulu ş lar ı n ı n, meslek teşekküllerinin hepsine
yayg ı nlaşt ı r ı lmak isteniyor. Bu, sadece art ı k kurumlardan kurtar ı p,
s ı radan vatandaşı n s ı rt ı na sar ı lan bir külfet olarak kar şı m ı za
ç ı k ı yor. Yar ı n da belediyeler ayn ı şeyi diyecek, öbür gün de
sendikalar diyecek, daha öbür gün de telekomcular diyecek.
Netice itibariyle bu baro pullar ı ndan beklenen gelirin temini hayal
olacak diye dü şünüyorum.

Eleman s ı k ı nt ı m ı zdan bahsettik, Say ı n Birlik Ba şkan ı m ı z da
söyledi; "Yeni birtak ı m külfetler, yeni birtak ı m elemanlar
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gerektiriyor" dedi, doğ rudur. Ben ş imdi CMUK'tan bir eleman
çal ışt ı r ı yorum, maa şı n ı CMUK'tan ödüyorum; bir eleman da
alm ışı m, onun da maa şı n ı adli müzaretten ödüyorum; bir eleman
da çal ışt ı r ı yorum, bir fotokopi makinesi gelirleri, onun paras ı yla
karşı l ı yorum. Yar ı n öbür gün gelirimiz artt ığı müddetçe bize bir
şeyler intikal ederse, kayna ğı bulur, CMUK'tan da yine bir eleman
çal ışt ı r ı r ı m; yani kendi bütçemizden değ il, sağ lanan kaynaklardan
eleman teminimiz mümkün.

Bu arada tabii Vakf ı m ı z ı n geliştirilmesi, desteklenmesi
konusunda benim birtak ı m uygulamalar ı m var, belki demokratik
değ il. Yaln ı z şunu söyleyeyim: Şuradaki arkada ş lar ı m ı z ı 5 y ı l
sonra hiçbirini burada baro başkan ı olarak görmeyece ğ im; çünkü
yasa buna elve.rmiyor, 5 y ı l sonra kadrolar değ i şecek. Ancak biz,
bugün bir sistem olu şturmak durumunday ı z, avukatl ığı n yeniden
yap ı lanmas ı konusunda birtak ı m çal ış malar yapmak
durumunday ı z. Ben, bu meyanda Vakf ı n da bu arada iş lerlik
kazanmas ı için gayet antidemokratik uygulamalar yap ı yorum.
Demin arkada ş lar ı m ı zdan biri söyledi, "Ben, ruhsat ı n ı almak
isterken, Vak ı f üyeliğ ini arayacağı m" dedi. Ben ar ı yorum; başta,
geldiğ im günden beri. Belki de Erzurum Barosu, şu anda üye
say ı s ı itibariyle Vakfa en fazla üye kayd ı yapan Barodur. Bizden
belge almak istiyor avukat arkada şı m, silah ruhsat ı alacak; "Vak ı f
üyeliğ in var m ı , yok mu? Vak ıf üyeliğ in yoksa, ben sana belge
vermiyorum. Git dava et, ne yaparsan yap, vermiyorum" diyorum.
Vak ı f üyeliğ ini mecburi, metazori -af buyurun tabirimi- bunu
uygulad ı k, yayg ı nla şt ı . Ş imdi bütün avukatlar ı m ı z, yeni baş layanlar
önce Vak ı f üyesi oluyorlar, öyle devam ediyor, daha da devam
edecek in şallah.

Burada bir staj eğ itim merkezi problemimiz var. Ben,
ayr ı nt ı lara girmek istemiyorum, niyetimi yineliyorum: Biz,
Erzurum'da bölge barosu olarak olabilir veya sadece Erzurum
Barosu olarak olabilir, staj eğ itim merkezini olu ş turaca ğı z ve bunu
çal ışt ı raca ğı z. Daha yönetmelik ç ı kmadan evvel, geçen y ı l ben bu
uygulamay ı yapt ı m. Erzurum'da bir staj e ğ itim merkezi, bir staj
eğ itimi program ı oluşturduk, uygulad ı k, fevkalade de iyi oldu;
diksiyon dersine var ı ncaya kadar ders sa ğ lad ı k, davran ış öğrettik,
meslek kurallar ı n ı öğ rettik, bilgisayar öğ rettik, İ ngilizce öğ rettik,
paras ı n ı Baromuz karşı lad ı . Mesleki bilgilerinin yan ı s ı ra, sosyal
birtak ı m davran ış lar ı da öğ retmek için vücut dilini anlatacak
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adamlar ı , tiyatrocular ı getirdik, arkada ş lar ı m ızla tan ışt ı rd ı k ve
başar ı l ı oldu, bunu daha da geli ştirebiliriz. Barolar Birli ğ i nezdinde
olu şturulacak bir staj e ğ itim merkezine Erzurum Barosu olarak
katk ı yapmay ı düş ünmüyorum, ben kendi staj eğ itim merkezini
kendim kurmay ı düş ünüyorum, bunu böylece arz etmek istiyorum.

Burada bir de barolar ı n niteli ğ i ve kimliğ i meselesi var.
Bütün barolar ı n bağı ms ı zl ığı n ı , etkinliğ ini savunageldik; ş imdi
birtak ı m uygulamalarla, -in şallah yanl ış anl ı yorum veya yanl ış
alg ı lad ı m- sanki birer Adalet Bakanl ığı n ı n ve Barolar Birliğ inin
irtibat bürosu şeklinde faaliyet gösterilmesi durumuna dü ş ürülmek
isteniyor gibi geliyor bana. Benim etkinliğ im yok, her türlü denetim
alt ı nday ı m, vesayet alt ı nday ı m; Bakanl ı k müfettiş leri geliyor, tefti ş
ediyorlar. Yar ı n öbür gün 'CMUK paras ı n ı yerinde harcad ı n m ı ,
harcamad ı n m ı " diye onun teftiş i yap ı lacak, "Adli müzaheret
paras ı n ı harcad ı n, harcamad ı n; stajyerlere tahsis edilen paray ı
amac ı na uygun kulland ı n, kullanmad ı n" yani s ı k ı bir mali denetim
de bizi bekliyor. Bana bir şey verilmesi laz ı m. Ruhsatnameleri
imzal ı yorum, benim imzam olmadan Erzurum Barosunda kimse
avukat ruhsatnamesini alm ı yor da, o avukat ı n kimliğ ini imzalamam
konusunda bir yetki tan ı nm ı yor. 0 kimli ğ i de ben imzalamak
istiyorum, kendi avukat ı m ı n kimli ğ ini ben imzalamak istiyorum,
benim baromun mensubudur. Kimliklerin bir şekli olacakt ı r, bir seri
numaras ı olacakt ı r; çünkü resmi kimlik niteliğ indedir. Bunun
formülü; nas ı l ruhsatnameler haz ı rlan ı yor, geliyor, baro baş kan ı n ı n
imzas ı ndan sonra and ı n ı içip ruhsatnamesini al ı yorsa, ayn ı şekilde
kimliğ i haz ı rlas ı n, imzas ı n ı ben atay ı m, mührünü de ben basay ı m.
Benim elimle als ı n ki, benimle olan münasebetinde kimli ğ ini ben
vermiş olmam hasebiyle bana karşı tav ı r ve davran ış lar ı nda da
biraz daha şey olsun. Yine söylüyorum; 3-4 y ı l sonra biz baro
baş kan ı değ iliz, müessesesi olu şsun diyorum, barolar ı m ı z ı n
sayg ı nl ığı aç ı s ı ndan diyorum.

Bir de sosyal tesisler meselesi var. Takdir yüce
yöneticilerimizin, yüce heyetimizin; onlar nas ı l değ erlendirirlerse,
bizim d ışı m ızda olan bir şey, tesis bulacak, alacak, kendi
takdirleridir. Demin dediğ im gibi, tesisimi de kendim kuraca ğı m, o
fazla beni ilgilendirmiyor.

Türkiye'nin	 demokratikle şmesi	 yolunda	 verilen
mücadelelerin önüne son günlerde bir engel ç ı kar ı ld ı . Belki ceza
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hukukuyla ilgilenen arkada ş lar ı m ı z bilirler; bir 4422 say ı l ı Organize
Suçlarla Mücadele Yasas ı , ç ı kar amaçl ı suç örgütleri ve saire... Bir
yerde rü şvet iddias ı varsa, hemen bir Devlet Güvenlik Mahkemesi
Yedek l-lkimli ğ ine bir müracaat, emniyet makamlar ı taraf ı ndan ve
istediğ i adam ı 9 ay süreyle izlemeye alabiliyor; telefon
konuşmalar ı n ı dinliyor, özel hayat ı n ı , iş hayat ı n ı , siyasal hayat ı n ı ,
aile hayat ı n ı izliyor; ajan kullan ı yor, provake ediyorlar. Neticede
gel gör ki, "4422 değ il bu, 313'ten dava açal ı m bunlara" deniliyor
zoraki zorlamalarla; ama vatanda ş tabii bu 2-3 ayl ı k süre içerisinde
son derece a ğı r maddi ve manevi i şkencelere maruz kal ı yor,
insanl ı k ve ahlak d ışı iş kencefere maruz kal ı yor. Biz, "Efendim
zapta geçsin, bak ı n vatandaş böyle diyor, ilgililer hakk ı nda bir suç
duyurusunda	 bulunsun" diyoruz,	 maalesef mahkemeler
geçiştiriyor, zapta geçmemek için direniyor hakim.

Özellikle Devlet Güvenlik Mahkemesi olan yerdeki
arkadaş lar ı m ız bilirler; devlet güvenlik mahkemelerinin
koridorlar ı nda resmi görevli olduklar ı , ama görevinin ne oldu ğ u
belli olmayan bir y ığı n insan gezer. Bunlar, cumhuriyet savc ı lar ı na,
bakimlere manevi cebir uygulamakla yükümlüdürler; savc ı n ı n
vermiş olduğu mütalaay ı benden evvel ö ğrenir. Bir heyetten
ç ı kacak olan bir kararda dosyay ı baş kan gönderir üyelere, "üyenin
görü şünü alay ı m" diye gitti ğ i zaman baz ı hallerde toplanm ı yorlar,
elden evrak geziyor, üyenin görü ş ünü benden evvel ö ğ reniyor
vatandaş , diğer üyeye bask ı yap ı yorlar. Yani devletin baz ı
kurumlar ı nda çal ışan görevliler, soruturmala yetkili olan
görevliler, mahkemeler üzerindeki bask ı s ı hâlâ devam ediyor,
bunu biz müşahede ediyoruz.

Geçenlerde Erzurum'da bu 4422 say ı l ı Yasan ı n
uygulamas ı yla ilgili bir konferans, panel çal ışmas ı yap ı ld ı . Suthi
Dönmezer hoca, Erdener Yurtcan hoca, Içi ş leri Bakanl ığı n ı n şeyi
de getirildi oraya, Devlet Güvenlik Mahkemesinin hakimi, savc ı s ı ;
hğkimler, savc ı lar, jandarma kumandan ı , polis müdürü hepsi
orada. Ancak savunma mesle ğ inden bir tek kiş i çağ r ı lmad ı ;
demek ki yasay ı kendi kafalar ı na göre yorumlay ı p uygulamak
yolunda bir şeyler ar ı yorlar. Yani biz de bir hukukçuyuz; madem
savunman ı n vazgeçilmez bir ö ğesiyiz, yasa da bunu bize böyle
tan ı m ış , nas ı l oluyor ki bir yasan ı n uygulanmas ı yla ilgili yap ı lan bir
panelde, bir toplant ı da, konferansta avukatlar ça ğ r ı lma gereğ i
duyulmuyor? Bu duyulmamaktan ötedir ki, i şte Adalet
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Bakanl ığı ndaki bir Fükim de bir dü şünce örneğ inden baro pulunu
keser, öbürü avukat ı saymaz, çağı rmaz ve saire... Ancak bunlar
bizi ümitsizli ğe sevk etmiyor, ben öyle inan ıyorum ki -
arkadaş lar ı m ı n hepsinin yüzlerinde, ayn ı ifadeyi görüyorum- biz bu
mücadeleyi a şaca ğı z. Demin dedi ğ im gibi, yasan ı n bize tan ı m ış
olduğu haklar ı Erzurum'da ben nas ı l kulland ı ysam, arkadaş lar ı m ı n
hepsi de kullanacakt ı r diye düşünüyorum.

Beni hoşgörüyle dinledi ğ iniz için hepinize sayg ı lar ı m ı ,
sevgilerimi sunuyorum.

Teşekkür ederim.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ederiz.

Söz s ı ras ı , Tunceli Barosu Baş kan ı m ız Say ı n Hüseyin
Aygün'de.

Buyurun Say ı n Aygün.

Av. HÜSEY İ N AYGÜN (Tunceli Barosu Ba şkan ı)- Say ı n
Başkan ı m, değerli Birlik Yönetim Kurulu üyelerimiz, de ğerli il baro
başkanlar ı m ı z; hepinizi selaml ı yorum.

Samsun, Adana ve Nevşehir barolar ı m ı za geçmiş olsun
dileklerimizi Tunceli Barosu ad ı na sunuyorum. Son aylarda
meydana gelen olaylar, ülkemizin ya şad ığı ekonomik kriz, onun
ürettiğ i sorunlar, bizim mesleğ imizi de olumsuz etkiler hale geldi,
neticede meslekta ş lar ı m ı za yönelik fiili sald ı r ı lar gündeme geldi;
fakat bu sald ı r ı larda Hükümetin uygulad ığı ekonomi politikas ı n ı n
da etkisi oldu ğunu tespit etmeden geçmemek gerekir diye
düşünüyorum.

Öncelikle Türkiye Barolar Birli ğ ine bir konuda Tunceli
Barosu olarak te şekkürlerimizi sunmak istiyoruz; 12 Eylül tarihinde
aç ı klanan Anayasa önerisi gerçekten Türkiye Barolar Birli ğ inin
vasf ı na uygun, kamuoyunun 20 y ı ld ı r 12 Eylül yönetimi taraf ı ndan
ülkenin başı na bela edilen 12 Eylül Anayasas ı na karşı tepkilerini
yans ı tan bir çal ışmas ı aç ı klanm ış t ı . Bu çal ışma ne yaz ı k ki
Amerika Birleş ik Devletlerine yap ı lan barbarca sald ı r ı n ı n yaratt ığı
toz duman alt ı nda kald ı , kamuoyu taraf ı ndan çok öğ renilemedi;
fakat yine de olumlu bir çal ışmayd ı , gerekli bir çal ış mayd ı . Bu
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konuda şunlar ı eklemek isterim: Ülkemizde demokratik bir
anayasa yap ı lsa bile, Milli Güvenlik Kurulunun kozmik kasas ı nda
sakl ı bulunan bir Milli Güvenlik Siyaset Belgesi bulunuyor. Bu
belge, Anayasal değ il, yasal değ il ve hükümetler değ i şse bile, bu
belgede yaz ı l ı olan esaslar ı n değ i ş meyeceğ i belirtiliyor. Ayn ı
belge, Türkiye'nin iç ve d ış siyasetini belirliyor, ekonomi
politikas ı n ı , özelleştirme politikalar ı n ı , akl ı n ı za gelebilecek pek çok
konudaki siyasas ı n ı belirliyor. Bu belgenin çok şeyle bağ lant ı s ı
var. Çok yak ı c ı bir örnek; Amerika Birle ş ik Devletleri, şu anda bir
savaş haz ı rl ığı baş latm ış bulunuyor. Ortada herhangi bir delil,
kan ı t, ciddi ve inand ı r ı c ı bir delil olmaks ı z ı n Taliban' ı ve kendi
yeti ştirdiğ i Usame bin Ladin'i vurmaya çal ışı yor, daha doğrusu
Afganistan halk ı na sald ı rmaya çal ışı yor. Ülkemizde günlük
gazetelerin hergün aç ı klad ığı oranlarda ulusumuzun çok büyük
çoğunluğunun savaş istemediğ i vurgulanmas ı na rağmen, bu
savaşa girmeye, yeni maceralara çekilmeye çal ışı l ı yor.
Meslekta ş lar ı m ı z ı n ve barolar ı m ı z ı n, bu belge konusunda gereken
duyarl ı l ığı , hassasiyeti göstermesi gerekir diyoruz; çünkü bu belge
var oldukça, iyi bir anayasan ı n da çok iş levi olmad ığı
kanaatindeyiz.

Yeni Avukatl ı k Kanunumuz ç ı kt ı ; pek çok meslekta şı m ı z,
kendi illerinde meydana gelen olumlu de ğ i ş ikliklerden bahsettiler.
Özellikle bir konuda pek çok ilde eski durumun devam ettiğ ini
üzüntüyle izliyoruz. Avukatlar ı n üzeri aran ı yor, siyasi suçlular ı n
bulundu ğu cezaevlerinde bu uygulamalar yo ğunluk kazan ı yor.
Jandarma komutan ı ve gardiyanlar, "Biz, protokolü tan ı r ı z, kanun
bize gelmedi". diyebiliyorlar meslekta şlar ı m ı za. En az ı ndan bu
konuda evvelden Barolar Birli ğ imize hakim olan dü şüncenin
gözden geçirilmesi gerekti ğ i kanaatindeyiz. Çünkü evvelden
meslekta ş lar ı m ı z ı n çok büyük bir bölümü, Birlik Yöneticilerimiz,
"Kanun ç ı karsa, protokol sorunu otomatikman çözülür"
inanc ı ndayd ı lar; ancak geldi ğ imiz aşamada ne yaz ı k ki bu
düş üncenin isabetli olmad ığı ortaya ç ı kt ı .

Son haftalarda meydana gelen baz ı olaylar var ki, insan
haklar ı sorunu yeniden gündeme geldi; Edremit olay ı . 16 ya şı nda
Cihan Unal adl ı bir çocuğ un gözalt ı nda ölmesi ve ayn ı ilin emniyet
müdürünün de evvelden . çok ku şkulu olaylarla kamuoyunun
dikkatini çeken bir isim olmas ı hepimiz taraf ı ndan biliniyor. Ayr ı ca
1 Eylül gösterileri s ı ras ı nda polisin, barış ç ı l gösteri yapmak isteyen
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insanlara ülke çap ı nda uygulad ığı çok yoğun ve a ğır ş iddet de
taraf ı m ı zdan dikkatle izlendi, dikkatlerden kaçmad ı . Barış
etkinliklerinin bu derece yoğun insan haklarr ihlallerine sahne
olmas ı çok dü şündürücü. Bu aç ıdan Say ı n Barolar Birli ğ i
Baş kan ı m ı z ı n Türkiye Barolar Birli ğ i bünyesinde olu şturulmas ı
düşünülen İ nsan Haklar ı Merkezi Projesinin çok isabetli oldu ğ u
tart ış mas ı zd ı r. Bu merkezin bu konularda gereken duyarl ı l ığı
göstereceğ ine inan ı yoruz.

Biz, bölge barolar ı olarak bugüne kadar insan haklar ı n ı n
ask ı da olduğu bir coğ rafyada ya şad ı k, mesleğ imizi ifa etmeye
çal ışt ı k. Herhalde Türkiye, Ortado ğu'da bir savaş bata ğı na
çekilirse, bizim ask ı m ı z çok daha yükseklere çekilecek, öyle
anla şı l ı yor.

Staj Yönetmeliğ i konusunda baz ı tart ışmalar olduğ unu
görüyoruz. Stajyerlerin Ankara'da belli bir dönem staj yapmalar ı
dü şüncesi, bana göre en az ı ndan şu aç ı dan uygun gözükmüyor:
Ta şradan gelen stajyerlerimizin gelmesi, kalmalar ı , problemler
yaratabilir. Bu aç ı dan, bu dü şüncenin, yönetmeli ğ in bu hükmünün
bölgeler düzeyinde bir staj olarak düzeltilebileceğ i kanaatindeyim.

Adalet Bakanl ığı n ı n boralar üzerinde vesayetinin artaca ğı
yönündeki endi şelerin de giderilmesi gerekir. Bu konuda bütün
meslekta ş lar ı m ı z ı n tam bir irade birli ğ iyle hareket etmesi gerekir.
O aç ı dan toplant ı lar ı n sürdürülmesi gerekti ğ i düşüncesine i ştirak
ediyorum.

Hepinize sayg ı lar sunuyorum.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkürler.

Söz s ırs ı , Isparta Barosu Ba şkan ı Say ı n Faik Y ı ld ı z'da.

Buyurun Say ı n Y ı ld ı z.

Av. FA İ K YILDIZ (Isparta Barosu Ba şkan ı )- Say ı n Birlik
Ba şkan ı m, say ı n Yönetim Kurulu üyeleri, Say ı n önceki dönem
Başkan ı m, değerli meslekta ş lar ı m; hepinizi sevgi ve sayg ı yla
selaml ı yorum.
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Gündemin birinci maddesi, meslektaş lar ı m ı za yönelik
sald ı r ı lar olarak 'belirtilmiş . Bu toplant ı da meslekta ş lara yap ı lan
sald ı r ı lar ı konuşaca ğı m ı dü şünmü ştüm, buraya gelirken de bu
niyetle geldim. Arkada ş lar ı m ı z, bütün konu ş malarinda bahsettiler;
ama avukatlara yap ı lan sald ı r ı lar, bence biraz evvel
konuştu ğumuz konulardan çok daha önemli; çünkü bu, hayat ı m ı z ı
ortadan kald ı r ı yor. Say ı n Samsun Baro Baş kan ı m ıza hem
başsağ l ığı diliyorum, hem Samsun Barosu avukatlar ı na başsağ l ığı
diliyorum, bütün avukatlara ba şsağ l ığı diliyorum.

Biz, bu iş i yaşad ı k; ateş düştüğü yeri yak ı yor. Biz, Isparta
Barosu olarak bir y ı ld ı r hâlâ avukat arkada şı m ız ı n ac ı s ı n ı
çekiyoruz, onun üzüntüsünü ya şı yoruz. Tam 4 gün sonra
arkada şı m ı z vurulal ı bir y ı l olacak. Davas ı ilk celsede bitecekti
sözde, bütün deliller toplanm ışt ı , her şey toplanm ış t ı ; halen adli
t ı pa gidecek, bugün giderse san ı k. Üzüntüyle öğ rendim ki,
Samsun'da avukat arkada şı m ı z ı vuran katil yakalanarnam ış .
Bence bu hususta barolar, Barolar Birli ğ i olarak bir çal ışma
yapmal ı y ı z, arkada şı m ı z ı vuran caninin yakalanmas ı için elimizden
geleni yapmal ı y ı z. "Ama biz polis değ iliz" diyeceksiniz; en az ı ndan
elimizdeki bilgileri, belgeleri barolar arac ı l ığı yla birbirimize
Ulaşt ı rarak mahallinde polisleri çal ışt ı rarak bulabiliriz. Türkiye gibi
bir ülkede, bir avukat ı , bir icra müdürünü vuran ı n bulunmamas ı
diye bir şeyin olmas ı na inanam ı yorum, polisin istedi ğ i sürece
bulamamas ı ihtimalinin olduğunu da dü şünmüyorum; eğer polis
isterse, san ığı bir gün içerisinde Türkiye'de bulur, ben bu
inançtay ı m.

Samsun Barosu Ba şkan ı arkada şı m da anlatt ı ; biz,
avukatlar olarak kendi kendimize sahip ç ı kmal ı y ı z. Eğer kendimize
sahip ç ı kmazsak, bize ne hakimler sahip ç ı kar, ne ba şkalar ı sahip
ç ı kar. Ancak arkadaşı m ı z ı n dediğ i gibi. , gerçekten biz, aradan
zaman geçince, "Bizim avukat arkada şı m ı z ı n falan ı vard ı , o icra
takibi filand ı ; o icra takibini yapmasayd ı , b ı raksayd ı , gitmeseydi"
gibi mazeretleri söyleyerek, sanki bizim avukat arkada şı m ız
ölmeye gitmi ş gibi onu suçlu ç ı karmaya çal ışıyoruz ki, bunu
söyleyenler de vat?hda ştan çok avukatlar, bunun daha fazlas ı n ı
vatandaş lar söylüyor. 0 zaman biz avukatlar, kendi kendimize
sahip ç ı kmal ı y ı z. Vurulan, ölen arkada ş lar ı m ı za, yapabileceğ imiz
bir şey yok, sadece taziye diliyoruz: Bundan sonra yapaca ğı m ı z
çal ış malar ı kendimiz için; yar ı n hepimizin, burada oturan
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arkadaş lar ı m ı z ı n -inşallah kimsenin ba şı na gelmez, ama- bütün
avukatlar ı n başı na gelmesi muhtemel.

Ba ş kan ı m ı n anlatt ığı ndan, Samsun'daki arkada şı m ı z ı n
durumuyla lsparta'da vurulan arkadaşı m ı z ı n durumu aras ı nda
hiçbir fark yok; hem takip hakl ı , hem arkadaşı m ı z ı n hiçbir günah ı
yok. Arkadaşı m ız ona rağ men vuruluyorsa, bütün avukatlar ı n
başı na gelebilir; "Ben sadece ticaret davalar ı na bak ı yorum, hukuk
davalar ı na bak ı yorum, ceza davalar ı na bakm ı yorum, icra iş lerine
bakm ıyorum, bize bir şey olmaz" inanc ı n ı n ortadan kalkmas ı
gerektiğ ini dü şünüyorum. Çünkü olaylara bakt ığı n ı zda, diğer
davalarla onlar ı n aras ı nda bir fark yok, icra takibinde olmuş
olabilir; mahkemenin önünde olmamas ı mümkün mü, boşanma
davas ı nda olmamas ı mümkün mü, tapu iptal davas ı nda olmamas ı
mümkün mü? Olaylara bu şekilde bakmal ı y ı z ve birbirimize sahip
ç ı kmal ı y ı z.

Biz, Isparta Barosu olarak, kendi bölgemizde avukata
yap ı lan sald ı r ı y ı kamuoyuna yan ıtt ı k. Bize kamuoyuna
yans ıtmada İ stanbul Barosunun, Izmir Barosunun, U şak
Barosunun, Ankara Barosunun, Antalya Barosunun, Denizli
Barosunun, Mu ğ la Barosunun büyük faydalar ı oldu. Ben, bugünkü
toplant ı da, Samsun'daki arkada şı m ı z ı n duruşmas ı na ne gün
gidileceğ inin, nas ı l gidileceğ inin, vekğ letnamelerin ç ı k ı p
ç ı kmayacağı n ı n konu şulacağı n ı dü şünüyordum ki, yakalanmad ığı
için herhalde davas ı da aç ı lmam ışt ı r. Konuşmalardan,
Baş kan ı m ı z ı n da konuşmas ı ndan, Samsun'da bir toplant ı
düzenlenece ğ ini anlad ı m, eğer yanl ış anlamad ı ysam.. Toplant ı
düzenlendi, bittiyse, yeniden Samsun'da telin mahiyetinde
avukatlar ı n sorunlar ı n ı , özellikle avukatlara karşı yap ı lan
sald ı r ı lar ı n konuş ulduğu bir toplant ı n ı n yap ı lmas ı n ı , arkada şı m ı za
yap ı lan sald ı r ı n ı n tüm Türkiye kamuoyuna yans ı t ı lmas ı için ne
gerekiyorsa yap ı lmas ı n ı n gerektiğ ine inan ı yorum.

Bize arkadaş lar ı m ı z sahip ç ı kt ı lar, biz en az ı ndan Isparta
Barosu avukatlar ı olarak bundan, çok memnun olduk,
üzüntülerimizi gerçekten çok giderdiler. Ayn ı durumun bugün
Samsun için yaşand ığı n ı dü şünüyorum; Samsun Barosuna da
bizim ayn ı şekilde yapmam ı z, ayn ı desteğ i vermemiz gerektiğ ini
düşünüyorum ve bütün barolar ı n da verece ğ ine inan ı yorum,
biliyorum. Bunun Samsun Barosuna verilecek destek de
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olmad ığı n ı dü şünüyorum, herkesin kendisine verece ğ i destek diye
dü şünüyorum. Bu hususta özellikle karar al ı nmas ı n ı , bunun
gündeme getirilmesini diliyorum. Ayr ı ca diğ er barolarda da vurulan
arkadaş lar ı m ı za geçmi ş olsun diyorum, acil ş ifalar diliyorum.

Ben, yönetmelikler hakk ı nda bir konuş man ı n gereğ ini
dü ş ünmüyorum; yönetmelikler Bakanl ığa verildiğ ine göre, art ı k bu
konuda bugün için tart ış man ı n gerekli olmad ığı inanc ı nday ı m ve
bir an evvel de ç ı kmas ı gerektiğ ini dü şünüyorum. lsparta'da en az
7-8 tane dava, vekğ letle ilgili dava hakem mahkemesine gitti,
görevsizlikle neticelendi. Mahkemenin nas ı l kurulacağı , harc ı kimin
alacağı , yarg ı laman ı n nas ı l yap ı laca ğı belli değ il; davalar ı n nereye
gideceğ i, kimde duraca ğı belli değ il. Onun için yönetmeliklerin
yanl ışı yla-doğ rusuyla bir an evvel ç ı karilarak eksikliklerin sonradan
giderilmesi görü şündeyim.

Veklet pulu uygulamas ı yla ilgili olarak da bence devam
eden uygulaman ı n çok doğ ru olduğ u fl inanc ı nday ı m; mevcut
şekliyle bir itiraz ı m ı z yok, gördü ğ üm kadar ı yla gayet de iyi gidiyor.

Asgari ücret tarifesinirı de bir an evvel ç ı kar ı lmas ı nda fayda
olduğunu dü şünüyorum. Hakimler aras ı nda problem var, hangi
asgari ücret tarifesi uygulayaca ğı hususunda tereddütleri var; her
ne kadar son asgari ücret tarifesinin uygulanaca ğı n ı söylüyorsak
da, ula şamad ığı m ı z birçok hakimler tereddüt etmekte. Onun için
de tarifenin bir an önce ç ı kar ı lmas ı , özellikle ç ı kar ı l ı rken de binde
l'in dikkate al ı nmas ı n ı diliyorum.

Ben, gördü ğümüz arsay ı da beğendim, Isparta Barosu
olarak Barolar Birliğ imiz eğer almaya karar verilirse, Isparta
Barosu olarak yanlar ı nday ı z.

Hepinize te şekkür ediyorum.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ederiz.

Söz s ı ras ı , Diyarbak ı r Baro Başkan ı Say ı n Mustafa Özerde.

Buyurun Say ı n Özer.

Av. MUSTAFA ÖZER (Diyarbak ı r Barosu Başkan ı )- Çok
teşekkür ediyorum Say ı n Başkan.
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Değ erli arkadaş lar; konuşan bütün arkada şlar ı m ı z, özellikle
meslekta ş lar ı m ı za yönelik sald ı r ı lar ı hem gündemimizin ilk
maddesinde, hem de konu şmalar ı n ı n ilk aç ı l ış lar ı nda bahsettiler.
Tabii ki sald ı r ı lar bugünün sorunu de ğ il, dünün sorunu da değ il ve
bugünle de kalmayacak, öyle görünüyor; çünkü sistem bu, çal ışan
bir mekanizma bu. Arkada ş lar ı m ı z, vefat eden insanlar ı m ı za
Allah'tan rahmet, yaral ı lara acil ş ifalar dilediler, Birliğ imizin bu
konudaki hassasiyetini dile getirdiler, doğru; ama bundan sonra
meydana gelmemesi için neler yapmal ı , asl ı nda bunu oturup
düş ünmek gerekir. Hem sistemi sorgulayacaks ı n ı z, hem de bu ve
benzeri olaylar ı n meydana gelmemesi için, gerçekten barolar ı n,
Birliğ in, "mademki bize yönelik sald ı r ı larsa, bu sald ı r ı lar ı n
mümkünse yok etme düzeyine getirebilmek için nas ı l bir tav ı r
al ı nmal ı " diye oturup uzun uzun düş ünmesi gerekir. Yani önlem
almak, çare bulmak gerekiyor; sadece taziye iletmekle gidip
davay ı takip etmek de yetmiyor. Sorun, ille de cenaze gelsin, o
cenaze üzerinde biraz hukuk, biraz demokrasi dersi, ondan sonra
biraz da yarg ı , ondan sonra unutulsun, gitsin değ il; sorun, bunu
yaratan sistemi yarg ı lamak. Bu yarg ı süreci içerisinde nas ı l bir
önlem al ı nabilir; bunun üzerinde kafa yormak gerekiyor.

Kimlik sorunu konusunda Birlikten talebimiz şu: Lütfen
kimlikleri barolara b ı rak ı n. Tek tip bir kimli ğ in ç ı kmas ı na elbette ki
hiç kimsenin itiraz ı yok; ama lütfen b ı rak ı n, hangi baronun
bünyesinde üye bulunuyorsa, onunla an ı ls ı n; o tüzelkiş iliğ in,
şahsiyetin kimliğ i olarak kals ı n, lütfen o kimlikler o barolarda
kals ı n.

Değerli arkada ş lar ı m; üçlü protokol ç ı kt ığı günden beri her
geldiğ im toplant ı da da buna vurgu yapt ı m, yine de yap ı yorum.
Biraz önce arkada ş lar ı m ı dinledim; Adana'y ı dinledim, Hatay' ı
dinledim, Erzurum'u dinledim, üçlü protokolle ilgili hiçbir
problemleri yok. Kendi kendime dü şündüm; "keşke ben de o
barolarda olsayd ı m, o barolar ı n mütevaz ı bir avukat ı olsayd ı m"
dedim. Yani bu ülkede -konu şmam ı n ba şı nda da belirttim- sistemi
yarg ı lamak zorunday ı z arkadaş lar, sistem aks ı yor. Bir Avukatl ı k
Yasas ı ç ı km ış ; ama bir türlü protokolü a şam ı yor, yönetmelikleri
aşam ı yor, s ı k ı nt ı burada. Bu s ı k ı nt ı lar ı aş mak için neler yapmak
laz ı m? Protokol ç ı kt ığı günden beri -sizi bütün samimiyetimle
temin ediyorum- cezaevlerine gitmedim, neredeyse avukatI ığı m ı
noktalamak duruma gelmi ş im; yani benim üzerimdeki Baro
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Baş kanl ı k s ı fat ı m olmasa, ben şu anda avukatl ı ktan istifam ı verip,
avukatl ı k mesleğ inden vazgeçeceğ im. Bu böyle gittiğ i takdirde,
Baş kanl ığı m ı noktalad ığı m gün istifam ı kendi baroma verece ğ im.
Neden; çünkü gerçekten meslek onuru ayaklar alt ı nda.

Bu Avukatl ı k Yasas ı ndan k ı sa bir süre sonra ilk defa
cezaevine gittim. Hiçbir şey almad ı m üzerime, sadece bir kimlik
ald ı m; yaz ay ı , üzerimde ceket de yok, kemeri de ç ı kartt ı m, bir
kimlik ald ı m, cezaevine gittim. Rayl ı sistemden geçiyor, ötüyor,
geç babam, geç geç ötüyor. Adam geldi, "Arayaca ğı m seni" dedi;
ellerinden tuttum, "Arayamazs ı n beni, bak ı n üzerimde bir şey yok"
dedim. Adamlar ı orada ikna edemiyorsun; "Jandarma komutan ı n ı
ça ğı r" adam muhatap olmuyor benimle, "Cezaevi müdürünü ça ğı r"
muhatap olmuyor: "Peki burada ben geri gittiğ ime dair bana bir
kağı t, buyurun beraber bir tutanak tutal ı m" muhatap yok karşı mda.
Görü ş meyi yapmad ı m, tekrar geri geldim. Bunu, o ba şı mdan
geçenlerin tümünü başsavc ı ya yazd ı m ve ceza savc ı s ı na yazd ı m,
suç duyurusunda bulundum; yok, sonuç yok.

Değerli arkadaş lar ı m; hepimiz hukukçuyuz, bu hukuk
sisteminin bir parças ı olduğ umuzu sürekli söylüyoruz. Ancak ben,
savunman ı n yarg ı n ı n bir parças ı oldu ğu anlam ı nda gerçekten ikna
değ ilim; çünkü değ ilim, öyle değerlendirilmiyorum. I şte kararlarda
var, bu görülüyor; ya bu kanunu ç ı karan bu mekanizmaya gidip,
çok iyi anlatmak laz ı m yahut da bu yönetmeliklerinden bunlar ı
vazgeçirmek için bu Birlik, bu barolar, ne gerekiyorsa, radikal
tedbir gerekiyorsa, ona da ba şvurmak gerekir; çünkü bir hakt ı r bu.
Eğer biz, bize yönelik bir hakk ı kullanam ı yorsak, peki başkas ı n ı n
hakk ı n ı nas ı l müdafaa edeceğ iz; onu oturup kara kara dü ş ünmek
laz ı m. Bu nedenden ötürü, "acaba olağanüstü hal co ğ rafyas ı nda
yaşad ığı m ız için midir, sadece bize yönelik mi" diyorum;
bak ı yorum, baş ka değ i ş ik coğ rafyadaki baro başkan ı arkada ş lar ı m
da dile getiriyorlar, halen çözebilmiş değ iller. Bu nedenden ötürü,
bu Say ı n Birlik Baş kan ı m ı z ı n irtibatta olduğu, gidip kendileriyle
görü ştüğü bir Adalet Bakanl ığı , bir de İ çiş leri Bakanl ığı var. Bu
protokolün bir başka aya ğı da var; Sağ l ı k Bakanl ığı . Ş imdiye kadar
ondan hiç söz edilmiyor, gidilmiyor; acaba gerçekten engelleyici
faktör o mu? Bakan diyor ki, "Ben aynen sizin gibi dü ş ünüyorum."
içiş leri Bakan ı , jandarmaya b ı rak ı yor. Ne demektir bu? Biz, zaman
zaman Türkiye'nin hukuk devleti olmad ığı , kanun devleti
olduğundan bahsediyoruz; bu kanunun, yasan ı n uygulanmas ı n ı
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istediğ imiz bir şeyi de ba şaram ı yoruz, yani kanun devleti de de ğ il.
Bu ne biçim devlet anlay ışı ; bu orman kanunu mudur, nedir,
bilemiyorum. Yani dü şünün; daha dün 5 ay önce Parlamentonun
ç ı karm ış olduğu yasay ı Türkiye'de uygulama olanaklar ı na
kavuşam ı yoruz.

Bize dü şen şu: Bizim yasam ız, eğer bunu uygulamaya
koyam ı yorsak, kepimizi önümüze koyup ciddi ciddi derinlemesine
düşünmek zorunday ı z diye dü şünüyorum. Gerçekten Diyarbak ı r
ve çevresindeki cezaevlerinde -çünkü Diyarbak ı r'da Devlet
Güvenlik Mahkemesinde yarg ı lan ı p da a şağı yukar ı 7-8 sene
çevre cezaevinin tümü Diyarbak ı r devlet güvenlik mahkemelerine
bağ l ı - arkadaş lar, korkunç derecede s ı k ı nt ı larla karşı laşt ı klar ı n ı
söylüyorlar ve üstelik kendilerini haks ı z duruma koyup şu anda
yarg ı lanan avukat arkada ş lar ı m ı z var; yani direnip, aramay ı kabul
etmeyen arkada ş lar ı m ıza karşı , devlet memurlar ı na karşı
gelmekten ötürü haklar ı nda dava aç ı lan ve halen devam eden
davalar var. Yani bu nedenden ötürü çok k ı sa süre içerisinde bu
sorunun çözülmesi gerekir diye dü şünüyorum.

Değ erli arkadaş lar; yönetmeliklerle ilgili olarak bir cümle de
ifade edeyim: Yönetmelikler, uzun y ı llar avukatl ı k mesleğ ine
hizmet edecek yönetmeliklerdir, bunlar ı n en az hatayla ç ı kmas ı
elbette ki hepimizin dü şüncesi. Bu nedenden ötürü, özellikle yaz
ay ı nda, tatil ay ı nda Say ı n Birlik Baş kan ı yla -ki tahmin ediyorum
bütün baş kanlara ulaşm ışt ı r- birebir bir telefon görü ş memizde,
"Ankara, Istanbul, Izmir'in böyle bir ba şvurusu var, ne
diyorsunuz?" dedi. Ben de kendisine dü şüncemi söylemiştim,
dedim ki, "Gerçekten son şeklini vermek bak ı m ı ndan; yani hatalar ı ,
eksikleri asgariye indirmek için bunlar ı n böyle geni ş bir platformda
tart ışı lmas ı nda yarar var." Bu düş üncemi halen muhafaza
ediyorum; yani ş imdiye kadar yasas ız, yönetmeliksiz
uygulanagelen bir uygulama vard ı , 2-3 ay daha geciksin, k ı yamet
kopmaz diye düşünüyorum. Eğer baştan hatalarla piyasaya
ç ı kmaktansa, 1-2 ay gecikme daha olsun. Baz ı s ı k ı nt ı lar; biraz
önce arkada şı m söyledi, hakem heyetine gidecek baz ı şeyler.
Varsayal ı m ki aral ı k ay ı nda ç ı kmas ı öngörülüyordu, ne olur?.. Yani
bunun mutlaka böylesi geni ş platformda son şeklini vermekte yarar
var diye dü şünüyorum.
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Değerli arkadaş lar; bir de şu çok önemli, ş imdiye kadar hiç
gürdeme getirilmedi: CMUK'la ilgili yap ı lan iş lemler var. Bunlarla
ilgili biliyorsunuz bir arş iv tutuluyor; yani mevzuatta da yok,
Birlikten de bu konuda bize herhangi bir şey gelmedi. Bu ar ş iv ne
zamana kadar saklanacak? Hele özellikle nicel bak ı mdan büyük
olan barolara bak ı n; bu arş iv nas ı l depolanacak, kaç y ı l
depolanacak? Bu, gerçekten çok s ı k ı nt ı verici olmaya ba şlad ı ;
çünkü o CMUK hizmetlerini yo ğun sunan barolarda, bizde
ş imdiden sorun olmaya ba ş lad ı , nerede muhafaza edeceğ iz?
Buna bir çözüm getirilmesi gerekir; hukukta her i ş lemin bir
zamana şı m ı var, bunun da olmas ı gerekir, bunun da formüle
edilmesinde yarar var diye dü şünüyorum.

Teşekkür ederim.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ederiz Say ı n Özen.

Söz s ı ras ı , Ağ r ı Baro Başkan ı m ı z Say ı n Eyyüp Duman
beyde.

Buyurun Say ı n Duman.

Av. EYYÜP DUMAN (Ağ r ı Barosu Başkan ı )- Hepinize
sayg ı lar sunuyorum.

Tabii Mustafa'dan sonra konu şma s ı ras ı n ı n bana gelmiş
olmas ı biraz talihsizlik, ayn ı yörede ya şam ış olmam ı z dolay ı s ı yla
sorunlar ı m ı z ortak ve zaman zaman ayn ı konular ı dile getiriyoruz,
bu nedenle tekrara dü şersem beni bağış lay ı n.

Biraz önce Erzurum Barosu Ba ş kan ı Say ı n Faruk Terzioğ lu,
DGMdeki bir uygulamadan bahsetti. Gerçekten DGM'lerde ba ştan
beri bu uygulamalar var. Hatta Say ı n Terzio ğ lu, bu ç ı kar amaçl ı
suç örgütleriyle ilgili bir davaya girdi, bu muameleyle kar şı la şt ı .
Ancak 90'larda falan siyasi suçlarla ilgili davalara giren tüm
arkadaş lar ı m ı z bilir; b ı rak ı n mahkeme koridoru falan, duru şma
salonunda hem avukatlara, hem san ı klara müdahale ediliyordu ve
savunma görevini yapan avukatlar tartaklan ı yordu, çoğumuz da
tartakland ı k; o nedenle çoğumuz hakk ı nda düzmece raporlar
düzenlendi ve çoğumuz gözalt ı na al ı nd ı k, yarg ı land ı k. Bunu niçin
söylüyorum? Devlet güvenlik mahkemelerinin me şruiyetinin
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tart ışı lmas ı laz ı m. Yani başta ÇOğU arkadaşı m ı z söylüyordu, "Bu
devlet güvenlik mahkemelerinin kald ı r ı lmas ı gerekir" diye. Ancak
sonunda askeri yarg ı c ı n değ i ştirilmesi yönünde bir rötu ş yap ı ld ı ,
hepimiz sesimizi kestik, "Yeterli, bu bize yeter, a şar bile" dedik.
Yani gerçekten bu konuyu gündeme getirmek laz ı m; özellikle
Barolar Birli ğ inin ve barolar ı n, devlet güvenlik mahkemelerinin
kald ı r ı lmas ı yönündeki taleplerini çok sesli bir şekilde, etkin bir
şekilde dile getirmeleri gerekir diye düşünüyorum.

Sevgili arkada ş lar; biliyorsunuz bu son dönemde Amerika
Birleş ik Devletlerine düzenlenen bir terörist sald ı r ı var. Bu sald ı r ı y ı
hepimizin ş iddetle k ı namas ı gerekiyor, nefretle k ı namas ı
gerekiyor; ölüm kimden, kime kar şı gelirse gelsin, buna karşı
dürmak laz ı m. "Efendim, falan yerden falan kiş iye karşı geldi, hadi
karşı ç ı kal ı m" veya "Dostumuza yap ı ld ı , falan yerden falan ki ş iye
geldi, biraz bizim yanda şı m ı z; ama sald ı r ı y ı uğ rayan da
dü ş man ı m ı z, alk ış layal ı m" mant ığı yanl ış ; kimden, kime kar şı ,
ister devlet kaynakl ı olsun, ister terör örgütleri kaynakl ı olsun, ister
kiş i kaynakl ı olsun, kimden kime geliyorsa buna ş iddetle karşı
gölmek gerekiyor. Yaln ız, şunu belirtmek istiyorum: Özellikle son
dönemlerde gerek dünyada, gerek bölgemizde, gerekse
ülkemizde, insan haklar ı , demokrasi alan ı nda ileri ad ı mlar at ı lacağı
gibi bir izlenim vard ı . Tam böyle bir dönemde böyle bir eylemin
yap ı lm ış olmas ı da bana dü şündürücü geliyor; acaba ba ş ka
yerlerin parmağı m ı var? Mesela niye dü şünmüyoruz; yani
MOSSAD' ı n olamaz m ı , İ srail'in olamaz m ı ? Çünkü Ortadoğu'da
ABD ve diğer bat ı l ı ülkeler taraf ı ndan biraz s ı k ışt ı r ı lmaya baş land ı ;
"Filistin'e çok fazla yükleniyorsun, insan haklar ı n ı çok ihlal
ediyorsun ve saire...Yani bu da bir düşünce, böyle bir beyin
jimnasti ğ i olarak geçmesi gerekir diye dü şünüyorum. Zaten bu
olay, demokrasi dü şmanlar ı , insan haklar ı düşmanlar ı na bir f ı rsat
yaratt ı . Nedir; polis devletini tesis etmek için son dönemlerde
gerek devlet teşkilat ı içerisindeki kurumlarda, gerekse bas ı n-yay ı n
organlar ı nda ve sair, "Efendim terörle etkin mücadele edebilmek
için insan haklar ı n ı n, demokrasinin ask ıya al ı nmas ı gerekir"
yönünde faaliyetler var.

Sevgili dostlar ı m; terörü önlemenin yolu, demokrasi, insan
haklar ı n ı ask ı ya almaktan geçmez. Özellikle bunu önlemenin yolu;
demokrasi, insan haklar ı n ı ve hukuk devletini tesis etmek ve
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geli ştirmekten geçer, bunu özellikle bilmemiz gerekir diye
düşünüyorum.

Yine bir şey daha belirtmek istiyorum: Biliyorsunuz son
dönemlerde Türkiye Büyük Millet Meclisi Adalet Komisyonu ve
Anayasa Komisyonunda, 37 maddelik bir Anayasa de ğ i ş iklik
paketi geçiyor, o konuda görü şmeler var. Orada ölüm cezas ı yla
ilgili, "Ölüm cezas ı n ı kald ı ral ı m m ı , kald ı rmayal ı m m ı ; kald ı r ı rsak
kimin için kald ı ral ı m, kimler için kald ı rmayal ı m" tart ış mas ı var.
Özellikle bu son ABD'ye yap ı lan sald ı r ı da bir f ı rsat oldu, bahane
yarat ı ld ı ve gerçekten demokrasi ve insan haklar ı n ı geliştirmek
istemeyenler, bu konuda da yan çizmeye baş lad ı lar. Bizim yörede
bir tabir var; bey, han ı m ı n ı dövmek istemi ş , etraf ı nda gidip geliyor,
bahane yok, ne yaps ı n da han ı m ı n ı dövsün diye düşünüyor.
Bak ı yor ki, han ı m un eliyor; böyle etraf ı nda dönüyor, diyor, "Han ı m
-'çok affedersiniz'- kalçan ı sall ı yorsun." Han ı m ı diyor ki, "Bey,
merhamet et, un elerken zaten kalçam ı sallamak zorunday ı m."
Zaten bunlar insan haklar ı ve demokrasi yönünde bir ad ı m atmak
istemiyorlard ı , bu da onlara bir bahane oldu; ölüm cezas ı n ı falan
da kald ı rmak istemiyorlard ı , bu ABD'ye yap ı lan sald ı r ı da bir
bahane oldu.

Sevgili arkadaş lar; hepiniz hukukçusunuz, cezan ı n bir
cayd ı r ı c ı unsuru var. Ancak ölüm cezas ı nda bu yok; cezay ı infaz
ediyorsun, bitiyor. Kim cayacak bundan, yani bu san ı k cayar m ı ;
bitti, hayat ı sona erdi gitti ve ayr ı ca görenler de caymaz. Ceza
farkl ı bir şeydir; ceza terbiye edici olmal ı d ı r, ceza eğ itici olmal ı d ı r,
cezan ı n farkl ı amaçlar ı var. Ben burada, bu seçkin heyet önünde
bunu uzun uzad ı ya aç ı klamak istemiyorum; ölüm cezas ı n ı n
kald ı r ı lmas ı gerekiyor, bu yönde Türkiye Barolar Birli ğ inin etkin bir
faaliyet içerisine girmesi gerekir diye dü şünüyorum.

Yine say ı n meslekta ş lar ı m ıza yönelik sald ı r ı lardan söz etti
arkadaş lar ı m ı z; ben de diğer başkanlar gibi, bu sald ı r ı lar ı nefretle
ve ş iddetle k ı n ı yorum. Yaln ı z bu sald ı r ı lar, bugünden ba ş layan
sald ı r ı lar değ il, biraz önce arz ettim, bu sald ı r ı lar eskiden beri var;
davalara giden, davan ı n niteli ğ inden dolay ı ba şka güçlerce
sald ı r ı ya uğ rad ı arkadaş lar. Bu dönemden beri eğer güçlü bir
şekilde bu sald ı r ı lar karşı s ı nda durulsayd ı , belki bugün iş bu
merhaleye varmazd ı . Ayr ı ca şunu söyleyeyim: Biliyorsunuz Say ı n
Adalet Bakan ı n ı n bir beyan ı oldu, bu F tipi cezaevleriyle ilgili
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olarak; "Efendim anne-babalar gitti ğ inde, oradaki ölüm orucundaki
veya açl ı k grevindeki insanlar biraz cayar gibi oluyorlar; ama
avukatlar gitti ğ inde daha da kararl ı bir şekilde devam ediyorlar."
Bu, aç ı kça avukatlar ı hedef haline soktu. Bence avukatlara
yap ı lan sald ı r ı lar ı n kaynağı n ı biraz Adalet Bakan ı nda da aramak
gerekir diye dü şünüyorum.

Aynca üçlü protokolün ortaya ç ı kış amac ı ne; burada
avukatlar ı potansiyel suçlu gördükleri için böyle bir üçlü protokol
uygulan ı yor. Ba şka illerde, Erzurum'da uygulanm ı yormu ş veya
baş ka bir yerde uygulanm ı yormuş , önemli değ il. Onemli olan, bir
yerde uygulan ı p uygulanmamas ı değ il; ülke genelinde uygulan ı yor
mu bu, ülke genelinde protokol kanunun önünde tutuluyor mu,
tutulmuyor mu, bunun üstünde durmak gerekiyor. Yani ben de
gittiğ imde, bana diyorlar ki, "Baş kan buyur, geç." Ama benim üyem
gittiğ inde, ba ştan aşağı elle ar ı yorlar; yani X-Ray cihaz ı ndan falan
geçmeye falan raz ı y ı m, elle ar ı yorlar. Bu da yetmiyor; geçiyorum,
ayakkab ı m ı ç ı kart ı yorlar, kemerimi ç ı kart ı yorlar. Ben asl ı nda bir
karar ald ı m, ama sonra da utand ı m; karar ı m şuydu: Tüm
avukatlar ı m ı toplayay ı m, gidip hapishanenin önünde ç ı plak
soyunay ı m; haydi buyurun • aray ı n, bakay ı m ne yapacaks ı n ı z?
Jandarma ar ı yor, yetmiyor, bir de infaz koruma memurlar ı ar ı yor;
yani tek tek ar ı yorlar, özellikle ar ı yorlar, özellikle biraz sevmedikleri
avukat ı n buna karşı ç ı kmas ı için biraz da tahrik ediyorlar. Yani
buna karşı ç ı kmak gerekiyor.

Ben Ağ r ı 'da ş unu yapt ı m: Gittim, bir tutanak tutmak istedim;
biraz yalvard ı lar, yan ı' "Biz de emir kuluyuz falan, bir savc ı yla
görü ş" dediler. Gittim bir yaz ı yla savc ı l ığa, Avukatl ı k Kanunundaki
yasal değ i ş iklikten bahsettim, protokolün kanuna ayk ı r ı
olamayaca ğı ndan söz ettim ve bu nedenle uygulaman ı n
kald ı r ı lmas ı n ı istedim. Bana dediler ki, "Vallahi biz de bir şey
yapam ı yoruz; Bakanl ığa yazd ı k, halen Bakanl ı ktan bir cevap
bekliyoruz." Yani zannetmiyorum, e ğer Bakanl ı k s ı k ışt ı r ı lmasa, bu
Bakanl ığı n bu üçlü protokolü de kald ı raca ğı n ı pek tahmin
etmiyorum.

Sevgili arkadaş lar; bir de şu F tipi cezaevleri sorunu var,
halen bu cezaevlerinde açl ı k grevlerinde, ölüm oruçlar ı nda
insanlar ölüyor. Bir oldubittiye getirildi, bir emrivaki yap ı ld ı . Karşı
ç ı kt ığı m ı z ı , karşı ç ıkma nedenlerimizi falan daha önce söylemi ştik.
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Bu ölümlere bir çare bulmak laz ı m; yani yap ı ld ı , bitti, gitti, biz de
hepimiz sesimizi kestik. Gerçekten bu F tipi cezaevlerini gördünüz
mü, bilmiyorum; yani bir gece yatamazs ı n ı z, hiçbiriniz bir gece
yatamazs ı n ı z. Ben şahs ı m olarak F tipi de ğ il, E tipinde bir hafta
kald ı m, tek ba şı ma kald ı m, emin olun ki insan ç ı ld ı r ı yor. Kald ı ki o
E tiplerini de herhalde 4'e, 5'e bölüyorlar, daha da küçültüyorlar.
Hesap edin; Urfa'da yaz günü, şöyle şu kadarc ı k bir koridorda bir
tane mahkümu veya iki tane mahkümu orada 20-25-30 metre
yükseklikte dört duvar aras ı nda bir dü şünün bakal ı m; tecrit edilmi ş ,
sosyal geli ş imi önlenmi ş ve o tand ı rda cay ı r cay ı r yanan bir insan.
Bu insand ı r; suçu, suçunun nevi ne olursa olsun, devlet
yakalam ış t ı r, yarg ı lamas ı n ı yapm ışt ı r, cezas ı n ı vermiştir, insan
haysiyetine yara şı r bir şekilde o cezan ı n infaz edilmesi gerekir ve
devlet güvencesinde olmas ı gerekir diye dü şünüyorum, ya şam ı na
ve sosyal geli ş imine engel olunmamas ı gerekir diye dü şünüyorum.

Bir de Şartla Sal ı verme Yasas ı ç ı kt ı . Bunun ad ı af m ı yd ı ,
Şartla Sal ı verme Yasas ı m ı yd ı , neydi, ben şahsen anlayamad ı m,
bir türlü de yorumlayamad ı m; yani bir k ı s ı m suçlar al ı nd ı , bir k ı sm ı
al ı nmad ı ve saire... Bu, ülkemizdeki soruna gerçekten çözüm
getiren bir yasa de ğ ildi. Ülkemiz, biliyorsunuz 15 y ı l ı a şk ı n bir süre
bir ş iddet ortam ı n ı yaşad ı , burada hakl ı -haks ı z bir sürü insan da
mahküm oldu; yani bir k ı sm ı hakk ı yla olmu ştur, ama bir k ı sm ı da
başka türlü, o dönemin ko şullar ı gereğ i yarg ı land ı ve mahküm
oldu. Kan ı mca ülkede bir genel aff ı n zaman geçirilmeden
ç ı kar ı lmas ı gerekir. Tabii bir sürü arkadaşı m ız affa karşı , ama
gerçekten böyle sosyal debdebe geçilmi ş olan ülkelerde af zaman
zaman gündeme geliyor; ülkemiz de böyle bir sars ı nt ı geçirmi ştir,
ülkemizde de gündeme gelmesi gerekir diye dü şünüyorum.

Şunu da arz etmek istiyorum: Biliyorsunuz Kore'ye Türkiyeli
askerler gönderildi ve orada da ABD ordusunun geri çekilmesi için
tampon olarak kullan ı ld ı lar, orada yaşamlar ı n ı yitirdiler. Herhalde
Afganistan'daki, Irak'taki, Ortado ğu'daki sava şa da yine bizi
gönderecekler, bizim çocuklar ı m ı z ı gönderecekler. Çocuklar ı m ız ı n
ölümünü istemiyorsak, buna da ş iddetle karşı ç ı kmam ı z gerekiyor.
NATO üsleri falan diyorlar; ABD'deki sald ı r ı dan sonra Türkiyeli
görevlileri o üslerin almad ı klar ı n ı bas ı n yazd ı . Bu ne biçim NATO
üssü ki, NATO üyesi olan bir ülkenin görevlileri içeri al ı nm ı yor?
Demek ki NATO üssü falan de ğ il; direkt ABD'nin Ortadoğu'da,
Uzakdoğu'da kullanabilece ğ i üslerdir. Böyle bir olay, Türkiye'deki
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yöneticilerin i ştah ı n ı kabartm ış durumdad ı r, bundan rant
sağ lamaya çal ışmaktad ı rlar, yine bunu insan haklar ı ihlali için
kullanmaya çal ış maktad ı rlar. Buna da karşı ç ı kmak ve uyan ı k
olmak gerekir diye dü şünmekteyim.

Yine bir Anayasa de ğ i ş ikli ğ i var, görüşülüyor. Ben daha
önce de söylemi ştim; bu son seçimle olu şan Türkiye Büyük Millet
Meclisi, gerçekten ş iddet ortam ı n ı n yaratt ığı bir Meclis, o şekilde
seçilmi ş olan bir Meclis. Tabii olumlu de ğ i ş ikliklere karşı ç ı kmak
anlam ı nda söylemiyorum, olumlu değ i ş iklikleri desteklemek
gerekir; ama bu Meclisten böyle köklü de ğ i ş iklikler falan,
demokrasi, insan haklar ı n ı geliştirecek, hukuk devletinin tesisini
sağ layacak yasal düzenlemeler, Anayasal düzenlemeler beklemek
mümkün değ ildir. Bu Meclisin böyle bir niyeti de yok: yani MHP'nin
içinde olduğ u bir Meclisin insan haklar ı konusunda ad ı m atmas ı n ı
beklemek bence yan ı lt ı c ı olur. Bence Türkiye'de Siyasi Partiler
Yasas ı , Seçim Yasas ı ve yine o baraj oranlar ı dü şürüldükten sonra
yap ı lacak bir erken genel seçim sonucu olu şacak bir Meclisin sil
baştan; yani 37 madde, 3 madde, 5 madde de ğ il, sil baştan yeni
bir demokratik Anayasa yapmas ı gerekiyor ve bunu da yine
demokratik kitle örgütlerinin, sivil toplum örgütlerinin ve
üniversitelerin kat ı l ı m ı yla yapmas ı laz ı m.

Ben 90'da Baro Baş kan ı seçildim, o zamandan beri zaman
zaman söylerim: bu Anayasa, gerçekten darbe ürünü
Anayasas ı d ı r. Hatta ilk konuşmamda çok ileri gitmi ştim, "K ış la
Nizamnamesi" demi ştim. Şükür, Yarg ı tay Başkan ı m ı z, "Polis
Tüzüğü" dedi. Bu Anayasayla ülkenin yönetilmesi mümkün
değ ildir, bunun bu şekilde de değ i şmesi gerektiğ ini düşünüyorum.

Bu sosyal tesisle ilgili olarak, bu son gösterilen arsay ı ben
de beğendim. Bunun al ı nmas ı için bize düşecek görev varsa,
sonuna kadar arkas ı nda kal ı r ız, destekleriz bunu. Yaln ı z
Gölba şı 'ndaki tesis bence çok uzak ve kullan ı lmaya elveri ş li bir
tesis değ il: ayr ı ca bana pahal ı da geldi, ondan vazgeçilmesi
gerekir diye dü şünüyorum.

Kimliklerle ilgili olarak bir k ı s ı m arkadaş lar ı m ı z arz ettiler.
Doğrudur, ruhsatnameler Türkiye Barolar Birli ğ ince düzenleniyor
ve gönderiliyor, biz imzal ı yor ve avukatl ığa baş layan arkada şı m ı za
veriyoruz. Bence avukat kimliğ i de Türkiye Barolar Birli ğ ince
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düzenlenmeli, soğuk damgas ı bast ı r ı lmal ı ve ona imza atma
yetkisi Baro Baş kan ı olarak bana ait olmal ı d ı r. Eğer ben bir
avukat ı ma kimlik imzalay ı p veremiyorsam, art ı k o baro başkan ı n ı n
etkinliğ i veya şeyi ortada kalmaz diye dü şünüyorum.

Değ ineceğ im konulara değ inildi, baz ı unuttuğum konular da
olmu ş olabilir, o nedenle beni ba ğışlaman ı z ı diliyorum. Yaln ı z staj
eğ itim merkeziyle ilgili olarak şunu arz etmek istiyorum: Gerçekten
bu staj sonunda s ı nav ı n yap ı lm ış olmas ı dolay ı s ı yla staj eğ itim
merkezlerinin çok etkin bir şekilde kullan ı lmas ı gerekiyor. Yani
Ağ r ı 'da iki avukat stajyerine verilecek eğ itimle Istanbul'da binlerce
stajyere verilen eğ itim bence ayn ı olmaz diye düşünüyorum; ya
stajyer avukat say ı s ı göz önünde bulundurularak kaynak
yarat ı lmal ı ya da hiç olmasa bizler bulunduğumuz yerlerde staj
eğ itim merkezleri açabilmeliyiz. Ancak belli bir süre de Birlik
Merkezinde yap ı lacak böyle bir staja stajyerlerin tabi tutulmalar ı da
gerekir diye düşünüyorum; çünkü say ı ca küçük olan yerlerde belki
gerekli eğ itimi yeterince vermeyebiliriz, arkada ş lar ı m iz mağdur
olabilir diye dü şünüyorum.

Hepinize sayg ı lar ı m ı sunuyorum.

Av. ÖZDEM İ R ÖZOK- Çok değerli ba şkanlar; çok değerli iki
baş kan ı m ı z, Kahramanmara ş Baro Başkan ı Say ı n R ı fat Bülbül ve
Çorum Barosu Başkan ı Say ı n Mahmut Bayatl ı , konuşmalar ı n 5
dakikayla s ı n ı rland ı r ı lmas ı konusunda bir önerge verdi. Ancak
böyle bir önergeyi oylamak gerçekten haks ı zl ı k olur; çünkü
toplant ı n ı n başı ndan bu yana sab ı rla, zevkle ve titiz bir şekilde
dinlediğ imiz daha önceki başkanlar ı m ı za bu olanak verilip, günün
bu saatinde konuşacak ve belki çok değerli görüşleri ileri sürecek
arkada ş lar ı m ı z ı n konu şmalar ı n ı 5 dakikal ı k bir zaman dilimiyle
s ı n ı rlamak son derece yanl ış . Demin toplant ıdan önce de
söylediğ im gibi, gece 12.00'a kadar buras ı sizin emrinizde;
sorunlar ı m ı z ı konu şaca ğız, tart ış acağız, dinleyeceğ iz, not
alaca ğız. Gerçi birkaç tane çok say ı n başkan ı m ız, kendi özel
nedenleriyle ayr ı lmak durumunda kald ı klar ı n ı bildirdiler ve bana
notlar ı yollad ı lar.

Say ı n Eyüp Duman arkadaşı m ız, değerli Ağ r ı Barosu
Baş kan ı m ı z, tam 22 dakika konu ştu; 7 dakikas ı n ı bu gündemle
ilgili konu ştu, 7 dakikan ı n d ışı ndakini genel konulara ay ı rd ı ve
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gerçekten çok yararland ı k, çok faydaland ı k, konuş mas ı n ı n her
sat ı r ı n ı dikkatle ve heyecanla dinledik. Ancak şunu rica ediyorum:
Ozellikle gündemi yollad ı k, gündeme bağ l ı kalman ı z ı ve gündemle
ilgili baronuzun ve kiş isel görü ş lerinizin buraya aktar ı lmas ı n ı
özellikle istirham ediyorum. 5 dakikayla s ı n ı rlama konusunu
oylamaya koymamak istiyorum, bilgilerinize sunar ı m. Sayg ı lar ı mla.

OTURUM BAŞKANI- Değerli arkadaş lar ı m; bu arsan ı n
al ı nmas ı konusunda Yönetim Kurulu karar alm ışt ı , bu görü şü say ı n
ba şkanlar ı m ı zla payla şmak	 istedik.	 Say ı n	 başkanlar ı m ı z,
eğ ilimlerini belli ederlerse; yani 	 al ı ns ı n" veya "al ı nmas ı n"
biçiminde bunlar ı tespit edelim...

Av. ÖZDEM İ R ÖZOK- Değerli başkanlar; kuşkusuz çok
önemli, çok kritik ve çok sorumluluk ta şı yan bir konu. Doğrusu bu
arsay ı gidip gördükten sonra, "al ı ns ı n" ya da "al ı nmas ı n" biçiminde
bir oylaman ı n da doğ ru olacağı na inanm ı yorum. Bu konuda lehte
ve aleyhte konuşmak isteyen arkadaş lar varsa, konu şsunlar. E ğer
böyle bir ihtiyaç duyulmuyorsa; arsa al ı nd ığı zaman, özellikle takas
yoluyla Türkiye Barolar Birli ğ inin kasas ı na girecek olan 4 trilyonun
dönüşü konusunda size bilgi verece ğ im.

San ı yorum baş kanlar ı m ı z ı n çoğunun kafas ı n ı n tak ı ld ığı ve
de hepimizin üzerinde son derece titiz ve duyarl ı l ı kla durduğ umuz;
CMUK, HMUK ya da pul paralar ı na amac ı n ı n d ışı nda el
sürülmemesi. Peki nas ı l olacak? Bunu izin verirseniz anlatay ı m:
Uygun görülürse yola ç ı kal ı m, uygun görülmezse yola ç ı kmayal ı m.

Değerli başkanlar ı m; sabahki konu şmamda k ı saca
bilgilerinize sundu ğ um, Maliye Bakanl ığ In ı n bize doğal olarak 6-8
ay sonra verece ğ i 8 trilyonun 4 trilyonunu takas mahsup yoluyla
hemen arsa ad ı na bizim borcumuzdan dolay ı mahsup edecekler
ve geriye kalan 4 trilyonu bize hemen verecekler, yani bu hafta
içerisinde falan... Sürekli bizi s ı k ışt ı r ı yorlar, "Yaz ı gönderin, bu
arsay ı al ı n ve tapuyu üzerinize al ı n" diye. Geriye kalan 4 trilyonu
hemen verşcekler. Biz, bu 4 trilyonu bankalarda de ğerlendirerek,
fonlarda değerlendirerek, o 6 ayl ı k süre içerisinde en az ı ndan 4
trilyonu 6 trilyon ya da 7 trilyon ya da 5 trilyona ç ı kararak, en
az ı ndan CMUK, HMUK ve di ğer fonlardan ald ığı m ı z o borcun bir
k ı sm ı n ı bu şekilde karşı lamak istiyoruz.
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İ kincisi; gerçekten gördü ğünüz arsa, -ben, biraz sonra
değerli başkanlar ı m ı z ı n konu ş malar ı na yan ı t verirken raporlar ı da
göstereceğ im- Ankara'n ı n geli şmekte olan en önemli i ş
merkezlerinden birisi. Bu konuda birkaç tane müteahhit arkada ş la
konuştuk; yap-sat ko şuluyla bize hem para verebileceklerini, hem
de bu konuda ciddi ciddi arsa üzerinde diledi ğ imiz inşaat ı
yapabileceklerini söylediler. Böyle bir olanağı da kullanmaya
çal ışı yoruz; eğer say ı n baş kanlar ı m ı zdan, değerli
baş kanlar ı m ı zdan böyle bir takas konusunda bize bir olanak
tan ı nmazsa, bu yol zorlanacak.

Üçüncüsü de de ğerli baş kanlar ı m, sabahleyin size
söylediğ im gibi, uluslararas ı para kurulu ş lar ı n ı n bizimle ilgili olan
bölümleri; Avrupa Birliğ i, Birleş miş Milletler ve en önemlisi Avrupa
iskan Bankas ı yla ilgili çok ciddi giri ş imlerde bulunarak, bu projeyle
gittiğ imiz zaman bize para takviyesi yapacaklar ı n ı belirttiler. Bu
söyledi ğ im çerçeve ve aç ı klamalar doğ rultusunda, bizi
yüreklendirir, bize güç verir, bize enerji verir ve bizim arkam ı zda
durursan ı z, biz daha rahat hareket ederiz. Bu konuda olumsuz bir
karar ç ı karsa, inan ı n ayn ı olumlu karar kadar biz sayg ı l ı oluruz,
olmak durumunday ı z. Nitekim Yönetimin böyle bir sorunu yok; yani
Yönetim kendi içinde bu sorununu çözdü. Bu konudaki karar ı bu
söylediğ im çerçeve içerisinde de ğerlendirerek lütfen oylay ı n,
ondan sonra ben deminki söylediğ im konular ı Yönetim Kurulu ve
Baş kanl ı k Divan ı olarak hemen	 pazartesinden	 itibaren
uygulamaya geçiriyoruz.

Teşekkür ediyorum.

OTURUM BAŞKANI- Buyurun Ba şkan ı m.

Av. YÜCEL SAYMAN ( İstanbul Barosu Baş kan ı )- Arsan ı n
bizatihi kendisiyle ilgili bizim bir şey söylemeye hakk ı m ı z yok.
Eksik olmay ı n, bunu soruyorsunuz, memnun oldum sordu ğunuz
için; ama bu sizin kendi tasarrufunuzda olan bir şey, arsay ı
beğendiyseniz al ı rs ı n ız. Bunu siz değerlendirmişsiniz, üzerine
gitmişsiniz; ben gelip arsaya bakarak "iyi" ya da "kötü" deme
hakk ı n ı kendimde bulmuyorum. Sadece barolar ı ilgilendiren iki
konunun tart ışı lmas ı gerektiğ ini dü şünüyorum: Birincisi, maddi
olarak sorun; yani bunu uluslararas ı kuruluş lardan al ı rs ı n ı z, baş ka
yerlerden al ı rs ı n ı z, -onu da sordunuz, teşekkür ederiz- sizin
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tasarrufunuz; yani o yasal şeylerde biz yan ı n ı zda oluruz. Anca.
CMUK'la ilgili, ba ş ka şeylerle ilgili, barolarla ilgili, biz bu şeylerimizi
aksatmak istemiyoruz. Yani eğer aksayacaksa CMUK hizmetleri
ve saire, buna karşı ç ı kt ığı m ı z ı söylemek isterim.

Onun d ışı nda çok önemli bir şey var; bence tart ışı lmas ı
gereken nokta burada: Öyle bir bina al ı yorsunuz, yapacaks ı n ı z, bu
tasarrufu her zaman yapabilirsiniz, yap ı n. Ancak öyle bir
örgütlenmeye gidiyorsunuz ki, öyle tesisler ortaya getiriliyor ki,
ş unu dü şündüm: 11 ki ş ilik yönetimi olan bir kurul, seçimi delegeler
taraf ı ndan yap ı lan bir kurul, avukatl ığı n merkezileştiğ i bir yerde
yönetmeliklerle kendine daha çok yetkiler al ı p tam
merkezileştirirken; bir de böylesine dev kurulu ş lar ve dev
örgütlenmelere gittiğ i zaman, -staj eğ itim merkeziyle, insan haklar ı
merkeziyle, tesisleriyle, yemekhanesiyle, otelleriyle, uluslararas ı
ve saire- burada bunun hemen oylanamayaca ğı n ı , bunun
tart ışı lmas ı gerektiğ ini dü şünüyorum. Benim derin kayg ı lar ı m var.
"Doğ ru dü ş ünüyorum" demiyorum, ama tart ışmak istiyorum bunu.

Değerli arkadaşlar; bu, İ stanbul Barosunda ya şand ı .
Böylesine dev bir şey üzerinde, yönetimin üzerinde vesayetler
baş lar, yönetimin bir k ı sm ı üzerinde vesayet ba şlar, barolar
üzerinde ba ş lar, kurulur, bunlar ı n tehlikeleri vard ı r, bu tehlikeleri
tart ışmak gerekir. Siz arsay ı al ı rs ı n ı z, ve saire, bunlar ı al ı n; ama
bize oylatman ı z için, bu oylatman ı zda bizim bunlar ı tart ış mam ı z
laz ı m. Yani bu arsa mükemmeldir, buyurun, benim orada söz
söylemeye hiçbir hakk ı m yok, burada teşvik edelim, finansman ı
bak ı m ı ndan da neyse yapal ı m; ama yap ı lacak amaç, örgütlenme
bak ı m ı ndan avukatl ığı n geldiğ i durumda, barolar ı n geldiğ i
durumda büyük tehlikeler oldu ğunu söylemek istiyorum. Sadece
de kendinizi lütfen dü ş ünmeyin: kurumla şı yorsunuz, yani biz
hepimiz kurumla şı yoruz. Öyle bir Birlik kuruluyor ki, öyle bir güç
kuruluyor ki; siz değ il, ama 4 y ı l sonra, ama 8 y ı l sonra Adalet
Bakanl ığı yla ayn ı konumda, dü şüncede olan bir yönetim seçildi ğ i
anda -ki, onun seçilmesi de o kadar zor de ğ ildir- bu seçim sistemi
çerçevesinde, bütün barolar ı merkezileştiren, avukatI ığı
merkezileştiren, avukat ı n ba ğı ms ı zl ığı n ı , -b ı rak ı n barolar ı , onu bir
kenara b ı rak ı yorum; yani o art ı k biraz hayal oluyor- avukat ı n
özgürlü ğünü ortadan kald ı ran, bunu yok eden ve t ı pk ı yarg ı çlarda,
savc ı larda olduğu gibi, tek tip avukat tipine götüren bir
kurumsalla şmaya gider.
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Ben, rica ediyorum ve istiyorum; bu konuyu enine boyuna
tart ışal ı m. Bunu ben Istanbul'da sadece Yönetim Kurulunda de ğ il,
tabanla tart ışmak isterim, bölge toplant ı lar ı nda avukatlarla
tart ışmak isterim. Yani bunlar ı tart ış madan bize oylatmay ı n; siz
karar al ı rs ı n ı z, biz bunu ele ştiririz, oylar ı z ve saire... Ama lütfen,
eğer biz bunu oylayacaksak, bunlar ı tart ışarak, bu şeyleri
gündeme getirerek, aktararak, kendi deneyimlerimizi, İ stanbul
Barosunun ya şad ığı deneyimleri aktararak, alabilecekler
konusundaki kayg ı lar ı m ı z ı söyleyerek, kan ıtlar ı m ı z ı getirerek,
birbirimizi ikna ederek yapal ı m diyorum. Bu yap ı lmadan yap ı lacak
bir oylama, olumlu ya da olumsuz ş u anda insiyaki olarak "bana
göre böyle olmal ı " diye, hiçbir temele dayanmadan, hiçbir veriye
dayanmadan şu andaki duygusal havam ı za göre verilmi ş bir karar
olacakt ı r, menfi ya da müspet. Onun için ben rica ediyorum; az,
k ı sa bir dönem olsun, bize oylatacaksan ı z, böyle bir tart ış man ı n
ortam ı yarat ı ls ı n, öyle bir tart ış ma içinde yapal ı m diyorum.

Teşekkür ediyorum.

OTURUM BAŞKANI- Buyurun Erbu ğ bey.

Av. ERBUĞ DEL. İTUNA(Bal ı kesir Barosu Baş kan ı )-
Say ı n Önceki Başkan ı m, Birlik Baş kan ı m, Yönetim Kurulu, say ı n
baro ba şkanlar ı m ve k ı ymetli meslektaş lar ı m; hepinizi sayg ı yla
selaml ı yorum.

Sözlerimi k ı sa kesmek istiyorum. Biraz evvel Say ı n Baş kan
Yücel Sayman görü şünü bildirdi; "Bu arsa ile ilgili oylama yap ı ls ı n
veya yap ı lmas ı n." Ben, oylama yap ı lmas ı ndan yanay ı m. Atatürk
Samsun'a ç ı kt ı , Samsun'dan Anadolu'ya geçti ğ i zaman önünde
padişah ı n idam ferman ı vard ı ; ama bu memleketi kurtard ı .
Insanlar, hayatta baz ı rizikolar ı almak zorunda. Bu Yönetim
Kurulu, bu Ba şkanlar Kurulu, baz ı rizikolar ı önüne alacak, takas
usulüne "evet" diyecek ve bu arsay ı alacak,. Bu, ilerisi için çok
büyük bir yat ı r ı m olacak, bizden sonraki genç avukat
arkadaş lar ı m ı z bundan faydalanacak. Biz, bugün sabahleyin
geldiğ imiz zaman, garda elimizi, yüzümüzü y ı k ı yoruz veya
istasyonda y ı k ı yoruz, garajda y ı k ı yoruz ve burada bu akşam baz ı
arkadaş lar ı m ı z gece kalmayacak, otel paras ı vermemek için yine
memleketine gidecek. Ben de biraz sonra saat 18.00 veya
19.00'da tren var, trenle gitmek zorunda kal ı yorum, burada
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kalamayaca ğız; ama şu evimiz olursa, bir avukatevi, burada
kalmak istiyoruz. Neden kalmayal ı m; kalal ı m burada. Bunun için
takas usulüne evet ve oylamaya da evet diyorum, bir an evvel
oylamaya geçusin.

Hepinize teşekkür ediyoruz.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ederiz.

Buyurun Say ı n Terzioğ lu.

Av. FARUK TERZ İ OĞLU (Erzurum Barosu Baş kan ı )-
Teşekkür ederim Say ı n Ba ş kan.

Burada bir oylama meselesi gündeme geldi; ben, "burada
bir an evvel görü şülsün" falan derken, i ş in aciliyetine binaen arz
ettim. Gerçi Yönetim Kurulu Say ı n Başkan ı ve üyeleri bizlerin
reyleriyle, delegelerimizin reyleriyle seçilmi şlerdir ve bundan
sonraki tasarrufiar ı , tamamen kendi takdirlerindedir, burada
oylama meselesinde sadece bizim nezaketen görü ş lerimizi almak
noktas ı ndad ı r. Onun için nezaket göstermi ş lerdir, fikrimizi almak
istiyorlar, "Ben böyle bir i ş lem yap ı yorum, doğ ru mu yap ı yorum,
yanl ış m ı yap ı yorum" düşüncesi vard ı r. Say ı n Sayman' ı n
endişelerine de k ı smen iştirak etmek mümkün; ama bugün varm ış
olduğumuz nokta; madem Maliye Bakanl ığı da bu konuyu
s ı k ışt ı r ı yor, yar ı n bir ba şka Maliye Bakan ı -Türkiye buras ı - Maliye
Bakan ı gelir de meseleye nas ı l bakar, bilemeyiz. Bir an evvel
bunun aciliyeti sebebiyle görü şlerimizi arz edelim, takdir Yönetim
Kurulumuzun ve üyelerindedir diyorum.

Hepinize sayg ı lar sunuyorum.

OTURUM BAŞKANI- Buyurun Say ı n Ocak.

AL MAHMUT OCAK (Mersin Barosu Ba şkan ı)- Değerli
arkadaşlar; değerli zaman ı n ı z ı almayacağı m. Ancak Say ı n
Istanbul Baro Ba ş kan ı m ı z Yücel Sayman' ı n görü şündeydim, haz ı r
bina taraftar ı yd ı m, hatta bizim durumumuza ve geli şmemize uygun
acilen haz ı r bina al ı ns ı n ve yerle şelim düşüncesindeydim; çünkü
baro ba ş kanlar ı m ı z ı n aç ı klad ığı nedenlerle acele bir binaya
ihtiyac ı m ı z vard ı . Ancak say ı n Birlik yöneticimiz, bize arsay ı
gösterdi; arsay ı gördükten sonra fikrimiz de ğ i şti, arsay ı çok
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beğendik. Biz bunu ayni şekilde illere anlatamay ı z; bize burada
anlat ı ld ı , biz arsay ı yerinde görmeden karar veremedik arkada ş lar.
Birlik Yönetiminin nezekaten de olsa bir e ğ ilim yoklamas ı
yapmas ı ni destekliyorum ve oylama yap ı lmas ı ndan yanay ı m.

Teşekkür ederim, sayg ı lar ı m ı sunar ı m.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ederiz Say ı n Ocak.

Buyurun Say ı n Özkan.

Av. NOYAN ÖZKAN (Izmir Barosu Ba şkan ı)- Say ı n
Baş kanlar, say ı n Yönetim; genel e ğ ilim, "Arsayi gördük, be ğendik,
al ı yoruz." Olabilir, insanlar böyle gelip geçici, yani 3-5 saat içinde
böyle bir karar verme riskine de girebilirler, Erbu ğ beyin dedi ğ i gibi
Atatürk gibi risk de alabilirler; ama sonuçlar ı n ı iyi dü şünmemiz
laz ı m. Ben, Yücel beyin kayg ı lar ı n ı n büyük bir bölümüne
kat ı l ı yorum. Ben, Izmir Barosu olarak burada 4 200 avukat ı temsil
ediyorum, bana yetki veriyorlar, buraya beni gönderiyorlar, ama
burada karşı m ıza gerçekten kritik bir konu geliyor. Tamam,
gündeme al ı nm ış ; ama bu konuda de ğ iş ik konular var. Yani önce
bir gidiyoruz, bitirilmiş , yapilm ış , biraz uzakta olan bir yeri ziyaret
ediyoruz, "Acaba bu tesis kullan ı labilir mi, kullan ı lamaz mi" diye;
sonra gidip başka bir arsayi ziyaret ediyoruz. Aç ı k söyleyeyim,
benim yönetim anlay ışı m öyle, sak ı n ola ki buradaki oylamada
usul aç ı s ı ndan bir geciktirme veya engelleme niyeti olarak
kesinlikle alg ı lamay ı n; kusura bakmay ı n, ama ben bunu Yönetim
Kurulundaki arkadaş lar ı mla paylaşmak isterim.

Ben burada kendimi ne kahraman, ne riske giren, ne öyle,
ne böyle birisi göremem. Ben, Baro Ba ş kan ı y ı m; ama Izmir
Barosunda Yönetimim vard ı r, gerekirse delegasyonu da toplar ı m;
çünkü CMUK, HMUK, yok avans şu bu gibi bizim tüm barolar ı ,
Türkiye Barolar Birh ğ ini ileride gerçekten riskli bir duruma
sokabilecek, kamuoyunda -net konu şuyorum- rezil edebilecek bir
duruma giremeyiz arkada ş lar. Siz, CMUK, HMUK paras ı n ı niçin
harcayacaks ı n ı z? Biz göz önündeyiz; biz borsa değ iliz, biz Odalar
Birliğ i değ iliz, biz Esnaf ve Sanatkürlar Derne ğ i değ iliz, bilmem ne
değ iliz, biz Barolar Birli ğ iyiz. CMUK parasin ı harc ı yorsunuz
burada, dikkatinizi çekerim, net bir şekilde söylüyor Ba ş kan. Onun
için bize lütfen bir hafta-lü gün bir dü şünme süresi verin; biz,



elimizden geldiğ i kadar arkada ş lar ı m ı za gördü ğ ümüz yerleri de
aç ı klar ı z. Zaten yetkiyi alm ış durumda Baş kanl ı k Divan ı : nezaket
göstermi ş ler, bizden görü ş istiyorlar; ben de "görü şümü Izmir'deki
Yönetimle paylaşmak istiyorum' diyorum, oylamaya da
kat ı lm ı yorum.

Teşekkür ederim.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ederim Say ı n Özkan.

Buyurun Say ı n Gürseler.

Av. GÜNEŞ GÜRSELER (Tekirda ğ Barosu Baş kan ı )-
Teşekkür ederim.

Tabii Say ı n Sayman ve Say ı n Özkan farkl ı şeyler
söylüyorlar; Say ı n Özkan, Say ı n Sayman' ı n ayr ı nt ı s ı na girmedi.
Say ı n şayman, "Barolar Birli ğ i, merkezde daha kuvvetli bir
örgütlenmeye gidiyor, buna kar şıy ı z" diyor; yan ı "arsa al ı ns ı n,
al ı nmas ı n" meselesi değ il. Elimizde bir yasa var ve bu yasa,
Barolar Birli ğ ini barolar ı n üst kuruluşu olarak belirlemi ş vaziyette
ve bu Barolar Birli ğ i Ba şkentte ve bu Barolar Birli ğ i, Türkiye
ç? p ı nda kendisiyle ba ğ lant ı s ı olan barolarla ilişkileri düzenlemek,
yasadaki yetkileri kullanmak durumunda. 0 nedenle "Barolar
Birliğ i, barolar ı n üstünde bir kurulu ş olsun mu, olmas ı n m ı " gibi bir
tartış may ı baş latman ı n, açman ı n abesle iştigal olduğ u
inanc ı nday ı m. 0 mücadeleyi bu yasay ı değ i ştirme durumunda
olanlarla yapabilirsiniz; ama biz, hukukçular olarak bu yasay ı
uygulamak vö kurumlara sahip ç ı kmak durumunday ı z.

Biz, Türkiye'de savunma mesle ğ inin kurumla şmas ı n ı
istiyoruz. Biz, barolar ı n, Barolar Birli ğ inin kurumla şmas ı n ı istiyoruz
ve kurumlar ı m ı za sahip ç ı kmak durumunday ız. Ayr ı ca iyi niyetli
olmam ı z laz ı m. Bir Genel Kurul yaşad ı k; 0 Genel Kurulda bu
Yönetimin karşı s ı nda aday olan arkada ş lar ı m ı z ı n projeleri
aras ı nda, Ankara'da böyle bir model vard ı ; yani bu seçim o şekilde
gerçekleşseydi, arkada ş lar ı m ı z Ankara'da böyle bir yap ı lanmay ı
da istiyorlard ı . Yani tart ış may ı başka noktaya götürmenin anlam ı
yok ve uygulamakta olduğumuz bir yasa varken ve Türkiye'de
hepimizin, bütün barolar olarak, - İ stanbul, Izmir karşı ç ı kabilir; ama
onun d ışı nda aç ı kça karşı olduğ unu söyleyen, bu örgütlenme



modeline karşı oldu ğunu söyleyen baroyu ben bilmiyorum, varsa
söylesin- büyük ço ğunluğ umuz bu örgütlenmeden yanay ı z. Barolar
Birliğ inin kurumlaşmas ı n ı istiyoruz, barolar ı n kurumla şmas ı n ı
istiyoruz, Türkiye'de savunma mesle ğ inin kurumlaş mas ı n ı istiyoruz
ve Barolar Birli ğ i Yönetimi de kendi yetkisinde olan bir olay ı
bizimle paylaşmay ı istiyor, biz de deste ğ imizi söylüyoruz. E ğer bir
başka tart ış ma yapacaksak, ba şka zeminlerde Barolar Birli ğ inin
konumunu tart ış ma noktas ı na gelebiliriz; ama i ş de bence abesle
i ştigaldir.

Teşekkür ederim.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ederiz Say ı n Gürseler.

Zonguldak Baro Başkan ı m ı z; buyurun efendim.

Av. MEVLÜT ÜNLÜ (Zonguldak Barosu Ba ş kan ı)- Say ı n
Birlik .Ba ş kan ı m, Yönetimim ve değerli başkanlar; ben, özellikle
sadece bu konuda konu şacağı m. Zonguldak Barosunun ba şı na
gelen olay ı anlatacağı m: Başkan seçildikten sonra Yönetimimle
beraber Türkiye Ta ş Kömürü Kurumundan önce kiral ı k, sonra da
sat ı n almak üzere yer talep ettik. Bize " Şu üç yerden birini
beğenin" dediler, bir tanesini be ğendik. "Ba şvurun" dediler,
başvurduk. Dediler ki, "Fiyat ı bu kadar; siz öncelikle kirac ı girin
de, al ı m sat ı m ı n ı ondan sonra düşünürsünüz." Teklif ettiler, "kabul"
dedik. Say ı n Bakan Hasan Gemici, Say ı n Zonguldak Valisi, Say ı n
TTK Genel Müdürüyle bir araya geldik, ayr ı ca sözlü akit yapt ı k.
Adli tatilde bir yaz ı ; "Oras ı olmaz, yan ı ba şı nda küçük bir yer var,
oray ı size verelim" dediler.

Şunu söylemek istiyorum: Acele etmekte yarar var.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ederiz Say ı n Ünlü.

Buyurun Say ı n Gürkut Acar.

Av. GÜRKUT ACAR (Antalya Barosu Ba şkan ı)- Değerli
arkada ş lar; bu konuyu soğ ukkanl ı olarak dü şünmekte yarar var.
Bak ı n ı z, burada yap ı lacak olan merkez, sadece Barolar Birli ğ inin
kullanaca ğı bir merkez değ il, Türkiye'deki 45 bin avukat ve bundan
sonra gelecek herkes kullanacak. Ikincisi, buras ı bir eğ itim merkezi
olacak, burada CMUK e ğ itimi verilecek. CMUK fonlar ı n ı n, CMUK
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eğ itiminin yap ı laca ğı arsan ı n al ı nmas ı nda da, binan ı n
yap ı lmas ı nda da kullan ı lmas ı mümkündür; çünkü buras ı bir eğ itim
merkezidir. Kald ı ki bu eğ itim merkezleri örneklerini görüyoruz;
Antalya'da eğ itim merkezi, Karpuzkald ı ran Eğ itim Merkezi var,
askerler kullan ıyorlar; polis eğ itim merkezleri var, polisler
ku la n ı yarI ar.

Değerli arkada ş lar ı m; onlardan çok daha fazla CMUK
amac ı na, yani kendi konuluş amac ı na hizmet edecek bir bina,
yap ı , kurum olacağı na inan ı yorum. "Burada çok a ğı r bir biçimde
yasan ı n tepelendiğ i, CMUK paralar ı n ı n boşa harcand ığı , bizi rezil
edeceğ i" gibi bir görüşe kat ı lm ı yorum. Burada ba şvuru yap ı l ı rken,
buran ı n CMUK eğ itim merkezi yap ı laca ğı ; ama biraz teferruatl ı
yap ı larak avukatlata da hizmet edecek birkaç küçük binan ı n
yap ı labileceğ i konusu getirilip konulabilir. Bu fonlar da kullan ı labilir;
çünkü CMUK e ğ itim merkezlerinin kurulmas ı konusunda
Bakanl ığı n veya herhangi bir kimsenin Barolar Birli ğ ine herhangi
bir şey söylemesi ve sorumlu tutmas ı mümkün değ ildir.

Kald ı ki bizim hepimizin 30 y ı ld ı r, 25 y ı ld ı r Ankara'ya
geldiğ imiz zaman çektiğ imiz güçlükleri biz biliyoruz;
arkada ş lar ı m ı z ı n burada sabahç ı kahvelerinde nas ı l sabahlad ığı n ı
ac ı kl ı bir şekilde görüyoruz, Yarg ı tay kap ı lar ı nda uyuklayarak,
burada duru şma beklediklerini unutmuyoruz. Bu kadar ac ı lar ı n
içinden geçtikten sonra, böylesine önemli bir f ı rsatta 45 bin tane
avukat ı n vebalini alarak, burada "Sürünmeye devam edin, ama biz
bu cesareti gösteremedik" demeye kimsenin hakk ı yok. 0 nedenle
bir an önce bunun gere ğ i yap ı lmal ı d ı r. Bunun CMUK eğ itim
merkezi olaca ğı da bildirilmelidir, teferruat ı olarak ba şka şeyler
yap ı labilir. Kurumla şacaksak böyle kurumlaşacağız, bu binalar
yap ı lmal ı d ı r, bu arsa al ı nmal ı d ı r ve bir an önce yap ı lmal ı d ı r.

Teşekkür ederim.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ederiz.

Say ı n Niyazi Ergin Gökçe; buyurun efendim.

Av. N İ YAZ İ ERG İ N GÖKÇE (Malatya Barosu Ba şkan ı )-
Efendim, müsaade ederseniz bunu size aç ı klamak istiyorum:
Geçen sene sonbaharda idare mahkemesi müfetti ş leri geldi,
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Malatya Barosunu incelediler ve bana haber göndermi şler "ziyaret
etmek istiyoruz" diye, oraya geldiler. Dediler ki• "sizden bir şey
sormak istiyorum: CMUK paras ı n ı en az kullanan baro Malatya
Barosu; niçin az kulland ı n ız" dediler. Şunu söylemek istiyorum:
Ondan sonra CMUK paras ı n ı n nas ı l kullan ı ld ığı n ı araşt ı rd ı m, en az
kullanan Malatya Barosu. Arkadaş lar ı mdan ald ığı m parayla
yapt ı m, CMUK'tan ald ığı mla yapmad ı m; ama çal ış malar ı m ı z ı n
yüzde 50'si devlete, halka gidiyor. Bu bir angarya m ı d ı r? Halk ı m ı z ı
sevdiğ imiz için "angarya" demiyoruz; ama asl ı nda bir angarya, bu
nedenle devlet bunu karşı lamak zorundad ı r.

"Rezil oluruz" sözüne kat ı lm ı yorum, arkada ş lar ı n sözünün
alt ı nda başka şeyler var; yani "biz rezil ederiz" demek istiyorlar.
Ç ı kal ı m kamuoyuna, onlar kar şı ç ı ks ı nlar, biz de bunu
savunacağız. Biz ülkemizin 100 y ı l sonras ı n ı dü şünüyoruz.
Hat ı rlars ı n ı z, barolar merdiven alt ı ndayd ı , 2 sene önceki
konuş mamda söyledim; "merdiven alt ı nda i ş yapan o berbat
yerlerdeki insanlara sayg ı gösterilmez, bu bak ı mdan bunun
değ i şmesi gerekir diyordum. Şu anda Malatya Barosu Türkiye'nin
en güzel barosu, her konusuyla, hiçbir ihtiyac ı m ı z yok, kendimiz
yapt ı k ve sayg ı nl ı k kazand ı k. 0 kadar güzel bir baro kurduk ki, bu
sene adli y ı l ı n aç ı l ışı n ı yapt ı k ilk defa Malatya'da, son derece
başar ı l ı ve son derece güzel oldu. Bu nedenle şunu söylemek
istiyorum: Aram ı zda çekişmeler olabilir, ama bu konuya, tabiri
caizse Anadolu deyimiyle "bu tekere ta ş koymayal ı m."

Belki Say ı n Başkan ve Yönetim Kurulu baz ı konularda
değ i ştirme yapabilir; ama arsan ı n mutlaka olmas ı gerekiyor. Arsa
al ı ns ı n -çünkü zaman kalmam ış anlad ığı m kadar ı yla- al ı nd ı ktan
sonra bat ı daki değerli baro baş kanlar ı da otursun kat ı ls ı nlar, belki
programda baz ı değ iş iklikler yapabilirler. Ben şunu belirtmek
istiyorum: 0 haz ı r yerdeki avukat staj merkezi haline getirildi ğ inde,
maddi olarak bu i ş in alt ı ndan kalkmak çok zor. Bu bak ı mdan
plan ı n ı z ı , program ı n ı z ı biraz daha -yine Anadolu deyimiyle- k ı sa
tutmak, küçük tutmak zorundas ı n ı z; ama mutlaka arsay ı almak
gerekiyor.

Ağustos ay ı nda Say ı n Başkan ı ziyarete gitmiştim, tesadüfen
Anayasa Mahkemesi Ba şkan ı da geldi, "buras ı size küçük geliyor,
yakışm ı yor" dedi. Gerçekten Barolar Birli ğ ine yak ış m ı yor oras ı .

94



Yine ş unu söylemek istiyorum: Barolar Birliğ inden yana
m ı y ı z, ona karşı m ı y ı z? Benim Barolar Birii ğ iyle bir davam yok;
ba ş kan kim olursa olsun, y ı llarca onun yan ı nda oldum, telefonla
tüm sorunlar ı m ı z ı çözdüler. Baro Ba şkan ı olmadan önce de her
türlü sorunumuzu aktard ı k, ilgilendiler; Baro Ba ş kan ı olduktan
sonra da birçok sorunlar ı m ı aktard ı m, çözümlendi.

Ankara'da böyle güçlü bir kurulu şa ihtiyac ı m ı z var;
y ı pratmayal ı m, destek olal ı m.

Sayg ı lar sunar ı m.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ediyorum.

Say ı n Sayman, buyurun.

Av. YÜCEL SAYMAN ( İ stanbul Barosu Ba şkan ı )- Söz
verdiğ iniz için teşekkür ederim. Susabilirdim; ama ben böyle
platformlarda inand ığı m şeyleri ve doğ ru olduğunu dü şündüğüm
şeyleri, her ne kadar Barolar Birli ğ ine karşı gösterilmek vesaire
gibi durumlara dü şürülmek istenilsem de sonuna kadar
savunacağı m. Çünkü burada avukatl ı k söz konusu, ben avukat ı n,
ba ğı ms ı zl ığı na inan ı yorum ve buna karşı İ stanbul Barosu da
yapsa karşıy ı m, karşı olduk, ayn ı şeyi yapt ı klar ı için istifa ettik.
Tart ışmak zorunday ı z.

Ben hiçbir zaman hiçbir konu şmamda, hiçbir baroyu ya da
arkada şı değer yarg ı s ı yla yarg ı lamad ı m, bir değer yarg ı s ı
genelleştirmedim; sadece inand ığı m doğrular çerçevesinde şeyler
getirdim. Ben e ğer bir Baro Ba şkan ı olarak, bir avukat olarak bir
konuda "burada tehlikeler olabilir" dedi ğ im zaman, bu tart ış ma
abeslikle suçlan ı yorsa bu değer yarg ı s ı yla, bunu ş iddetle
reddediyorum, bunun geri al ı nmas ı gerekir; abes olmaz, ş imdi o
tart ış malara girmiyorum.

İ kinci arkada şı m ı n söylediğ i, biz Barolar Birli ğ ine filan karşı
değ iliz, bu yönetime de karşı değ iliz, hiçbir zaman da olmad ı k.
Yönetimle ilgili bir şey söylemiyoruz; bir görüş söylüyoruz, bir
anlay ış dile getiriyoruz.

Bak ı n, Antalya Barosu arkada şı m "CMUK Eğ itim Merkezi
kurulacak" dedi. Eğer böyle yap ı lacaksa diken diken oluyorum,
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olmaz böyle bir şey; buna "abes" diyebilirsiniz, olmaz. Taban ı
olmayan, kendi CMUK uygulama servisinde avukat
çal ışt ı ramayacak olan birisinin, bir kurulu şun CMUK eğ itimi
vermesi dü şünülemez. Bu ba ğı ms ı zl ı kla bağda şmaz, yani tek tip
avukat yetiştirmenin temelleri at ı lmas ı n; ben buna dikkatinizi
çekiyorum, alt ı n ı çiziyorum. Staj e ğ itim merkezi kuracaks ı n ı z,
Barolar ı n gönüllü ya da gönülsüz avukatlar ı n ı alacaks ı n ı z,
yetiştireceksiniz, CMUK eğ itimi yapacaks ı n ı z; bunlar tek tip insana
götürür.

Bu yönetimde değ il, bundan önce de alt ı n ı çizerek
söylüyordum; Türkiye'deki gidi şat, devlet avukatl ığı yaratmakt ı r,
bunun zeminini bakanl ı k haz ı rl ı yor; yani yarg ı çlar ı ald ı lar kendi
şeylerinin alt ı na, savc ı lar ı ald ı lar. Tek ba ğı ms ı z, ele avuca s ığ maz,
barolar ve avukatlar kald ı yarg ı içinde. Avukatl ı k çökertiliyor,
bağı ms ı zl ı k al ı nmak isteniyor. Tek tip devlet avukat ı boyun eğer
"evet efendim" diyen, yarg ı lama faaliyetinde buran ı n yönetimine
ben talibim diye ortaya ç ı k ı p konu şmas ı yla onu etkileyebilecek
kararl ı avukatlar yeti ştirmektir bizim görevimiz. Ben sadece e ğer
eğ itimi Türkiye Barolar Birili ğ inin eline al ı yorsan ı z, Türkiye Barolar
Birliğ i staj eğ itimi yapacaksa, Türkiye Barolar Birli ğ i CMUK eğ itimi
yapacaksa söylüyorum: Deh şetle karşı l ı yorum, bunun yanl ış
olduğ unu dü şünüyorum; ama tart ışmak istiyorum. Ş imdi benim bu
düşüncemi abesle karşı lamay ı n, bu değer yarg ı s ı yla susturmaya
kalkmay ı n; bunu tart ış mak istiyorum, söyleyece ğ im. Ama söyleme
ortam ı nda ikna edersiniz ya da bu görü ş kabul edilmez; ama daha
baştan "abes" denilerek, "Türkiye Barolar Birli ğ ine karşı s ı n"
denilerek susturulursak, tart ışmadan al ı konulursak; yani Samsun
edebiyatlar ı yla -oraya Atatürk ç ı karken, Atatürk ç ı kt ığı zaman ne
yapacağı n ı biliyordu; ne yapacağı n ı , nereye gideceğ ini biliyordu;
düş man ı kimdi, nas ı l yapaca ğı n ı biliyordu- beni lütfen Samsun'a
ç ı karken, Samsun'a karşı olanlar olarak görmeyin.

Ben bir tek şeyi savunuyorum: Avukat ba ğı ms ı zd ı r, avukat
özgürdür ve barolar ı n varl ı k nedeni de avukat ı n bağı ms ı zl ığı n ı ,
dokunulmazl ığı n ı , özgürlüğ ünü tam sa ğ layabilmek için çal ışmakt ı r;
onun için vard ı r barolar, bunun d ışı nda hiçbir şekilde yoktur,
barolar ı n tek varl ı k nedeni budur, bunu tart ışacağız. 0 zaman
yap ı lmak istenilen ne? Bu amaç, bu varl ı k çeliş iyor mu, çeli şmiyor
mu tart ışacağı z.
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Bizim derin kayg ı lar ı m ı z var; benim değ il, İ stanbul Barosu
Yönetiminin var ve büyük ço ğunluk arkada ş lar ı n var, ya şad ığı m ı z
şeyler, bunlar ı tart ış mak istiyoruz. Lütfen bu tart ış ma ortam ı n ı
"Samsun'a ç ı kmak", "Erzurum Kongresi" ya da "abes" gibi
yak ışmayan tarzlarla... Ş imdiye kadar hiçbir değer yarg ı s ı
vermedim; ama değer yarg ı s ı verirsem, ben de verebilirim. Ben
sadece olmas ı gereken, sahip oldu ğum fikirleri ortaya koyarak
tart ışı yorum.

Barolar Birliğ ine, Birlik olarak karşı değ ilim; ama Türkiye
Barolar Birliğ inin barolar ı n ı n ve avukatlar ı n ı n bağı ms ı zIj ı n ı
kald ı racak şeylerin temelini atmas ı na karşı duraca ğı m; bu benim
göreyim. Bunu "taş koymak" olarak nitelerseniz e ğer, hukuki
tart ış malardan ç ı km ış oluruz, avukatl ı kla ilgili tart ışmalardan
ç ı km ış oluruz. Yat ı r ı m tart ışmas ı , para tart ışmas ı , ileride elimizi
yüzümüzü y ı kama tartış mas ı ; bu tart ışmalar ikincil tart ış malard ı r,
avukat ı n ba ğı ms ı zl ığı birinci tart ışmad ı r, avukat ı n özgürlü ğü bir
tart ışmad ı r, avukat ı n dokunulmazl ığı bir tartış mad ı r. "Abes" deyin,
ne derseniz deyin, hukukçu olarak savundu ğum tek şey var;
avukat dokunulmazd ı r, avukat ba ğı ms ı zd ı r, avukat özgürdür.
Bunun temellerini her türlü giri ş ime ister "abes" deyin, ister "günün
şartlar ı na ayk ı r ı " deyin, dilimin dayanabildiğ i kadar bunu
anlatmaya ve bunun mücadelesini vermeye çal ışaca ğı m, bu yolu
kapatmay ı n lütfen. Teşekkür ediyorum.

OTURUM BAŞKANI- Say ı n Sayman, teşekkür ediyoruz,
görü ş lerinizi ald ı k.

Değerli arkada şlar ı m; bütün herkes görü şlerini söyledi, konu
art ı k olgunlaşt ı . Bu durum karşı s ı nda ortaya ç ı kan tabloyu sizlere
soruyoruz; Türkiye Barolar Birli ğ i Yönetim Kurulu sizlerin görmüş
olduğu arsay ı alma giri ş imindedir, takas yoluyla almak
istemektedir. Bu konuda, Türkiye Barolar Birli ğ inin bunu takas
yoluyla almas ı yolunda eğ ilimleri olan arkadaş lar ı m ı z eğ ilimlerini
göstersinler.

Aksi yönde görü ş belirtenler? Diyarbak ı r, İ stanbul... Bir de
Kahramanmara ş .

SALONDAN- 4 tane muhalif.

97



Av. GÜNEŞ GORSELER (Tekirda ğ Barosu Baş kan ı )-
Usule ayk ı r ı d ı r.

Av. YÜCEL SAYMAN (Istanbul Barosu Ba ş kan ı)- Usul
bak ı m ı ndan böyle bir oylama yapamazs ı n ı z Say ı n Başkan.

Av. NOYAN ÖZKAN ( İzmir Barosu Başkan ı)- Usule
ayk ı r ı d ı r Say ı n Başkan.

OTURUM BAŞKANI- Say ı n Özkan, anlad ı k efendim. Say ı n
arkadaş lar ı m, anla şı ld ı "usul bak ı m ı ndan böyle bir oylama
yap ılmas ı na gerek yoktur" dediniz, sizin muhalefetinizi bu şekilde
tutanaklara geçirdik.

Değerli arkadaş lar ı m, söylenilen her şey tutanaklara
geçiyor. Say ı n Ozkan, sizin söyledi ğ iniz de tutana ğı geçti, Say ı n
Gürseler'in de, Say ı n Sayman' ı n da geçti, tutanaklar herkese
aç ı kt ı r.

Programa devam ediyoruz; Say ı n Mustafa Hükkamoğ lu
buyurun efendim.

Av. MUSTAFA HÜKKAMOĞLU (Mu ğ la Barosu Baş kan ı )-
Say ı n Birlik Ba şkan ı , Say ı n Birlik Yönetim Kurulu, Say ı n Hocam,
değerli başkanlar; arsa konusundaki bu elektrikli tart ışmadan
sonra konu şma bana dü ştü. Şunu söylemek istiyorum: Benim
görüş üm de arsan ı n al ı nmas ı yönündeydi, o şekilde bir tecelli oldu,
bütün avukat arkadaş lara da bu konuda "hay ı rl ı olsun" diyorum
öncelikle.

Gündemde, meslekta ş lara yap ı lan sald ı r ı lar gündemin
birinci maddesiydi. Bu son dönemlerde fazlala şt ı , hatta Istanbul ve
Izmir Barolar ı n ı n yapt ığı toplant ı larda da "savunmay ı savunuyoruz"
durumunda gündemle toplant ı lar yap ı ld ı . Bu sald ı r ı lardan, ilk defa
sald ı r ı ya uğrayan arkadaşı m Muğ la Barosu mensubuydu. 12 y ı l
önce bir sald ı r ı sonucu biz de bir meslekta şı m ı z ı bu konuda
kaybettik. Ş imdi o tarihle bu tarihe bak ı yorum; o tarihte, bu
olaylara gösterilen tepkiler bu derece yoğun olmuyordu, bölgesel
kal ı yordu. Ama ş imdi bütün barolar ı n ayn ı konuda birleş ip,
mesleğe yap ı lan sald ı r ı ya karşı tek vücut bir eylem ortaya koyma
dü şüncesini sevinçle karşı l ı yorum. Biz bunu Isparta Barosundaki
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meslekta şı m ı z ı kaybettiğ imiz zamanda da yapt ı k, diğer barolardaki
kaybettiğ imiz meslekta şlar için de ayn ı duyarl ı l ığı göstereceğ imize,
bütün baro ba ş kanlar ı ve ben de inan ı yorum ki ayn ı duyarl ı l ığı
göstereceğ iz.

Burada bütün konular tart ışı ld ı ; ama üçlü protokolle ilgili
belirtmek istedi ğ im iki konu var. Üçlü protokolle ilgili konuda bizim
bölgede, her bölge kendi sorunlar ı n ı söyledi; ama bizim bölgede
bu tip bir sorun yaşanmad ı . Neden ya şanmad ı ? İ zmir Barosu
Dergisinde de ç ı kt ı , Izmir Barosunun Başsavc ı s ı da o yürekliliğ i
gösterdi, Muğ la Barosundaki Ba şsavc ı da o yüreklili ğ i göstererek,
cezaevlerine iç genelge gönderdi "avukatlar ı n üstü aranmayacak"
diye. Yani y ı llardan beri yarg ı çlar ı n haklar ı n ı meslek kurulu şlar ı
olarak savunan kimseler, belki ilk defa bizim veya Izmir'deki
uygulayan ba şsavc ı lar gibi yürekli başsavc ı lara da ihtiyaç olduğ u
bu uygulamayla da ortaya ç ı kt ı .

Şunu da söylemek istiyorum ı srarla: Avukatl ı k Yasas ı yla
birtak ı m haklar elde edildi. Bu haklar ı n elde edilmesi kadar, bu
haklar ı n arkas ı n ı n aran ı lmas ı , haklar ı n ne oldu ğunun da
meslektaş lar taraf ı ndan, herkes taraf ı ndan da bilinmesi gerekli.
Hakk ı n ı bilmeyen, karşı taraftan hakk ı n ı aramas ı n ı da bilemez.
Say ı n Birliğ in bölge toplant ı lar ı nda, özellikle ş imdi yeni bakanl ı ktan
gelecek olan tüzüklerle birlikte kanun değ i ş ikliklerinin
yorumlanarak, meslektaş lara bu konuda bölge toplant ı lar ı nda
seminer gibi bilgilendirici konularda e ğ itim vermesinin, o haklar!n
her konuda karşı taraf karşı s ı nda savunulmas ı nda bir ileri ad ı m
olaca ğı kanaatini taşıyorum:

Bunun yan ı s ı ra uygulamada ç ı kan baz ı konular var; pulla
ilgili söylenildi. Ben ı srarla söylüyorum; pul uygulamas ı bu haliyle
devam edebilir. Neden devam edebilir; o paralar ı n bankalara
yat ı r ı lmas ı , bankalardan al ı nmas ı -verilmesi bize daha art ı bir külfet
getirecekti. Bu şekildeki uygulamaya devam edilirse, bunlar ı her
baronun kendi bünyesinde çözümleyip götürebilece ğ ini
düşünüyorum.

Stajla ilgili çok tart ışı ld ı , tek tip avukat yaratma gündeme
geldi. Staj neden önem arz etti bu dönemde, onu söyleyeyim;
çünkü imtihan var. Büyük şehirlerdeki olan staj eğ itim
merkezle'rindeki eğ itim alanlarla, olanaklar ı k ı s ı tl ı olan diğer
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şehirlerdeki stajyerlerin eş it koşullarda imtihana girme özelli ğ i
ortadan kalk ı yor. Bu nas ı l a şı labilir? Merkezde tek tip avukat
denildi; merkezde olursa, buradaki devam eden stajyerlerin
imtihan sorular ı n ı n haz ı rlanmas ı nda, buradaki gördüğü derslerden
sorular ç ı kma şekliyle ruhsat almalar ı , avukat ihtimalleri daha
fazla. Ama örneğ in, Anadolu'daki bir baroda staj gören bir
kimsenin, buralarda staj alamad ığı ndan dolay ı imtihanda başar ı
oran ı n ı n dü şmesi söz konusu olabilir.

Bu nas ı l aşı labilir? Benim ilk akl ı ma gelen şu oldu: Tek
tipten kast ı m şu: Eğ itim programlar ı haz ı rlanmal ı , bu eğ itim
programlar ı her baroya verilmeli, her baro bu e ğ itim programlar ı n ı n
takipçisi ve uygulay ı c ı s ı olmal ı . lmtihanlar da bu eğ itim
programlar ı n ı n sonucundaki, oradaki programdaki aç ı klananlar
doğ rultusunda, bir de okuldaki ö ğ rendikleriyle birlikte imtihan
şekline dönüşürse, o zaman; yani örne ğ in, Istanbul Barosunda staj
yapan bir arkada ş la, Mu ğ la Barosundaki staj yapan bir avukat
arkadaş aras ı ndaki yarışmada eş itlik ilkesinin sa ğ lanabileceğ ini
düşünüyorum. Bu eğ itim programlar ı n ı n mutlaka haz ı rlanmas ı
Barolar Birliğ inden istenilebilir, bütün barolar isteyebilir, o
programlar her tarafta ayn ı düzeyde uygulanabilir.

Bunun d ışı nda benim gözlemlediğ im ve ya şad ığı m ı z
s ı k ı nt ı lardan bir tanesi de nakillerle ilgili. Her nakilde de ğ i ş ik
barolar ı n, değ iş ik uygulamalar ı var; bu uygulamalar ı n Türkiye
genelinde ayn ı düzeyde, ayn ı şekilde olmas ı için mutlaka yeni bir
nakil yönetmeliğ i, yeni avukatl ı k yasas ı çerçevesi içinde yeni bir
nakil yönetmeliğ i yap ı lmal ı ki, her baro kendine göre bir uygulama
sonucu baz ı şartlar ileri sürmesin. Çünkü değ iş ik barolardan
nakille gelenlerde veya değ i ş ik barolara gidenlerde bu s ı k ı nt ı
ya şan ı yor; bunu da bir gündeme getirirsek iyi olaca ğı
kanaatindeyim.

Bir de Avukatl ı k Yasas ı ndaki yetkilendirmeyle ilgili bir
aç ı klama yapmak istiyorum. Bir avukat arkada ş yetkilendirilirken,
arkas ı na vekaletname koyman ı n zorunlulu ğunu şundan dolay ı
önemli görüyorum ve biz onu uyguluyoruz; çünkü onda s ı rf tevkil
yetkisinin önemi arz etmez. Tevkil yetkisinin d ışı nda
yetkilendirdiğ iniz avukat arkada şı n davay ı kabule yetkisi var m ı ,
sulha yetkisi var m ı , bunlar ı n hiçbiri belli değ il. Ama o
vekaletnameyi arkaya koyarsan ı z, müvekkilinizden alm ış
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olduğunuz vekletnamedeki yetkileri tevkille verdiğ inı iz hkirn
taraf ı ndan görülebilir ve sorun ya şanmaz.

Bir de bizdeki s ı k ı nt ı lardan bir tanesi de sulh. Yasayla,
Avukatl ı k Yasas ı nda yap ı lan değ i ş iklikle "sulh yapma" yetkisi geldi.
Sulh yapma yetkisinin de bir prosedüre ba ğ lan ı p, taslak şeklinde
bir şekli ihtiva etmeli. Muhtevas ı değ il, hangi konuda sulh:
yap ı laca ğı da değ il; ama ilam hükmündeki olan bir sulh belgesinin
mutlaka bir şeklinin Barolar Birli ğ i taraf ı ndan da yap ı l ı p
düzenlenmesi ve barolara yeknesakl ı k sağ lanabilmesi için bunun
da yap ı lmas ı gerekti ğ ini dü şünüyorum.

Hepinize sayg ı lar sunuyorum.

OTURUM BAŞKANI- Say ı n Hükkamoğ lu, çok teşekkür
ediyorum.

Söz, Ankara Baro Ba ş kan ı Say ı n Sad ı k Erdoğan'da;
buyurun Say ı n Erdoğan.

Av. SADIK ERDOĞAN (Ankara Barosu Baş kan ı )-
Sinirlerin bu çok gergin oldu ğu anda, evet, bir ş iir gerekiyor: ama
ş iiri b ı rak ı p, birkaç öz kelimeyle sözlerime ba ş lamak istiyorum.
Once can, sonra canan; evet, can ı kurtard ı k. Hakikaten y ı llard ı r
büyük özlemimizdi, şu anda burada tarihi bir ad ı m att ı k, o
özlemirniz gerçekleşecek. Bunu burada ya şad ı k; fakat üzücü
birkaç olay oldu, o da yanl ış anlamadan kaynakland ı . Hepsi p ı r ı l
p ı r ı l hukuk adam ı arkadaş lar ı m ı n böyle ufak k ı rg ı nl ı klar ı
yaşamamas ı n ı diliyorum; çünkü Türkiye'de hukuk alan ı nda olduğ u
kadar, her alanda örnek insanlar ız. Bu tart ış malar ı n zab ı tlardan
ç ı kar ı lmas ı n ı istiyorum; bunu sizler ad ı na, kendim ad ı na, hukuk
ad ı na istiyorum.

Evet, tekrar te şekkür ediyorum. Bir arsam ı z var, bundan
sonra in şallah bir evimiz olacak.

Terörün her boyutunu lanetliyorum; y ı llard ı r yaşad ığı m ı z
terörü de lanetliyorum, Amerika'da ya şanan terörü de lanetliyorum.
Ama ülkemizde bu konuda bugünlerde çok hassas olmam ı z laz ı m,
bunu bilhassa bizim yaratmam ı z laz ı m. "Hukuk devletiyiz" diye
y ı llard ı r konuştuğumuz bir ortamda ve bunu, şu karşı mda



gördü ğüm, sizler her bir platformda söylediniz ve Türkiye'ye,
dünyaya hukuk devletini öğrettiniz, hissettirdiniz. Böyle bir ortamda
çok titiz olman ı n gerektiğ ini dü şünüyorum. Masum insanlar ı n
olduğunun da düşünülmesini ve her ad ı m ı n hukuka dayal ı olarak
at ı lmas ı n ı düş ünüyorum.

Evet, "önce can" dedim biraz önce. Niye söyledim? Sevgili
Barolar Birli ğ i Yöneticisi arkada ş lar ı m, daha önce ben de
içlerindeyken ba ş lat ı lan bir çal ış may ı sonuçland ı rd ı lar. Bu çal ış ma
içerisinde kat ı lmad ığı m birkaç madde de var Anayasa tasla ğı
içinde, ama çok kat ı ld ığı m bir k ı s ı m var; biz avukatlar ı n, şu andaki
Anayasada 138 nci madde, o maddede yer almam ı zla ilgili k ı s ı m
var. İşte önce can; bu Anayasada biz kesinlikle madem yarg ı n ı n
üç aya ğı y ı z, o maddenin bulunduğu yere taşı nmal ı y ı z.

Sevgili arkada ş lar ı m bu güzel çal ışmay ı sonuçland ı rd ı ; ama
bundan sonra da vaktimiz çok dar. Bugünlerde gündemde, her an
görü şülür, görüşülüyor, bekliyoruz; Avukatl ı k Yasas ı nda yapt ığı m ı z
gibi, bunun pe ş ini b ı rakmayal ı m ve onlara da b ı rakmayal ı m, onlar
çal ışı yorlar. i şte bu tasla ğı meydana getirdiler, bunun pe ş inde biz
de koşal ı m ve kendi milletvekillerimize bunlar ı söyleyerek bu
kamuoyunu biz de yaratal ı m.

Bu iki can al ı c ı noktadan sonra, iki özel noktaya geliyorum;
yasan ı n bize verdiğ i bir yetkinin daralt ı lmak istenildiğ ini
görüyorum; Herhalde bir yanl ış anlama var; yasa sarih, "tevkille
ilgili vekaletname, müvekkilleri için verilir" diyor yasa, "bu tevkille
ilgili vekaletname verilir." Kullan ı lacağı zaman,yani bütün
müvekkilleriyle ilgili önceden vard ı bu; avukat arkadaş , bir diğer
avukata vekaletname verir. Bu avukat arkada şı m, o vekil oldu ğu
vekaletnameyi kimin için kullanacaksa, onunla ilgili vekaletname
suretini oraya ekler ve yetkili merciiye verir. Böyle bir yetkiyi biz
burada daraltmak istiyoruz; yani ba şı ndan, bütün müvekkillerimizin
vekaletlerini çok kocaman sayfalar tutan şekilde vermemizdense,
tevkille ilgili. vekaletnameyi verelim, kullan ı lacağı yerde oraya
eklesin arkada şı m ve versin.

İ kinci nokta, kimlikler konusunda. Yanl ış anlamad ı ysam -
bize gelen yaz ı ya cevap da verdik- yasadaki metinlere dikkatli
bakt ığı m zaman, "kimlikler de ruhsatlardaki gibi Barolar Birli ğ ince
düzenlenir, bast ı r ı l ı r" diyor, metin aynen böyle. Yan ı "bast ı r ı l ı r ve
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düzenlenir" demiyor; öyle olsayd ı , imza yetkisi de orada olurdu.
"Düzenlenir, bast ı r ı l ı r" denildiğ ine göre, ruhsatlar da oldu ğu gibi
düzenlenecek, bast ı r ı lacak, yine imza yetkisi barolarda olacak.
Erkin karde ş imle konu ştu ğumda o da bu şekilde söylemi şti,
san ı yorum orı lardaki anlay ışta böyle. Eğer bu böyle düieltilirse,
deminden beri söylenen itirazlar ortadan kalkar.

Evet, benim söyleyeceklerim bu kadar, bu geç vakitte
sabr ı n ı z ı daha fazla ta şı rmak istemiyorum, hepinize sayg ı ve sevgi
sunuyorum.

OTURUM BAŞKANI- Çok teşekkür ediyoruz Say ı n
Erdoğan.

Söz s ı ras ı , Edirne Baro Ba şkan ı m ı z Say ı n R ıfat Çulha Bir
sonraki konu şmac ı m ı z, Gaziantep Baro Ba şkan ı Say ı n Hayri
Girişken.

Av. RIFAT ÇULHA (Edirne Barosu Başkan ı)- Say ı n Birlik
yöneticileri, say ı n meslektaş lar ı m; bu saatte konu şmak biraz güç
tabii. Üç önemli noktaya değ inmek istiyorum: Birincisi, avukatlara
yönelik sald ı r ı lar ı n temelinde, ülke yöneticilerinin uyguladiklar ı
ekonomik düzenin, 1983 Anayasas ı n ı n yarg ı ya bak ış aç ı s ı n ı n ve
son olarak da ekonomik krizin yurtta ş lar üzerinde uyand ı rd ığı
y ı k ı m. Enflasyon, tipik bir harp sonras ı ahlaks ı zl ığı n ı ve
çöküntüsünü getirir; iktisatç ı lar bunu böyle söylüyorlar. Zaten
hukukun savunucusu, savunman ı n temel dire ğ i olan avukatlara,
toplumda daima hedef olarak gösteren bir yönetim anlay ışı n ı n
neticesi bu. Bu nedenle bu sald ı r ı lar ı n son bulmas ı n ı diliyoruz;
ama son bulmayaca ğı ve artaca ğı inanc ı nday ı z.

Bir meslektaşı m ı z, güvenlik güçleriyle işbirliğ i yap ı larak,
örneğ in cebri icra yoluna gidilmesini söyledi; ama biliyoruz ki,
rahmetli Fatma Sevük, yan ı nda polis olduğu s ı rada öldürüldü.
Demek ki, güvenlik güçlerinin avukat ı n yan ı nda olmas ı n ı n da pek
bir önemi yok.

Üçlü protokol; üçlü protokol uygulamas ı yla ilgili ufak bir şey
iletmek istiyorum: Yaz aylar ı nda, Adalet Bakanl ığı ve Adli T ı p
Kurumu Ba şkanl ığı , Edirne'de aç ı lacak bir bölge kurulu için
yörenin yarg ı ç ve savc ı lar ı na, güvenlik güçlerine ve bizlere de aç ı k
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olarak bir seminer verdi. 0 seminer s ı ras ı nda Baromuzu da ziyaret
eden Say ı n Adalet Bakan ı yla yapt ığı m ı z görü şmeler s ı ras ı nda,
Bakan özellikle yönetrnelikler konusunda Türkiye Barolar Birli ğ inde
ne gibi haz ı rl ı klar yap ı ld ığı n ı sordu. 0 yönetmeliklerin üç tanesinde
komisyon üyesi olarak bilgim bulundu ğu için, yönetmeliklerin
haz ı rlanmakta oldu ğunu söyledi ğ imde bana söyledi ğ i şu: "Bu
yönetmeliklerin biran önce Bakanl ığa gelmesinde yarar var" dedi
"çünkü aleyhte bir kamuoyu yarat ı lmaya çal ışı l ı yor ve Meclis
aç ı lmadan önce bu iş in halledilmesinde de yarar var" dedi. Hemen
bir örnekleme de yapt ı , o örnekleme de vekaletnameye ili şkin pul
kullan ı m ı ndayd ı . Birçok kamu kurum ve kurulu şunun veya kendini
kamu kurum ve kurulu ş u gibi görmek isteyen birtak ı m yerlerin pul
uygulamas ı na karşı ç ı kt ığı n ı , bunun bir yasa değ iş ikli ğ i halinde
yeni bir metin eklemesi veya de ğ i ştirilmesi biçiminde olabilece ğ ini
de söyledi. Bu bak ı mdan, yönetmeliklerin bir an önce Adalet
Bakanl ığı na gidip onanmas ı nda büyük bir yarar görmü ştük Baro
olarak.

Aksakl ı klar yok mu; var. Aksakl ı klar, uygulama s ı ras ı nda
görülecektir ve bunun düzeltilmesi de her zaman olas ı d ı r. Burada
bizim bir önerimiz var; 'her baro bu i ş le ilgili yönetmeliklerde ç ı kan
aksakl ı klar ı bir nevi banka biçiminde biriktirir ve bunlar ı Türkiye
Barolar Birli ğ ine gönderir ve devinimli şekilde bu aksakl ı klar
üzerine böylesine toplant ı lar yap ı l ı rsa, ortak daha iyi metin ç ı kar"
diyoruz.

Üçlü protokolde uygulamalar çe ş itli. Say ı n Noyan Özkan' ı n
belirttiğ i gibi, Izmir Barosundaki uygulama merkezde öyle; ama
yine kendi anlat ı m ı , ilçelerdeki savc ı lar bunu uygulam ı yorlar.
Edirne'de yine Adalet Bakanl ığı na bunu ilettiğ imiz zaman, Adalet
Bakanl ığı n ı n bize yan ı t ı şu: "Yasan ı n olduğu yerde protokol mu
olurmu ş?", Ceza ve Tevkif İş leri Genel Müdür Yard ı mc ı s ı "buna
genelge ne gerekir, olay aç ı k ve seçik" diyorlar; ama arkas ı ndan
da bir dipnot koyuyorlar "biz bu i ş i jandarmaya anlatarn ı yoruz."
Problem buradan kaynaklan ı yor; baz ı yerde uygulama olumsuz,
baz ı yerde uygulama olumlu. Bu konuda, "protokol uygulamas ı n ı n
ortadan kald ı r ı lmas ı na yönelik ba şka ne olabilir" gibi dü şünürken,
bugün hiçbir arkada şı m ı z değ inmedi, say ı n Birlik yöneticileri de bu
konuda değ inmedilerya da gözden kaçt ı , unutuldu.
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Bizlere bir yasa önerisi incelemesi geldi. Ceza ve Tevkif
İş leri, tutukevlerine ili şkin yasa taslağı var Mecliste, o taslakta bir
madde var; o madde de diyor ki, "cezaevlerine kimler girer, kimler
ç ı kar; cumhuriyet ba şsavc ı s ı , yarg ı ç, emekli bilmem ne, öğretmen
vesaire." Bu sefer bizi de alm ış lar içine, diyor ki• "avukatlarn da
üstü aranmaz." Yani bir tarafta hem bizim bu yeni yasa
değ i ş ikUğ iyle getirilen hak, bir de ş u anda; yani bu yeni dönemde,
yasama döneminde Meclis gündeminde olan Ceza ve Tevkif
İş lerinde, binalara giri ş ve ç ı k ışı düzenleyen -şu anda taslağı n ad ı
akl ı mda değ il- maddede "cezaevine girerken, avukat ı n üstü
aranmaz" diyor ve üçlü protokolü de bu şekilde atlatacağı m ı z ı -
Say ı n Adalet Bakan ı n ı n Edirne'deki söylemini burada- yineliyorum,
o metinlerin barolara gelmi ş olmas ı laz ı m, Say ı n Özkan "bize
böyle bir şey gelmedi" dedi. Geldi, böyle bir şey var; genelgeler
aras ı nda herhalde şeye gitti gibime geliyor.

Olay aç ı k ve seçik; Türkiye Barolar Birliğ inin merkezi bir
staja önem vermesini niçin ku şkuyla karşı liyoruz? Hem
yönetmelikleri kabul edeceğ iz, staj yönetmeli ğ inin amaç
bölümündeki bütün vurgulamalar ı kabul edeceğ iz, o zaman bu
amaca yönelik stajyer yeti şmesini niçin tek tip avukat yeti ştirmek
olarak düşüneceğ iz? Burada bir çeliş ki var. Hem komisyonlarda
kat ı l ı mc ı olarak; örne ğ in, İ stanbul Barosu, staj e ğ itiminin amac ı
konusundaki tümcelerin çoğu İ stanbul Barosunun değ erli
kat ı l ı mc ı lar ı n ı n tümceleri olarak o metne geçti. Ş imdi siz hem bu
şekilde bir eğ itimin verileceğ ini önereceksiniz, hem de bunun tek
tip bir avukat yeti ştirmek biçiminde olacağı n ı sağ layacaks ı n ı z;
bence burada bir çeli şki var. Burada f ı rsat eş itliğ i yarat ı lmak
gerekiyor, f ı rsat eş itliğ ini yaratman ı n yolu da ortak birtak ı m bilgi
aktar ı m yerleri olmakt ı r ve bu Ankara'da böyle bir yerde de
yap ı lacaksa -ki, orada dikkat edin, metinleri tam okumuyoruz
gibime geliyor- zorunluluk yok. "E ğer staj eğ itim merkezi yoksa,
sen bunu yapam ı yorsan, oraya götür arkada ş" diyor. Burada tek
tiplik veyahut da zorlay ı c ı l ı k nerede, niçin üst kurulu ş olarak kabul;
hep üst kuruluş , alt kurulu ş ...

Burada barolar kendi ba şlar ı na ba ğı ms ı z, evet, barolar ı n üst
kuruluşu olarak Türkiye Barolar Birli ğ i var. Şu sava da
kat ı lm ı yorum: "Dünyada, Türkiye'den ba şka böyle bir kurulu ş yok"
sav ı na ş iddetle karşı y ı m. Çünkü var; yani örne ğ in bir Almanya'da
var, örneğ in bir İ ngiltere'de var, bir Amerika'da var, var da var;
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ama ad ı değ i ş ik, üst kuruluş var. Üst kurulu ş olmas ı n ı n tek tipli ğe
yönelmesini nas ı l aç ı klars ı n ı z? 0 zaman barolar ı n kendisi de üst
kurulu ştur, bağ l ı olan 14 000 avukat ı da bağı ms ı zl ı klar ı n ı yitirirler.
Böyle bir anlay ışı pek kabul etmek olas ı değ il; ama Say ı n
Sayman' ı n avukat ı n tümden ba ğı ms ı z olmas ı söyleminin alt ı nda,
hukukun üstünlüğünü savunan, insan haklar ı n ı koruyan ve
kollayan, bireyi her şeyden önce tutan bir insan özlemi oldu ğunu
söylemek istedi ğ i inanc ı nda oldu ğunu kabul ediyorum; tabii kendi
düşüncesi;

Bu konuda, pul uygulamas ı bizde aksaks ı z devam ediyor.
Bunun d ışı nda da bu tür toplant ı lar ı n yap ı lmas ı n ı diliyoruz. Kas ı m
ay ı ndaki Türkiye Barolar Birli ğ i Yönetim Kurulu Toplant ı s ı n ı n da
Edirne'de belirli bir gündemle yap ı lmas ı n ı buradan öneriyoruz ve
buradan da çağı r ı yoruz, hepiniz de davetlisiniz, te şekkür ediyoruz.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ediyoruz Say ı n Çulha

• Ş imdi söz s ı ras ı , Gaziantep Baro Ba ş kan ı Say ı n Hayri
Giri şken'de; Say ı n Giriş ken, buyurun.

Av. HAYR İ G İ RİŞ KEN (Gaziantep Barosu Başkan ı )-
Say ın Birlik Ba şkan ı m, say ı n yöneticiler, say ı n ba şkanlar ı m;
değ inmek istedi ğ im konular ı n büyük bir bölümüne zaten de ğ inildi.
Çok k ı sa olmak üzere; sald ı r ı ya uğ rayan bütün meslekta ş lar ı m ve
barolar ı n ı , tüm meslekta şlar ı m ı n ac ı lar ı n ı payla şı yorum, ailelerine
ve meslekta ş lar ı ma başsağ l ığı dilemekle ba ş l ı yorum.

Bu terör meselesi, meslekta şlara yap ı lan sald ı r ı sorununu
sadece ekonomik krize ba ğ lamakla ve bununla s ı n ı rl ı saymakla
sorunun çözülemeyece ğ i kan ı s ı nday ı m. Burada önemli bir
saptama, yarg ı da etkinliğ in azalmas ı ve t ı kan ı kl ı k olarak geliyor.
Yani fevri bir ç ı k ış la avukata silahl ı sald ı r ı da bulunmak ve bunun
alt ı nda salt bir anlamda ekonomik nedeni aramak ve bugünkü
krizde de bunun doruk noktaya ç ı kt ığı n ı dü şünmek temel anlamda
bizi bir yanl ışa da götürebilir diye dü şünüyorum. Burada, örne ğ in
art ı k Icra İflas Yasas ı n ı n ya da Bakanl ığı n hantal yap ı s ı n ı n
değ i şmesi gerektiğ i düşüncesindeyim; bunu Barolar Birli ğ i
yapabilir mi? Dün de sald ı r ı vard ı avukata, bugünde vard ı . Niye
vard ı ; hukukun üstünlü ğüne sayg ı duymayan bir süje ya da
alacakl ı yahut borçlu yahut. has ı m taraf yahut ke ş ifte bu
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uygulamalar -salt icrada de ğ il- olabiliyor.	 Bu	 nereden
kaynaklan ı yor?

Şu anda Gaziantep'te 5 tane icra var; 5 icran ı n 5 müdürü
var, 5 müdür yard ı mc ı s ı var, katibi var vesaire. Bu icralar ı ,
kasas ı n ı tutan icra müdürü say ı s ı n ı 5'ten le indirebilmesi;
arkadaş lar ı n bir k ı sm ı yla bunu konu ştuk... Yeni bir yap ı lanma
gerekiyor Bakanl ı kta; yani müdür veyahut müdür yard ı mc ı s ı
türündeki insanlar, müba ş irleri de yok, dosyalara hakim
olam ı yorlar. Bu hkimiyetsizlik, birtak ı m avukat olmayan kiş ilerin
dosyalarla oynamas ı na, baba mafyaya filan özellikle icralarda
rahatça girip ç ı kma olana ğı sağ l ı yor.

Bu örgütlenmeyi bir defa ortadan kald ı rabilmemiz için,
Bakanl ı knezdinde Birli ğ in kendisine tan ı nan 110. Maddedeki, 121.
Maddenin 18. Bendindeki yap ı sal gereklilikler için bir çal ışma
yap ı lmas ı laz ı m, öyle düşünüyorum. Yani bu yap ı lanma art ı k
Bakanl ığı n hantal yap ı s ı ndan ve hukukun üstünlü ğüne sayg ı
duymayan bir toplumun kaç ı n ı lmaz sonucu olarak, hukuksuzluk
olarak ve sonuçta "terör" diye adland ı r ı lan bir sonuca dönüşüyor
gibime geliyor. Bu yap ı lanmay ı sağ layacak olan "Türkiye'yi ben
yönetiyorum" iddias ı ndaki bürokratlar olmamal ı d ı r. Türkiye'de
yönetme, söz ve karar sahibi olma ve bu kararl ı l ı kta "biz de
Anayasal kuruluşuz" diyen . Barolar Birli ğ ine art ı k Bakanl ı k
örgütlenmesine bile katk ı sağ lamak amac ıyla birtak ı m
düzenlemeleri tavsiye etme ve bunun arkas ı nda olma gereğ i
dü şüyor gibime geliyor.

Uygar ülkelerde tazyik hapsi türünden mal beyan ı nda
bulunmamak gibi cezalar art ı k verilmiyor. İş yükünün çok yoğ un
biçimde, özellikle icralarda ön plana ç ı kar ı lmas ı gerilimleri art ı r ı yor,
yarg ı y ı yarg ı olmaktan ç ı kar ı yor. Bunlar ı n hepsi Bakanl ı k yap ı s ı yla
ilgili ve bizim de Birlik olarak savunman ı n, yarg ı n ı n unsurlar ı ndan
biri say ı lmas ı ve buna özgür, ba ğı ms ı z, kat ı l ı mc ı bir biçimde öneri
götürmemizle olanakl ı olabilir diye dü şünüyorum. Yeniden
yap ı lanma anlam ı ndad ı r bunlar, evet, devletin kendisidir; ama biz
de katk ı sağ lamak durumunday ı z diye dü şünüyorum.

CMUK uygulamas ı ndaki farkl ı uygulamalar ı n bir de Birlikçe
çok eş itlikçi uygulanmas ı n ı sağ lay ı c ı temel ilkelerin yeniden
gözden geçirilmesini dü şünüyorum. Baz ı barolarda, demin
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söylediğ im türden icra cezalarda bile müdafi tayinine gidildi ğ ini
duymuş bulunuyoruz. Bunlar şekle bağ l ı suçlar; bir baronun, diğer
baronun yapt ığı n ı n farkl ı uygulanmas ı , haz ı rl ı kta ayr ı ücret
ödenmesi vesaire türünden, son soru şturmada ayr ı ödenmesi gibi
uygulama farkl ı l ı klar ı n ı n da yeniden birtak ı m genelgelerle bir
eğ itim birliğ i ve uygulama birliğ i sağ lanmas ı aç ı s ı ndan yararl ı
olaca ğı n ı düşünüyorum.

Bir de Barolar Birliğ iyle Noterler Birli ğ i aras ı nda tek tip
vekaletname çal ış malar ı kapsam ı nda şu bizim "azilname" diye
nitelendirilen ve ço ğumuzun da asab ı n ı bozan bu namenin ad ı n ı n
da değ i ştirilmesini art ı k zaman ı geldiğ ini; yani üstteki halifeyi ruyi
zemin padişah efendimiz hazretleri herhalde "azlettim seni
vekaletten" diyecek denli müvekkili hakl ı ç ı karamamak gerekir diye
dü şünüyorum, bunun ad ı n ı n değ i ş mesi gerekir.

Vekalet pulu uygulamas ı n ı n bankalardan al ı nmas ı
şeklindeki uygulaman ı n k ı rtasiye yükü getireceğ ini dü şünüyorum.
Sosyal tesis ve avukat evi için arsa al ı n ı m ı n ı baştan sonra
destekliyorum ve te şekkür ediyorum, sağolun.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ediyoruz Say ı n Giriş ken.

Söz s ı ras ı , Malatya Baro Başkan ı m ı z Say ı n Niyazi Ergin
Gökçe'de.

Av. N İ YAZ İ ERG İ N GÖKÇE (Malatya Barosu Bakan ı )-
Say ı n Başkan, değerli meslektaş lar ı m; Malatya Barosu ad ı na
sizleri sayg ı yla selaml ı yorum.

Değerli arkada ş lar ı m, 3 y ı l ı a şk ı n bir süredir burada
toplant ı lara kat ı l ı yorum, bu toplant ı larda yad ı rgad ığı m bir hususu
belirtmek isterim: Birkaç arkada ş devaml ı bir birlikte hareket etme
veya herhangi bir arkada şı m ı z ı n biri bir söz söylediğ inde, ona hep
beraber birlikte sata şma, cevap verme al ış kanl ığı içindeler. 15-20
y ı l çok önemli bir partinin il ba şkanl ığı n ı yapt ı m, bu iş leri çok iyi
öğrendim. 0 parti iktidardayken, Türkiye'nin en genç kurultay
başkanl ığı n ı yapt ı m. Bunu anlatmam ı n amac ı şu: Bu iş lerde çok iyi
yetiştim, çok iyi bilen ve anlayan bir insan ı m; ama arkada ş lar ı m ı n
tavr ı n ı benimsemediğ imi belirtmek istiyorum. Kendileri sata şma
yaparlar, şen çevap verirsen ba şka türlü al ı nganl ı k gösterirler,
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cevap vermezsen başka türlü cevap verirler; bunu tekrar
ediyorum, gerçekten yad ı rgad ığı m ı belirtmek istiyorum.

Değ inmek istediğ im ikinci nokta -demin, arsa hususunda
fikrimi belirttim- Anadolu'dan gelen arkada ş lar ı m ı z, gerçek tabiriyle
s ı k ı nt ı içindeler. Otobüsten iniyor, sabah kahvesine giden
arkada ş lar ı m ı z var, bunu kendileri anlat ı yor. Benim burada evim
var, benim bir s ı k ı nt ı m yok, Ankara'n ı n en güzel yerin de evim var,
gelip evim de kal ı yorum; ama o arkada ş lar, sabah kahvelerindeki
maceralar ı n ı anlata anlata bitiremiyorlar. 0 bak ı mdan, bu arsan ı n
al ı nmas ı gerekliydi ve herhalde bu i ş de çözümlenmi ş durumda.

Bir de genel olarak bir terör meselesine de ğ inmek istiyorum:
Malatya'da bir şehrin y ı k ı l ı p yak ı l ışı n ı gördük, onbinlerce insan ı n
göçünü seyrettik, hiçbir Malatyal ı n ı n bunda kusuru yrktu. Bu terör
belas ı , Malatya'y ı 50 sene geriye götürdü. Kayseri Baro Ba şkan ı
burada m ı bilmiyorum, bir an ı m ı anlatmak istiyorum; değerli
arkadaş lar ı m, bir gün devletin yetkilisi evime geldi, dedi ki "bir çete
geldi, seni vuracak." Zaten bu arada da Istanbul'da MHP Il
Baş kan ı vurulmu ştu, ben tehdit ediliyordum, telefonla ar ı yorlard ı .
Tedbir ald ı lar; ama ailem güçlü bir aile, ailem tedbir ald ı , 20-25
gün, bakt ı lar olacak gibi de ğ il, daha sonra yetkililer dediler ki "o
örgüt buradan ayr ı ld ı ." Ama bir hafta sonra Kayseri'deki avukat
Mustafa Kumkumoğ lu vuruldu. Mustafa Kumkumo ğ lu, 33-35
ya ş lar ı nda, 2 tane 5-6 ya şı nda çocu ğ u olan genç bir arkada şı md ı ,
Atatürkçülük yan ı nda başka hiçbir siyasi görüşü de yoktu; terör
belas ı na bulaşmak bir tarafa, ona gülümsemesi bile mümkün
değ ildi. Aradan y ı llar geçti, a şa ğı yukar ı 22 sene oluyor
zannediyorum, Mustafa'n ı n ac ı s ı n ı yüreğ imde duyuyorum,
huzurunuzda ona rahmet diliyor ve kendisini unutmad ığı m ı , her an
yüreğ imde hissettiğ imi belirtmek istiyorum. Bu bak ı mdan, Barolar
Birliğ inin teröre karşı gitmesi, onun üzerine yürümesinden
yanay ı m. Lütfen, teröre gülümsemeyelim arkadaş lar; yar ı n kimi
vuracağı n ı , kime ne yapaca ğı n ı kimse kestiremez. Biz çok ac ı
çektik,	 bizden	 sonrakiler	 bu	 belayla	 karşı laş mas ı nlar
ta n ış m as in lar.

Afganistan da Türkiye'ye çok uzak bir ülke de ğ il, Taliban' ı n
yapt ı klar ı n ı da izliyoruz; herhalde ça ğdaş dünyayla uzaktan
yak ı ndan ilgili olmad ığı gibi, hele hele İ slamiyet'le, hele Hanefi
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Mezhebiyle uzaktan yak ı ndan ilgisi yoktur, bunu kesinlikle
biliyorum.

Değerli arkadaş lar ı m, tabii bu konuda Samsun Baro
Ba şkan ı arkada şı m da -kendisine teşekkür ediyorum- gayet güzel
şeyler anlatt ı . Avukatl ı k Kanunundan bahsetti arkada ş lar ı m ı z.
Avukatl ı k Kanunu kimse bilmiyor; gerek h ğkimler, gerek savc ı lar,
hiçbir bilgileri yok. Gidin, Yarg ı tay'da eski Avukatl ı k Kanunu
hakk ı nda Yarg ı tay üyeleriyle görüşün, onlar ı n da hiçbir bilgisi yok,
idarenin de hiçbir bilgisi yok. Bu bak ı mdan benim önerim -ki,
Malatya'da arkada ş lar ı mla görüştüm, bir Hakim Adaylar ı Eğ itim
Merkezi var; oradan ö ğ rendiğ ime göre, 20-25 ders konulmuş -
Avukatl ı k Kanununun da ders olarak okutulmas ı gerekiyor; aksi
halde, Avukatl ı k Kanununu yürürlü ğe koymak mümkün değ il.

Şunu da size belirtmek istiyorum: Avukatl ı k Kanunu
ç ı ktığı nda Malatya'da bir toplant ı yapt ı k. Malatya Valisi, Emniyet
Müdürü ve bütün yetkililer toplant ı ya kat ı ld ı lar ve Avukatl ı k
Kanununu nas ı l yürürlüğe koyabileceğ imizi bana sordular ve ben
de kendilerine 200 y ı ld ı r yenilikler yapmak isteyen bir devlet
olduğumuzu, yasay ı ç ı kar ı p; ama uygulamaya koyma
al ış kanl ığı m ı z ı n olmad ığı n ı , bunu ancak sizlerin koyabileceğ iniz
şeklinde hitapta bulundum. Bir örnek verdim; gelin, bir araya
gelmişken -zannedersem 76. Madde protokolde, 76 üç olacak
herhalde- o protokol meselesini kendi aram ı zda çözelim dedim.
inan ı n, vali "yard ı mc ı olaca ğı m dedi" ama savc ı lar çözemediler,
"yukar ı da bize yaz ı gelmiş , bir protokol kural ı orada ba şka yaz ı yor"
dediler "kanuna ayk ı r ı olamaz" dedim, "hay ı r, orada yaz ı
bekleyece ğ iz" dediler. Gece saat 09.00-10.00 s ı ralar ı nda vali bey
beni ar ı yor telaş la, "ne olur beni protokol meselesine kar ışt ı rma"
dedi. Daha sonra Barolar Birli ğ ini arad ı m ve Barolar Birliğ ine
müracaatta bulunduk -arkada ş lar ı m ı z ı n baz ı lar ı herhalde fark ı nda
değ il- Içişleri Bakanl ığı , valiliğe bir yaz ı gönderdi ve o madde
bugün uygulanmaya ba ş land ı , 30 Ağustosta da biz bunu uygulad ı k
Malatya'da.

Bunu şunun için söylemek istiyorum: Bu daha ziyade
Ankara'da yönlendirilmesi gereken bir olay, bu da Barölar Birliğ inin
çal ışmas ı na bağ l ı bir durumdur, ayn ı zamanda da Barolar Birli ğ ine
ihtiyaç duydu ğ umuzu söylemek istiyorum.
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Bir noktaya daha değ inmek istiyorum: Avukatl ı k s ı nav ı nda
65 puan ı kabul etmi ş ler.

SALONDAN- 70.

Av. N İYAZ İ ERG İ N GÖKÇE- 70 mi? Ben 65 biliyordum, 70
doğ ru olmuş efendim; çünkü h ğkimlik de eş it olan bir meslek
olduğuna göre, puan ı n da e ş it olmas ı gerekiyor, te şekkür ederim
efendim.

Notlar ı mda şunu anlatay ı m: Avukatlar ı n sayg ı nl ı k görmesi,
genç avukatlar ı n onurlar ı n ı n k ı r ı lmamas ı gibi meseleleri hepimiz
konuşuyoruz. Geçen toplant ı larda da izah ettim; Yarg ı tay'da bir
kap ı meselesi var, Malatya'da da ayn ı şey oldu,. Malatya'daki kap ı
meselesini çözümledik. Dün, Yarg ı tay'a gittim, Yarg ı tay'da yine
eski usule dönülmü ş ; çok berbat bir kap ı , ara kap ı dan Yarg ı tay'a
girmek durumunda kald ı m. Orada arkada ş lar ı ma söyledim; "ne
yapt ı n ı z, Yarg ıtay' ı askeri k ış laya çevirmi şsiniz" diye, onlar da
bana "hakl ı s ı n, maalesef öyle oldu" dediler. Say ı n Başkan ı n bu
kap ı meselesini hafife almamas ı gerekiyor; benim halk ı m ı n, benim
arkadaş lar ı m ı n küçümsendi ğ ini hissediyorum, benim buna
tahammül etmem mümkün değ il. Malatya'da adli y ı l aç ı l ışı nda da
biz bunu dile getirdik, "halk ı küçümsemeye hakk ı n ı z yoktur, bu
halk ı küçümsemektir" dedik. İ dareciler bunu anlayam ı yorlar, onlar
diyor ki "ben devletin valisiyim, devletin valisi..., ama devletin halk ı
çöplükte ekmek topluyor, çöplükte ekmek toplayan bir halk ı n
devletinin valisinin ne derece şerefli olacağı n ı dikkatinize arz
ederim Say ı n Vali" dedim, o da "hakl ı s ı n ız, ben de size
kat ı l ı yorum" dedi. 0 bak ı mdan, kap ı meselesinin üzerinde
duruyorum; ama Say ı n Yönetimin lütfen üzerinde durmas ı n ı
istiyorum.

Hkimlikle avukatl ı k eş it meslektir; niye ben arada bir
bodrum kap ı s ı ndan giriyorum da... Asl ı nda halka da çok yaz ı kt ı r,
Türk halk ı ona lay ı k değ ildir; ama öbür ana kap ı lar tamamen
bomboş , gidin bak ı n, hiç kimse yoktur. Ama sanki bilmece çözer
gibi, Yarg ı taya girdikten sonra o uyduruk kap ı y ı bulmak için çok
arayan arkada ş lar ı m ı da gördüm.

Değerli arkadaş lar ı m; bir Kamulaşt ı rma -Yasas ı ç ı kt ı , hiç
incelediniz mi bilmiyorum, ben inceledim, felaket bir olay.
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Türkiye'nin yap ı s ı icab ı rüşvetle çözümlenecek bir mesele haline
getirmi ş ler kamulaşt ı rmay ı . Onu, Say ı n Yönetimin dikkatine arz
ediyorum; çünkü e Yasa hiç okunmadan, dü şünülmeden
haz ı rlanm ış bir yasa, çok büyük sorunlar ç ı kacakt ı r, onu belirteyim.
Zaten bilirki ş iler hakk ı nda soru işaretleri çok, çok olaylarla siz de
karşı laşm ışs ı n ı zd ı r. Bak ı n, şöyle arz edeyim: 197011 y ı llarda böyle
olaylar yoktu; ama şu s ı ra bilirkiş ilere güvenimizin zay ı flad ığı n ı
söylemek istiyorum. 0 bilirki ş iler çok büyük yetki verilerek,
vatanda şı n atas ı ndan-dedesinden kalan veya bin bir emekle elde
ettiğ i meskenleri veya ta şı nmaz mallar ı onlar ı n takdirine
b ı rakman ı n çok büyük haks ı zl ı klara yol açaca ğı n ı zannediyorum.

Yine bir noktaya daha değ inmek istiyorum: İ stinaf
mahkemeleri konu şuluyor, istinaf mahkemelerinin çok iyi
dü şünülmesi gerekiyor. zaman ı n ı z ı almamak için yorum
yapmayaca ğı m, ama sadece Ba şkan ı n dikkatine sunuyorum:
İ stinaf mahkemelerinin Türkiye'de yararl ı olacağı n ı
zannetmiyorum.

Değerli arkada ş lar ı m, bir nokta daha var; Türk Medeni
Kanunu değ i ş iyor. Türk Medeni Kanunun bir gerekçesi var,
Türkiye Cumhuriyetinin yap ı s ı n ı çok güzel şekilde izah eden bir
gerekçe; acaba o gerekçe muhafaza ediliyor mu, edilmiyor mu
bilemiyorum, onu da Say ı n Başkan ı n dikkatine sunuyorum.

Yine bir hususu daha belirtmek istiyorum: Malatya'da adli
y ı l ı n aç ı l ışı nda bunu teferruat ıyla anlatt ı m, dedim ki "biz,
yeti şmemiz gereğ i Edirne'den Ardahan kadar, Hakkari'den
Zonguldak'a kadar olan bir bölge veya Izmir'e kadar bütün bu
bölgeyi karde ş biliriz." Ama haftada en az 2-3 gün televizyonlar ı
açt ığı m ı zda hakl ı -haks ı z yurttaş lar ı m ı z ı n copland ığı n ı görüyoruz.
Hatta geçenlerde bir banka önünde bir kad ı ncağız kalp krizi geçirdi
ve öldü, o coplama ve itip kakma nedeniyle. Buna karşı ç ı kmak
gerekiyor.

Meclis özelli ğ ini yitirmiş durumda. Özellikle belirtmek
istiyorum: Y ı llarca benim ailemde de Parlamentoda insanlar vard ı ,
yak ı nlar ı m ı z ve akrabalar ı m ı z vard ı ; ama bu şekilde halktan
uzaklaşan bir Meclis görmedim. Dü şünün ki, kendi yurttaş lar ı ,
televizyonda bak ı yorsun, öğ rencilerimiz, kad ı nlar ı m ı z coplan ı yor.
"Say ı n vali, hangi yasada, hangi yönetmelikte kolluk kuvvetlerinin
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yurttaşlar ı n ı coplama hakk ı vard ı r. Siz biliyor musunuz, ben 30
y ı ll ı k avukat ı m; arad ı m, bulamad ı m" dedim "sizi suçlam ı yorum;
çünkü Malatya'da bir sorunumuz yok, iyi niyetle çok şeyi çözdük
Malatya'da; ama lütfen, bakana ula şt ı r ı n bu dileğ imizi" diye bitirdim
sözlerimi. Barolar Birli ğ inin buna karşı ç ı kmas ı gerektiğ ine
inan ı yorum; çünkü en büyük demokratik kurulu ştur, kamuoyunu
olu şturan en önemli vas ı talardan biri Barolar Birli ğ idir, bu görev de
ona düşmektedir.

Yine bir noktay ı belirtmek istiyorum; silah kullanma, kolluk
kuvvetlerinin silah kullanmas ı . Haftada bir veya 10 günde bir defa
kafas ı ndan vuruyor. Yine dün gazetede okudum; 16 ya şı ndaki bir
delikanl ı boynundan vurulmu ş . Bunlar sizin de çocuğ unuz olabilir,
benim de çocu ğum olabilir. Kolluk kuvvetlerinin silah kullanmas ı na
karşı değ ilim; ama ayağı ndan da vurabilir, elinden de vurabilir.
Dikkatinizi çekeyim sizin, bütün vurulma olaylar ı kafadan. Hatta
geçen sene yine bir olay olmu ştu Üsküdar'da; çocu ğun önüne
arabas ı n ı park edip ekmek alacak bir üniversiteli genç, al ı rs ı n
almazs ı n "efendim, alaca ğı m" demiş , çekmiş vurmuş ve öldü
delikanl ı . Bunlar çok ac ı olaylar, birinin karşı ç ı kmas ı laz ı m; ben
yine Barolar Birliğ ini lay ı k görüyorum, biz orada sesimizi
duyuram ı yoruz. Malatya çap ı nda sesimiz gür; ama Türkiye
genelinde benim sesim duyulmuyor. Bu görev herhalde Barolar
Birli ğ ine ait; çünkü bizi temsil ediyor.

Malatya'dan gelirken bir noktay ı düşündüm; üniversiteleri.
Üniversiteler tamamen özelliklerini yitirdi. Bülent Tanör, profesör
olay ı n ı da size arz etmek istiyordum, orada bir aceleye geldi.
Arkada ş lar ı m, demokrasiden, tek tipten vesair bahsediyorlar; ama
bizim haberimiz olmadan haz ı rlam ış lar "bunu imzalay ı n" diye
getirdiler, bunun nezaketle ba ğda şı r yan ı yok. 0 profesörü ben de
destekliyorum; ama o şekilde gündeme gelmez bu, bu yanl ış bir
olayd ı r. Tabii yaln ı z bu olay değ il, ba ş ka bir şey daha anlatay ı m
size: Protokol meselesinde üniversite rektörünün biri diyor ki,
"Barolara bile" diyor. Kendilerine sordum "sen profesörsün, ben
avukat ı m; siz bir sosyal ilimlerde profesörsünüz, ben 30 y ı ll ı k
avukat ı m, senden daha çok emek çektim ve senden daha çok
mücadele verdim. inan ı yorum ki, senden daha iyi ders veririm;
çünkü sen bir YÖK profesörüsün" diyecek kadar sert davrand ı m
kendisine Malatya'da, bu yak ışı ks ı z sözlerdi.
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Yine bir noktay ı daha belirtmek istiyorum: Bir ilde, idare
mahkemesine dava aç ı lm ış üniversite aleyhine. A şağı yukar ı 300
kadar aç ı lm ış , bunun 250'si üniversitenin lehine bitmi ş , 50'si de
aleyhine bitmi ş , idare mahkemesini ş ikayet etmiş ler. Müfettiş ler
geldi, müfetti ş lerle ben görüştüm; hiç düşünebiliyor musunuz,
profesör unvan ı n ı alm ış olan insan, mahkeme benim istedi ğ im gibi
karar vermiyor diye mahkeme üyelerini ş ikayet ediyor ve biz buna
da karşı ç ı kt ı k, hatta biraz aram ı z da aç ı ld ı üniversiteyle, ki bu da
yak ışı ks ı z bir davran ış . Bu üç noktay ı anlatmam ı n nedeni şu:
Üniversitelerin ne hallerde oldu ğunu bilmeniz için anlatt ı m,
üniversiteler gerçekten elden ç ı km ış durumda. Ne olur
bilemiyorum; ama Barolar Birli ğ ine bir görev dü şüyorsa, çünkü
Ankara'da bulunuyorlar, daha çok temasta bulunuyorlar, herhalde
bunu aktarabilirler.

Değerli arkada ş lar ı m, demin arkada ş lar ı m Devlet Güvenlik
Mahkemesini anlatt ı lar. Devlet Güvenlik Mahkemesini, ben y ı llar
önce geldim "art ı k kendisini tamamlam ış , ömrünü bitirmiş" dedim
"bu mahkemelerin kapat ı lmas ı gerekiyor" diye söyledim, o olaylar ı
biz de görüyoruz devlet güvenlik mahkemelerinde. Çok yanl ış bir
i ş oldu; arkadaş lar ı m askeri hakimlere karşı ç ı kt ı lar, ben karşı
ç ı kmad ı m, dedim ki "askeri Mkimler, kals ı n; eğer kalkacaksa,
tümden kaiks ı n." Çünkü askeri hakimlere sivil polisler etki
yapam ı yordu, tabiri caizse takm ı yordu askeri hakimler onlar ı , çok
objektif kararlar veriyordu. Onlar gittikten sonra, bizim Devlet
Güvenlik Mahkemesine avukat olarak ç ı k ı p savunma yapma
olana ğı m ı z ı n kalmad ığı n ı belirtmek istiyorum. Hakimlik vasf ı
yitirilmi ş durumda.

Daha ilginç bir olay anlatay ı m: Bundan 5-6 ay önce Devlet
Güvenlik Mahkemesi -gazetelerde okumu şsunuzdur herhalde-
baş kanlar ı ndan birisinin han ı m ı n ı n ba şı örtülü diye bir müfettiş
geldi. Biz buna karşı ç ı kt ı k "han ı m ı n ı n ba şı örtülü olur, bu sizi
ilgilendirmez; han ı m ı devlet memuru değ il, ev han ı m ı ." Baro, bütün
arkada ş lar ı m ı zla birlikte bu ba şkana sahip ç ı kmak istememize
rağmen k ı sa sürede bunu ald ı lar, bir ilin icra hakimli ğ ine verdiler.
Esas sorun o arkada şı n oraya gitmesi de değ il; oras ı da ülkenin bir
parças ı , gider görevini yapar. Yap ı lan iş yanl ışt ı , çok güvendiğ imiz
ve sayg ı duydu ğumuz değerli bir yarg ı çt ı . Ama o olaydan sonra,
inan ı r m ı s ı n ı z, kalan yarg ı çlar ba ğı ms ı zl ığı n ı yitirdi, tam anlam ıyla
yitirdiler, ba ğı ms ı z karar verme yeteneklerini yitirdiler. Hatta
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savunmamda da şunu izah ettim kendilerine: Bir anda ba şkan ı n ı z
görevden al ı nd ı , sizin aç ı kça karar vermenizi ne derece
i şteyebilirim ben? Taktirinize b ı rak ı yorum" dedim. 0 bak ı mdan,
devlet güvenlik mahkemeleri böyle yürüdü ğü taktirde, 3-5 sene
içerisinde çok büyük sorunlar ı n ç ı kacağı na inan ı yorum.

Üçlü protokolü biz de k ı ramad ı k Malatya'da, "Ankara'dan
yaz ı bekliyoruz" diyorlar. Bilemiyorum bu yaz ı ne zaman ç ı kacak,
onu da Say ı n Ba ş kana arz ediyorum.

Avukat kimli ğ i konusunda, arkada ş lar ı m benimsemediler
Malatya'da, istisnas ı z hepsi kimliğ in buradan haz ı rlanmas ı na
karşı lar Say ı n Başkan; ama arsa meselesinde hepsi destekliyorlar.
225 mevcudum var, 225'i de avukatl ı k yap ı yor, yaz ı hanesi var;
biz, avukatl ı k yapmayan arkada şı baroya kaydetmiyoruz,
denetliyoruz kendisini, yaz ı haneyi kapatt ığı anda kayd ı n ı siliyoruz.
Hepsi de arsa konusunu destekliyor ve avukat evinin yap ı lmas ı n ı
candan istiyorlar. Ama onlar ı n ricas ı n ı size aktar ı yorum; "kimlik
meselesine Barolar Binliğ i lütfen kar ış mas ı n, olsa olsa bast ı rs ı n
bize göndersinler, biz doldural ı m" derler. Ben bunu Yönetim
Kurulunda konu şmad ı m, onlar ı n fikrini almad ı m; ama Genel Kurula
kat ı lan arkadaş lar ı m ı n fikirleri. Bunu da size arz eder, k ı ymetli
zamanlar ı n ı z ı almak mecburiyetinde oldu ğum için özür diler,
hepinize sayg ı lar sunar ı m efendim.

OTURUM BAŞKANI- Çok te şekkür ederiz Say ı n Ergün.

Söz s ı ras ı , Ayd ı n Baro Baş kan ı Say ı n Tunç Aytur'da.

Av. TUNÇ AYTUR (Ayd ı n Barosu Baş kan ı)- Say ı n
Başkan, çok değerli Birlik yöneticileri, çok uzaklardan buraya gelen
değerli baş kanlar ı m; bu toplant ı lar iyi oluyor, hiç olmazsa muayyen
aral ı klarla da olsa dostlar ı m ı zla beraber oluyoruz. Biz, hem bu
vesileyle, hem Avukatl ı k Kanunu üzerinde yapi!an son
değ i ş iklikleri ve hele hele haz ı rlanmakta olan yönetmeliklerle ilgili
görüşlerimizi arz etmek için baro başkanlar ı n ı n Ankara'da o
vesileyle toplanmas ı n ı talep etmi ştik. Say ı n Yönetim bu talebimizi
uygun görmemi ş , bize bir taslak gönderdiler, o taslak üzerine biraz
çal ışt ı k. Ama ş imdi Adalet Bakanl ığı na gönderilen, tasdik için
gönderilen metinler bize gelen taslaktan çok farkl ı , yine değ i ş miş ;
ama onlardan haberimiz yok. Neyse, bu tasdik edilecek nas ı l olsa,
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gelecek. Hiç olmazsa bu geldikten sonra yine baro ba şkanlar ı n ı n
haz ı rl ı kl ı bir şekilde gelerek, eksikliklerinin yeniden düzeltilmesi
konusunda görüş lerinin saptanmas ı ve bu doğ rultuda Adalet
Bakanl ığı na tekrar eksik kalan, aksak olan yerlerde görü ş
bildirilmesinin faydal ı olacağı kanaatindeyim. lnşallah Yönetim bu
talebimizi uygun de ğ erlendirir, uygulamay ı da gördükten sonra
yeniden geliriz ve fikirlerimizi söyleriz, yönetmeliklerin daha
olgunlaş mas ı na katk ı da bulunmuş oluruz.

Değerli arkada ş lar, Avukatl ı k Kanunu yönüyle de
çal ışmalar ı m ı za devam etmemiz laz ı m. Bildiğ iniz gibi, bu kanunun
ç ı kmas ı n ı çok istedik; ama bu kanunun eksikleri oldu ğunu da
biliyorduk, o yönüyle süreç hemen ba ş lat ı lmal ı bence. Avukatl ı k
Kanunda da düzeltilmesi laz ı m gelen belirli maddeler
bulunduğ unda bunlar ı da tek maddelik veya birkaç maddelik yasa
metinleri halinde Parlamentodan geçirmeye çal ışmam ı z gerekir
diye düşünüyorum.

Değerli arkada şlar ı m, buradaki tart ışmalar ı n temelinde
Barolar Birliğ inin bir üst organ olarak kabul edilip edilmeme noktas ı
var; tabii bunu bir üst organ olarak kabul etmezsek, bu üst organ ı n
güçlenmesini de istemeyiz, gayet doğ al. 0 zaman çal ışmalar ı m ı z ı
da ona göre yapar ı z; ama bugün yasal düzenleme bunun bir üst
organ oldu ğu noktas ı ndad ı r, tahmin ediyorum pek çok baro
başkan ı arkadaş lar ı m ı z da ayn ı . Aksini savunan arkada ş lar ı n
görü ş lerine de sayg ı gösteriyoruz; ama bugünkü kurallar içerisinde
barolar üzerine düşeni yapmal ı ve Birliğ in daha kuvvetlenmesi,
yücelmesi için çal ış makta da sak ı nca görmenieliler.

Arsa al ı nma konusunda çok önemli bir ad ı m; Say ı n
Sayman' ı n endişeleri olabilir, hakl ı d ı r da. Uygulamaya geçildi ğ inde
acaba bir tek tip avukat yarat ı lacak m ı , yarat ı lmayacak m ı
meselesi var; daha henüz o a şamada de ğ iliz, sadece arsa al ı m ı
aşamas ı nday ı z. CMUK paras ı yla bu al ı n ı r m ı ? Herhalde Maliye
Bakanl ığı bu paray ı tahsis ettiğ ine göre, takas ı da yaparken o da
yasal bir engel olup olmad ığı n ı düşünmü ştür, bu formüle edilebilir.
Değerli arkada ş lar ı m ı za da bir sorumluluk gelmeden bu arsan ı n
al ı m ı sağ lan ı r, yine devletin bize tahsis etti ğ i parayla bu arsay ı
alm ış oluruz. CMUK uygulamalar ı n ı n bunda zarar göreceğ i
kan ı s ı nda değ ilim.
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Değerli arkada ş lar ı m, bu noktadan hemen bir uygulamaya
geçmek istiyorum: Bu toplant ı ya gelirken benim kafamda, belirli
konulardaki barolar aras ı farkl ı uygulaman ı n giderilmesi konusu
vard ı . Bilhassa bu CMUK paralar ı n ı n harcanmas ı konusunda çok
barolar farkl ı bir uygulama içine giriyorlar. Bunun yasal daya ğı var
m ı d ı r, yok mudur, nereden bulmu ş lar bu formülü arkadaş lar ı m ı z -
tabii İ stanbul, Izmir başta olmak üzere söylüyorum- bunlar ı bize de
anlatsalard ı burada; yan ı "sulh cezada 30 milyon veriyorsak, 30
milyon da yol gideri vereceğ iz maktuen" diye bir yönetmelik
yapm ış lar ve paralar ı da ödüyorlar. Nas ı l ödenir bu; Eğer bir
formülü varsa biz de ödeyelim, avukat arkadaş lara iki misli para
verelim. Bunu bir tart ışsayd ı k, biz de öğrenseydik iyi olurdu.
Müfettiş ler, tahmin ediyorum bu konuda da gereken incelemeleri
yaparlar; in şallah aksine, arkada ş lar ı m ız ı rencide edecek bir sonuç
ç ı kmaz. Bu CMUK paralar ı devletin paras ı , devletin paras ı n ı
kullan ı rken çok iyi dü şünmemiz ve çok hassas olarak
davranmam ız gerekir diye dü şünüyorum.

Değerli arkadaş lar ı m, pul paras ı da ayn ı ; yani burada 1
milyon liraya pul sat ı yorlar arkadaş lar, 750 bin liraya pul sat ı yorlar.
Yani bu e ğer 600'se 600'e sat ı l ı r; 1000'e sat ı l ı yorsa, formülü varsa
biz de 1 milyona satal ı m, 750 oluyorsa öyle yapal ı m. Ama bütün
Türkiye'de tüm barolar ayn ı yaps ı n Say ı n Başkan ı m; yani bir baro
600'e sat ı yor, bir baro 750'ye sat ı yor, bir baro 1 milyona sat ı yor.
Olmaz böyle şey; yani Birlik eğer bir koordinatör görevi yapacaksa,
bunu bildirsin bize "1 milyon" desin, 1 milyona satal ı m. Barolara
gelir temin edecekse, bu konuda orada da gelir temin edilmi ş
olsun.

Değerli arkadaş lar ı m, bak ı n, yönetmelikten, tabii art ı k taslak
tasdike sunulmu ş; ama eğer Yönetim bizi toplasayd ı fazla bir
değ i ş iklik yapaca ğı m ı z kanaatinde de değ ildim. Ama benim akl ı ma
gelen, mesela o tabelalarda bir konu var; "tabelalar çift renkli
olacak" diye getirmi ş ler; yani siyah-beyaz olacak, sar ı -k ı rm ı z ı olur,
sar ı -lacivert de olur. Yani yar ı n bakars ı n ı z, herkes kendi istediğ i iki
renkten tabela yapar, halbuki bunu tek yapmak laz ı md ı . Yani ben
Ayd ı n'da yapaca ğı m, ş imdi Yönetim Kurulu karar ı alaca ğı m,
yönetmelikte iki renk öngörülmesine ra ğ men tek renk yapaca ğı m;
yani "tek renk" dediğ im, zemini sar ı olacak, üstü de siyah olacak.
Keşke Barolar Birliğ i de böyle alsa da Istanbul'da, Izmir'de bir
tabela gördü ğüm zaman "bu tabela avukat tabelas ı d ı r" desem.
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Madem büyüklü ğ ünü ayarl ı yorlar, aşağı yukar ı belli oldu, bu renk
konusunda da Türkiye çap ı nda yap ı lsa iyi olur diye dü şünüyorum;
yani bunun gibi, yönetmeliklerde ufak tefek düzenlenecek konular
vard ı . Hemen değ i ştirilmesi tabii mümkün de ğ il; ama süreç
içerisinde bunlar ı düzeltebiliriz.

Değerli arkada ş lar, gündemden bahsedeyim isterseniz:
Avukatlara yap ı lan sald ı r ı lar ı n temelinde, bilhassa yarg ı
mekanizmas ı n ı kullananlar, hakimler ve savc ı arkada ş lar ı m ı z ı n
hâlâ bizi yarg ı n ı n bir kurucu unsuru alarak görmemelerinden
doğ uyor. Bir h ğ kime, savc ı ya herhangi bir davran ışta bulunuldu ğ u
takdirde, bir hakaret edildiğ i takdirde, fiili bir sald ı r ı da bulunulduğ u
takdirde en ağır şekilde cezaland ı r ı yorlar, tutukluyorlar; ama bir
avukata bir sald ı r ı yap ı ld ığı takdirde ayn ı ş iddetle, kanunda
yazmas ı na rağmen, "h ğkimlere uygulanan hükümler
uygulanaca ğı " ifadesine ra ğmen, uygulay ı c ı arkadaş lar ı m ı z buna
dikkat etmiyorlar. Bu ne oluyor kamuoyunda "hakime, savc ı ya
sald ı r ı rsan, seni içeri atarlar ve ş u kadar da ceza al ı rs ı n" imaj ı var;
ama avukata sald ı r ı rsan ne olur? Ertesi gün serbest kal ı rs ı n,
gelirsin kahvede bacak bacak üstüne atars ı n, oturursun. Bizim bu
zihniyetle mücadele etmemiz laz ı m, bu zihniyeti öncelikle yarg ı
mensubu arkada ş lar ı m ı za kabul ettirmeniz laz ı m.

Avukatl ı k Yasas ı şu veya bu şekilde ç ı km ışt ı r, istediğ imiz
gibi olmasa dahi; ama orada bize tan ı nan haklar ı da, baz ı baro
baş kanlar ı m ız söyledi, çok güzel uyguluyorlarm ış . Ama
uygulayanlar da vard ı r, uygulayamayanlar da vard ı r, kamu
kurumlar ı buradaki hükümleri uygulam ı yorlar çoğu yerlerde.
Özellikle bu Avukatl ı k Kanunundaki hükümlerin behemehal
uygulanmas ı , sonra da geli ştirilmesi için çal ışmam ı z gerekti ğ ini
dü şünüyorum.

Değerli arkadaş lar ı m, çok tart ışı lacak konu var; bu
tart ış malar ı n daha geniş bir süreç içerisinde, madem Ankara'ya
kadar geliyoruz, bu kadar masraf ediyoruz, bir gün daha kalsak da,
daha geni ş olarak tart ış abilsek diye dü şünüyorum.

Hepinizi sayg ı lar ı mla selaml ı yorum. (Alk ış lar)

OTURUM BAŞKANI- Çok teşekkür ediyoruz. Söz s ı ras ı ,
Mersin Baro Ba ş kan ı m ı z Say ı n Mahmut Ocak'ta.
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Av. MAHMUT OCAK (Mersin Barosu Baş kan ı)- Say ı n
Birlik Ba şkan ı m, Yönetim Kurulu üyeleri, de ğerli baro baş kanlar ı m;
hepinize sayg ı lar sunuyorum.

Az önce Say ı n Baro Başkan ı m ı n izah ettiğ i gibi, hkimlere
ve savc ı lara yap ı lan sald ı r ı n ı n nas ı l cezaland ı r ı ld ığı n ı , nas ı l cezai
tedbirlerin al ı nd ığı n ı dinledik. Ben bunu dile getirecektim, bu
yoldan dile getirecektim. Arkada ş lar, savc ı beye ş unu söyledim:
"Savc ı lara ve hkimlere yaptığı n ı z korumay ı istemiyoruz; memura
da yapt ığı n ı z, mübaş ire de yapt ığı n ı z korumay ı istiyoruz" dedim.
Evet, bugün adliyede bir müba ş ire herhangi bir sata şma oldu ğ u
takdirde onun sonucunu görebilirsiniz veya öngörebilirsiniz, tahmin
edebilirsiniz. Ama avukatlar sald ı r ı ya uğ ruyor, ağı r derecede
yaralan ı yor, öldürülüyor ve şu anda Mersin Barosunda geçen ay
öldürülen avukat ı n failleri halen bulunamad ı , pompal ı tüfekle
öldüren kiş iler halen yakalanamad ı .

Arkadaş lar, bu yasa 1969 y ı l ı ndan beri yürürlükte olmas ı na
rağmen bu hüküm maalesef i ş lerliğe konulamad ı ve hayata
geçirilemedi. Ancak görüyorum ki, son günlerde olaylar ı n artmas ı
nedeniyle, barolar ve Barolar Birli ğ imiz bu konuya hassasiyetle
değ inmektedir. Bu hassasiyet olmad ığı takdirde, avukatlara
yap ı lan sald ı r ı daha da artacak arkada ş lar; bunun önemine
özellikle baro ba ş kanlar ı m değ indi, ben tekrar değ inmek istiyorum.
Bunlarla ilgili olarak neler yapaca ğız, nas ı l tedbirler alacağı z?
Önce kendi iç düzenlememizi yapacağız arkadaş lar, önce meslek
kurallar ı n ı bir gözden geçireceğ iz, önce avukat arkada ş lara
hat ı rlatacağız meslek kurallar ı n ı . Birliğ imiz bu yönde yoğun bir
çal ış ma yapacak; devaml ı suretle, avukat ı n meslek kurallar ı yla
bağ l ı olduğu hususunu vurgulamas ı laz ı m.

İ zmir Baro Ba şkan ı m ı n, meslek kurallar ı yla ilgili olarak bir
yay ı n ı vard ı , geçen aylarda yay ı nlanan bültende yay ı nland ı ;
meslek kurallar ı yeniden gözden geçirilmi ş ve çok mükemmel bir
hale getirilmi ş . Türkiye Barolar Birliğ inin bu kurallar ı tekrar gözden
geçirerek yay ı nlamas ı n ı istiyorum.

Arkadaş lar, yeni Avukatl ı k Yasas ı nda baz ı değ i ş iklikler oldu,
bunu sab ı rla ve heyecanla bekledik. Ondan sonra aradan 4 ay ı
a şk ı n bir süre geçmiş olmas ı na rağ men Mersin'de bu hususu, yeni
hükümleri maalesef hayata geçiremedik. 19 Temmuz 2001 y ı l ı nda
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Adalet Bakan ı m ı z ı n, adalet binas ı n ı n ek aç ı l ışı n ı yaparken
yan ı nda valimiz, ba şsavc ı m ız ve Içel ilini temsil eden
parlamenterlerimiz de mevcutken, ü konuda vilayete yaz ı
yazd ığı m ı z ı valinin önünde aç ı klad ı m. Bakan ı m ı za da ayn ı şekilde
üçlü protokolün art ı k uygulanmamas ı gerektiğ i hususunu
kalabal ı kta ifade ettim, baroyu ziyaret ettikleri anda bunu
aç ı klad ı m. Adalet Bakan ı m ı z ı n cevab ı aynen şöyle arkada ş lar;
yani Birlik Ba şkan ı m ıza, Birlik Yönetim Kurulumuza verdi ğ i
cevaptan ayr ı olarak, "cezaevleri için özel bir düzenleme
yapaca ğız" yani Bakan ı m ı z ı n verdiğ i cevap aynLn Ğ yle "oras ı özel
bir yer, orayla ilgili olarak özel düzenleme yapaca ğız, özel
düzenleme yapmay ı düşünüyoruz." Bunu "jandarmaya, Içi ş leri
Bakanl ığı na Sağ l ı k Bakanl ığı şöyle diyor, böyle diyor" meselesi
değ il; bu bir talep meselesi, bu bir istek meselesi. Adalet Bakan ı
bunu istiyor mu, istemiyor mu; istiyorsa derhal yürürlü ğ e koysun,
istiyorsa derhal hemen yaz ı ya geçsin. Içi ş leri Bakan ı istiyor mu;
tamam, o da hemen hayata geçirsin ve genelgesini yay ı nlas ı n.
Sağ l ı k Bakan ı istiyor mu? Sa ğ l ı k Bakan ı n ı n karşı ç ı k ı p ç ı kmamas ı
bizim problemimiz de ğ il veya jandarman ı n buna yanaşmamas ı
bizim sorunumuz de ğ il; bu bir yasa.  mevzuudur. Bu bizim
yarar ı m ı za olan bir olay da değ ildir; bu kamu yarar ı yla ilgili bir
olayd ı r, savunmayla ilgili bir konudur arkada ş lar, biz bunun
takipçisi olaca ğız. Bunlar ı n da zapta geçmesini istiyorum,
Bakan ı m ı z ı n söylediğ i sözler bu efendim.

Arkadaş lar, CMUK'la ilgili olarak arkada ş lar ı m ız ı n bir y ığı n
sorunlar ı oldu, bunlar ı tekrar etmek istemiyoruz. Ancak ş unu ifade
etmek istiyorum: Yine önceki baro baş kanlar ı m ı n ifade etti ğ i gibi,
yasa m ı , kafa m ı ? Yasalar ı değ i ştiriyoruz, kafalar ı
değ iştiremiyoruz. CMUK'u şu anda Içel İ linde isteyen memur
avukat ça ğı r ı yor, isteyen memur ça ğı rmadan "avukat istemiyorum"
diye x i şaretini koymak suretiyle gönderiyor. Jandarma bizden hiç
CMUK dal ı nda avukat istemiyor. Bilemiyorum, di ğer illerdeki
şeylerde bir uygulama var m ı , yok mu; ama ben diyorum ki, bizler
hukukun üstünlüğü ve inan haklar ı n ı savunan kurumlar ı z.
Savunmay ı , kiş i henüz gözalt ı na al ı n ı rken haz ı r olmam ı z, en
az ı ndan ba şsavc ı ya bildirilen listenin barolara bildirilmesi ve
gerekirse nöbetçi avukat ı n, yakalanan, tutuklanan, gözalt ı na
al ı nan kiş inin yan ı nda her an için haz ı r bulunmas ı gerekir.
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Arkadaş lar, bir örnek vereyim: Benden önceki Baro
Baş kan ı m Halit bey -üç y ı l önce- emniyete gider ve emniyette
avukat görü ş odas ı n ı teftiş eder. Emniyet müdürü çok güzel bir
şekilde karşı lar ve avukat görü ş odas ı n ı tefti ş eder, onu kilitlerler
ve kilitlendiğ iyle kal ı r. Aradan 3 y ı l ı aşk ı n bir süre geçmi ş olmas ı na
rağmen, benden önceki baro ba ş kan ı m ı n yapt ı rd ığı avukat
görü şme odas ı şu ana kadar aç ı lm ış değ il; "anahtar yok" veya
"görevli başka yere gitti" gibisinden bir konu. CMUK'ta avukat
arkadaş lar ı m ı z ı görevlendiriyoruz, gidiyoruz, ender de olsa avukat
arkadaş lar ı m ı z ı n yak ı nmalar ı oluyor, görü ştürmüyorlar "ke şfe
gidildi, olay tespiti zapt ı düzenleniyor" veya "daha sonra
görü ştürürüz" gibisinden bir oyalamaya gidiyorlar.

Arkada şlar, değerli zamanlar ı n ı z ı almak istemiyorum. Yine
kimlik konusunda şu çekincem var: .Ankara'dan düzenlenen
kimliklerde ufak tefek rakam hatalar ı , had hatalar ı olabilir, biz
onlar ı , kontrol edebiliriz; ama Mahmut yerine Mehmet yazabilir
veya hane numaras ı 32 yerine 35 yazabilir, bu ufak tefek hatalar
dahi -resmi say ı lan belgelerden say ı l ı yor ya veya herhangi bir
i ş leme esas al ı n ı yor- göze batabilir. Ben diyorum ki, yine Birliğ imiz
taraf ı ndan haz ı rlans ı n; ancak barolar taraf ı ndan kontrol edilsin ve
kontrol edildikten sonra imzalans ı n diyorum.

Hepinize sayg ı lar sunuyorum, iyi akşamlar diliyorum.

OTURUM BAŞKANI- Say ı n Ocak, çok teşekkür ediyoruz.

Söz s ı ras ı , Yozgat Baro Ba ş kan ı Say ı n Mehmet Aktan'da;
buyurun Say ı n Aktan.

Av. MEHMET AKTAN (Yozgat Barosu Ba ş kan ı)- Say ı n
Baş kan, Say ı n Yönetim Kurulu üyeleri ve say ı n baro baş kanlar ı m;
hepinize sayg ı lar sunuyorum. Benim konu şacaklar ı m ı asl ı nda
baş kanlar ı m ı z genelde konu ştular, o itibarla daha fazla zaman ı n ı z ı
da almamak için çok k ı saca baz ı konulara vurgu yapmak
istiyorum. Meslekta ş lar ı m ı za yap ı lan sald ı r ı lar ancak ve sadece
avukatl ı k mesleğ inin, yarg ı n ı n üçüncü aya ğı oldu ğunun kabulüyle,
bu anlay ışı n devlet dairelerinde ya da devlet kademelerinde
benimsenrnesiyle mümkün olaca ğı kanaatindeyim. Yoksa hakime
karşı , savc ı ya karşı yap ı lan sald ı r ıya ne yap ı l ı yorsa yasada,
avukata karşı yap ı lan sald ı r ı lar da ayn ı şekilde cezaland ı r ı l ı yor;
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yani yasan ı n böyle olmas ı , uygulaman ı n da böyle olmas ı n ı
gerektirmiyor. Bunu bizim, barolar ı n ve Barolar Birili ğ inin yapacağı
çal ışmalarla bu sonuca ulaşmam ı z mümkün olur diye
dü ş ünüyorum.

Arkadaş lar ı m ı z ı n konu ştuğu konulara ilaveten, boşanma
davalar ı nda, anla şmal ı boşanmalarda avukat ı n by-pass edilerek,
müvekkil asilin bulundurulmas ı na dair yasa hükmünü bu mesleğ e
karşı bir hakaret olarak görüyorum ve bunun de ğ i ştirilmesi ve
düzeltilmesi için te şebbüste bulunulmas ı n ı talep ediyorum.

Avukat ı n kimli ğ inin barolara b ı rak ı lmas ı n ı n doğ ru olacağı
kanaatindeyim, kimlik düzenlenme konusunun barolara
b ı rak ı lmas ı n ı n doğru olacağı kanaatindeyim. Silah ta şı ma harçlar ı
konusunda da aynen hakim ve savc ı lardan al ı nan harç neyse,
avukattan da o kadar harç al ı nmas ı gerektiğ i kanaatindeyim, bu
konuda da gerekli teşebbüslerde bulunulmas ı n ı talep ediyorum.
Belki de sald ı r ı lar ı n azalmas ı nda bunun ciddi bir katk ı s ı olabilecek.

Say ı n ba ş kanlar; avukatl ı k mesleğ i, en başta insan hak ve
hürriyetlerinin ve hukukun temel kavramlar ı n ı n kurumsalla şmas ı
ve korunmas ı görevini avukatlara yüklemektedir. Bu itibarla,
Barolar Birli ğ inin ve barolar ı n, insan haklar ı ve temel hukuk
kurallar ı konusunda varsa belirsizlikleri ortadan kald ı rmak, kavram
kargaşalar ı n ı ortadan kald ı rmak ve aktüel hale getirmek için
çal ış malar yapmas ı gerekti ğ i inanc ı nday ı m. Bu konuda da
toplant ı lar düzenlenmesini, aktüel konularla ilgili olarak, sözgelimi,
günümüzde aktüel olan nedir; terördür. Terör nedir; terörün
inançlarla, dinlerle ba ğ lant ı s ı nedir, insan hak ve hürriyetleriyle
hangi noktalarda çat ış maktad ı r, bu konular ı n gündeme getirilmesi
ve deklare edilmesi, avukatlar ı n, barolar ı n, onun mesleki
teşekkülleri olan barolar ı n en belli baş l ı görevlerindendir ve bunun
yerine getirilmesi gerekir diye dü şünüyorum.

Mesleki teşekküllerimizin, gerek barolar ı n ve gerekse
Barolar Birliğ inin, bizim güçlenmemizle, etkin olmam ı zla; yani
savunman ı n güçlenmesinde etkin olmas ı nda önemli unsurlar
olduğu kanaatindeyim. Yoksa avukat ı n hürriyetini, ba ğı ms ı zl ığı n ı
ortadan kald ı racak unsurlar olarak görmüyorum. Barolar ve
Barolar Birli ğ i, avukatlar ı koordine etmek için, onlar ı n mesleki
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problemlerini halletmek için, onlar ı birleştirmek için ve güçlü k ı lmak
içindir; yoksa tek tip avukat ortaya koymak için de ğ ildir.

Sayg ı lar sunuyorum, teşekkür ediyorum.

OTURUM BAŞKANI- Çok te şekkür ediyoruz Say ı n Aktan.

Söz s ı ras ı , Denizli Baro Başkan ı Say ı n Y ı ld ı r ı m Aycan'da.
Say ı n Aycan, buyurun.

Av. YILDIRIM AYCAN (Denizli Barosu Ba ş kan ı )- Sevgili
dostlar; 22 nci kiş i olarak konu şunca, insan ı n konuşacak konular ı
da büyük ölçüde bitiyor. Tart ışmalar büyük ölçüde yap ı ld ı , ben
yaln ı z önerilerde bulunmak istiyorum.

Ş imdiye kadar çok şehit verdik; şehidi jandarmada verdik,
poliste verdik, hapishanelerde verdik ve ş imdi de birtak ı m eli silahl ı
insanlar ı n elinde şehitler veriyoruz. Bunlar ı n karşı s ı nda ne
yap ı lmas ı gerekir diye dü şünüyoruz; meydanlara m ı dökülelim?
Hay ı r, meydanlara dökülmeyelim diyorum ben: çünkü bu hasta
ruhlu insanlar için bir reklam oluyor bu. 0 nedenic;

1. Bu tip sald ı r ı ya u ğrayan arkada ş lar ı m ı z ı n davalar ı na
kitlesel olarak girelim.

2. Yarg ı lama sonucunda verilen mahkumiyet kara ıiar ı n ı
da biraz yüksek sesle kamuoyuna lanse edelim diye
dü şünüyorum. Sald ı r ı lar ı püskürtmek için
önerebileceğ im yöntem bu.

Kimlik kartlar ı yla ilgili olarak arkada ş lar ı m ı z ı n çeş itli önerileri
geldi. Kimlik kartlar ı n ı n bir örneğ ini ş imdi gördüm, çok güzel
haz ı rlanm ış , ellerine sağ l ı k. Yaln ı z bir noktaya şurada değ inmek
istiyorum: Art ı k vergi numaral ı bir yaşama geçtik, ke şke onlar ı n
üzerine vergi numaralar ı m ı z ı da yazabilsek; çünkü bundan sonra
her yerde laz ı m olacak olan bir olay. Kartlar ı n üzerine, kirnliklerin
üzerine vergi numaralar ı da konulacak olursa yararl ı olur diye
düşünüyorüm. "Peki, kimlik belgelerini kim versin?" diye bir
tart ış ma var; üzerinde, imza konusunda zannedersem ko şulland ı k.
0 kart örne ğ inin üzerinde bir imza yeri görmedim.

SALONDAN- Hay ı r, yok.
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Av. YILDIRIM AYCAN (Devamla)- Şu kadar ı n ı söyleyeyim:
Eğ er nüfus cüzdanlar ı m ı z ı n üzerine bakarsak, Nüfus Idaresinin bir
mührü vard ı r. Burada da benim önerim şu: Türkiye Barolar
Birliğ inin mührü olsun; soğuk damgas ı varm ış, ş imdi i şaret
veriliyor. Barolar bu belgeyi üyelerine verece ğ ine göre, belgeyi
vermeden önce baro da kendi mührünü bass ı rı ve iki mühürle
birlikte avukata belge verilsin diye bir önerim var, Yönetime
sunuyorum.

Değerli arkadaş lar; yine yönetmeliklerle ilgili birtak ı m
çal ış malar yap ı lm ış , bitmi ş , h ı zla bitmesinde yarar görüyorum.
Uygulaman ı n içerisinde hatalar varsa, süreç içerisinde düzeltilebilir
diye dü ş ünüyorum, onunla ilgili bir endi şem yok.

Değ erli arkada ş lar, çok k ı sa bir f ı kra anlataca ğı m: Adam ı n
birisi deniz kenar ı nda oturmu ş , dü ş ünüyormu ş , bir arkada şı gelip
sormu ş "ne yap ı yorsun?" diye "dalgalar ı say ı yorum" demiş .
Arkadaşı şa şı rm ış "peki, kaç tane dalga oldu?" demiş , "geçenleri
boş ver, gelen 1" demiş . Geçenlerin üzerinde fazla durmayal ı m,
Avukatl ı k Yasas ı ç ı kt ı ; ama baş ka haz ı rlanacak bir sürü yasa var.
Avukatl ı k Yasas ı n ı n haz ı rlanmas ı bize istenen rahatl ığı verdi mi;
vermedi, burada ondan yak ı n ı yoruz.

Biz, savc ı lar ı n ve yarg ı çlar ı n bağı ms ı zl ığı n ı savunuyoruz.
Serhat karde ş im bağış las ı n, Adalet Bakanl ığı n ı n savc ı lara telkinde
bulunmas ı n ı önerdi. Ş imdi dü şünüyorum, biz "Adalet Bakan ı
kar ışmas ı n" diyoruz; ama şu uygulamalarda savc ı lar öylesine
yanl ış bir uygulaman ı n içerisindeler ki, bir ba şka yanl ıştan medet
ummaya ba ş lad ı k, olmaz böyle şey. Ş imdi bir sorunla karşı
karşı yay ı z; savc ı lar ve yarg ı çlar ba ğı ms ı z m ı , hukukçu gibi
davran ı yor mu; onlar öyle davranmad ığı için, biz avukat olarak
birtak ı m tela ş lar ı n içerisinde miyiz?

Medeni Kanunun 1. maddesi belli. Yarg ı ç, savc ı neyi
uygulayacak; önce kanuna bakacak. Kanuna bakacak olan bir ki ş i,
Allah a şk ı na, genelgeye bakar m ı ? Eğer bak ı yorsa, buna bakan da
savc ı ysa, buna bakan da yarg ı çsa, o zaman sistemde ciddi bir
sorun var demektir; bizim as ı l u ğraşacak olduğumuz konu bu.

Yine aktif muhalefeti Türkiye Barolar Birli ğ i zaman zaman
başar ı l ı olarak uygulad ı . Nas ı l uygulad ı ; eski Avukatl ı k Yasas ı n ı n
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değ i ştirilmesi konusunda çok ciddi kat ı l ı mlarda bulundu ve tam
istediğ imiz gibi olmasa da eskisine nazaran oldukça başar ı l ı bir
çal ış ma meydana geldi sonuçta. Ama bu yetmedi, yetmez de
zaten; çünkü bizim sorunumuz yaln ı z Avukatl ı k Yasas ı değ il ki.
Dü şünün bir kere, ceza yarg ı lamas ı nda savc ı yla yarg ı ç, bir gün
önce verilecek karar ı ve verilecek mütalaay ı tart ış m ış ; ama benim
karşı mda tarafs ı z, hiçbir şey söylemiyor. Ama ben biliyorum ki,
onlar bir gün önce karar ı verdiler; ben ne söylersem söyleyeyim, 5
dakika sonra sumenin içerisinden karar ç ı kacak ve okunacak. Ben
orada usulen dinleniyorsam, burada bir yarg ı lama var m ı d ı r? Peki,
bununla ilgili ne yapmak gerekir?

Bak ı n arkadaş lar, Cumhuriyetin ilk y ı llar ı nda devrimci bir
at ı l ı mla çeş itli yasalar ç ı kt ı ; ama bu yasalar eskidi. Say ı n Yücel
Sayman Hocam ı n, yarg ı laman ı n nas ı l yap ı lacağı konusunda
bundan önceki toplant ı larda çok güzel, çok aç ı klamal ı güzel
aç ı klamalar ı vard ı . Lütfen, önümüzde hukuk reformuyla ilgili ciddi
çal ışmalar ı n yap ı ld ığı bir dönemde, biz bunlar ı yaln ı z
parlamenterlere b ı rakamay ı z, buraya aktif olarak kat ı lal ı m. Yaln ı z,
Medeni Kanundaki çal ışmalarda da t ı pk ı Anayasa gibi seçenek
belirleyecek	 çal ış malar ı 	 yapal ı m,	 koyal ı m.	 Eğer	 bunlar ı
yapmazsak, mesle ğ imizi ifa edemeyiz.

Değerli arkada şlar, bir konuyu daha burada belirtmekte
yarar görüyorum: Bir gün geldi, Cumhurba ş kan ı , Başbakana
Anayasa kitab ı n ı att ı ; kitap, masan ı n üstüne düştüğünde, o
masan ı n üstüne dü şmedi, halk ı m ı z ı n tepesine balyoz gibi düştü,
hepimiz peri şan olduk. 0 gün Türkiye "kurtuluyorum" derken, bir
anda uçuruma yuvarland ı . "Neden?" diye bakt ı k, herhalde bir kitap
at ı ld ı diye olmad ı bu. Eğer bir ülkede binleri bir gecede 1 milyar
dolar ı Türkiye'den al ı p da baş ka bir ülkeye götürüyorsa, ciddi bir
sorun vard ı r. Eğer bir ülkenin yürütme organ ı kald ı r ı p da bir
dairenin genel müdürünü istediğ i gibi tayin edemiyorsa, d ışar ı dan
binleri müdahale ediyorsa, o ülkede ciddi bir sorun vard ı r. Eğer bir
ülkede anayasa değ i ştinilirken, ba şbakan yard ı mc ı s ı "bunu
değ i ştirmek zorunday ı z, biz bunun için Avrupa'ya söz verdik"
diyorsa; bizim ihtiyac ı m ı z değ il, verilen söz ön plana ç ı kar ı l ı yorsa,
bu ülkede ciddi bir sorun vard ı r.

Değerli arkadaş lar, bir gemi var; bu gemi Türkiye. Bu
geminin buyru ğunda, bu geminin kaptan ı kim? Herkes el att ı . Bu
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geminin kompart ı manlar ı nda en iyi yeri kapacağız diye bütün
meslek gruplar ı kavga ediyorlar, bizler de dahil; ama gemi
batabilir, kaza yapabilir. I şte burada Türkiye'nin ba ğı ms ı zl ığ J
konusu da ciddi ciddi Türkiye Barolar Birli ğ inin ve tüm barolar ı n,
yaln ı z barolar ı n değ il; tüm barolar ı n sorunu olmal ı d ı r diye
dü şünüyorum, bu konularda hepimizin üzerine görevler dü ştü ğ üne
inan ı yorum. İşte o nedenle, bugün Türkiye Büyük Millet Meclisinde
gündeme gelen Anayasa de ğ i ş ikli ğ i çok ciddi, ola ğanüstü ciddi.

Biz bugün Avukatl ı k Yasas ı yla ilgili çe ş itli bölümlerde
ağ l ı yoruz, s ı zlamalar ı m ı z var; ama Türkiye bat ı yor. Eğer bu ülkede
genel müdürü, memuru bu hükümet tayin edemiyorsa, eğer bu
ülkede hangi yasan ı n ç ı kaca ğı na bu Meclis karar veremiyorsa
ciddi bir sorun vard ı r; gelin, bu sorunu çözmek için hepimiz kafa
kafaya verelim. (Alk ış lar)

OTURUM BAŞKANI- Çok teşekkür ediyoruz Say ı n Aycan.

Söz s ı ras ı , Antalya Baro Başkan ı m ı z Say ı n Gürkut Acar'da;
buyurun Say ı n Acar.

Av. GÜRKUT ACAR (Antalya Barosu Ba şkan ı )- Değerli
arkada ş lar ı m; gerçekten Y ı ld ı r ı m Aycan arkada şı ma çok te şekkür
ediyorum, dü şüncelerine tamamen kat ı l ı yorum. Onlar ı n üstüne
fazla yüklenecek bir şey kalmad ı asl ı nda. Izmir Baro Ba ş kan ı
arkada şı ma da çok teşekkür ediyorum, gerçekten o da içinde
bulunduğ umuz durumu çok iyi anlatt ı , bütün düşüncelerine aynen
kat ı l ı yorum. Ülkemizin sorunu vard ı r; bu ülkemizin sorunu genelde
çözülmediğ i müddetçe, özelde de bizim avukat olarak sorunlar ı m ı z
çözülmeyecektir, çözülememektedir ve yeni yasa ç ı kmas ı na
rağmen uygulanamamaktad ı r. Ülkemiz demokratik bir hukuk
devleti olma konusunda 12 bin sayfa eksi ğe sahiptir, 12 bin sayfa
sadece Avrupa Birliğ inin ç ı kmas ı n ı istemiş olduğu uyum
yasalar ı d ı r; 1 200 sayfa de ğ il, 12 bin sayfa. Ama yine de birkaç
konuya değ inmek istiyorum: Bunlardan birincisi ve en öndeki,
avukatlara yap ı lan sald ı r ı lar.

Değerli arkadaş lar ı m; Antalya'da bir avukat arkada şı m ı z
bürosunda otururken mafya taraf ı ndan kurşunland ı , ayaklar ı na
at ı lan kurşunlar bel nahiyesine geldi, atardamar ı kopard ı , ana
damarlardan bir tanesi oldu ğu için ölüm tehlikesiyle kar şı
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karşı yayd ı . 4 kurşun s ı k ı ld ı , bir tanesi de ama kemi ğ inin başı n ı
kopard ı ve bu arkada şı m ı z çok acele hastaneye götürülebildiğ i
için, acilen ameliyata al ı nabildi ğ i için hayat ı kurtuldu ve sadece
kemik k ı rığı yla ilgili bir ameliyat daha geçirdi, ş u anda hayati
tehlikeyi atlatt ı , sağ l ığı yerinde. Antalya emniyeti 2,5 saat içinde bu
olay ı n sald ı r ı s ı n ı yapan faillerin hangi çetenin mensubu olduklar ı n ı
tespit etti, sald ı ran tetikçinin kim oldu ğ unu tespit etti, 48 saat içinde
yakalad ı ve yüzle ştirildi. Yaral ı avukat arkada şı m ı z, 8 kiş inin içinde
sald ı rgan ı teşhis etti ve 5 kiş i tutukland ı . Bu konuda Antalya
Emniyet Müdürünü, Valiyi kutlad ı m; ama huzurlar ı n ı zda bir daha
söylemek istiyorum: Antalya'daki bu olay ı n faillerinin bu kadar k ı sa
zamanda yakalanmas ı Türkiye'de emniyetin gücünü gösteren bir
olayd ı r.

Ama başsağ l ığı dileklerimle birlikte söylüyorum; Mersin'deki
sald ı rgan ı n yakaland ığı n ı san ı yordum, yakalanmam ış , onda yanl ış
bilgi gelmiş bize. Samsun'daki sald ı rgan ı n yakalanmad ığı n ı
duyuyorum ve Samsun Barosu Ba ş kan ı arkadaşı m ı n bana verdiğ i
bilgiye göre; bu şahs ı n, bugünkü iktidar odaklar ı ndan birisi olan
partinin -haydi, ad ı n ı söylemeyeyim, çete iş lerine fazla ad ı bulaşan
bir parti- mensubu oldu ğu için korundu ğu, yurtd ışı na ç ı kart ı lmak
üzere plan yap ı ld ığı n ı öğ reniyorum.

Değerli arkada ş lar ı m, benim akl ı ma şu geliyor o zaman:
Antalyadaki çete mensubunun -sald ı rgan ı n- bir partiye s ı rt ı n ı
dayamamas ı nedeniyle mi bu kadar çabuk bulundu acaba diye bir
şüpheye kap ı ld ı m doğrusu. Biz buradan Say ı n Barolar Birliğ i
Başkan ı m ı z vas ı tas ı yla Içiş leri Bakan ı na ve Hükümetteki bütün
partilere, tek tek parti liderlerine bu konunun götürülmesini
istiyoruz. Hangi çete mensubu olursa olsun, hangi partili olursa
olsun, sald ı rgan ı n -teröristin- partilisi falan olmaz, bunlar ı n derhal
yakalanmas ı laz ı m. Sald ı rgan ı n kim oldu ğu da çok önemli de ğ il;
ama bir avukat olmas ı ... Bak ı n, peş peşe avukatlar vuruluyor, pek
fazla da bir şey görmüyoruz yönetimde; ama bu vurulan 3 ki ş i, 4
kiş i arka arkaya eğ er yarg ı ç olsayd ı acaba Türkiye'de durum nas ı l
olurdu diye de bir dü şünüyoruz. Onun için teröre kar şı ç ı kal ı m;
ancak teröre karşı ç ı karken, bütün görevin de devlete dü ştü ğ ünü
bilelim.

Bizim inanc ı m ı z şudur: Çetenin olduğ u yerde devlet olmaz;
ya çeteler olacakt ı r, ya devlet olacakt ı r. Bugün maalesef çeteler
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kol gezmektedir, devletin sayg ı nl ığı ve etkinliğ i de o derecede
törpülenmektedir.

Değerli arkada ş lar ı m, Amerika'ya yap ı lan terörist sald ı r ı y ı
k ı n ı yoruz. Say ı n Noyan arkada şı m, Izmir Baro Ba ş kan ı m bu
konuda anlatt ı , ben de bu konuyu anlatacakt ı m. Üzülerek
söylüyorum; Türkiye'de önce Üzeyir Garih'in öldürülmesi,
arkas ı ndan Istanbul'da bir canl ı bomban ı n patlayarak oradaki
öldürme olay ı bize 12 Eylül öncesindeki senaryolar ı n yeniden
oynanmaya baş land ığı gibi bir duygu bulaşt ı rd ı , bir endi şe içine
dü ştük. Gerçekten de 12 Eylül öncesinde, 1973'ten itibaren
giderek t ı rmand ı r ı lan, 1977'lerden sonra doruğa vard ı r ı lan ve
1979'da bütün Türkiye'deki insanlar ı m ı z ı evine hapsedip 'art ı k
yeter, can güvenli ğ imiz olsun da aç olsak da önemli de ğ il" dedirten
korkunç bir terör dalgas ı yla karşı karşıya geldik ve ü terör
dalgas ı n ı n ac ı s ı n ı asla unutmad ı k.

Niyazi Ergün Gökçe arkada şı m biraz önce anlatt ı ; Mustafa
Kumkum'un öldürülmesi, daha ba şka siyasi parti yöneticisi
arkada ş lar ı m ı z ı n sokaklarda vurulmas ı ve onlar ı n cenazesini
ta şı yan cenaze alaylar ı n ı n da kurş unlanmas ı gibi çok ac ı olaylar ı
yaşad ı k biz, bunlar ı asla unutmad ı k. Bu terör olay ı , doğru giden
1970 Anayasas ı na göre çağdaş uygarl ığ a doğ ru yürüyen bir
ülkede, o ülkenin bütün insanlar ı n ı terörle taş layarak,
kurşunlayarak geri çevirdiler; yani bakarsan ı z, 1980'den sonra
sanki Türk toplumu geriye döndü. S ı rt ı n ı bütün çağ daş değerlere
dönen 1982 Anayasas ı gibi böylesine kabul edilemez; bir ülkenin
bağı ms ı zl ığı n ı , yarg ı bağı ms ı zl ığı n ı , her şeyini yerle bir etmi ş bir
Anayasay ı kabul etmek -yüzde 97,5 oyla- bu ülkenin silahla ve
terörle geri döndürülmesidir. Ondan sonra da 1983'ten itibaren de
Doğu Anadolu Bölgesinde PKK terörü ba ş lad ı ve bu hale geldik.
Ş imdi yeniden ayn ı filmi görmek istemiyoruz; Türkiye'de terörün
kökünün kaz ı nmas ı n ı istiyoruz, Türkiye'nin art ı k gerçek bir hukuk
devleti haline gelmesini istiyoruz, bunun için de Barolar Birli ğ ine
büyük görev dü ştüğüne inan ı yorum. Mutlaka bu meseleyi büyük
sorun haline getirerek, avukatlara yap ı lan sald ı r ı n ı n da ötesinde bu
gelişmelerin	 izlenmesi,	 Içi ş leri	 Bakan ı yla	 görü şülmesi,
endişelerimizin àktanimasi gerekiyor.

Bu arada, Türkiye Barolar Birli ğ inin bas ı n ve medyayla ilgili
ilişkilerinin de daha geli ştirilmesi inanc ı nday ı m; Barolar Birliğ inin
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sesi daha gür ç ı kmal ı d ı r, vurdu ğu yerden ses getirmelidir. Barolar
Birliğ inin bütün yönetimi ve Say ı n Başkan ı kutluyorum; çok güzel
demeçleri, her konuyla ilgili zaman ı nda yay ı nlanm ış bildirileri bize
geliyor; ama yaz ı k ki, medyada bunun yeteri kadar yer almad ığı n ı
görüyoruz. 0 nedenle, bu konuya dikkatinizi çekmek istiyorum.

Değerli arkadaş lar ı m, Say ın İ stanbul Baro Başkan ı m ı z
burada demin konu şurken "avukatlar ı n özgürlü ğünü ve
bağı ms ı zl ığı n ı savunuyorum" dedi, kendisinin bu konudaki
hassasiyetini gerçekten takdir ediyorum. Biz de avukatlar ı n
özgürlü ğünü ve bağı ms ı zl ığı n ı savunuyoruz; ama burada bugün
tart ışı lmayan konulardan bir tanesi de avukatlar ı n ekonomik
bağı ms ı zl ığı . "Türkiye bu haldeyken, avukatlar için nas ı l bunu
istiyorsun" diyenler ç ı kabilir aram ı zda; ama avukat ı n eğer
ekonomik özgürlü ğü ve bağı ms ı zl ığı yoksa, avukat ı n di ğer
bağı ms ı zl ı klar ı ndan bahsedemeyiz zaten. Meslek etiğ i nerelere
gelmiştir?

Her gün, her hafta onlarca ş ikayetler geliyor bize; inan ı n,
Yönetim Kurulumuz, avukat arkada ş lar ı m ı z hakk ı nda yap ı lan o
tart ışmalar ı n içerisinde birçok hakl ı veya haks ız ş ikayetlerle
muhatap, gündemin % ünü bu ş ikayetler teş kil ediyor ve bunlar ı n
yüzde 90'1 ekonomik bak ı mdan güç durumda bulunan avukatlar ı n
i ş ledikleri meslek suçlar ı . Bu yasan ı n, yeni Avukatl ı k Yasas ı n ı n
ekonomik bak ı mdan avukatlara getirdiğ i fazla bir şey yok. Bu,
özellikle ş irketler konusundaki konunun çok fazla bir de ğ i ş iklik
yapaca ğı na inanm ı yorum.

Değerli arkada ş lar ı m; bak ı n ı z, Anglosakon ülkelerinde;
Amerika'da "noterlik" diye bir müessese yok, Ingiltere'de yok,
avukatlar yap ı yor her şeyi, noterlerin görevlerini de onlar
yap ı yorlar. Sürekli bir biçimde o yaz ı hanelere gelen bir gelir var;
avukat, bir davay ı alsa da almasa da ba şı dik; çünkü o dava
al ı nmasa bile ona gelen gelir var, o yaz ı haneyi besleyen bir geliri
var. Türkiye'de bizim eksiğ imiz; yaz ı hanelerimizin giderini
karşı layacak, en az ı ndan giderlerini karşı layacak miktarda
otomatik olarak para getiren kaynaklar ı n bilerek Türkiye'de
avukatlara verilmemesinden kaynaklan ı yor.

Bugün Türkiye'de herkes, önüne gelen iki ki ş i oturuyor,
inan ı lmaz konularda; mesela, Antalya'da deniz kenar ı nda
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kurulmuş büyük bir tesisin, anonim ş irketin yüzde 50 hissesini el
yaz ı s ı yla yaz ı p, karşı l ı kl ı olarak al ı m-sat ı m ı na ilişkin sözle şmeler
yap ı l ı yor. Bunu dünyan ı n hangi ülkesinde kim yapar, nas ı l yapar?
Avukat ı bu kadar gereksiz gören bir ülke var m ı d ı r? Yurtta şı n
al ışkanl ığı böyle, devletin getirdiği şey böyle. Burada avukat ı n
Özgür ve bağı ms ı z olmas ı için, önce avukat ı n ekonomik bak ı mdan
özgür ve ba ğı ms ı z olmas ı laz ı m.

Bak ı n, burada biz 30-35 y ı ll ı k avukatlar ı z, arkadaş lar ı m ı z ı n
hepsi -baro ba şkanlar ı m ı z ı n- eski avukatlar, 15 y ı l ı n ı tamamlam ış
insanlar; bir de bizim yeni baş lam ış arkadaş lar ı m ı z ı düşünün,
hepiniz görüyorsunuz. Burada bizim ekonomik taleplerimizi de
ciddi bir biçimde getirecek yeni yasa de ğ i ş iklerine ihtiyac ı m ı z
vard ı r. 6570 say ı l ı Yasada yap ı lan bütün sözleş meleri avukatlar
yapmal ı d ı r. Sanm ı yorum ki, dünyan ı n hiçbir ülkesinde;
Amerika'da, İ ngiltere'de, Fransa'da, ça ğdaş bir ülkede, tapudaki
i ş i, üniversiteyi bitirmi ş bir avukat yerine, ortaokul ya da lise
mezunu bile olmayan tapu takipçilerine yapt ı ran baş ka bir ülke var
m ı d ı r? Bunun hangi mant ığı vard ı r? Tapudaki i ş lemlerin hepsini
avukatlar ı n yapmas ı laz ı m ve bunun gibi mutlaka bizim tek tek,
ufak bir şekilde koymam ı z laz ı m.

Değerli arkadaş lar ı m, Üçüncü Avukatlar Forumu yapt ı k
Antalyada. De ğerli yönetici arkadaş lar ı m ı z, kurulan komisyonlar ı
aç ı klad ı lar; ama o komisyonlarda, Üçüncü Avukatlar Forumunda
bize söz verilen komisyonlar ı n hiçbirisinin kurulmad ığı n ı
görüyorum. Bak ı n ı z, "avukatlar ı n sosyal güvenli ğ iyle ilgili, sağ l ı k
sigortas ı yla ilgili bir araşt ı rma yapal ı m" dedik, öneriler getirdik,
verdik. Bu konuda bir komisyon yok, kurülaca ğı na dair söz verildi
bize; bu iş in bir taraf ı .

Değerli arkadaş lar ı m; bir de vergi konusunda
arkadaş lar ı m ı z ı angaryadan kurtarmak için "asgari ücret
tarifesindeki, tarifedeki ücret baroya yat ı r ı lmadan, avukat göreve
başlamaz" diye verdi ğ imiz bir öneri var; bu önerinin de
tart ışı laca ğı na ve bir komisyonda incelenece ğ ine dair güvence
vermiş lerdi arkadaş lar ı m ı z. Sosyal, özellikle sağ l ı k sigortam ı z ı n
acil bir biçimde, tek elden, birinci elden çözülmesi laz ı m.

Benim meslekta şı m, benden birkaç y ı l daha eski bir
meslektaşı m şu anda Antalya'da t ı p fakültesinde akci ğer kanseri

130



olma olas ı l ığı yla yat ı yor ve inan ı n ki, devlet hastanesinden
koydular bu arkada şı m ı . Ben telefon ettim, telefon ettim
baş hekime, buna rağmen oradaki hekim o kadar kötü davranm ış ki
-paras ı yok, sosyal güvenli ğ i yok diye, bir kuruma ba ğ l ı değ il diye-
gücenip ç ı k ı p gitmiş ve ayakta duracak hali yok. Bir ayda 15 kilo
vermiş bir insan, bir avukat; o kap ı dan, devlet hastanesi
kap ı s ı ndan kovulmal ı k ediliyor. Tekrar gittik say ı n baş hekime
"talimat vereceğ im" dedi; ama arkada ş lar gitmeyi reddettiler "böyle
bir kap ı ya bir daha gitmeyiz" dediler ve sosyal güvenli ğ i yok,
emeklili ğ i yok. Ondan sonra t ı p fakültesi dekan ı yla görüşerek,
büyük ricalarla acilden yat ı rd ı k ve dedik ki, "biz Baro olarak kendi
yard ı m fonlar ı m ı zdan da bunu kar şı lar ı z, ayr ı ca kendisinin de
SSK'dan emekli olmas ı için gerekli olan paralar ı da yine yard ı m
fonlar ı m ı zdan yat ı r ı yoruz, lütfen bunu al ı n." Paran ı z yoksa
ölüyorsunuz ve bu avukat arkada şım şu anda orada yat ı yor
arkadaş lar. Eğer bizim Baromuzun gücü, dayatmas ı , paras ı ,
yard ı m ı olmasayd ı , o an o kap ı da ölecekti. Ş imdi kurtulacak m ı ,
ayr ı bir olay; en az ı ndan tedavi oluyor, en az ı ndan ac ı çekmiyor.

Değerli arkadaş lar ı m; bak ı n ız, sağ l ı k sigortas ı çok
önemlidir, bununla ilgili bir kurumun burada kurulmas ı laz ı m.
Mesleğ imizin geniş letilmesi, özellikle geçim kaynaklar ı n ı n
geniş letilmesi konusunda somut ad ı mlar at ı lmas ı n ı istiyoruz. Say ı n
Barolar Birli ğ inde arkada ş lar ı m ı zdan, vergilendirme konusundaki
olay ı n tekrar komisyonun kurulmas ı n ı istiyoruz. Hukuk sigortas ı
konusunu çok tart ışt ı k...

Bak ı n ı z, Antalya'da baz ı meslektaş lar ı m ı z var; yurtd ışı ndan
gelen turistlerin, yabanc ı lar ı n davalar ı n ı alm ış lar ve al ı nan o
davalarda, onlar ı n talepleri var, alacaklar ı var. Avukat arkada şı m ı z
adres değ i ştirmiş , bir bak ı ma mesleğ i b ı rakm ış ya da terk etmiş
görünüyor, biz de ula şam ı yoruz, alaca ğı var. Avrupa'da bu gibi
olaylarda hukuk sigortas ı , eğer avukat ödemezse, bir alaca ğı tahsil
edip de ödemezse, onun hukuki sorumlulu ğu ayr ı ; ama sigorta
belli bir şekilde derhal ödüyor onu. Bu şekilde de bir hukuk
sigortas ı var: bunun da dü şünülmesi ve bu hukuk sigortas ı n ı n baz ı
olaylarda -biliyorsunuz, Antalya'da Uçüncü Avukatlar
Forumunda tart ışt ı k bu konuyu- ilgili şah ı s herhangi bir şekilde bir
kazaya uğrarsa, bir hukuksal yard ı ma ihtiyac ı olursa, o zaman o
hukuki yard ı m ı n avukatl ı k ücreti neyse -yarg ı lama giderleri- prim
yat ı rm ış olduğ u ş irket veya sigorta bunlar ı ödüyor.
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Türkiye'de bunun uygulamas ı n ı hepiniz biliyorsunuz. Hukuk
sigortas ı iki konuda oluyor; bir tanesi bu, Türkiye'de yok şu anda,
bunun olmas ı laz ı m, bununla ilgili ciddi bir ara şt ı rma yapmak
laz ı m.

İ kincisi de, • avukat ı n herhangi bir şekilde müvekkilinin
paras ı n ı ödememesi halinde bir sigorta devreye girip -tabii ki,
bunun bedeli var; yat ı rt ı l ı yor, mecburi bir sigorta bu, avukatlar ı n
hepsi Avrupa'da bu sigortaya dahil- oradaki sigorta ödüyor onu.
Sonra herhalde avukattan tahsil ediyordur.

Değerli arkada ş lar ı m, son bir şey daha söylemek istiyorum:
Türkiye'de yarg ı reformu kaç ı n ı lmaz bir biçimde gelmi ştir. Bu
konuda çok iyi çal ışmalar var; özellikle Izmir Barosunun son Yarg ı
Reformu Sempozyumu kitapç ığı , Türkiye'de gerçekten yeni
sayfalar açacak kadar güzel bir çal ışma. Anayasa Kurultay ı için
tekrar Barolar Birli ğ ine çok te şekkür ediyorum, kutluyorum;
gerçekten bizim örnek gösterdi ğ imiz, anlatt ığı m ı z çal ışmalar ve
bizim de bu çal ış malara barolar olarak bütün arkada ş lar ı m ı zla
birlikte hukuki tart ışmalar ı na kat ı lmam ız ve yarg ı reformunu
mutlaka gerçekle ştirmemiz laz ı m.

Somut olarak bir konuyu daha getirmek istiyorum:
Arkadaş lar, yard ı mc ı hakimlik olay ı n ı yine bir düşünmemiz laz ı m;
çünkü burada yarg ı çlar ı doğrudan doğ ruya bir yarg ı ç olarak tayin
ediyoruz şu veya bu ilçeye ve iyi kararlar vermesini istiyoruz.
Dördüncü s ı n ı f yerlerde çal ışan yarg ı çlar da nas ı l kşrarlar verip,
nas ı l yarg ı çl ı k yap ı yor, hepimiz biliyoruz. Burada mutlaka bir
yard ı mc ı hakimlik müessesesi yapmak; delilleri toplayan, dosyay ı
tekemmül ettiren ve dosya tekemmül ettikten sonra duru şmaya
geçilen yeni bir hukuk usulü muhakemelerinde yeni bir de ğ i ş iklik
yapma gereğ i var. Beş y ı ll ı k da yard ı mc ı hakimlik yapmayan
yarg ı c ı kesinlikle ba ğı ms ı z bir yarg ı ç olarak tayin etmemek laz ı m;
böyle birtak ı m çözümleri de bulmak gerekiyor. Ama yarg ı reformu
çok dev bir olay, bu yarg ı reformunu gündeme getirmenin
zaman ı d ı r bana göre; çünkü yeteri kadar inceleme yap ı lm ışt ı r,
Adalet Bakanl ığı nda zaten bunun ara şt ı rmalar ı var. "Avrupa
Birliğ ine gireceğ iz" diyorlarsa bile bunu getirsinler, yarg ı reformunu
bir an önce yapmalar ı laz ı m.
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Değerli arkada şlar ı m, bütün endi şem şu: Arkadaş lar ı m ı n
söylediğ i gibi, gerçekten dünyada uygulanan terör olay ı , Türkiye
yans ı malar ı ve özellikle Istanbul'da iki polisin ölmesiyle
sonuçlanan bu canl ı bomba uygulamalar ı ; demokratik birtak ı m
ad ı mlar ı n at ı ld ığı bir s ı rada, Anayasa değ i ş ikliklerin gündeme
getirildiğ i bir s ı rada, Türkiye'nin demokratikle ş mesini önlemeye
yönelik olaylar olabilir endi şesi içind"iz. Bunun olmamas ı n ı
diliyorum. Bu konuda da hep beraber çal ışal ı m; Barolar Birli ğ ine
bu konuda her çe ş it yetkiyi, her çeş it çal ışma desteğ ini vaat
ediyoruz, yapacağız, birlikte bu iş in alt ı ndan kalkar ı z diye
dü şünüyorum.

Hepinize çok te şekkür ediyorum.

Av. RIFAT ÇULHA (Edirne Barosu Ba ş kan ı)- Bu yarg ı
reformuyla ilgili olarak, Antalya'da ANSIAD toplant ı s ı na kat ı ld ı n ı z
m ı ? Bu konuda bilgi verebilir misiniz?

Av. GÜRKUT ACAR (Devamla)- Efendim, o konuyla ilgili
k ı sa bir bilgi vereyim. De ğerli arkadaş lar ı m; çok önem veriyorum,
Say ı n Baş kan hat ı rlatt ığı için teşekkür ediyorum. Antalya ANS İ AD;
Antalya Sanayici ve İşadamlar ı Derneğ i. Türkiye'de 80 tane S İ AD
var, Sanayici ve I şadam ı Derneğ i var; bunlar her y ı l Türkiye'de bir
zirve yap ı yorlar, yani beraber oluyorlar, en yüksek organlar ı bir
yere gelip birle ş iyor. Bu seneki zirveyi Antalya'da yapacaklar ve o
zirvenin konusunu da oradaki SIAD te şekkül ettiriyor veya tayin
ediyor. Bu sene Antalya'da yap ı lacak olan bu S İ AD toplant ı s ı nda
ANSIAD "yarg ı reformu" konusunu iş leyecek. Bu konuyla ilgili
olarak Baromuza ba şvurular ı yapt ı , ondan sonra Barolar Birli ğ ini
de ziyaret ettiler. Bu sene ve bununla ilgili memnuniyetimi arz
etmek istiyorum size; çünkü hukukun sadece yoksullara, sadece
ezilmiş lere yard ı mc ı olan bir kurum olmad ığı n ı ; hukukun tümüyle
devletin bütününü ilgilendirdi ğ i gibi, ayn ı zamanda işadamlar ı n ı n
da en çok hukuka ihtiyac ı olduğunu anlatt ı k, onlara da söyledik.
Çünkü biraz önce arkada şı m ı n söylediğ i gibi, hukukun tam olarak
egemen olduğ u bir yerde, 20 y ı l çal ışı p da bir müessese kurup, bir
markay ı tutturmak için hayat ı n ı vermiş bir işadam ı yla; bir gecede 1
milyar dolar ı al ı p, devalüasyondan önce yurtd ışı na kaç ı rarak
götüren bir işadam ı aras ı ndaki farkl ı l ı k için işadamlar ı n ı n da
mutlaka hukuk devletinin kurulmas ı konusunda hassasiyet
göstermeleri 	 gerekti ğ ini	 anlatt ı k.	 Arkadaş lar ı m ı z	 da	 o
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konuda hemfikirler ve bunu yapacaklar. Kas ı m ay ı ndaki toplant ı da
-arkadaş larla görüşeceğ im- mutlaka bütün barolar ı m ı z ı n katk ı s ı n ı
bekliyoruz, Antalya Barosu olarak da bu konuda elimizden gelen
her yard ı m ı ANS İ AD'a yapaca ğız.

Değerli arkadaş lar ı m, hat ı rlatt ığı n ı z için teşekkür ediyorum.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ediyoruz Say ı n Acar.

Söz s ı ras ı , Batman Baro Ba şkan ı Say ı n Mehmet Sabih
Ataç'ta.

Av. MEHMET SAB İ H ATAÇ (Batman Barosu Baş kan ı )-
Hepinizi sayg ı yla selaml ı yorum, herhalde "iyi ak şamlar" denir.
Vurulan avukat arkada ş lar ı m ı n barolar ı na ve ailelerine ba ş sağ l ığı
dileklerimi iletiyorum. İş in doğ rusu söz almay ı düşünmüyordum,
uzun bir süredir art ı k herhalde ben de yoruldum ve son senem;
ama Güneş beyin bir sözü beni tahrik etti "konu ş" diye. Vurgusu
şuydu: "Merkezin güçlenmesini bütün barolar olarak istiyoruz"
tutanaklara da böyle geçti. Bütün barolar "istiyoruz" deyince, ben
hakikaten o söze kat ı lmad ı m ve istemiyorum öyle bir olguyu.
Sebeplerine gelince, 4 y ı ld ı r istisnas ı z stajyerlerimize eğ itim
seminerleri veriyoruz ve Baromuz kuruldu ğu günden bu yana bir
büronun yar ı s ı n ı kullan ı r; yani Baroya ait bir bina, adliye içerisinde
bir bölüm de yok. Bütün bu çabalar ı yürüten 10 tane avukat ı n
emeğ i; çal ışkan, onurlu 10 tane avukat ı n emeğ i, Batman
Barosunun bütün bu birikimleri oradan kaynaklan ı yor. Ama hiçbir
gün Merkez bize "size de bir büro, bir daire alal ı m" diye bir şey
söylemedi, hiç kimse de buradan "haydi, Batman Barosuna böyle
bir şey alal ı m" demedi; san ı r ı m bizim gibi birçok baro da var.

Geçen sene rica ettik, daha do ğrusu biz etmedik de
"Barolar Birliğ inden faks ve fotokopi makinesi al ı nabilir CMUK'tan"
denildi. Geldik, fiyatlara bakt ı k, ikisi 16-18 milyar; bu bize çok
acayip geldi, gelmeden de ara şt ı rma yapt ı k. 2,5'a fotokopi
makinesini alabilirdik, mütevaz ı yd ı k, 400-500 milyona da bir faks
makinesi alabilirdik. Dedik ki, "bu paray ı bize vermeyin, bize biraz
daha para verin, o parayla kendimize bir daire al ı p donatal ı m." Sağ
olsun yönetici arkada ş lar ı m ız, ş imdiki Baş kan ı m ız o zaman
"olabilir, ne kadar istiyorsunuz?" dedi "30 milyar" dedim, 30 milyar ı
gönderdiler ve 200 m2 bir daire ald ı k, bir salonu 60 m 2 . Donatt ı k,
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döşettik, içindeki koltuklari falan ald ı k; ama bir müddet sonra
sorgulanmaya baş lad ı k "asl ı nda usulüne uygun değ ildir;
usulsüzdür" ki bunlar bizim kafam ı zdaki sorular.

Arkadaş lar, meslek kurallar ı n ı hepiniz biliyorsunuz ve o
meslek kurallar ı n ı n baş lang ı c ı nda ilk söylediğ imiz, avukat ı n
bağını s ı zl ığı d ı r. Nas ı l bir bağı ms ı zl ı k; "ben öyle diyorum." Herkesin
bir yaşam biçimi var ve yaşam biçimi ona bir tip veriyor; o tipten
bağı ms ı z olan özgürdür; yani kendi hayat ı ndan, kendi kiş iliğ inden
dahi avukatl ığı bağı ms ı z k ı land ı r bağı ms ı z avukat. Bu devam eder;
aileden, toplumdan, örgütlerden, devletten. Hangi örgütlerden;
baromuzdan dahi. Barosuna bağ l ı avukat, özgür avukat de ğ ildir;
devam ediyorum, Barolar Birli ğ inden. Ozgürlük bu, yoksa ili şkiler
içinde dayan ış ma gibi bir olay ı söyleyen var m ı ; yok öyle bir olay.
Ama bu laf her nedense o kadar abart ı ld ı ki, hay ı r arkada şı m,
merkezin bu tarzdaki güçlülü ğüne karşı y ı m. Yerel anlamda
avukatlar ı n güçsüz olduğu, barolar ı n ı n güçsüz olduğu; ama
merkezin oldukça güçlendi ğ i bir merkeziyetçili ğ i, demokrasi ad ı na,
hukuk ad ı na, hukuk devleti ad ı na çok tehlikeli görüyorum ve bu
yüzden böyle bir tarza karşı ç ı k ı yorum. Bunun somut örnekleri de
var; ama yeri yok. Özellikle bu hususu lütfen tutanaklara geçsin
diye söylüyorum. Ne bileyim, biraz da belki bizi dü ş ündürür; çünkü
biz her şeye al ış m ışı z.

Ayn ı şeylerin tekrar ı , ş imdi ayn ı şeylerin tekrar ı bizi yeniler,
hayattan zevk de vermez; farkl ı olan bir şeyler söylenmeli ki, biz
dü şünebilmeliyiz, kendimizi geliştirebilmeliyiz. Avukat zaten
ötekidir, her davada avukat ötekidir, farkl ı d ı r; mutlaka her davada
avukat ötekidir, farkl ı d ı r ve her avukat da öyledir. . Madem ki, hep
ötekiyim, hep farkl ı y ı m her davada, bir öteki oluyorum, kendime
korkunç sayg ı m olmal ı ; ama burada da o farkl ı l ığa, o ötekiye, o
beni düşündürene korkunç bir sayg ı duymal ı y ı m,
hazmedebilmeliyim, dinleyebilmeliyim. Hakaret içerecek bir söz,
kime söylenirse söylensin, kendi ad ı ma beni incitir ve incindiğ imi
de söylüyorum; dilerim bu son olur. Barolar Birli ğ i Başkanlar
Toplant ı s ı bundan sonra çok daha verimli, üretken, geliştiren ve
heyecanland ı ran bir tarza dönüşür. Zira çelişki bizim için önemlidir;
ya teziz, ya antiteziz ve ikisinde de çelişki var; bu bir diyalektiktir,
yarg ı diyalektiktir, biz diyalektiğ in bir parças ı y ı z.
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Mitolojide anlat ı l ı r; Afrodit bir oğ lan doğurmuş , Eros. Kendi
ba şı na hiç geli şememi ş ; sevgi tanr ı s ı . Afrodit bir o ğ lan daha
doğurmu ş ; anti-Eros, karşı sevgi tanr ı s ı . Ikisi çat ış m ış lar,
tart ış m ışlar ve Eros şöyle demiş : Benim kardeş im olmad ığı
zamanlarda ben de yoktum; benim kardeş im olduktan sonra,
konu şmalar ı yla, tart ış malar ı yla varl ığı m ı z ı n bilincine var ı yorum,
hayattan zevk al ı yorum. I şte o biziz, böyle birbirimize sayg ı l ı mak
zorunday ı z.

Yönetmeliklerle ilgili olarak bize ilk genelge gönderildi ğ inde,
bir avukat arkada şı m ı z ı görevlendirdik ve dedik ki, 'üç tane
komisyonu öner, ama üçünden birini; çünkü hepsinde
yoğunla şmam ı z mümkün değ il. Biz mütevaz ı olal ı m, bir konu
üzerinde yo ğ unlaşal ı m ve Barolar Birliğ ine o konuda fikir üretelim."
Temsilci arkada şı m ı z Ankara'ya geldi, Ankara'ya gelip döndükten
sonra üç komisyondan birine teklif vermi ş ve döndü. Sonra bize bir
yaz ı geldi, Barolar Birli ğ i ve Yönetim Kurulu üyelerinin birinin
imzas ı yla, "temsilciniz şurada görevlendirilmiştir" denildi, biz de
hemen çal ış maya baş lad ı k, 1 hafta yoğun bir çal ış maya girdik ve
kendimize göre mütevaz ı ; yani çok yanl ış lar da olabilir, ama bir
şeyler haz ı rlad ı k. Toplant ı ya 2 gün kala bir yaz ı daha geldi ve o
arkada şı m ı z ı n o komisyonda de ğ il, o önerdi ğ imiz 3 komisyonda
değ il, bir baş ka komisyonda görevlendirildi ğ i bildirildi bize. Arkada ş
geldi, dedi ki burada görevlendirilmi ş im, hiç haz ı rlanmad ı m."
Barolar Birli ğ ini arad ı m, hukuk mü şaviriyle görü ştüm, bana ilginç
bir şey söyledi; dedim ki, "böyle böyle, biz bu konuda haz ı rland ı k,
orada olmak istiyoruz", "olsun, öbürüne gelin" dedi "ama nas ı l
geleceğ iz?" dedim, "olsun, siz gelin, kat ı l ı rs ı n ı z" dedi, "hay ı r, bizim
kat ı lmam ı z çok temsili ve şekli olur, biz asl ı nda esas üzerinde bir
şeyler söylemeye çal ışı yoruz." Ondan sonra da aff ı m ı z ı istedik,
yönetmeliklerle ilgili olarak hiçbir çal ışmaya kat ı lmad ı k; ama
bak ı yorum ki, çal ış maya kat ı lanlar da memnun değ il.

Arkadaş lar; kendimizi gözden geçirelim, ne olursunuz.
Türkiye'nin gerçekten üreten, verimli insanlara ihtiyac ı var ve
hepimizin içerisinde çok verimli, çok üretken insanlar var; bunlar
kurumlar ı m ı za olduğu gibi, Türkiye'ye de yararl ı olan insanlard ı r,
incitmeyelim, onlar ı yok sayamayal ı rn. Mesleğ imize bilimsel
metotlarla; inançlar ı m ı zla değ il, bilimsel metotlarla yaklaşal ı m, çok
daha sağ l ı kl ı olaca ğı na inan ı yorum. Güçlenmeliyiz, dayan ış ma
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içerisinde olmal ı y ı z; ama özgürlü ğümüzü hiç kimseye de
vermemeliyiz.

Hepinize sayg ı lar sunuyorum.

OTURUM BAŞKANI- Çok teşekkür ediyoruz Say ı n Ataç.

Son söz s ı ras ı , Tokat Baro Başkan ı Say ı n Caner Acar'da;
buyurun Say ı n Acar.

Av. CANER ACAR (Tokat Barosu Başkan ı)- Tokat'tan
geldim, "ben de bir konu şma yapay ı m" dedim, son olarak da
sabr ı n ı z ı n kalmad ığı bir zamanda söz ald ı m. Gündemdeki konular
hakk ı nda geni ş olarak aç ı klama yapt ı lar arkada ş lar; sağ olsun,
Birlik Başkan ı m ı z ve Yönetim Kurulu da bir tandit koymad ı .
Gündemde olmayan bir konuyu getirece ğ im, ondan evvel bir
üzüntümü belirteyim: Biz avukatlar, duru şmada dahi savunma
yaparken, hem hakimi, savc ı y ı ve meslekta ş lar ı m ı z ı rencide
edecek bir üslupla konu şmamam ı z laz ı m. Hatta burada üslup
yanl ış olmas ı na rağ men böyle üzücü bir hadise oldu, ben bundan
çok üzüntü duydum, bu konu şma Mecliste olsayd ı geri al ı n ı rd ı .
Ben de Ankara Baro Ba şkan ı Sad ı k beyin teklifini şey yap ı yorum;
bu konu şmalar ı n tutanaklardan ç ı kar ı lmas ı n ı istiyorum, çünkü çok
üzücü bir şey. •Bir derdimizi anlat ı rken, birbirimizi k ı rmamam ı z
laz ı m.

Esas söylemek istedi ğ im konu da Birlik Baş kan ı m ı z ı n, yarg ı
y ı l ı n ı n aç ı l ışı nda belirttiğ i adli tatil; adli tatil art ı k tart ışı l ı r bir duruma
geldi bence de. Türkiye zaten tatiller ülkesi; adli tatil var, adli ara
verme var, resmi tatiller var, y ı lbaşı tatilleri var ve 2 senedir onlar
da daha çok, yani oldu ğ undan daha fazla yap ı l ı yor. Başkan olarak
da baz ı protokollerde bulunmak durumunday ı z; adliyeye gidip de
bir iş i zaman ı nda, gününde yapt ığı m çok az oluyor: Çünkü adli
tatilde müdür olmuyor, 'müdür muavini gelsin de sat ış iste" diyor,
en verimli zamanda ke ş ifler yap ı lm ı yor. Adli tatilden.sonra havalar
soğuyacak, yağış lar baş layacak, ke ş ifler yap ı lmayacak, hacze
gidilmeyecek. Onun için bu adli tatil tart ışı ls ı n istiyorum ve hatta
mümkünse, cumartesi tatillerinin -e ğer gücümüz yeterse-
kald ı r ı lmas ı n ı istiyorum; yani tatilleri biraz da azaltmak istiyorum.
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Sözlerime son veriyorum, hepinize, sayg ı lar sunuyorum.
(Alk ış lar)

OTURUM BAŞKANI- Çok teşekkür ediyoruz Say ı n Acar.

Değerli arkada şlar ı m, bize konuşma isteğ ini yazd ı ran bütün
meslektaş lar ı m ız konu ştular. Ş imdi bu konuşmalara karşı genel
değerlendirmeyi yapmak ve bu konuda aç ı klamalar yapmak üzere,
Birlik Ba şkan ı m ı z Say ı n Özok'u kürsüye davet ediyorum; buyurun
Say ı n Başkan.

Av. ÖZDEM İR ÖZOK- Değerli başkanlar; günün bu
saatinde sabr ı n ı za s ığı narak, toplant ıya kat ı lan 60 baro
başkan ı m ı zdan 25 tanesi gerçekten çok yararland ığı m ı z, çok
ufkumuzu açan ve bizim çal ışmalar ı m ıza ışı k tutan öneriler,
görü ş ler ve düşünceler getirdiler. Asl ı nda farkl ı düşündüğ ümüzü
sanm ıyoruz; aslolan, Türkiye Barolar Birli ğ inde, Türkiye'deki
barolarda sevgiye, sayg ı ya, birlikteliğe dayanan bir yönetim
anlay ışı n ı egemen k ı lmak; bunda hiç kuşkumuz yok, getirilen
bütün eleştirilerin de bu içtenlikle olduğuna inan ı yorum ve
yönetimde bulunan bütün arkadaş lar ı m da ayn ı duygu ve
dü şünceyi ta şı yorlar. En iyisini, en güzelini, en verimlisini,
toplumda gerçekten avukatlar ı n farkl ı bir kesim oldu ğunu ortaya
koyabilecek yeni yap ı lanmalar ı hep beraber nas ı l bulabiliriz? Hiç
duraksamadan arayal ı m, araşt ı ral ı m, kulak verelim ve onun
yaşama geçmesi için ne laz ı msa onu yapal ı m.

Değerli başkanlar ı m; gündem s ı ras ı na göre, öncelikle
meslektaş lar ı m ı za yap ı lan sald ı r ı lar konusunda Say ı n Samsun
Barosu Baş kan ı m ı z ı n çok duygusal ve yaşanan bir gerçeğ i ifade
eden anlat ı mlar ı n ı daha önce Samsun'da da dinlemi ştim, burada
da dinledim. in şallah bir daha böyle anlat ı mlar ı dinlemeyiz ve yine
bir değerli başkan ı m ı z ı n söylediğ i gibi, geriye kalanlara ba şsağ l ığı ,
ölenlere rahmet dilemekten öte, bunlar ı engelleyecek, bunlar ı
önleyecek somut giriş imler nas ı l olur, onlar ı düşünürüz ve
birbirimize sahip ç ı kar ı z, birbirimizi koruruz, güvenlik güçlerinden
destek al ı r ı z; hukuk içerisinde, meşru yolda, barolar ı m ı za,
avukatlara ve meslekta ş lar ı m ıza sahip ç ı kar ı z. Bize dokunmak
isteyen, bizim kesime sald ı rmak isteyen insanlar ı n çok farkl ı bir
tepkiyle karşı karşı ya kalacaklar ı n ı ortaya koyan eylem ve
davran ış lar sergileriz. Barolar Birli ğ i Yönetimi olarak bunu ya şama
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geçirmek için ne laz ı msa yapaca ğız; ama bugün yapaca ğı m ı z şey,
bütün 74 baromuza kay ı tl ı yakla şı k 45 bin avukat arkada şı m ı z ı n
tasas ı n ı ve k ı vanc ı n ı yaşamak, paylaşmak, ac ı lar ı n ı azaltmak,
sevinçlerini art ı rmak istiyoruz.

YönetmeJiklerle ilgili olarak arkada ş lar ı m ı z ı n getirdiğ i
eleştirilerin bir k ı sm ı n ı haks ı z buluyorum doğ rusu. Uzun y ı llar
barolarda yöneticilik yapm ış değerli başkanlar ı m, Barolar Birli ğ inde
yöneticilik yapm ış değerli baş kanlar ı m; lütfen, geçmişi şöyle bir
an ı msay ı n; hangi yönetmelik çal ış mas ı nda; bu kadar çok kat ı l ı m ı n
olduğ u, bu kadar çok duyarl ı , bu kadar çok geni ş , bu kadar çok
demokratik yollar ı n izlenmesi için gayret sarf edilen bir yönetim
biçimi oldu? Doğ rusu ben hat ı rlam ı yorum. Bunu söylerken, geçmi ş
dönemdeki yöneticilerin yapt ı klar ı n ı eleştirmek istemiyorum,
eleştirilirse onu da söyleriz, belki o günkü koşullar onu
gerektiriyordu. Ama inan ı n, bu yapt ığı m ı z ve ortaya ç ı kartt ığı m ı z
ürünlerden, doğrusu tüm baro baş kanlar ı m ı zdan kutlama
alaca ğı m ı za, son derece ciddi ele ştiriler ald ı k. Yani 10 May ı stan
önceki Barolar Birliğ iyle 10 May ı s sonras ı Barolar Birli ğ inin daha
öncesi Genel Sekreter olan, ş imdi Ba şkan olan bu arkadaşı n ız,
aradaki fark ı çok somut ve çok ac ı bir şekilde yaşı yor; inan ı n,
korkunç bir iş yükü var. Bunlar ı katiyen i ş lerden yak ı nd ığı m
anlam ı nda söylemiyorum; hangi koşullarda olursa olsun sizlerin
desteğ iyle, önerisiyle, te şvikiyle, enerjisiyle bunu a şacağı z,

- bundan hiç ku şkum yok.

Konu şmam ı 	 sabahleyin	 okurken,	 say ı n	 baro
baş kanlar ı m ı z ı n toplant ı çağ r ı s ı n ı hangi nedenle erteledi ğ imizi bu
yaz ı mda yazm ışt ı m; ama bir polemiğe girilmesin, belki
arkadaş lar ı m ı z bu konuyu açmaz, ben tekrar hat ı rlatmayay ı m"
diye okumad ı m. Bak ı n, ş imdi bu yaz ı dan okuyacağı m size; yani
başka bir yerlere ilave ç ı karm ı yorum ve aray ı kestim, i şaretledim
buradan. Bak ı n, buray ı okurken "buray ı okumadan geçeyim" diye,
sabahleyin okumam s ı ras ı nda buray ı işaretledim. Bunu yeni
işaretlemedim, ş imdi ç ı kar ı yorum bu dosyan ı n içerisinden ya da
dosya k ı l ı f ı n ı n içerisinden; çünkü böyle bir tart ış maya girmek
istemiyorum. Inan ı yorum ki, değerli baro ba şkanlar ı m ı z çok iyi
niyetli bir biçimde bu toplant ı y ı istemi ş lerdir, ondan hiç kuşkum
yok. Izin verirseniz, sabahki b ı rakt ığı m yerden okuyaca ğı m.
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Değerli başkanlar ı m, yönetmeliklerle ilgili son cümlem
şöyleydi: "21-22 Temmuz 2001 günlü toplant ı da incelenerek son
şeklini alan yönetmelikler; bu incelemelerde komisyonlar ı n
metinleri esas al ı nm ış , küçük baz ı değ i ş iklikler yap ı lm ışt ı r.
Yönetimde incelenerek tutana ğa bağ lanan yönetmelikler son
şeklini ald ı ktan sonra yeniden baro ba şkanlar ı na yollanm ışt ı r"
dedim ve ba ş ka bir konuya geçtim. " İşte bu aşamadan sonra" diye
baş l ı yor buradan "Izmir Barosu Ba ş kanl ığı 3/8/2001 gün ve 5090
say ı l ı yaz ı yla, 'Türkiye Barolar Birli ğ i yönetmelikleri kesinle ş meden
önce tüm barolar ı n görüş lerinin al ı nmas ı için baro baş kanlar ı yla
toplant ı lar yap ı lmas ı n ı dileriz' demek suretiyle, yönetmelikleri
görü şmek üzere toplant ı yap ı lmas ı n ı istemiştir. Bu isteme,
3/8/2001 gün ve 1752 say ı l ı yaz ı yla Konya Barosu Başkanl ığı ,
3/8/2001 gün ve 272 say ı l ı yaz ı yla İ stanbul Barosu Ba ş kanl ığı ,
3/8/2001 günlü telgrafla Ankara Barosu ve 3/8/2001 günlü yaz ı yla
Adana Baro Ba şkanlar ı kat ı lm ış lard ı r. Say ı n baro
başkanlar ı m ı zdan gelen bu istek, 4/8/2001 günlü Yönetim Kurulu
Toplant ı s ı na getirilmiş, yap ı lan görüşmelerin sonunda
yönetmeliklerle ilgili yeterli incelemenin yap ı ld ığı , tüm barolar ı n
kat ı l ı m ı n ı n sağ land ığı , görüş lerinin al ı nd ığı ; kald ı ki, 3 ayl ı k bir
çal ışma ürününün 1 günlük bir toplant ı da yeterince
tart ışı lamayaca ğı , bu bak ı mdan toplant ı n ı n pratik bir yarar
sağ lamayacağı ; bütün bunlar ı n yan ı nda, adli tatil için tüm baro
baş kanlar ı n ı n kat ı l ı m ı n ı n zor olaca ğı , Adalet Bakanl ığı n ı n 2 ayl ı k
bir inceleme sürecinin olduğu, bütün bunlar ı n 6 ayl ı k sürede bu
yönetmeliklerin ç ı kmas ı n ı engelleyeceğ i gerekçeleriyle, böyle bir
toplant ı n ı n bu aşamada uygun olmad ığı na oy çokluğuyla karar
verilmiştir."

Değerli başkanlar ı m ı z, huzurunuzda Yönetim Kurulu üyesi
arkada ş lar ı ma şunu söylemek istiyorum: Lütfen, bu 3-4 değerli
baro baş kan ı m ı zdan yaz ı geldikten sonra biz kendi aram ı zda
Ba şkanl ı k Divan ı olarak oturduk, topland ı k. Bir arkada şı ma, bu
karar ı n lehinde ya da aleyhinde -bu konu de ğ il, hiçbir konuda- bu
konuda bir görü ş izhar edip etmedi ğ imizi huzurdaki arkada ş lar ı ma
soruyorum. Şunu söylemek istiyorum: Her arkada şı m ı z -yaln ı z bu
kararla ilgili değ il- kendi özgür, ba ğı ms ı z iradesiyle karar verecek
ve ç ı kacak sonucu Barolar Birli ğ i Başkan ı olarak ben
uygulayaca ğı m. Ama yasan ı n öngördü ğü bir şekilde 5-51ik bir oy
dağı l ı m ı olursa, o vakit ben kendi görüş ümü aç ı k olarak ortaya
koyaca ğı m.
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Bununla şunu söylemek istiyorum: Bizim yönetim
anlay ışı m ı zda "benim söyledi ğ im, benim yapt ığı m, benim
önerdi ğ im doğ rudur" diye bir anlay ış yok, bunu kesinlikle ifade
etmek istiyorum. Bu nedenle, bu gelen önerileri Yönetim
Kurulundaki arkada şlara oldu ğ u gibi, iletildi ğ i biçimde aktard ı m.
Yap ı lan oylama sonunda bu söylediğ im gerekçelerle,
arkadaş lar ı m ı z 7'ye 4 oyla böyle bir toplant ı n ı n uygun
olmayacağı na karar verdiler. Kald ı ki, böyle bir toplant ı n ı n
yap ı lmamas ı konusunda ben de oy kulland ı m, görü şüm o
doğ rultudayd ı . Arkadaş lar ı m ı z ı n bu yöndeki iradesini, çok de ğerli
ve say ı n baro başkanlar ı ma ilettim. Karar, 6/8/2001 günlü yaz ı yla
say ı n baro ba şkanlar ı na bildirilmi şti; 4'ünde karar ald ı k, 6's ı nda
arkadaş lar ı m ı za bildirdik. Bu a şamadan sonra 7/8; yani bir gün
sonra 5151 say ı l ı yaz ı yla Izmir Barosu Say ı n Başkan ı ayn ı istemi
yinelemiş ve bu isteme U şak, Kütahya, Bal ı kesir ve Ankara Barosu
Başkanlar ı kat ı lm ışt ı r. Bunun üzerine toplant ı isteminde bulunan
barolar d ışı ndaki tüm baro ba şkanlar ı taraf ı mdan aranm ış ve bu
konu hakk ı nda görüşleri al ı nm ışt ı r. Görüştüğüm baro
başkanlar ı ndan 56 tanesi böyle bir toplant ı n ı n pratik yarar ı
olmayaca ğı n ı bildirmiş ve konu, taraf ı mdan tekrar Yönetim
Kuruluna getirilmi ş arkadaş lar. Yönetim Kurulumuz da kendilerine
verdiğ im bu bilgiler doğrultusunda, bu konuda bir karar al ı nmas ı na
yer olmad ığı na karar vermi ştir.

Değ erli meslekta ş lar ı m, değerli başkanlar ı m; burada birebir
konu ştu ğum ve art ı -eksi koyduğum baro ba şkanlar ı m ı n isimleri
var; lütfen, arkada ş lar ı m kendileri de inceleyebilirler, hangi
arkada ş hangi oyu kulland ığı n ı rahatl ı kla kendisi ifade edebilir.
Burada şunu söylemek istiyorum: Barolar Birli ğ i Yönetimi olarak
kesinlikle baro başkanlar ı m ı z ı n bu konudaki eğ ilimlerinin bizi
bağ layaca ğı n ı her ortamda, her platformda, her f ı rsatta ifade
ediyoruz.

Değerli başkanlar, tabii asl ı nda bir şeyin alt ı n ı çizmek
istiyorum: Yönetmelikleri biz 21-22 temmuz gühüne kadar
konuşuncaya kadar, değerli baro ba şkanlar ı mdan böyle bir Baro
Baş kanlar ı Toplant ı s ı söz konusu edilmedi. Peki, neden böyle bir
toplant ı ya ihtiyaç duyuldu? Bu benim kendi yorumlamam, kendi
mantığı m; hakl ı d ı r ya da haks ı zd ı r, sizinle payla şmak istiyorum.
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Değerli İ stanbul Barosu Baş kan ı m ı z ı n her f ı rsatta söylediğ i
gibi, her f ı rsatta aç ı klad ığı gibi, Türkiye Barolar Birli ğ inin bilerek,
isteyerek, arzu ederek, dü şünerek ya da hedefleyerek bir tekel
yaratmak, bir vesayet kurmak ya da barolar ı n üstünde kendini
ayr ı l ı kl ı görmek ya da Say ı n Ba ş kan ı m ı z ı n ifade ettiğ i gibi, ba ş ka
bir kurul olarak kabul etmeyi hiçbir zaman dü şünmedik. Sizi,
kendimizin bir parças ı , bir uzant ı s ı olarak görüyoruz. Genel
Kurullarda bize verdi ğ iniz yetkiler doğ rultusunda burada kararlar ı
icra etmeye çal ışı yoruz.

Değerli Baş kan ı m, Avukatl ı k Yasas ı n ı n Türkiye Barolar
Birliğ ine verdiğ i yetkileri aç ı k ve yasaya uygun bir şekilde de
uygulamak ve kullanmak istiyoruz. De ğerli Başkan ı m ı z Say ı n
Yücel Sayman, Türkiye Barolar Birliğ inin genel görevleriyle ilgili
maddenin birinci f ı kras ı ndak ı 'baro baş kanlar ı bir araya gelir,
onlar ı n görü şlerini belirler ve o e ğ ilimleri al ı r" biçimindeki bir
tavsiye niteliğ indeki hükmü ba ğ lay ı c ı kabul ediyor, öyle
yorumluyor. Ama bunun yan ı s ı ra, Türkiye Barolar Birli ğ ine çok
aç ı k, çok somut, çok net bir şekilde yaz ı lm ış olan yetkileri ya da
görevleri kulland ığı n ı z zaman ya da kullanmay ı dü ş ündü ğünüz
zaman, bu konudaki anlat ı m ı bizim anlamad ığı m ı z bir biçimde ya
da dü şünmediğ imiz bir biçimde "bir tekel yaratma, bir vesayet
kurma" biçiminde yorumluyor. Kesinlikle böyle bir dü şünce
içerisinde olmad ığı m ı z ı ; ama bize yasal olarak tan ı nan yetkileri de
sonuna kadar kullanaca ğı m ı z ı huzurlar ı n ı zda ifade etmek
istiyorum. Biz de 4 y ı ll ı k hukuk fakültesi okuduk, hukuk fakültesini
bitirdikten sonra da staj ı m ı z ı yapt ı k; bir kanunu, bir yasay ı
okuduğumuz	 zaman	 nas ı l	 yorumlayaca ğı m ı z,	 nas ı l
değerlendirece ğ imizi	 bilebilecek	 olgunluğ a	 ve	 yetkinliğe
geldiğ imize inan ı yoruz.

Değerli ba şkanlar ı m, şunu ifade etmek istiyorum: Bu anda
yönetimde bulunan 11 arkadaştan 3 arkada şı m ı z hariç; Say ı n
Ayşenur Bahçekap ı l ı , Say ı n Erkin Kaya, Say ı n Şahin Mengü
d ışı nda, huzurda gördüğünüz bütün arkadaş lar -ben de dahil- y ı llar
öncesi barolarda baro başkan ı olarak sorumluluk ald ı k. Yani
Avukatl ı k Yasas ı nda bizi nelerin bağ layacağı n ı , nelerin
bağ lamayaca ğı n ı ya da hangi eylem ve davran ış lar ı m ı z ı n bizi
nereye götüreceğ ini biliyoruz. Lütfen, bu içten, bu çok samimi
aç ı klamalar ı m ı da sizin çok sağ l ı kl ı , çok heyecanl ı , çok güzel
getirdiğ iniz önerilere bir karşı aç ı klama olarak kabul etmeyiniz.
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Hep alt ı n ı çizdiğ imiz bir şey var; Türkiye Barolar ı nda -
'Barolar Birliğ i' de demiyorum- yeni bir anlay ış geli ştirelim, yeni bir
yap ı lanma kural ı m, yeni bir aç ı l ı m sağ layal ı m. Şunu koyal ı m:
Türkiye Barolar Birliğ i, gerçekten Türkiye'deki barolar, farkl ı bir
insan grubu, birbirini seven, birbirini sayan, payla şan, konu şan,
tart ışan; ama belirli bir amaç etraf ı nda kenetlenebilen bir "Birlik"
demeyelim "bir dostluk grubudur" diyelim. Sizi bütün İ çtenliğ imle
temin ederim, bu anlay ış la konulara yaklaşmak istiyoruz.

Değerli ba şkanlar ı m; bugün özellikle ta şı nmazlarla ilgili, çok
sayg ı değer ba şkanlar ı m ı z ı n bize verdiğ i sorumluluğun, inan ı n,
alt ı nda eziliyoruz. Onlar ı n Vi 40 yararak, herhangi bir şekilde
Barolar Birli ğ inin tüzel kiş iliğ ine, barolar ı n sayg ı nl ığı na, avukatlar ı n
sayg ı nl ığı na herhangi bir şekilde gölge dü şmesin diye gösterdikleri
duyarl ı l ı k, bizim bu i şte en güç cezam ız olacak, en güç
engellememiz olacak, her an biz bunu ya şayaca ğı z. Sanmay ı n ı z ki
Say ı n Izmir Barosu Başkan ı m ız ı n, sanmay ı n ı z ki İ stanbul Barosu
Başkan ı m ı z ı n bu çok net, somut, aç ı k ortaya koyduklar ı
duyarl ı l ı klar hiç dikkate al ı nmayacak. Kesinlikle al ı nacak ve
söyledikleri, ileride doğ mas ı olas ı olan birtak ı m tart ışmalar ı n
engellenmesi için yap ı labilecek en duyarl ı davran ış ortaya
konulacakt ı r.

Değerli başkan arkada şlar ı m, nitekim bu konuda, Tapu
Kadastro Meslek Lisesi Mezunu ve daha sonra hukuk fakültesini
bitirmiş bir değerli avukat arkada şı m ı za; ilgili ta şı nmaz ı n, hem imar
durumu bak ı m ı ndan, hem bugünkü piyasa bedeli bak ı m ı ndan,
hem ileride doğacak hukuki itilaflar ı nedeniyle kendisinden bir
yaz ı l ı rapor ald ı m. Bu rapor doğrultusunda, siz de ğerli
başkanlar ı m ı za buran ı n al ı nmas ı konusunda bir teklif getirebildik.
Aksi takdirde sizi ba ğ layacak ya da bizleri ba ğ layacak bir eylem ve
davran ışı n içerisine girmemize olanak yok.

Değerli ba şkanlar; arsayla ilgili gösterdi ğ iniz güveni sonuna
kadar kendi namusumuz olarak kabul ediyoruz, bunu
huzurlar ı n ı zda aç ı kça ifade etmek istiyorum. Yönetim Kurulu üyesi
arkada şlar ı m ı z ı n tamam ı da ayn ı duyarl ı l ığı göstermektedir.

Değerli başkanlar; üçlü protokol konusunda getirilen
eleştirileri, tek tek saymak istemiyorum, 25 ba şkan ı m ı z ı n yakla şı k
18 tanesi üçlü protokol uygulamalar ı konusunda ya şanan
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olumsuzluklar ı ifade etti. Sabahki konu şmamda k ı smen anlatt ı m
ve bu diyalogu sürdürmek istiyoruz; ama bu diyalog sonunda
herhangi bir biçimde olumsuz bir sonuç ortaya ç ı karsa, yine siz
değ erli baş kanlar ı m ı zla bir araya gelip, verilebilecek en sert yan ı t ı
ilgililere verecek kararl ı l ı kta ve yüreklilikteyiz. Avukatl ı k Yasas ı n ı n
bize getirdi ğ i bu yeni olana ğı en iyi şekilde kullanmak istiyoruz ve
4667 say ı l ı Yasayla getirilen her türlü olana ğı n, barolar ı n,
mesleğ imizin ve avukatlar ı n yarar ı na iş lemesi için duraksamadan
takip edeceğ iz. Bu konuda bir-iki soru geldi, bunlardan bir tanesi
de özellikle Say ı n -hat ı rlad ığı m kadar ı yla, yanl ış söylüyorsam beni
bağış las ı n- Noyan arkada şı m ı z, idari davayla ilgili sonucun ne
olduğunu sormu ştu. Bu konuda, Say ı n Birlik Hukuk Mü şaviri
arkadaşı mdan ald ığı m son notu okuyorum: "Yasa de ğ i ş ikli ğ inden
hemen sonra yürütmenin durdurulmas ı için ikinci kez başvurduk;
sonuç bekliyoruz." Ayr ı ca Adalet Bakanl ığı na, yasadaki
değ i ş iklikten de bahsederek, avukatlar ı n üzerlerinin, a ğı r cezal ı k
suçun d ışı nda aranmayaca ğı konusunda başvurduk, bugüne
kadar bir yan ı t gelmedi. Olumlu yan ı t gelirse sorun yok, olumsuz
yan ıt ve hiç yan ı t gelmemesi halinde yeniden dava konusu
yapaca ğı m ı z ı Say ı n Birlik Hukuk Mü şaviri arkada şı m bilgi olarak
aktard ı bana.

Değerli arkadaş lar; vekaletname puluyla ilgili uygulamada,
yak ı nda banka arac ı l ığıyla bu düzenlemeyi yapacağı m ı z ı
söylemiştim sabahleyin. Bu konuda özellikle Hatay Barosu
Ba şkan ı m ı z Say ı n Nabi İ nal "bu gereksiz bir uygulama; çünkü
bankalar komisyon alacak" dedi. Halbuki, Vak ı flar Bankas ı , Halk
Bank vé Ziraat Bankas ı yla yaptığı m ı z görüşmelerde "kesinlikle bu
hizmetler karşı l ığı nda bir komisyon al ı nmayacağı n ı , bir ücret
al ı nmayaca ğı n ı " ifade ettiler. Yani bize verilecek bu hizmet
tamamen bedelsiz, kendilerinde yatacak olan paralar ı m ı z ı n
karşı l ığı verilmiş bir hizmet olacak.

Değerli başkanlar; yine Nabi kal ı n notlar ı ndan, Avrupa
İ nsan Haklar ı Mahkemesinde art ı k Türkiye ve Türk avukatlar ı dava
aç ı yor, iş takip ediyor, onun da ücreti asgari ücret tarifesinde yer
als ı n" diye bir öneri getirdi: Bu konuda da Say ı n Genel
Sekreterimiz Yönetimi temsilen asgari ücret tarifesini izliyor. Evet,
Avrupa İ nsan Haklar ı Mahkemesindeki davalarla ilgili bir ücret
bölümü aç ı ld ığı n ı ifade ediyorum.
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Yine Say ı n Nabi İ nal, saat başı ücretin de ücret
sözleşmesine girmesini söylemi şti; •o konuda da yeni Avukatl ı k
Asgari Ücret Tarifesinde hüküm oldu ğunu ifade etti arkada şı m ı z.

Değerli baş kanlar; CMUK uygulamas ı maalesef hakikaten
bütün özenimize, bütün dikkatimize ra ğmen her baroda farkl ı
uygulan ı yor. Özellikle sabahleyin bilginize sundu ğum CMUK
Yönetmeli ğ inin 6/2 f ı kras ı kesinlikle dikkate al ı nm ı yor: Nedir bu?
15 günde bir, ayda 1 detayl ı , yard ı m sunulan san ığı n ad ı-soyad ı ,
adresi; yard ı m ı veren müdafUn ismi-soyad ı , sicil numaras ı ,
karakolu ya da mahkemesi, kesinlikle böyle bilgiler gelmiyor. Son
derece yetersiz ve son derece k ı sa raporlarla paralar talep ediliyor.
Lütfen,.bu konuda ve bu konularda, bu konular ı n her birinde ayr ı
ayr ı birer baro başkanlar ı toplant ı s ı yapmam ı zda yarar oldu ğ una
inan ı yorum, özellikle CMUK uygulamas ı yla ilgili.

Değerli Ba şkan ı m ı z Yücel Sayman d ış ar ı ç ı kt ı lar, o nedenle
-bilmiyorum, buradaysa yine söyleyeyim- Say ı n Başkan ı n bir kez
bağı ms ı zl ı k anlay ışı , aidatlar ı borç olmad ığı konusunda ve
özellikle "para ödemeyen insanlardan paray ı isteyemem, mümkün
değ il" ya da "kayd ı n ı silemem" biçimindeki yaklaşı m ı n ı kabul
etmemize olanak yok; çünkü Avukatl ı k Yasas ı çok aç ı k, çok net bir
biçimde, aidatlar ı n ı ödemeyen insanlara nas ı l bir müeyyide
uygulanaca ğı n ı ortaya koymu ş . Değerli Başkan ı m "bu bir borç
değ ildir, tartışı labilir" dedi sonra. Bize, tanr ı rahmet eylesin, Haluk
Tandoğan' ı n söyledi ğ i, anlatt ığı ve de bizim öğ rendiğ imiz statü
borçlar ı ndand ı r bu; yani bir insan bir kulübe üyeyse, bir derne ğe
üyeyse, baroya üyeyse, o baronun aidat ı n ı -borcunu- ödemek
mecburiyetindedir. Bunu borç olarak kabul etmemek, avukatlar ı n
ya da üyelerin inisiyatifine b ı rakmak anlay ışı n ı kabul etmek
mümkün değ ildir diye dü şünüyorum. Görü ş üne sayg ı duyuyorum;
ama kat ı lm ı yorum.

Yine değerli meslektaş lar ı m, değerli başkanlar ı m; özellikle
Izmir Barosu Baş kan ı m ı z Noyan bey-ba ş latt ı ve hemen hemen
bütün baro ba şkanlar ı m ı z ı n paylaşt ığı "Türkiye Barolar Birliğ inin,
Türkiye'deki barolar ı n, Türkiye'deki avukatlar ı n terör karşı s ı ndaki
duru şu, tavr ı net, aç ı k olmal ı d ı r" dedi, Çok doğ ru söylüyor; terör
kimden gelirse gelsin, - hangi nedenle gelirse gelsin, insan
yaşam ı n ı hedef alan her giriş ime, bir hukukçu olarak, bir avukat
olarak kesinlikle kar şıy ı z, bu düşüncemizi Türkiye Barolar Birli ğ ine
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de taşıyoruz. Yine çeş itli nedenlerle bizim hiç arkas ı n ı
derinlemesine bilmedi ğ imiz konularla, birçok masum insanlar ı
öldürmenin, yok etmenin bir nedeni olamaz.

ABD'deki sald ı r ı kesinlikle ve kesinlikle çok hassas, çok
dikkatli, ABD'nin bundan sonra t ı rmand ı rd ığı terörü çok dikkatli,
çok duyarl ı ölçüp biçmek, tartmak gerekli; ama ülkemizin
uluslararas ı sözleşmelere att ığı imzalar ı da gözard ı etmemek
laz ı m. Bu dengeyi kurarken, demin belirtti ğ im gibi, ABD'nin ya da
başka dayatmac ı , faş ist yönetimlerin egemen olmas ı için, bu terör
eyleminin gerekçe gösterilmesini de kesinlikle kabul etmemek,
kesinlikle bu oyuna gelmemek gerekli. Her şeyin hukuk içerisinde,
meşru zeminler içerisinde, demokratik kurallar ve özellikle insan
haklar ı na sayg ı l ı bir biçimde çözülmesi gerekli. 10 tane terörist
öldüreceksin diye binlerce masum insan ı n öldürülmesine olanak
vermek, icazet vermek, geçit vermek kesinlikle kabul edilir bir şey
değ ildir. Türkiye Barolar Birli ğ i de böyle bir anlay ışı hiçbir biçimde
payla şmaz ve hükümetin, devletimizin devlet politikas ı olarak
ortaya koydu ğu bu destek politikas ı n ı kesinlikle koşulsuz,
önyarg ı s ı z "çok iyi yapt ı " diye desteklemiyoruz, bu duygu ve
düşünceler içerisinde de ğerlendiriyoruz, bunu da ifade etmek
isterim.

Değerli baş kanlar ı m; bir •de değerli baş kanlar ı m ız ı çok
meşgul eden bir konu, kimlik konusu. Beni ba ğış lay ı n, kimlik
konusunda bu kadar ayr ı k dü şünebileceğ imizi hiç, ama hiç
düşünemiyorum. Lütfen, Avukatl ı k Yasas ı n ı n 9. Maddesini,
Avukatl ı k Yasas ı n ı n 121. Maddesinin 8. F ı kras ı n ı açal ı m,
okuya 1 ı m.

Değerli arkada ş lar, değerli başkanlar ı m; 16-17 y ı ld ı r Türkiye
Barolar Birli ğ inde oluşturulan -iyi-kötü, yanl ış, eleştirilir, kabul
edilir, doğrudur, eğridir- Avukatl ı k Yasa Tasar ı s ı çal ışmalar ı nda ve
komisyonlar ı nda bulunan bir arkada şı n ız olarak, bizim
hedeflediğ imiz, gözlediğ imiz, düşündü ğümüz tek şey, tek tip bir
kimlik ve bu tek tip kimli ğ in Türkiye Barolar Birliğ i taraf ı ndan
düzenlenmesi, bast ı r ı lmas ı ve bunun bütün resmi dairelerde
geçerli olmas ı . Yani amaçlad ığı m ı z, düşündü ğümüz, söyledi ğ imiz
buydu ve bu düşüncelerle de bu yasal düzenleme yap ı ld ı ve bu
maddeler bu şekilde düzenlendi. Bir defa sizlere o şeyleri takdim
etmek istiyorum, birtak ı m arkada ş lar ı m ı z gördü kimlikleri...

146



Değerli baş kanlar ı m; bu yeni düzenlenen ya da yap ı lmas ı
düşünülen kimlik uygulamas ı ndaki görü ş lerime gelince; bir defa,
yani bireysel olarak söylemiyorum; yani bireysel sorumluluktan
kurtulmak anlam ı nda söylemiyorum. Ama şu kimli ğ in
düzenlenmesinde ve de bu hale gelmesinde benim hiçbir katk ı m
ve görü şüm yok; çünkü o dönemde, söyledi ğ im gibi, talihsiz bir
hastal ığı m vard ı . Ama bana çok makul, çok mant ı kl ı ve de çok
yerinde bir davran ış olarak geldi; yani kimlik üzerinde niye bu
kadar tart ışı yoruz?

Değerli başkanlar ı m; yani Barolar ı n kimlik vermemesi,
barolar ı n tüzel kiş ili ğ ine bir halel getiriyorsa, biz kimlik vermeyelim,
kesinlikle vermeyelim; eğer bu böyle alg ı lan ı yorsa, değerli
baş kanlar ı m ı z bu konuda kendilerinden birtak ı m yetkilerin
al ı nd ığı n ı hissediyorsa kimlik vermeyelim. Biz kimlik verme
hevesinde değ iliz; kimlik verme konusunda neler yapaca ğı m ı z
s ı k ı nt ı s ı n ı n alt ı nda eziliyoruz ve bu görevi yapmak istemiyoruz.
Peki, bu noktaya niye gelindi? Lütfen diyorum, 9. maddeyi açal ı m
ve 121. maddenin 8. f ı kras ı n ı okuyal ı m.

Ankara Barosu Başkan ı sevgili karde ş im Sad ı k Erdoğan,
"'düzenler, bast ı r ı r' olmasayd ı 'bast ı r ı r, düzenler' olsayd ı onlar
yapabilirdi" diyor. Yani ş imdi bunu anlamak mümkün de ğ il
"düzenler, bast ı r ı r" demiş "hay ı r efendim, düzenler, bast ı r ı r
yollars ı n" ama "bast ı r ı r, düzenler" dersen; yani orada bu yasay ı
kaleme alan bir arkada ş "bast ı r ı r" ı arkaya alm ış "düzenlemeyi öne
alm ışsa ya da "düzenleme"yi öne alm ış "bast ı r ı r" ı arkaya alm ışsa,
bizim hedeflediğ imiz... Değerli başkanlar; oylama yap ı n, biz
yapacaksak biz yapal ı m, biz yapmayacaksak ba şka
arkadaş lar ı m ı z yaps ı nlar. Ama hedeflenen şu: Tek tip bir hüviyet,
tek tip bir kimlik ve tek tip bir, bu şekilde resimli ve imza
taşı mayan, sadece mühür bulunan, so ğuk damga bulunan bugün
çağdaş kimliklerin hiçbirisinde, nüfus cüzdan ı nda, silah ta şı ma
ruhsat ı nda kesinlikle imza yok. Yani nüfus cüzdanlar ı m ı zda da,
ehliyetlerimizde de art ı k bir makam ı n imzas ı diye bir şey yok;
kurumun en yetkilii kimse, baroysa bora, Barolar Birli ğ iyse
Barolar Birli ğ i.

Değerli arkada ş lar ı m; ama bu konuda Yönetim Kurulu karar
alm ış . Yani ş imdi 20 milyon lira -hayretler içerisinde kal ı yorum-
"çok pahal ı , çok tart ışı l ı r bir para" filan deniliyor. De ğerli ba şkanlar,
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lütfen söyler misiniz; bugün ö ğ le yeme ğ i için bir sandviç, bir
portakal suyu... 'Yani peki, kaynak yarataca ğı z, para yarataca ğı z,
sosyal etkinlikler yapaca ğı z. Peki, art ı k gidip onun bunun
kap ı s ı nda, devletin kap ı s ı nda filan değ il; kendi iç dinamiklerimizi
harekete geçirmek mecburiyetindeyiz, yani kendi olanaklar ı m ı z ı
ortaya koymak mecburiyetindeyiz. 45 bin arkada şı m ız, bu
gördüğünüz kimlik 1.0-20 y ı l gidecek bir kimlik. Baz ı arkadaş lar ı m
dedi ki" hatta bu geliri art ı rmak; ayn ı öğ retmen evlerinde oldu ğu
gibi bandrol sistemi getirelim, 2 y ı lda bir değ i ştirelim, yeni bir
bandrol alal ı m" filan gibi öneriler geldi, bu önerileri çok sayg ı n baro
baş kanlar ı m ı z getirdi. Bu nedenle kimlik tart ışmas ı n ı n çok sağ l ı kl ı
bir tart ış ma olduğuna inanm ı yorum do ğ rusu.

Bu konuda oldukça yol al ı nd ı ve değerli barolar ı m ı za, bize
aktaracaklar ı bilgileri içeren formlar yolland ı . Türkiye Avukatlar ı
Yard ı mlaşma Dayan ışma Vakf ı , 25 milyar liraya varan bir yat ı r ı m
yapt ı . Yani neden 74 x 25? Şu sistemi kurabilmek, ba şka bir
sistemde kesinlikle şu kimlik bas ı lam ı yor, örneğ i ç ı kar ı lam ı yor;
öyle bir gizli formül bulundu. Şu anda keş ke Hüseyin olsayd ı , ç ı kt ı
-Vak ı ftan yetkili bir arkada ş- kesinlikle bunun d ışı nda bir bask ı n ı n
mümkün olamad ığı n ı söyledi. Ama biliyorsunuz, ülkemizde çe ş itli
nedenlerle, çeş itli şekilde, bunun d ışı nda, kimliğ i avukat kimli ğ i
olarak ya da baş ka bir kimlik olarak kullanan arkadaş lar, kiş iler,
vatandaş lar, yurttaş lar ç ı k ı yor, o nedenle 25 milyar lira bir yat ı r ı m
yap ı ld ı .

Yine söylüyorum: Değerli başkanlar ı m ı z, yasan ı n bize
tan ı d ığı n ı kesinlikle kabul etti ğ imiz bir yetkiyi kendileri almak
istiyorlarsa, bu konuda Türkiye Barolar Birliğ i Yönetiminin
kesinlikle bir önyarg ı s ı , bir ön dü şüncesi yok, diledikleri şekilde
düzenleyebilirler; ama bunun uygun olmad ığı n ı , yasal olmad ığı n ı
ve de onlar ı n hepsinin d ışı nda önemli bir mesafe al ı nd ığı n ı ifade
ediyoruz. Lütfen, paray ı toplay ı n, hatta bir arkada şı m ı z dedi ki "biz
paray ı toplad ı k, yan ı m ı zda getirdik" almayal ı m paran ı z ı , şu iş
netleşsin ondan sonra. Paray ı 5 milyon yapars ı n ı z, yine birlikte
yapal ı m, yine beraber karar verelim; ama lütfen, birli ğ i Türkiye
Barolar Birli ğ i yaps ı n ve kimliğ i tek bir uygulama biçiminde bütün
arkadaş lar ı m ı za yollas ı n diye düşünüyoruz. Yine bu konuda da
alacağı n ı z karara sayg ı l ı y ı z, herhangi bir şeyimiz yok.
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Değerli baş kanlar; özellikle Ağr ı Barosu Ba ş kan ı m ı z Say ı n
Eyüp Duman, Türkiye Barolar Birli ğ inin her platformda DGM'ye
karşı ç ı kmas ı n ı istedi. Değerli ba şkanlar ı m, özellikle Say ı n
Başkan ı m; 1971 y ı l ı nda tart ışmaya aç ı lan DGM'lere, o günden bu
yana Türkiye Barolar Birli ğ inin her yönetimi karşı ç ı km ışt ı r. Nitekim
bizim son Anayasa Taslağı olarak kamuoyuna sundu ğumuz ve
bizim hemen hemen bütün kamuoyu aç ı klamalar ı m ı zda, DGM'lerin
olağanüstü bir mahkeme oldu ğunu ve Türk hukuk sisteminden
ç ı k ı p gitmesi laz ı m geldiğ ini her zaman vurgulad ı k. Yine istinaf
mahkemeleri konusunda da Türkiye Barolar Birli ğ i hiçbir biçimde
istinaf mahkemelerine s ı cak bakm ı yor.

Malatya Barosu Baş kan ı m ı z ı n "Yarg ıtay kap ı s ı " dediğ i
konuda da çal ışmalar ı m ı z sürüyor; ama çok özgürlükçü, çok
demokrat, çok insan haklar ı na sayg ı l ı Say ı n Sami Selçuk
döneminde bu uygulama getirildi ve içeriye giri ş -ç ı k ış larda duyarl ı
kap ı dan ve tek kap ı dan girmenin zorunlu oldu ğunu birebir
konu şmalar ı m ızda ifade etti. Ama biz yine de, de ğerli
Başkan ı m ı z ı n bu konudaki uyar ı s ı doğ rultusunda gerekli
giriş imlerde bulunacağız.

Değerli ba şkanlar ı m; Medeni Kanunun gerekçesi, son
yap ı lan bask ı larla -an ı msad ığı m kadar ı yla- değ iştirildi, yani eski
haline geldi. Nitekim bizden önceki Barolar Birli ğ inin Yönetim
Kurulu da bu konuda, yani Medeni Kanunun gerekçesi konusunda
çok ciddi tav ı rlar sergiledi.

Yozgat Barosu Baş kan ı m ı z ı n, anlaşmal ı boşanmalarda as ı l
dayal ı ve davac ı n ı n duruşmaya çağ r ı lmas ı konusundaki
uygulaman ı n avukatl ı kla bağdaşmad ığı konusundaki görüş üne
kesinlikle kat ı l ı yorum. Ama biliyorsunuz, bu uygulama, Yarg ı tay' ı n
bozma kararlar ı yla bu noktaya geldi; yani iki taraf anla şı yor
-anlaş mal ı boşanmada- ortak sözleş meyi yap ı yor, duru şmaya
gidiyor, mahkeme onu tasdik ediyor, temyiz edildi ğ i takdirde
bozma nedeni oluyor. Nitekim ben böyle bir olay ı yaşad ı m. Bunun
değ i ştirilmesi, özellikle Yarg ı tay' ı n bu noktada avukatlara bak ışı n ı n
değ i ştirilmesi için gerekli giriş imde bulunaca ğı z.

Değerli meslekta ş lar ı m, değerli başkanlar ı m; meslek
kurallar ı yla ilgili, İ zmir Barosunun ve yine ifade etmek istiyorum;
sabahleyin Say ı n Yücel Sayman Ba şkan ı m "bize teşekkür
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edilmedi" dedi; ama bütün kat ı lan baro ba ş kanlar ı ma, bütün
barolara teşekkür ettiğ imi söylüyorum. Yine ifade ediyorum;
gerçekten, İ stanbul Barosu da yönetmelik çal ışmalar ı nda bize
büyük destek verdi. Fakat bunu şurada ifade etmek isterim,
huzurlar ı n ı zda ifade etmek isterim; gerçekten Izmir Barosundaki
bize destek veren arkada ş lar ı , komisyonda çal ışan bütün görevli
Yönetim Kurulu üyesi arkada ş lar ı m ı z y ı llar önce, aylar önce, daha
yasa yasala şmadan, tart ışı lmadan, İ zmir Barosunun bu konuda
çok sağ l ı kl ı çal ış malar ı olduğu ve bize çok güzel öneriler getirdi
dedi ğ i için ayr ı bir sayfa açarak söyledim.

Sayg ı değer baş kanlar ı m, şunu lütfen kabul edelim ve
bunun böyle oldu ğunu da hepinizin bilmesini istiyorum: Bize hiçbir
baro çok yak ı n değ il, bize hiçbir baro uzak de ğ il. Biz bütün barolar ı
ayn ı mesafede görüyoruz, ayn ı içtenlikte görüyoruz ve bunun
d ışı nda bir davran ışı m ı z olursa, uyar ı lmam ı z ı istiyorum. Kesinlikle
74 baronun bizim yan ı m ızdaki etkisi, 74 baronun bizim
yan ı m ı zdaki sayg ı nl ığı eşdeğerdedir; bunu da ayr ı ca bir bilgi
olarak size aktarmak istiyorum.

Burada y ı llarca hep dile getirilen konulardan; yeş il pasaport,
silah harc ı , bunlar ı n tamam ı konusunda, geçmi ş dönemlerde hem
barolar, hem Barolar Birliğ i ciddi çal ış malar yapm ışt ı r. Ama
bunlar ı n hepsi bir yasal düzenlemeyi içeren konulard ı r ve bu
konularda da zaman zaman Türkiye Barolar Birli ğ i gerekli
giri ş imleri yapacakt ı r.

Bu arada, Say ı n Antalya Barosu Ba şkan ı m ı z ı n sizlere
sunduğu ve bilgilendirdiğ i ANSIAD Toplant ı s ı , Antalya'da 7-8-9
Kas ı m 2001 tarihinde gerçekleşecek. Gerçekten, Antalya
Barosundan sonra bizi ziyaret ettiler ve TÜS İ AD da dahil, 7-8 tane
sanayici derneğ inin, kuruluş lar ı n ı n yöneticileri, yarg ı
bağı ms ı zl ığı yla ve yarg ı yla ilgili böyle bir toplant ı yapmak
istediklerini, katk ı verip veremeyeceğ imizi, kat ı l ı p
kattlamayacağı m ı z ı sordular. Ben de çok heyecan duydu ğ umu, bu
toplumun bütün kesimlerinin yarg ı ya ihtiyac ı oldu ğ unu, hukuka
ihtiyac ı oldu ğ unu; yani "biz zaman zaman barolar olarak, avukatlar
olarak, meslek örgütleri olarak Türkiye'nin ekonomisi, sanayisi,
toplumsal yap ı s ı için çok ciddi önerilerde bulunurken, bu toplumun
bir parças ı olan sanayicilerin de yarg ı konusunda duyars ı z
olmalar ı mümkün değ ildir; kutluyoruz, ba şar ı lar dileriz. Bize dü şen
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bir katk ı varsa, bunu da duraksamadan verece ğ iz" diye,
kendilerine bu doğrultuda bir teşekkürle birlikte taahhütte
bulunduk. Nitekim bu konudaki çal ışmalar ı m ı z ı yürütüyoruz; orada
bizi temsil edecek, Türkiye'deki yarg ı bağı ms ı zl ığı n ı n ve yarg ı
sorunlar ı n ı n bugünkü durumunu götürecek bir arkada şı m ı z; orada
görevlendirece ğ iz.

Değerli başkanlar; bir de Sabih arkada şı m ı n, özellikle
yönetmeliklerle ilgili, bence olmasayd ı ; yani yanl ış bir anlaşı lmaya
neden olmu ş . Kendisiyle telefonla da onu konu ştum; ama orada
da bir kas ı t olacağı n ı sanm ı yorum. Yani içtenlikli olarak
çağı r ı lm ışt ı r Batman'dan; ama arkada şı m ız başka bir kurulda
görevlendirilmiş . San ı yorum oradaki toplant ı n ı n içerisinde hiçbir
yetkili arkada şı m ı n da katk ı s ı olmadan, sponten bir şekilde
geli ş miştir. Yani bunu diğer arkada ş lar ı m ı zla da görü şerek çözme
olanağı n ı n bulunabileceğ ini san ı yordum; çünkü bu kadar çal ışı lm ış
ve emek verilmiş . Nitekim yaz ı l ı olarak göndermi şsiniz, sizin
gönderdiğ iniz öneriler şu anda yan ı mda var; ama biz isterdik ki,
arkada şı m ı z ı n kendisi gelsin, kat ı ls ı n. Bu konuda bir yanl ış
anla şı lma, yanl ış bir uygulama olmu şsa, o konuda da Batman
Barosundan özür dileriz. Kesinlikle kas ı tl ı bir şey değ il; ama
oradaki o da ğı l ı m s ı ras ı nda ortaya ç ı km ış bir olayd ı r.

Bir de Sabih beyin, 30 milyar lira ç ı kar ı ld ığı ve "ş imdiki
başkan ı m ı z da o dönemde vard ı " dediğ i, belki bir sohbet s ı ras ı nda,
CMUK uygulanmas ı nda benim üzerinde en hassasiyetle
durduğum konulardan bir tanesi budur. Burada bulunan ya da
burada bulunmayan baro ba şkanlar ı mla da konu ştu ğum s ı rada
onlara söylediğ im, önerdi ğ im bir şey var; Türkiye Barolar Birli ğ i,
faks, bilgisayar ya da buna benzer bir araç almak için, buna
tahsisli CMUK paras ı gönderemez, mümkün değ il. Ama size
paray ı yollar ı z, siz kendi bünyeniz içerisinde onu bir biçimde
yedirebilirsiniz, yapabilirsiniz; yani bu ba ğ lay ı c ı bir şey değ il, bir
sohbet s ı ras ı nda söylenmiştir. Ama ben böyle "30 milyar
yolluyoruz, bir daire al ı n" biçiminde bir şey söyledi ğ imi
hat ı rlam ı yorum. Eğer yapm ışsam; yani beni bağış lay ı n, hiç, ama
hiç hat ı rlam ı yorum; çünkü bu doğrudan doğ ru sayman ı n göreviyle
ilgili bir şey. Ben bu konularda son derece duyarl ı y ı m; yapm ışsam,
yanl ış yapm ışı m. Ama yapt ığı m ı hat ı rlam ı yorum, beni bağış la.
Bilemiyorum; çünkü sayman arkada ş belki bunu söylemi ştir,
doğrudur. Ama benim kesinlikle CMUK harcamalar ı nda "lütfen,
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bunu böyle yap ı n" biçiminde bir öneride bulundu ğumu, 4 y ı ll ı k
Genel Sekreterli ğ im s ı ras ı nda hat ı rlam ı yorum Başkan.

Değerli başkanlar ı m; not ald ığı m birtak ı m ana baş l ı klara
yan ı t vermeye çal ışt ı m. Yan ı t vermek" derken, cevap anlam ı nda
söylemiyorum; bütün söylenen öneriler, getirilen dü şünceler son
derece sayg ı nd ı r, son derece yerindedir, bunlar
değerlendirilecektir. Nitekim sabah seans ı nda konu ştu ğum vakit,
bünlar ı n hepsinin not al ı nd ığı n ı , kay ı tlara geçtiğ ini ve bunlar ı
ç ı kar ı p teker teker inceleyece ğ imizi ve bizim yapabilece ğ imiz,
bizim görevimiz, bizim yetkilerimiz içerisinde olanlar ı ya şama
geçirmek için duraksamadan çal ış aca ğı m ı z ı ifade etmi ştim. Tekrar
bunu ifade ediyorum ve yine söylüyorum: Türkiye barolar ı , Türkiye
avukatlar ı -Türkiye Barolar Birliğ ini ayr ı koyuyorum- bu iti ş kak ış ,
bu sevimsiz, bu kirlenmi ş toplumda farkl ı bir ada olsun; birbirini
seven, birbirini sayan, tart ışan, ac ı mas ı zca tart ışan; ama d ışar ı
ç ı karken kol kola ç ı kan bir topluluk haline gelsin. Biz, avukatlar ı ,
barolar ı m ı z ı böyle görmek istiyoruz, bu yönetimin 4 y ı l size
söyleyeceğ i ve ileteceğ i duygu ve düş ünce budur, bunu ya şama
geçirmek için gayret sarf edece ğ iz. Hepinizin dü şüncelerini,
görü ş lerini tek tek değ erlendireceğ iz ve k ı l ı k ı rk yararak bunlar ı
karar haline getirece ğ iz; bunda hiç kayg ı n ı z, ku şkunuz olmas ı n.

24 saat -kendi ad ı ma söylüyorum- arayabilirsiniz, dilek ve
dü şüncelerinizi aktarabilirsiniz, gücümüzün yettiğ i kadar da
yan ı n ı zda olmaya ve gerçekten meslekta ş olman ı n, mesleğ in
getirdiğ i s ı cakl ığı sizlerle payla şmak ve sizlere iletmek istiyoruz.

Beni dinledi ğ iniz için teşekkür ediyorum, bu duygularla
hepinize sayg ı lar ı m ı sunuyorum. Bir dahaki toplant ı da buluş mak
dileğ iyle çok te şekkür ediyorum. (Alk ış lar)

OTURUM BAŞKANI- Değerli ba şkanlar, düzenlenmi ş
bulunan toplant ı burada sona ermektedir. Burada kalacak
arkadaş lar ı m ız, yukar ı da yemek var; hep beraber yemeğe
ç ı kabiliriz.

Katk ı lar ı n ı z için teşekkür ediyorum.

Kapanma Saati: 20.15

---- 8----
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